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دوشنبه ۲۸ مهر ۱۳۹۹

 
October 19, 2020

اول ربیع الاول ۱۴۴۲

مناسبت ها

۲۶ مهر شهادت امام رضا علیه السلام [ ٢٩ صفر ]
[ October 17 ] ۲۶ مهر روز جهانی ریشه کنی فقر

۲۶ مهر روز تربیت بدنی و ورزش
۲۷ مهر هجرت پیامبر اکرم از مکه به مدینه [ ١ ربيع الاول ]

۱ آبان روز آمار و برنامه ریزی



 

1- 186درخواست مشاغل سخت و زیان آور در قزوین تایید شد - خبر آنلاین

2- حدود 900 مورد از دفاتر ICT روستایی لرستان شکایت شده است - شبستان

3- ضرورت آشنایی جوانان نخبه مسجدي با مرکز رشد و نوآوري دانشگاه تبریز - شبستان

4- رییس بنیاد شهید کشور به گیلان سفر می کند - شبستان

5- چرا پوکی استخوان می گیریم؟ - عصر خبر

6- مراحل اخذ کالا کارت دانشجویان دانشگاه پیام نور اعلام شد - دانشجو

7- مشکلات معیشتی امروز مردم، راه حل هاي اقتصادي دارد نه راهکار سیاسی/ «معیشت» و «مقابله با کرونا»، دو دغدغه

اصلی امروز مردم است - مرصاد نیوز

8- قوانین و مقررات باید به نفع کولبران اصلاح شود - روزنامه سپهر غرب

9- رییسی: همه مشکلات در داخل کشور به دست مردم قابل حل است - اترك نیوز

10- رئیسی: مشکل معیشتی، راه حل اقتصادي دارد نه سیاسی - اترك نیوز

11- کارآفرینی و مهاجرت معکوس به 25 روستاي ورزقان - بازار کار

12- طرح «جیکو»، پاسخی به نیاز اشتغال دانشجویان - ایرنا

13- دست دولت در جیب صندوق توسعه ملی - مشرق

14- ساماندهی مبادلات مرزي یکی از دغدغه هاي اصلی مسئولان نظام - باشگاه خبرنگاران جوان

15- استفاده از ظرفیت هاي علمی دانشگاهی در زمینه سلامت نیروي کار و خدمات الکترونیکی - اکونا پرس

16- حدود 12 درصد گاز کشور در پالایشگاه فجر جم تولید می شود - خبر اقتصادي

17- ایجاد 1568 فرصت شغلی براي مددجویان گیلانی - خبرگزاري قرآن

18- توسعه وقف؛ زمینه ساز گسترش عدالت در جامعه - خبرگزاري قرآن

19- اختصاص 700 میلیارد تومان به آسیب دیدگان فرهنگ و هنر/ سامانه تحفه همچنان فعال است - باشگاه خبرنگاران جوان

20- زنان کارآفرین موفق که ایده هایشان دنیایشان را تغییر داد - خبرگزاري صدا و سیما

21- مسئولان و سیاسیون از حاشیه سازي پرهیز کنند و به مسائل اصلی مردم بپردازند + فیلم - رکنا

22- املش و بومت کنیا خواهر خوانده می شوند ( 28مهر 1399 ساعت PM 1:16) - گیلان 24

23- ترخیص کالاها در اسکله تجاري شادگان از سر گرفته شد - رهیاب

24- سرگذشت یک روشن دل موفق/ همسرم عصاي سفید من است - خبرگزاري فارس

25- تسهیلات پروژه مسکن محرومین در بوشهر افزایش یافت - خبرگزاري فارس

26- پاتک ارز و کرونا به بازار کار - اقتصاد آنلاین

27- عدم تاثیرگذاري کرونا بر روند افزایش شاغلان کشاورزي - ایسنا

28- «سنی اي» تفرجگاهی که دور از چشم مسئولان ابرکوه می خشکد - ایسنا

29- هدفگذاري براي اشتغال زایی 50 درصدي زندانیان در پاندمی کرونا - موج

30- لزوم پیگیري مشکلات حوزه جوانان/ اختصاص یک میلیارد تومان به طرح هاي اشتغال زایی - خبرگزاري فارس



31- دیجیتالی کردن صنعت فولاد قیمت تمام شده را کاهش می دهد - موج

32- تدوین و ارائه آموزش موثر؛ خلأ گردشگري و هتلداري - اقتصاد بازار

33- کارآفرینی و مهاجرت معکوس به 25 روستاي ورزقان - روستا نیوز

34- اعتراض محمود فرشچیان به تخریب ها در اصفهان - روزنامه نصف جهان

35- شهرهاي جدید هدف صندوق کارآفرینی امید براي رونق کسب و کار - صندوق کارآفرینی امید

36- هدفگذاري براي اشتغال زایی 50 درصدي زندانیان در ایام کرونایی - خبرگزاري فارس

37- هشدار به کشورهاي غربی درمورد پناه دادن به مفسدان اقتصادي/ پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها -
کرد پرس

38- احیاي دانشگاه هاي نسل چهارم با ایده "ایجاد شرکت تعاونی هاي دانش بنیان دانشگاهی" - روزنامه تجارت

39- برداشت زعفران از مزارع میامی آغاز شد - ایرنا

40- وقف از تضادهاي طبقاتی می کاهد - روزنامه تجارت

41- احیاي موقوفات نیازمند حمایت آحاد جامعه - خبرگزاري صدا و سیما

42- ''بیمه بیکاري'' حق تمامِ بی ثبات کاران - پانا

43- پلتفرم ها تهدید املاکی ها در فضاي مجازي - موج

44- فعالیت اقتصادي بدون حمل و نقل مفهومی ندارد - خبرگزاري صدا و سیما

45- برگزاري آزمون متمرکز استخدامی گروه صنعتی ایران ترانسفو براي جذب 300 نفر - خبرگزاري صدا و سیما

46- کارآفرینی که براي کشاورزان ماشین آلات می سازد - روزنامه رویداد امروز

47- رتبه جهانی ایران در المپیادهاي جهانی تنزل یافته است - اقتصاد آنلاین

48- وقف از تضادهاي طبقاتی می کاهد - خبرگزاري فارس

49- 14 روستا براي اجراي طرح هاي کارآفرینی در آذربایجان غربی شناسایی شد - ایرنا

50- 24 پروژه جهش تولید براي استان سمنان در نظر گرفته شد - تین نیوز

51- فعالیت اقتصادي بدون حمل و نقل مفهومی ندارد - تین نیوز

52- رییسی: همه مشکلات در داخل کشور به دست مردم قابل حل است/ «حق الناس» مهم ترین موضوع سند امنیت قضایی است
- دیده بان ایران

53- 4000ورزشکار در 12کانون بسیج استان بوشهر سازماندهی شدند - تسنیم

54- اشتغال حدود 2 میلیون نفري در طرح هاي صنعت و معدن - فصل اقتصاد

55- 2 شهر تولیدکننده چاي در گیلان و کنیا خواهرخوانده می شوند - فصل اقتصاد

56- رئیسی: بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با قاطعیت دنبال می کنیم - شهرآرا آنلاین

57- بازخوانی خاطرات زنان یک روستا از جنگ تحمیلی - تسنیم

58- کمیته امداد یک چهارم اشتغال استان را ایجاد می کند - بسیج نیوز

59- ضرورت استفاده از ظرفیت هاي علمی دانشگاهی در زمینه سلامت نیروي کار و خدمات الکترونیکی - اتاق بازرگانی تهران

60- لیست سرمایه گذاران خطرپذیر - بورس نیوز

61- موضوع "پیشگیري از جرائم" باید به مطالبه جدي در استان کرمان تبدیل شود - ایسنا

62- اعتراض محمود فرشچیان به تخریب ها در اصفهان + دست خط - حزب االله نیوز



63- «ما سیب زمینی هستیم» - انصاف نیوز

64- توسعه بنگاه هاي اقتصادي با دریافت تسهیلات لازم - پانا

65- اعتراض فرشچیان به تخریب ها در اصفهان - خبرخودرو

66- 50 طرح پژوهشی در جهاد دانشگاهی لرستان اجرا می شود - دانا

67- جرقه هاي امید براي اشتغالزایی در مناطق مرزي کرمانشاه - ایسنا

68- گود آسیب هاي اجتماعی محله هرندي تبدیل به بوستان شد - ایسنا

69- فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه (ویژه ناشران) - بازار کار

70- از سرگیري فعالیت بندر شادگان - خبرگزاري صدا و سیما

71- طرح هاي پیشنهادي مشکل بازار خودرو را حل می کند؟ - پرشین خودرو

72- رتبه اول براي ایلام در شاخص هاي امنیت سرمایه گذاري - خبرگزاري صدا و سیما

73- معاون استاندار قزوین: فعالیت اقتصادي بدون حمل و نقل مفهومی ندارد - ایرنا

74- موقوفات پزشکی، منبع ایجاد ظرفیت هاي بزرگ علمی - خبرگزاري صدا و سیما

75- افزایش 83 درصدي بازرسی ها از واحد هاي تولیدي استان زنجان - خبرگزاري صدا و سیما

76- احیاي موقوفات از برکات انقلاب اسلامی است - ایرنا

77- جلسه ستاد تسهیل ویژه رفع مشکلات فاز یک شهرك صنعتی پرند تشکیل شد - برنا نیوز

78- آوازه انگور فارس فراتر از ایران - تابناك

79- بنگاه هاي اقتصادي اردبیل با دریافت تسهیلات در مسیر توسعه - برنا نیوز

80- حدود 12 درصد گاز کشور در پالایشگاه فجر جم تولید می شود - خلیج فارس نیوز

81- ظرفیت تولید آب آشامیدنی در استان بوشهر 7.5 برابر افزایش یافت - خلیج فارس نیوز

82- 250 کیلومتر از راه هاي روستایی مازندران بهسازي و آسفالت می شوند - مازنی خبر

83- 100 هزار دانشجوي جدید به دانشگاه فنی و حرفه اي افزوده می شوند - خبرگزاري مهر

84- تاکید روحانی به استفاده از نرخ سود غیردستوري، عملیات بازار باز، انتشار اوراق و ... - بورس پرس

85- رئیسی: مشکل معیشیتی، راه حل اقتصادي دارد نه سیاسی/مسئولان به جاي حاشیه سازي به دغدغه اصلی مردم بپردازند
- تسنیم

86- سند اشتغال در 5 روستاي آذربایجان شرقی در حال اجراست - باشگاه خبرنگاران جوان

87- روشندلان زیلوباف تجلیل شدند - باشگاه خبرنگاران جوان

88- مهاجرت معکوس از دست آوردهاي توسعه روستاها است - باشگاه خبرنگاران جوان

89- سازمان قضایی نیروهاي مسلح به جرایم امنیتی کارکنانش هم رسیدگی می کند - تیک

90- مشکلات معیشتی مردم راه حل سیاسی ندارد/انتقاداز داروي قاچاق درکشور - خبرگزاري مهر

91- 62 میلیارد ریال اعتبار به طرح گردشگري تنگ ماغر - باشگاه خبرنگاران جوان

92- رییسی: همه مشکلات در داخل کشور به دست مردم قابل حل است - ایسنا

93- مشکلات معیشتی امروز مردم، راه حل هاي اقتصادي دارد نه راهکار سیاسی/ «معیشت» و «مقابله با کرونا»، دو دغدغه

اصلی امروز مردم است - مشرق

94- درخواست پتروشیمی جم از دانشگاه پیام نور براي همکاري علمی - یوپنا



95- راه اندازي دانشکده خانواده توسط دانشگاه آزاد - اخبار دانشگاهی

96- دانشگاه آزاد دانشکده خانواده راه اندازي می کند - تیتر 1

97- تولید محتوا؛ یکی از چالش هاي اساسی امروز در آموزش - خبرگزاري قرآن

98- اعتراض محمود فرشچیان به تخریب ها در اصفهان - روزنامه بانی فیلم

99- طرح «جیکو»، پاسخی به نیاز اشتغال دانشجویان و تأمین نیروي کار شرکت ها - خبر اقتصادي

100- طرح «جیکو»، پاسخی به نیاز اشتغال دانشجویان و تأمین نیروي کار شرکت ها - فصل اقتصاد



 

186درخواست مشاغل سخت و زیان آور در قزوین تایید شد

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/07/28

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: 391درخواست تجدیدنظر مشاغل سخت و زیان آور به کمیته مربوط
در اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ارسال شده بود که از این تعداد 186فقره، مورد تایید قرار گرفت.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت:
391درخواست تجدیدنظر مشاغل سخت و زیان آور به
کمیته مربوط در اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان ارسال شده بود که از این تعداد 186فقره، مورد

 
تایید قرار گرفت. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین از قزوین؛ رضا گروسی،
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین در جلسه
کمیته تجدید نظر مشاغل سخت و زیان آور استان با اشاره
به اهمیت سلامت نیروي انسانی در محیط کار، تصریح
کرد: مشاغل سخت و زیان آور به کارهایی اطلاق می شود
که عوامل فیزیکی، شیمیایی، مکانیکی و بیولوژیکی محیط
کار در آنها بالاتر از حد استاندارد است و در اثر اشتغال

کارگر، تنشی به مراتب بالاتر از ظرفیت هاي طبیعی، جسمی و روانی در فرد ایجاد می شود که نتیجه آن بیماري شغلی و عوارض

 
ناشی از آن است. 

گروسی افزود: از ابتداي سال جاري هزار و 805درخواست بررسی مشاغل سخت و زیان آور بدوي دریافت شده بود که از این تعداد

 
هزار و 349درخواست مورد تایید قرار گرفت. 

او بیان کرد: کمیته تجدید نظر مشاغل سخت و زیان آور استان در سال جاري به هزار و 190عنوان شغلی براساس درخواست مشاغل

 
سخت و زیان آور در بین 293کارگاه رسیدگی کرده است. 

این مقام مسئول تصریح کرد: با تلاش هاي صورت گرفته رسیدگی به درخواست متقاضیان سرعت گرفته و مدت زمان رسیدگی نسبت

 
به گذشته کاهش یافته است. 

گروسی اضافه کرد: برابر بند یک ماده 13 آئین نامه مربوط، بیمه شدگانی که حداقل 20سال سابقه کار متوالی یا 25سال سابقه کار

 
متناوب و پرداخت حق بیمه در کارهاي سخت و زیان آور را دارا باشند بدون شرط سنی مشمول بازنشستگی می شوند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین افزود: به استناد تبصره پنج ماده هشت آیین نامه اجرایی کارهاي سخت و زیان آور،

 
راي کمیته بدوي ظرف مدت 15روز اداري از تاریخ ابلاغ قابل تجدید نظر خواهی است. 

او در خصوص چگونگی ارائه درخواست تصریح کرد: بیمه شدگان شاغل در کارهاي سخت و زیان آور طبق توافق به عمل آمده ضمن
مراجعه به سازمان تامین اجتماعی و مشخص کردن عنوان شغلی به یکی از ادارات شهرستان محل کار مراجعه کرده و پس از بازرسی

 
از محل کار توسط کارشناسان ماده 2 آئین نامه در کمیته بدوي مورد بررسی قرار می گیرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: کمیته استانی با تطبیق شغل و با توجه به مشاغل سخت و زیان آور موضوع



ماده11 و گزارش کارشناسان موضوع ماده2 آئین نامه در مورد سخت و زیان آور بودن یا نبودن هر یک از مشاغل ذکر شده در فرم

 
تقاضا اظهار نظر کرده و مراتب را به شعبه تامین اجتماعی محل پرداخت حق بیمه ارسال می کنند. 
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حدود 900 مورد از دفاتر ICT روستایی لرستان شکایت شده است

منبع: شبستانشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/07/28

حیدري با بیان اینکه سامانه 195 از راه هاي انتقال انتقادات و شکایات بین مردم و مدیران حوزه ICT است، گفت: در6 ماهه
نخست امسال حدود 900 مورد شکایت از دفاتر ICT روستایی استان گزارش شده است.

حیدري با بیان اینکه سامانه 195 از راه هاي انتقال انتقادات و شکایات بین مردم و مدیران حوزه ICT است، گفت: در6 ماهه

 
نخست امسال حدود 900 مورد شکایت از دفاتر ICT روستایی استان گزارش شده است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از لرستان و به نقل از روابط عمومی اداره کل ارتباطات
و فناوري اطلاعات لرستان، «شهاب حیدري» در جلسه کارگروه دفاتر پیشخوان دولت
و بخش عمومی غیردولتی، اظهار داشت: از راه هاي ارتباط براي انتقال انتقادات و
شکایات بین مردم و مدیران حوزه ICT، سامانه 195 است که این اداره کل یک

 
کارشناس را به صورت اختصاصی براي پیگیري مطالبات مردمی قرار داده است. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان لرستان افزود: در این زمینه حدود 90 درصد از شکایات پیگیري شده و به نتیجه رسیده

 
است و تعداد باقی مانده نیز در حالت تجدید نظر و یا ارجاع به نهادهاي مربوطه هستند. 

 
وي بیان کرد: پیشتر اعلام کرده بود که 745 روستاي استان تا پایان سال 98 به شبکه ملی اطلاعات و خدمات آن متصل شده است. 

حیدري ادامه داد: دفاتر آي سی تی روستایی نقش مهمی در بالا بردن سطح کیفی زندگی مردم با استفاده از ظرفیت هاي شبکه ملی
اطلاعات دارند و فعالیت آنها به جلوگیري از تردد غیرضروري روستاییان به شهرها، هدر رفتن سرمایه هاي اقتصادي، ایجاد عدالت

 
اجتماعی، تحقق دولت الکترونیک و ایجاد اشتغال منجر شده است. 

وي بیان کرد: اکنون خدمات شرکت مخابرات، پست، پست بانک، کارت سوخت، ثبت احوال و بیمه سلامت در دفاتر پیشخوان دولت
کشور ارائه می شود، که می توان با استفاده از ظرفیت هاي قانونی برنامه ششم توسعه این خدمات را در کنار چهار خدمت اصلی

 
بانکداري، کشاورزي، بهداشت و آموزش در دفاتر آي سی تی روستایی نیز فعال کرد. 

حیدري با بیان اینکه اکنون 44 دفتر آي سی تی روستایی در لرستان فعال است، ادامه داد: بازخوانی نقشه هاي استان به منظور

 
واگذاري دفاتر جدید به روستاهاي هدف توسط کارشناسان اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات لرستان در حال انجام است. 

وي اظهار داشت: به منظور رعایت دقیق آیین نامه و ضوابط سازمان تنظیم مقررات کشور، کارشناسان این اداره کل به صورت دوره اي

 
و سرزده از دفاتر ICT روستایی بازدید کرده و بر چگونگی رعایت قوانین نظارت می کنند. 



حیدري با بیان اینکه تعدادي از این دفاتر دچار تخلف هایی شده اند، گفت: بررسی و تصمیم گیري هاي لازم درباره تعدادي از دفاتر
متخلف که از سوي مردم و کارشناسان این اداره کل گزارش شده بودند انجام شد که در بعضی موارد با ارسال تذکر کتبی و در چند

 
مورد دیگر نیز سقف مبلغ جریمه تخطی از تعهدات دارندگان پروانه مبلغ یک میلیارد ریال در نظر گرفته شده است. 

وي خاطرنشان کرد: در صورت تکرار تخلفات میزان جریمه متعلقه، دو برابر جریمه وقوع تخلف در مرحله قبل است و همچنین در

 
صورت وقوع چند تخلف، میزان جریمه، مجموع جریمه هاي متعلقه به هر تخلف خواهد بود. 

مدیرکل ارتباطات استان لرستان در پایان اظهار کرد: هدف اصلی مجموعه ICT خدمت رسانی به مردم و افزایش خدمات دولت در
سایر مناطق است.



ضرورت آشنایی جوانان نخبه مسجدي با مرکز رشد و نوآوري دانشگاه تبریز

منبع: شبستانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/07/28

هادي نیا گفت: آشنایی جوانان نخبه و دانشگاهی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان با مرکز رشد و نوآوري دانشگاه
تبریز امري لازم و ضروري است.

هادي نیا گفت: آشنایی جوانان نخبه و دانشگاهی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان با مرکز رشد و نوآوري دانشگاه تبریز

 
امري لازم و ضروري است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان در تبریز، «محمد هادي
نیا» مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد
آذربایجان شرقی به همراه مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري
و مدیرعامل خانه مطبوعات و رسانه هاي استان از مرکز رشد و

 
نوآوري دانشگاه تبریز دیدار کرد. 

وي در سخنانی با اشاره به اهمیت خلاقیت و نوآوري در فعالیت
هاي فرهنگی، دینی و هنري اظهار داشت: هم اکنون بیش از

1400 کانون فرهنگی هنري در مناطق شهري و روستایی سراسر استان پذیراي هزاران نوجوان و جوان مسجدي هستند که با

 
خلاقیت و ابتکار در برنامه ها توانسته اند بخشی از نیازهاي فرهنگی، معرفتی و آموزشی آینده سازان جامعه را برآورده سازند. 

هادي نیا با بیان این که آشنایی جوانان نخبه و دانشگاهی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان با مرکز رشد و نوآوري دانشگاه
تبریز امري لازم و ضروري است، افزود: بسیاري از ایده هایی که به تولید انبوه رسیده اند؛ مورد نیاز جامعه بوده و می توان با بومی

 
سازي و تعامل میان مصرف کننده در جهت ارتقاي سطح کیفی و فناوري تولیدات گام برداشت. 

همچنین «رقیه صادق زاده» مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداري آذربایجان شرقی در سخنانی، با ابراز خرسندي از فعالیت هاي
شرکت هاي مختلف در مرکز رشد و نوآوري دانشگاه تبریز گفت: تقویت شرکت هاي دانش بنیان و تجاري کردن نتایج تحقیقات، از

 
بهترین راهکارهاي انگیزه دهی به جوانان می باشد. 

وي با تأکید بر این که براي تحقق ایده ها و طرح هاي پیگیري هاي لازم انجام خواهد شد، خاطرنشان کرد: فعالیت بانوان در شرکت

 
هاي دانش بنیان و صنایع خلاق نشان از انگیزه بالاي آنان براي نقش آفرینی در مسیر تعالی ایران اسلامی است. 

همچنین دکتر علی پورزیاد، عضو هیات علمی و مدیر جدید مرکز رشد و نوآوري دانشگاه تبریز در سخنانی به ارایه گزارشی از فعالیت
ها، طرح ها و اقدامات این مرکز پرداخت و اظهار داشت: ده ها محصول دانش بنیان و صنایع خلاق از سوي شرکت هاي مستقر در این

مرکز تولید شده که همگی کاربردي و قابل رقابت با نمونه هاي خارجی هم به لحاظ کیفی و هم قیمت تمام شده هستند. 



وي با بیان این که بخش قابل توجهی از محصولات شرکت هاي مستقر در مرکز با اخذ مجوزهاي مورد نیاز به مرحله تولید انبوه
رسیده اند، گفت: کیفیت مطلوب و رقابت پذیر این محصولات در مقایسه با نمونه هاي مشابه خارجی موجب شده تا مشتریانی از

 
کشورهاي مختلف داشته باشند. 

پورزیاد ادامه داد: اکثر این محصولات در عین حال که قابل رقابت با نمونه هاي خارجی هستند از نظر قیمت بسیار ارزانتر و مقرون به
صرفه تر هستند و این امر علاوه بر بهبود وضعیت اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاه ها و مراکز علمی موجب صرفه جویی ارزي و

 
اقتصادي می شود. 

وي افزود: یکی از مهمترین و اصلی ترین اهداف مراکز رشد و نوآوري بسترسازي جهت فعالیت و پیشرفت واحدهاي فناور در قالب
شرکت هاي نوپا و نیروهاي متخصص و کارآمد و تبدیل به شرکت هاي دانش بنیان با برند معتبر منطقه اي و جهانی می باشد. در این

 
راستا مرکز رشد و نوآوري دانشگاه تبریز عملکرد و نقش موثري در تبدیل واحدهاي فناور به شرکت هاي دانش بنیان ارائه کرده است. 

گفتنی است، تولید محلول هاي ضدعفونی دست و سطوح با انواع متد و برپایه هاي نانو و بدون الکل، دستگاه تصفیه هوا، نرم افزار
آزمایشگاه مجازي، پد الکترونیکی مخصوص آموزش مجازي، کیت اختصاصی تشخیص کرونا با تکنولوژي QRT- PCR، لباس
کارایزوله ضد ویروس کرونا با ساختار پلاستیکی، دستگاه میوه خشک کن صنعتی، پرنده هاي کنترل از راه دور و محصولات فرهنگی

خلاق از مهمترین بخش هایی بود که مورد بازدید قرار گرفت.



رییس بنیاد شهید کشور به گیلان سفر می کند

منبع: شبستانشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/07/28

اوحدي فردا(سه شنبه، 29 مهر) میهمان مردم گیلان است.

 
اوحدي فردا(سه شنبه، 29 مهر) میهمان مردم گیلان است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از رشت، «سعید اوحدي» معاون رییس
جمهور و رییس سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور در سفري

 
یکروزه به گیلان میهمان مردم این استان است. 

وي با ورود به شهر رشت در گلزار شهداي شهر حضور یافته و بعد از اداي
احترام به مقام شامخ شهدا با آیت االله «رسول فلاحتی» نماینده ولی فقیه

 
در گیلان و امام جمعه رشت دیدار می کند. 

اوحدي بعد از دیدار با سه خانواده ایثارگر در رشت و در استانداري گیلان حضور یافته و در نشست انعقاد تفاهم نامه تامین مسکن و
اشتغال ایثارگران شرکت می کند.



چرا پوکی استخوان می گیریم؟

منبع: عصر خبرشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/07/28

یک متخصص تغذیه گفت: سبک تغذیه اي غلطی که برخی از افراد در زندگی پیش گرفته اند، آن ها را با برخی از بیماري ها
مثل پوکی استخوان روبرو می کند.

یک متخصص تغذیه گفت: سبک تغذیه اي غلطی که برخی از افراد در زندگی پیش گرفته اند، آن ها را با برخی از بیماري ها

 
مثل پوکی استخوان روبرو می کند. 

فرزانه خدایی منش، متخصص تغذیه اظهار کرد: بیماري پوکی
استخوان زمانی در بدن فرد بروز پیدا می کند که تولید استخوان
هاي جدید با مرگ استخوان هاي قدیمی برابر نمی شود و به
همین علت میزان تراکم استخوان ها کاهش پیدا کرده و فرد به

 
این بیماري مبتلا می شود. 

او افزود: عواملی که در ابتلا افراد به بیماري پوکی استخوان نقش
دارند، مواردي چون عوامل هورمونی، سبک تغذیه و نوع آن،

 
مصرف برخی از داروها مثل داروهاي استروئیدي و همچنین کورتن ها را در بر می گیرند. 

این متخصص تغذیه ادامه داد: سبک زندگی و شغلی که افراد به آن اشتغال دارند نیز در ابتلاي آن ها به بیماري پوکی استخوان بسیار

 
تاثیرگذار است. 

 
زنان، قربانیان اصلی پوکی استخوان 

خدایی منش بیان کرد: زنان به دلیل ساختار بدنی و فرایندهاي گوناگونی که در دوره هاي مختلف زندگی با آن روبرو هستند، بیشتر

 
از مردان در معرض ابتلا به بیماري پوکی استخوان قرار دارند. 

او گفت: خطر ابتلا به بیماري پوکی استخوان افراد بزرگسال و مسن را بیش از سایر گروه ها مورد تهدید قرار می دهد و دور ماندن از

 
این خطر مستلزم داشتن رژیم غذایی سالم و مناسب است. 

این متخصص تغذیه تاکید کرد: از نظر نژاد میتوان گفت که افراد سفید پوست بیش از سایر افراد به بیماري پوکی استخوان مبتلا می

 
شوند و همچنین افرادي که جثه کوچکتري دارند، در مقایسه با دیگران بیشتر در معرض ابتلا به این بیماري قرار دارند. 

 
پوکی استخوان و نقش غیر قابل انکار ژنتیک در این بیماري 

خدایی منش گفت: داشتن سابقه خانوادگی و ژنتیک در احتمال ابتلا به پوکی استخوان نقش قابل تاملی دارد و در صورتی که پدر،



 
مادر، خواهر یا برادر فرد به این بیماري مبتلا باشند، احتمال ابتلا فرد نیز بیشتر می شود. 

او تصریح کرد: از جمله علائم بیماري پوکی استخوان، میتوان به علائمی مثل بروز درد در ناحیه مفاصل، مشکل در ایستادن و صاف

 
نشستن و همچنین کوتاه شدن قد در گذر زمان و همچنین شکسته شدن استخوان ها با کوچکترین و ساده ترین ضربه اشاره کرد. 

این متخصص تغذیه یادآوري کرد: بیماري پوکی استخوان به خودي خود دردناك نبوده و با آسیب دیدن و شکسته شدن استخوان ها

 
و دردي که ایجاد می شود، موجب اذیت و آزار فرد خواهد شد. 

خدایی منش افزود: بهبود شکستگی ها و جوش خوردن استخوان در افرادي که دچار بیماري پوکی استخوان هستند با کندي صورت

 
می گیرد و حتی در مواردي هم استخوان شکسته شده بهبود پیدا نخواهد کرد. 

او ادامه داد: تغییرات هورمونی که در یائسگی در ساختار بدنی زنان ایجاد می شود، به طور مستقیم روي تراکم استخوان هاي زنان

 
تاثیر گذاشته و آن ها را با بیماري پوکی استخوان روبرو می کند. 

این متخصص تغذیه یادآوري کرد: ترشح هورمون استروژن براي ساخت استخوان هاي سالم بسیار ضروري است و با پایان قاعدگی در

 
زنان، سطح این هورمون با کاهش شدیدي مواجه شده و همین امر موجب کاهش سطح تراکم استخوان هاي بدن می شود. 

 
نقش ورزش در تقویت استخوان ها 

خدایی منش اضافه کرد: بروز یائسگی زودتر از موعد و همچنین برداشتن رحم پیش از 45 تا 50 سالگی، این زنان را بیشتر از سایرین

 
در معرض خطر ابتلا به بیماري پوکی استخوان قرار خواهد داد. 

او تاکید کرد: برخی از بیماري ها مثل پر کاري غدد پاراتیروئید، کاهش میزان هورمون هاي جنسی، اختلالات غدد فوق کلیوي و

 
همچنین اختلالات غده هیپوفیز باعث ابتلا افراد به بیماري پوکی استخوان می شود. 

این متخصص تغذیه تصریح کرد: براي جلوگیري از ابتلا به پوکی استخوان میتوان از انواع حرکات ورزشی و به ویژه ورزش هایی که

 
باعث تقویت ماهیچه ها می شوند، مثل شنا، پیاده روي، دویدن آرام و بالا رفتن از پله ها نام برد. 

 
پرهیز از سیگار و الکل، جهت افزایش تراکم استخوان ها 

خدایی منش ترك سیگار و سایر محصولات دخانی را در جلوگیري از ابتلا به بیماري پوکی استخوان بسیار موثر خواند و گفت: ترك
سیگار و الکل، تزریق داروهایی که خطر شکستگی استخوان ها را کاهش می دهند و استفاده از مکمل هاي حاوي کلسیم و ویتامین

 
ها نیز براي پیشگیري از خطر پوکی استخوان بسیار مفید است. 

او اضافه کرد: تامین ویتامین D مورد نیاز بدن، دریافت کلسیم کافی و ورزش، 3 عامل مهم پیشگیري از ابتلا به پوکی استخوان در

 
سایر افراد به شمار می روند. 

این متخصص تغذیه گفت: افرادي که سن آن ها بالاي 50 سال است و از لبنیات به درستی در رژیم غذایی روزانه خود بهره مند نمی



 
شوند، باید با تجویز پزشک از مکمل هاي کلسیم استفاده کنند. 

خدایی منش بیان کرد: مصرف سویا در رژیم غذایی روزانه براي تولید استروژن در بدن و جلوگیري از خطر ابتلا به بیماري پوکی
استخوان بسیار مفید است.



مراحل اخذ کالا کارت دانشجویان دانشگاه پیام نور اعلام شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/07/28

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از دانشگاه پیام نور،امیرحسین بهروز مدیرکل روابط عمومی دانشگاه پیام
نور از اعلام مراحل اخذ کالا کارت دانشجویان خبر داد و گفت: کلیه دانشجویان براي اخذ کالا کارت دانشجویی و خرید

تجهیزات آموزشی مورد نیاز خود باید ضمن مراجعه به شعب بانک قرض الحسنه مهر ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از دانشگاه پیام
نور،امیرحسین بهروز مدیرکل روابط عمومی دانشگاه پیام نور از اعلام
مراحل اخذ کالا کارت دانشجویان خبر داد و گفت: کلیه دانشجویان براي
اخذ کالا کارت دانشجویی و خرید تجهیزات آموزشی مورد نیاز خود باید
ضمن مراجعه به شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در سراسر کشور و

 
طی مراحل ذیل نسبت به دریافت کالا کارت اقدام نمایند. 

1- مراجعه متقاضی به سایت بانک قرض الحسنه مهر ایران به آدرس www.qmb.ir براي آگاهی از قیمت کالا هاي مورد نیاز،
شرایط پرداخت فروشگاه (پذیرنده)، میزان اقساط و سپس حضور در شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران براي ارائه درخواست و

 
دریافت کالا کارت 

2- دانشجویان توجه داشته باشند هر کدام از اقساط 6، 9 و 12 ماهه را که مدنظر دارند، انتخاب نوع قسط بندي از سوي فروشگاه

 
(پذیرنده) نیز باید همسان باشد. مثلا انتخاب اقساط 6 ماهه توسط دانشجو، باید پذیرنده نیز نوع پرداختی را 6 ماهه اعلام کرده باشد. 

3- سقف مجموع تسهیلات کالاکارت و وام شهریه دانشجویی از بانک قرض الحسنه مهر ایران 200 میلیون ریال می باشد، اما با هر بار

 
تسویه دانشجو می تواند مجدد درخواست دهد. 

4- دانشجو موظف است کارت دانشجویی معتبر و یا گواهی اشتغال به تحصیل در دانشگاه پیام نور را براي اخذ کالا کارت به بانک مهر

 
ارائه نماید. 

5- معرفی ضامن معتبر از سوي دانشجو (کارمند و یا کاسب معتبر) و ارزیابی ضامن و شرایط دانشجو بر عهده شعب بانک مهر می

 
باشد. 

6- دانشجو هر زمانی که کالا کارت را دریافت کند، موعد پرداخت قسط از یک ماه آینده در همان روز خواهد بود و منوط به خرید
کالا نیست. یعنی حتی اگر دانشجو هنوز اقدام به خرید کالا نکرده باشد، اما وام کالا کارت را دریافت کرده باشد، باید از یک ماه بعد

 
نسبت به پرداخت اقساط اقدام نماید. 



7- اقساط توسط بانک مهر مشخص می شود و دانشجو موظف است پس از دریافت کالا کارت به بانک مراجعه و لیست اقساط را

 
دریافت نماید. 

8- قیمت کالاي خریداري شده با نرخ روز محاسبه می شود، اما پس از خرید در صورت افزایش قیمت کالا، دیگري تغییري در تعداد

 
یا میزان اقساط رخ نخواهد داد. 

9- با رایزنی انجام شده، امکان خرید کالاي خانگی غیر از موبایل هوشمند و تبلت نیز براي دانشجویان ایجاد شد.



مشکلات معیشتی امروز مردم، راه حل هاي اقتصادي دارد نه راهکار سیاسی/

«معیشت» و «مقابله با کرونا»، دو دغدغه اصلی امروز مردم است

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/07/28

رئیس قوه قضاییه در جلسه شوراي عالی قوه قضاییه:
مشکلات معیشتی امروز مردم، راه حل هاي اقتصادي دارد
نه راهکار سیاسی/ «معیشت» و «مقابله با کرونا»، دو
دغدغه اصلی امروز مردم است مرصاد نیوز: رئیس قوه
قضاییه گفت: راهکار حل مشکلات اقتصادي در حوزه
اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي

 
حل مسائل اقتصادي خطاست. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ، آیت االله سید ابراهیم رئیسی رئیس قوه قضاییه در جلسه صبح امروز شوراي عالی قوه قضاییه با
تقدیر از زحمات و تلاش هاي کادر درمانی کشور در صیانت از سلامت مردم در برابر ویروس کرونا، اظهار داشت: توصیه هاي ستاد

 
ملی مقابله با کرونا نباید در حد توصیه باقی بماند و باید از موضع حاکمیتی پیگیري شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به موفقیت برخی کشورها در مهار ویروس کرونا، تأکید کرد: باید با اتخاذ تصمیمات کارشناسی شده در
ستاد کرونا و اجراي آن ها با نگاه حاکمیتی آفات این بلا را کاهش داد و هر جا که نظام اراده کرد کاري را با جدیت انجام دهد، مردم

 
هم به خوبی همراهی کرده اند. 

آیت االله رئیسی از همراهی مردم در موضوع راهپیمایی اربعین امسال براي اجراي مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان نمونه اي از
پایبندي بدنه جامعه به تصمیمات حاکمیتی یاد کرد که آحاد مردم با وجود ارادت مردم به امام حسین (ع)، از تصمیم کارشناسی نظام

 
در این زمینه تبعیت کردند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر لزوم پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها، اظهار داشت: هر
گونه حاشیه سازي از سوي دست اندرکاران و سیاسیون که ما را از پرداختن به مسائل اصلی کشور بازمی دارد، امري مذموم و ناصواب

 
است. 

آیت االله رئیسی از «توجه به معیشت» و «مقابله با کرونا و آفات آن» به عنوان مسائل اصلی کشور یاد کرد و گفت: دغدغه مسئولان
باید رفع مشکلات معیشتی مردم به ویژه در شرایطی باشد که ویروس منحوس کرونا کسب و کار بسیاري از افراد را مختل کرده است.

رئیس قوه قضاییه، قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور دانست و اظهار داشت: امروز مردم براي تهیه دارو

 
با مشکل مواجه هستند و وجود داروهاي تقلبی در بازار هم نگران کننده است. 



آیت االله رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که مسئولان باید موضوع تأمین داروي مورد نیاز مردم را با حساسیت پیگیري کنند و اجازه

 
ندهند سوداگران و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به پایان تحریم 10 ساله تسلیحاتی کشورمان گفت: در خصوص برداشته
شدن موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد و باید همه تحریم هاي ظالمانه آمریکا و غربی ها علیه

 
ملت ایران برداشته شوند. 

آیت االله رئیسی با بیان این که غربی ها باید متعهد به اجراي توافقات باشند، اما روز به روز ظلم و ستم آن ها بیشتر می شود گفت:
مساله تولید قدرت در برابر نظام سلطه مهم است تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با این زورگویی ها حاضر شد. ساز و کار هم این

 
است که اقداماتی در جهت بی اثر کردن تحریم ها و تسهیل زندگی و معیشت مردم صورت گیرد. 

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، خاطر نشان کرد: راهکار

 
حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردو راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به ابلاغ سند امنیت قضایی اشاره کرد و با تقدیر از معاونت حقوقی و دیگر بخش هاي
مرتبط در دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه براي همه دستگاه ها از جمله قوه قضائیه تکالیفی در نظر گرفته شده که
یکی از آن ها تدوین سند امنیت قضائی بود. اما باید بدانیم که اجراي هر سندي مهم تر از ابلاغ آن سند است و همه همکاران قضایی

 
در سراسر کشور ملزم به اجراي اسناد تحولی هستند. 

رئیس قوه قضاییه، «حق الناس» را مهم ترین موضوع سند امنیت قضایی عنوان کرد و گفت: «حق الناس» و «حقوق مردم» قبل از آن
که دستاویز مدعیان حقوق بشر باشد، آموزه نبی مکرم اسلام است که در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران نیز مورد تأکید قرار

 
گرفته است. 

آیت االله رئیسی افزود: «حق الناس» از تأکیدات مستمر امام و رهبري بوده که قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح دارد و با ابلاغ سند

 
امنیت قضایی به دنبال آن هستیم تا با عزم و اراده جدي از حقوق مردم صیانت شود. 

رئیس دستگاه قضا گریزي نیز به موضوع بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از بانک هاي کشور زد و با تقدیر از نیروهاي امنیتی و
پلیس بین الملل و دیگر عواملی که در بازگرداندن این مفسد اقتصادي نقش داشتند، تأکید کرد: افرادي که تصور می کنند می توانند

 
مرتکب جرم شوند و با خروج از کشور از چنگال عدالت بگریزند سخت در اشتباه هستند. 

آیت االله رئیسی خاطر نشان کرد: دستگاه قضایی اجازه نمی دهد کسانی که به نحوي به بیت المال دست اندازي می کنند، آرام بگیرند
و بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با قاطعیت و تا آخر دنبال می کند تا این اموال به خزانه کشور

 
برگردد و در اختیار مردم قرار گیرد. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به کشورهاي غربی نیز هشدار داد که اجازه ندهند کشورشان پناهگاه غارتگران بیت المال و مفسدان

 
اقتصادي شود و تصور نکنند پول هایی که مفسدان اقتصادي از مردم سرقت می کنند، براي آن ها منفعتی به دنبال می آورد. 

در این نشست، آقاي مهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50 درصدي زندانیان خبر



داد و گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23

 
درصد افزایش یافته است. 

وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

آیت االله رئیسی با تقدیر از هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50 درصدي زندانیان، این اقدام را علاوه بر بازدارندگی از وقوع
جرم و حرفه آموزي موجب افزایش تولید و تأمین مالی زندانیان و خانواده هاي آن ها دانست و تأکید کرد: اصلاح مجرمین یکی از

 
وظایف قانونی ماست و براي این امر تکلیف قانون اساسی داریم. 

رئیس قوه قضاییه افزود: برخی فکر می کنند مأموریت ما با محکوم کردن تمام می شود در صورتی که مأموریت ما هم پیشگیري، از
جرم و هم رسیدگی و هم کیفر و هم اصلاح مجریمان است و البته اصلاح مجرمین نیتز به یک کار جدي تحولی دارد و با شییوه هاي

گذشته محقق نخواهد شد.



قوانین و مقررات باید به نفع کولبران اصلاح شود

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/07/28

معاون استاندار کرمانشاه: قوانین و مقررات باید به نفع کولبران اصلاح شود >

 
معاون استاندار کرمانشاه: 

 
قوانین و مقررات باید به نفع کولبران اصلاح شود 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه با اشاره به
اینکه بسیاري از کشورهاي دنیا تخفیف ها و تشویق هاي زیادي
براي مرزنشینان خود در نظر می گیرند گفت: ما هم باید در

 
اصلاح قوانین و مقررات براي کولبران به صورت جدي کار کنیم. 

بخشی از مرزنشینان مناطق کُردنشین ایران براي تامین معیشت
و درآمد خود از مرزهاي غیررسمی اقدام به حمل بار به وسیله
کول یا به اصطلاح رایج «کول بري» می کنند که این موضوع به
یکی از چالش هاي مردم و مسوولان استان هاي غربی کشور

 
تبدیل شده است. 

هدایت حاتمی روز دوشنبه در جلسه اعضاي هیات مدیره بنیاد
برکت با مدیران دستگاه هاي اجرایی استان کرمانشاه در سرسراي امید استانداري کرمانشاه، افزود: با این امتیازات به تدریج درآمد
مردم را افزایش می دهیم و کولبري را حذف و به جاي آن تجارت مرزي را به صورت مدرن جایگزین آن می کنیم و این مهم میسر

 
نمی شود مگر اینکه سران سه قوه درباره آن تصمیم بگیرند. 

وي وجود این شیوه از کولبري را براي امنیت کشور بسیار زیان آور دانست و ادامه داد: براي رفع این خطر باید به سمت راهکارهایی
براي افزایش درآمد مردم آن مناطق حرکت کنیم چون وقتی مرزنشینان جیب پرپولی داشته باشند بعد از مدتی خود آنها به سمت

 
فعالیت هاي اقتصادي، تولید و برندسازي حرکت می کنند. 

حاتمی راهکار توسعه بازار و رونق عرضه و تقاضا را توجه ویژه به تکمیل زنجیره ارزش محصولات عنوان کرد و اظهار کرد: بسیاري از
کشورها با مونتاژ کردن قطعات توسعه پیدا کردند و ما هم می توانیم در برخی از محصولات که بازار آنها شناسایی شده است، با ایجاد
کارگاه هایی در مناطق مرزي و وارد کردن مواد اولیه، اشتغال پایدار ایجاد کرده و به تدریج کولبري را حذف و تجارت مدرن را

 
جایگزین آن کنیم. 



معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه در ادامه افزود: کشوري چون آلمان که سال 2013 ، یک هزار و 400 میلیارد دلار
صادرات داشته است فقط در 19 رشته کار می کند و پذیرفته است که در برخی از کالاها تخصص لازم را ندارد و ما هم باید بدانیم که

 
در همه زمینه ها تونایی لازم را نداریم و حوزه فعالیت هاي تولیدي خود را باید محدود کنیم. 

حاتمی در پایان گفت: سازمان صنعت، معدن و تجارت به صورت ضرب الاجلی 20 طرح را معرفی و بنیاد برکت هم با مشارکت و

 
سرمایه گذاري می تواند 20 کارگاه کوچک را در مناطق مرزي استان ایجاد کند. 

منبع: خبرگزاري ایرنا



رییسی: همه مشکلات در داخل کشور به دست مردم قابل حل است

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/07/28

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، گفت: راهکار حل
مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطا است.

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، گفت: راهکار حل

 
مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطا است. 

به گزارش ایسنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، سید ابراهیم
رئیسی در جلسه صبح امروز شوراي عالی قوه قضاییه با تقدیر از
زحمات و تلاش هاي کادر درمانی کشور در صیانت از سلامت
مردم در برابر ویروس کرونا، اظهار داشت: توصیه هاي ستاد ملی
مقابله با کرونا نباید در حد توصیه باقی بماند و باید از موضع

 
حاکمیتی پیگیري شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به موفقیت برخی کشورها در مهار
ویروس کرونا، تأکید کرد: باید با اتخاذ تصمیمات کارشناسی شده در ستاد کرونا و اجراي آنها با نگاه حاکمیتی آفات این بلا را کاهش

 
داد و هر جا که نظام اراده کرد کاري را با جدیت انجام دهد، مردم هم به خوبی همراهی کرده اند. 

رئیسی از همراهی مردم در موضوع راهپیمایی اربعین امسال براي اجراي مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان نمونه اي از
پایبندي بدنه جامعه به تصمیمات حاکمیتی یاد کرد که آحاد مردم با وجود ارادت مردم به امام حسین (ع)، از تصمیم کارشناسی نظام

 
در این زمینه تبعیت کردند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر لزوم پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها، اظهار داشت: هر
گونه حاشیه سازي از سوي دست اندرکاران و سیاسیون که ما را از پرداختن به مسائل اصلی کشور بازمی دارد، امري مذموم و ناصواب

 
است. 

رئیسی از «توجه به معیشت» و «مقابله با کرونا و آفات آن» به عنوان مسائل اصلی کشور یاد کرد و گفت: دغدغه مسئولان باید رفع

 
مشکلات معیشتی مردم به ویژه در شرایطی باشد که ویروس منحوس کرونا کسب و کار بسیاري از افراد را مختل کرده است. 

رئیس قوه قضاییه، قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور دانست و اظهار داشت: امروز مردم براي تهیه دارو

 
با مشکل مواجه هستند و وجود داروهاي تقلبی در بازار هم نگران کننده است. 

رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که مسئولان باید موضوع تأمین داروي مورد نیاز مردم را با حساسیت پیگیري کنند و اجازه ندهند



 
سوداگران و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به پایان تحریم 10 ساله تسلیحاتی جمهوري اسلامی ایران گفت: در خصوص
برداشته شدن موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد و باید همه تحریم هاي ظالمانه آمریکا و غربی

 
ها علیه ملت ایران برداشته شوند. 

رئیسی با بیان این که غربی ها باید متعهد به اجراي توافقات باشند اما روز به روز ظلم و ستم آنها بیشتر می شود گفت: مساله تولید
قدرت در برابر نظام سلطه مهم است تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با این زورگویی ها حاضر شد. ساز و کار هم این است که

 
اقداماتی در جهت بی اثر کردن تحریم ها و تسهیل زندگی و معیشت مردم صورت گیرد. 

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، خاطر نشان کرد: راهکار

 
حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به ابلاغ سند امنیت قضایی اشاره کرد و با تقدیر از معاونت حقوقی و دیگر بخش هاي مرتبط در
دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه براي همه دستگاه ها از جمله قوه قضائیه تکالیفی در نظر گرفته شده که یکی از آنها
تدوین سند امنیت قضائی بود. اما باید بدانیم که اجراي هر سندي مهم تر از ابلاغ آن سند است و همه همکاران قضایی در سراسر

 
کشور ملزم به اجراي اسناد تحولی هستند. 

رئیس قوه قضاییه، «حق الناس» را مهم ترین موضوع سند امنیت قضایی عنوان کرد و گفت: «حق الناس» و «حقوق مردم» قبل از آن
که دستاویز مدعیان حقوق بشر باشد، آموزه نبی مکرم اسلام است که در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران نیز مورد تأکید قرار

 
گرفته است. 

رئیسی افزود: «حق الناس» از تأکیدات مستمر امام و رهبري بوده که قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح دارد و با ابلاغ سند امنیت

 
قضایی به دنبال آن هستیم تا با عزم و اراده جدي از حقوق مردم صیانت شود. 

رئیس دستگاه قضا گریزي نیز به موضوع بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از بانک هاي کشور زد و با تقدیر از نیروهاي امنیتی و
پلیس بین الملل و دیگر عواملی که در بازگرداندن این مفسد اقتصادي نقش داشتند، تأکید کرد: افرادي که تصور می کنند می توانند

 
مرتکب جرم شوند و با خروج از کشور از چنگال عدالت بگریزند سخت در اشتباه هستند. 

رئیسی خاطر نشان کرد: دستگاه قضایی اجازه نمی دهد کسانی که به نحوي به بیت المال دست اندازي می کنند، آرام بگیرند و
بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با قاطعیت و تا آخر دنبال می کند تا این اموال به خزانه کشور برگردد

 
و در اختیار مردم قرار گیرد. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به کشورهاي غربی نیز هشدار داد که اجازه ندهند کشورشان پناهگاه غارتگران بیت المال و مفسدان

 
اقتصادي شود و تصور نکنند پول هایی که مفسدان اقتصادي از مردم سرقت می کنند، براي آنها منفعتی به دنبال می آورد. 

در این نشست، مهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50 درصدي زندانیان خبر داد و
گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23 درصد



 
افزایش یافته است. 

وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

رئیسی با تقدیر از هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50 درصدي زندانیان، این اقدام را علاوه بر بازدارندگی از وقوع جرم و
حرفه آموزي موجب افزایش تولید و تأمین مالی زندانیان و خانواده هاي آنها دانست و تأکید کرد: اصلاح مجرمین یکی از وظایف

 
قانونی ماست و براي این امر تکلیف قانون اساسی داریم. 

رئیس قوه قضاییه افزود: برخی فکر می کنند مأموریت ما با محکوم کردن تمام می شود در صورتی که مأموریت ما هم پیشگیري، از
جرم و هم رسیدگی و هم کیفر و هم اصلاح مجریمان است و البته اصلاح مجرمین نیتز به یک کار جدي تحولی دارد و با شییوه هاي

 
گذشته محقق نخواهد شد. 

انتهاي پیام



رئیسی: مشکل معیشتی، راه حل اقتصادي دارد نه سیاسی

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/07/28

رئیس قوه قضائیه گفت: راهکار حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي
حل مسائل اقتصادي خطاست.

رئیس قوه قضائیه گفت: راهکار حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل

 
مسائل اقتصادي خطاست. 

به نقل از مرکز رسانه قوه قضائیه، آیت االله سید ابراهیم رئیسی در
جلسه صبح امروز شوراي عالی قوه قضائیه با تقدیر از زحمات و
تلاش هاي کادر درمانی کشور در صیانت از سلامت مردم در برابر
ویروس کرونا، اظهار داشت: توصیه هاي ستاد ملی مقابله با کرونا
نباید در حد توصیه باقی بماند و باید از موضع حاکمیتی پیگیري

 
شود. 

رئیس قوه قضائیه با اشاره به موفقیت برخی کشورها در مهار
ویروس کرونا، تأکید کرد: باید با اتخاذ تصمیمات کارشناسی شده

در ستاد کرونا و اجراي آنها با نگاه حاکمیتی آفات این بلا را کاهش داد و هر جا که نظام اراده کرد کاري را با جدیت انجام دهد، مردم

 
هم به خوبی همراهی کرده اند. 

رئیسی از همراهی مردم در موضوع راهپیمایی اربعین امسال براي اجراي مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان نمونه اي از
پایبندي بدنه جامعه به تصمیمات حاکمیتی یاد کرد که آحاد مردم با وجود ارادت به امام حسین(ع)، از تصمیم کارشناسی نظام در

 
این زمینه تبعیت کردند. 

رئیس قوه قضائیه در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر لزوم پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها، تصریح کرد:
هرگونه حاشیه سازي از سوي دست اندرکاران و سیاسیون که ما را از پرداختن به مسائل اصلی کشور بازمی دارد، امري مذموم و

 
ناصواب است. 

رئیسی از «توجه به معیشت» و «مقابله با کرونا و آفات آن» به عنوان مسائل اصلی کشور یاد کرد و گفت: دغدغه مسئولان باید رفع

 
مشکلات معیشتی مردم به ویژه در شرایطی باشد که ویروس منحوس کرونا کسب وکار بسیاري از افراد را مختل کرده است. 

رئیس قوه قضائیه، قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور دانست و متذکر شد: امروز مردم براي تهیه دارو با

 
مشکل مواجه هستند و وجود داروهاي تقلبی در بازار هم نگران کننده است. 

رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که مسئولان باید موضوع تأمین داروي مورد نیاز مردم را با حساسیت پیگیري کنند و اجازه ندهند



 
سوداگران و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به پایان تحریم 10ساله تسلیحاتی کشورمان گفت: در خصوص برداشته شدن
موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد و باید همه تحریم هاي ظالمانه آمریکا و غربی ها علیه ملت

 
ایران برداشته شوند. 

رئیسی با بیان این که غربی ها باید متعهد به اجراي توافقات باشند اما روز به روز ظلم و ستم آنها بیشتر می شود گفت: مسئله تولید
قدرت در برابر نظام سلطه مهم است تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با این زورگویی ها حاضر شد. سازوکار هم این است که

 
اقداماتی در جهت بی اثر کردن تحریم ها و تسهیل زندگی و معیشت مردم صورت گیرد. 

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، خاطرنشان کرد: راهکار حل

 
مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به ابلاغ سند امنیت قضایی اشاره کرد و با تقدیر از معاونت حقوقی و دیگر بخش هاي مرتبط در
دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه براي همه دستگاه ها از جمله قوه قضائیه تکالیفی در نظر گرفته شده که یکی از آنها
تدوین سند امنیت قضائی بود اما باید بدانیم که اجراي هر سندي مهم تر از ابلاغ آن سند است و همه همکاران قضایی در سراسر

 
کشور ملزم به اجراي اسناد تحولی هستند. 

رئیس قوه قضاییه، «حق الناس» را مهم ترین موضوع سند امنیت قضائی عنوان کرد و گفت: «حق الناس» و «حقوق مردم» قبل از آن
که دستاویز مدعیان حقوق بشر باشد، آموزه نبی مکرم اسلام(ص) است که در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران نیز مورد تأکید

 
قرار گرفته است. 

رئیسی افزود: «حق الناس» از تأکیدات مستمر امام و رهبري بوده که قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح دارد و با ابلاغ سند امنیت

 
قضائی به دنبال آن هستیم با عزم و اراده جدي از حقوق مردم صیانت شود. 

رئیس دستگاه قضا گریزي نیز به موضوع بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از بانک هاي کشور زد و با تقدیر از نیروهاي امنیتی و
پلیس بین الملل و دیگر عواملی که در بازگرداندن این مفسد اقتصادي نقش داشتند، تأکید کرد: افرادي که تصور می کنند می توانند

 
مرتکب جرم شوند و با خروج از کشور از چنگال عدالت بگریزند سخت در اشتباه هستند. 

رئیسی اضافه کرد: دستگاه قضائی اجازه نمی دهد کسانی که به نحوي به بیت المال دست اندازي می کنند، آرام بگیرند و بازگرداندن
همه متهمان اقتصادي و اموال به یغمارفته ملت را با قاطعیت و تا آخر دنبال می کند تا این اموال به خزانه کشور برگردد و در اختیار

 
مردم قرار گیرد. 

رئیس قوه قضائیه بر همین اساس به کشورهاي غربی نیز هشدار داد که اجازه ندهند کشورشان پناهگاه غارتگران بیت المال و مفسدان

 
اقتصادي شود و تصور نکنند پول هایی که مفسدان اقتصادي از مردم سرقت می کنند، براي آنها منفعتی به دنبال می آورد. 

در این نشست، آقاي مهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50درصدي زندانیان خبر
داد و گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6ماهه اول امسال به 23



 
درصد افزایش یافته است. 

وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

رئیسی با تقدیر از هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50درصدي زندانیان، این اقدام را علاوه بر بازدارندگی از وقوع جرم و
حرفه آموزي موجب افزایش تولید و تأمین مالی زندانیان و خانواده هاي آنها دانست و تأکید کرد: اصلاح مجرمین یکی از وظایف

 
قانونی ماست و براي این امر تکلیف قانون اساسی داریم. 

رئیس قوه قضاییه افزود: برخی فکر می کنند مأموریت ما با محکوم کردن تمام می شود در صورتی که مأموریت ما هم پیشگیري، از
جرم و هم رسیدگی و هم کیفر و هم اصلاح مجرمان است و البته اصلاح مجرمین نیاز به یک کار جدي تحولی دارد و با شیوه هاي

 
گذشته محقق نخواهد شد. 

انتهاي پیام/ تسنیم



کارآفرینی و مهاجرت معکوس به 25 روستاي ورزقان

منبع: بازار کارشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/07/28

ورزقان به رغم واقع شدن معادن بزرگی چون مس سونگون و طلاي اندریان در آن، از جمله شهرستان هاي محروم آذربایجان
شرقی محسوب می شود که 80 درصد جمعیت آن را روستائیان تشکیل می دهند.

ورزقان به رغم واقع شدن معادن بزرگی چون مس سرنگون و طلاي اندریان در آن، از جمله شهرستان هاي محروم آذربایجان

 
شرقی محسوب می شود که 80 درصد جمعیت آن را روستائیان تشکیل می دهند. 

به گزارش خبرگزاري نصیرنیوز به نقل از ایرنا، ورزقان به رغم واقع شدن معادن بزرگی چون مس سرنگون و طلاي اندریان در آن، از

 
جمله شهرستان هاي محروم آذربایجان شرقی محسوب می شود که 80 درصد جمعیت آن را روستائیان تشکیل می دهند. 

 
اما روستائیان ورزقان با راه اندازي کارگاه هاي تولیدي در 25 روستا، زمینه اشتغال 500 نفر را فراهم کرده اند. 

این اقدام کارآفرینان روستایی ورزقان همچنین زمینه ساز مهاجرت معکوس یکهزار و 495 نفر از جوانان جویاي کار این شهرستان در

 
سال هاي اخیر شده است که ناچار بوده اند براي یافتن کار به تبریز و دیگر شهرهاي کشورمان مهاجرت کنند. 

یکی از کارآفرینان روستایی ورزقان که از پنج سال قبل کارگاه تولید کاشی راه اندازي کرده است، به خبرنگار ایرنا گفت: از اینکه

 
توانسته ام زمینه اشتغال چند نفر از هم روستایی هایم را فراهم کنم ،بسیار خوشحالم. 

 
وي افزود: روزانه 100 مترمربع کاشی تولید و براي مصرف به 50 روستاي شهرستان ورزقان ارسال می کنیم. 

 
یک کارآفرین فعال در زمینه تولید ورق هاي چندلایه نیز به ایرنا گفت: 15 نیروي کار جوان در این کارگاه شاغل هستند. 

 
وي اظهار کرد: روزانه 100 تن چوب در این کارگاه مصرف می شود و 300 ورق چندلایه حاصل از آن به بازار مصرف عرضه می شود. 

 
وي از اینکه با راه اندازي کارگاه تولیدي توانسته به سر سفره چندین خانواده نان بیاورد، بسیار خوشحال است. 

یکی از کارگران جوان کارگاه تولید ورق چند لایه نیز گفت: مدت سه سال در تبریز فعالیت می کردم و با مشکلات عدیده اي چون
دوري از خانواده و هزینه بالاي زندگی در آنجا دست به گریبان بودم، اما از وقتی در این کارگاه شاغل شده ام، همه این مشکلات

 
برطرف شده است. 

فرماندار ورزقان نیز به ایرنا گفت: براي کمک به اشتغال پایدار روستایی در شهرستان 10 میلیارد تومان تسهیلات کم بهره بانکی به

 
کارآفرینان اعطا شده است. 

محمدباقر خانی افزود: همچنین در 25 روستا و مرکز فنی حرفه اي شهرستان ورزقان 240 هزار نفر ساعت آموزش فنی حرفه اي به

 
کارآفرینان و جوانان جویاي کار ارائه شده است. 

وي از آمادگی مدیریت شهرستان براي اعطاي تسهیلات کم بهره به جوانان کارآفرین ورزقان به ویژه در زمینه کسب و کارهاي

 
نوپا(ستارتاپ) خبر داد. 

شهرستان 50 هزار نفري ورزقان در 70 کیلومتري شمال شرق تبریز واقع شده است.



طرح «جیکو»، پاسخی به نیاز اشتغال دانشجویان

منبع: ایرناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/07/28

تهران- ایرنا- پارك علم و فناوري دانشگاه تهران با بهره گیري از شرکت هاي فناور عضو با اجراي طرح «جیکو» در راستاي
ایجاد فضایی عملی و اشتغال زایی دانشجویان در حین تحصیل و توانمندسازي آنان اقدام کرده است.

تهران- ایرنا- پارك علم و فناوري دانشگاه تهران با بهره گیري از شرکت
هاي فناور عضو با اجراي طرح «جیکو» در راستاي ایجاد فضایی عملی و
اشتغال زایی دانشجویان در حین تحصیل و توانمندسازي آنان اقدام کرده

 
است. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا از روابط عمومی پارك علم وفناوري دانشگاه
تهران، طرح جیکو ( Job In Company) پارك علم و فناوري دانشگاه
تهران همان طرح اشتغال دانشجویان دانشگاه تهران در شرکت هاي عضو

 
پارك علم و فناوري دانشگاه تهران است. 

خلاء اطمینان از شغل براي آینده یکی از معضلات اصلی براي نسل جوان کشور پس از قبولی در کنکور و راهیابی به دانشگاهاست،
فاصله میان آموخته هاي دانشگاهی و واقعیت کسب و کار، تمرکز بیشتر آموزش هاي دانشگاهی بر موضوعات تئوري و آکادمیک و

 
فقدان تجربه کاري از جمله علل اصلی این چنین دغدغه هایی است. 

به همین منظور پارك علم و فناوري دانشگاه تهران، با استفاده از ظرفیت خود، یعنی بهره گیري از شرکت هاي فناور عضو توانسته در

 
راستاي ایجاد فضایی عملی و اشتغال زایی دانشجویان در حین تحصیل و توانمندسازي آنان گام بردارد. 

طرح جیکو در راستاي تبدیل شدن به دانشگاه کارآفرین و ایجاد فرصت هاي شغلی ایجاد شده است. جیکو پاسخی به نیاز اشتغال
دانشجویان و تأمین نیروي کار شرکت ها است. از اهداف طرح جیکو می توان هدایت دانشگاه به سمت دانشگاه کارآفرین، زمینه سازي
ایجاد اشتغال براي دانشجویان، آشنایی دانشجویان با فضاي کار واقعی، ترویج فرهنگ کارآفرینی، دسترسی آسان به نیروي کار دانشی

 
براي شرکت ها و ایجاد شبکه ارتباطی بین دانشجویان و شرکت ها را نام برد. 

 
علاقه مندان می توانند از طریق سامانه جیکو در سایت پارك علم و فناوري دانشگاه تهران در این طرح ثبت نام کنند. 

 
برچسب ها 

 
- اشتغال زایی 

 
- فناوري 

- پارك علم و فناوري دانشگاه تهران



دست دولت در جیب صندوق توسعه ملی

منبع: مشرقشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/07/28

 
- سیاست 

 
دست دولت در جیب صندوق توسعه ملی 

این روزها تخصیص نقدي 120 میلیارد تومان در شرایط تنگناي مالی و
کسري گسترده بودجه براي احداث یک دانشکده در تهران خبرساز شده

 
است؛ آن هم از اعتباري که براي مقابله با کرونا در نظر گرفته بود. 

به گزارش مشرق، این روزها برداشت از صندوق توسعه راحت ترین تدبیر
دولت براي جبران کسري هاي خود شده است. کسري هایی که ناشی از
کاهش یافتن صادرات نفتی و تحریم هاي آمریکاست. اما به گفته بسیاري از
کارشناسان با مدیریت درست تحریم و تعریف جدید پایه هاي پولی به ویژه

در حوزه اخذ مالیات و فعال کردن دیپلماسی اقتصادي به منظور افزایش صادرات در کنار حمایت از تولید داخلی می توان از سد
تحریم ها به سلامت عبور کرد. راهکاري هایی که نیازمند سیاستگذاري و تصمیم گیري هاي درست است، اما دولت راه فرعی را براي

 
عبور از این شرایط سخت اقتصادي استفاده و آن برداشت است، صندوق توسعه است. 

بیشتر بخوانید: تناقضات یک تخصیص خاص از «حساب خاص» ریاست جمهوري نمونه این سیاست دولت برداشت از صندوق توسعه
براي جبران ضرر بورس بود که با انتقادهاي فراوانی مواجه شد. نمونه دیگر آن برداشت یک میلیارد یورویی براي مقابله با کرونا بود که

 
با پیشنهاد دولت و موافقت رهبر انقلاب صورت گرفت. مبلغی که برداشت شد اما به وزارت بهداشت نرفت. 

همچنانکه وزیربهداشت در واکنش به موضوع در توییتی نوشت: خبرش خراب تر کرد جراحت جدایی / چو خیال آب روشن که به
تشنگان نمایی. نمکی در ادامه نوشت: «به لطف خدا و با جان فشانی همکارانم درمبارزه با کرونا از قدرتمندترین کشورها جلو افتادیم،
اما در مضیقه مالی و در مقایسه با آن ها که میلیاردها دلار هزینه کردند، (همکارانم) با حال خراب می پرسند حداقل یک میلیارد یورو

 
صندوق (ذخیره ارزي) چه شد؟» 

 
گلایه وزیر بهداشت 

چند روز بعد از این گلایه وزیر بهداشت خبر آمد که بخشی از مبلغ تخصیص یافته براي مقابله و مدیریت عوارض ناشی از شیوع
ویروس کرونا در کشور به دانشگاه شهیدبهشتی اختصاص یافته است. دانشگاهی که دختر رئیس جمهوري به تازگی عضو هیأت علمی

 
آن شده است. 



علیرضا نظري، نماینده مردم خمین در مجلس در این زمینه گفته بود: در حالی که صدها پروژه مشابه در شهرستان ها بر زمین مانده،
چرا ظرف 48 ساعت آن هم با مکاتبه مستقیم دانشگاه شهید بهشتی تهران بدون رعایت سلسله مراتب اداري، مجوز برداشت مبلغ

 
یکصد میلیارد تومان را براي خرید ملک مورد نظر دانشکده فوق الذکر از صندوق توسعه ملی صادر می شود. 

نظري با اشاره به اعتبار تخصیص نیافته صندوق توسعه ملی به وزارت بهداشت افزود: آقاي رئیس جمهوري آنقدر با خانواده خود در
دولت نامحرم است که وزیر بهداشت از بی تفاوتی محض وي به وضعیت بی پولی وزارتخانه لاجرم به افراد دیگر شکوه می کند اما

 
رئیس جمهوري، شوریده دل بی قرار دختر خود است. 

 
واعظی: اعتبارات مطابق با دستورات رهبري هزینه می شود! 

حال محمود واعظی، رئیس دفتر رئیس جمهوري در پاسخ به سوالی درباره تخصیص اعتبارات کرونایی به دلیل عضویت فرزند رئیس
جمهوري در هیأت علمی این دانشگاه گفت که: «سازمان برنامه و بودجه به بسیاري از دانشگاه هایی که نیازمند هستند، کمک کردند
و این روند هم ادامه دارد؛ حال ممکن است عده اي دنبال آن باشند تا بگردند و در هر دانشگاه افرادي را پیدا کنند و بگویند که
بودجه دولت به خاطر این افراد به آن دانشگاه دادند.» وي ادامه داد: «درباره اعتباراتی که از محل صندوق توسعه ملی تخصیص داده
می شود، هر اتفاقی که بیفتد براساس چارچوبی است که ما خدمت رهبري نوشتیم و براساس محور و دستورات ایشان از اعتبارات این

 
صندوق استفاده می شود؛ مگر می شود هر کسی هر کاري که دلش بخواهد انجام دهد؟» 

بیشتر بخوانید: خرج همزمان دولت از رهبري و صندوق توسعه ملی! اما طبق سندي که خبرگزاري تسنیم منتشر کرده است، در
توضیحات تخصیص این مبلغ به دانشگاه شهید بهشتی توسط محمدباقر نوبخت، رئیس سازمان برنامه وبودجه به وزارت بهداشت آمده
است: «حسب دستور رئیس جمهوري در تاریخ 30 تیرماه بابت «خرید» ساختمان و بهسازي دانشکده فناوري هاي نوین.» اما در
عنوان طرح در جدول تخصیص ابلاغی ذکر شده است: «احداث» دانشکده فناوري هاي نوین. اما آیا در این شرایط اقتصادي و آسیب
دیدن بسیاري از کسب وکارها به دلیل شیوع کرونا آیا اختصاص چنین مبلغی از اعتبار تعلق گرفته براي مقابله با کرونا، جهت خرید
ساختمانی جدید و یا حتی بهسازي ساختمانی در یک دانشگاه ضرورت دارد؟ آن هم در شرایطی که دانشگاه ها به صورت آنلاین

 
فعالیت می کنند. 

 
لزوم ورود دستگاه هاي نظارتی به هزینه هاي عملکردي دولت 

در همین زمینه مجتبی ثابتی درباره اینکه چرا و در چه زمان دولت می تواند از صندوق توسعه برداشت کند و آیا لزومی براي این
گونه برداشت ها از سوي دولت وجود دارد یا خیر، گفت: صندوق توسعه ملی عنوانش مشخص است، تقویت بنیادي اقتصاد ماست و

 
مأموریت آن تناور و تنومندکردن اقتصاد بنیادي کشور در حوزه هاي مختلف است. 

وي تاکید کرد: یک اصلی وجود دارد و آن این است که درآمد نفتی کشور وارد صندوق توسعه شود و به موجب قانون و با اذن رهبري
حق برداشت ایجاد شود. دو مدل در این برداشت وجود دارد؛ یک نوع آن این است که صرف هزینه در حوزه هاي کاملاً زیربنایی ما
شود مانند اقدامی که حضرت آقا سال گذشته انجام دادند و بخشی از این پول را به راه آهن چابهار اختصاص دادند که درحوزه

 
گسترش شبکه ریلی، کارآفرینی، امنیت اجتماعی، چرخه اقتصاد کشور و… مرتبط بود. اقدامی که توسعه پایدار را به همراه دارد. 

این کارشناس مسائل سیاسی اظهارداشت: اما یک نوع دیگرآن، در مرز ناکارآمدي، بی کفایتی و پرهزینگی دولت برسد و هزینه هاي
مشخص که باید صرف توسعه اقتصادي شود، دولت آن را مصروف کارهاي جاري و معمولی کند. متاسفاته دولت آقاي روحانی در



موضوعاتی همچون بودجه و دیگر بخش هاي اعتباري استاندارد، هر سال ناتوان بود و نمی تواند تأمین بودجه را عملیاتی کند. این کار
را بهانه اي براي دستاویز کردن صندوق توسعه ملی می کند و پولی که براي فرودگاه سازي، جاده سازي، مدرسه سازي و … باید
شود، را صرف کارهاي روتین و بی کیفیت می کنیم و دولت ناتوان مرجع این کار یعنی رهبري را مجبور به برداشت پول از صندوق
توسعه می کند. وقتی دولت نمی تواند بودجه اي براي کرونا مصوب کند و امورات بی اساس خود را اداره نماید، خب رهبر انقلاب
راهی به غیر از این ندارند که براي سلامتی جامعه و نجات جان شهروندان از شیوع ویروس کرونا اعتباري از صندوق براي مبارزه با

 
کرونا اختصاص دهند. 

ثابتی گفت: اجازه داده شد تا یک میلیارد دلار صرف مبارزه با کرونا در کشور شود. اما می بینیم که وزیر بهداشت اخیراً گفت 30 تا
40 درصد از این پول، به کرونا اختصاص یافته و الان کاشف به عمل می آید که این پول ها صرف امورات دیگر دولت همچون دانشگاه
سازي شده است. این پول ها که باید در صندوق مستحکم می بود، متأسفانه در جاهاي غیرضروري هزینه می شود و بهتر است دیوان
محاسبات کشور و دستگاه هاي نظارتی و بازرسی به این مورد ورود کنند و ببینند که آیا بودجه مصوب در جاي لازم خودش هزینه

 
شده است یا خیر. 

وي تاکید کرد: پیچیده تر از این، میزان ارز خارج از کشور است که در سال گذشته خارج شده و مافیاي موجود، پول ها را تحویل
گرفتند ولی کالایی ورود نکرده است. یعنی اعتباري براي ارز دولتی به بخش محدود اختصاص یافته اما کالایی وارد نشده است.
برداشت بی رویه و بی حساب از صندوق توسعه صدمات جبران ناپذیري براي اقتصاد کشور خواهد داشت و می تواند پایه هاي آن را

 
سست کند و براي رویارویی در مسائل جدي با مشکل مواجه خواهد شد. 

منبع: صبح نو



ساماندهی مبادلات مرزي یکی از دغدغه هاي اصلی مسئولان نظام

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/07/28

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه ساماندهی مبادلات مرزي را یکی از دغدغه هاي اصلی مسئولان نظام
دانست و گفت : مراقبت از اشتغال در مرزها، کمک به پایداري مشاغل مرزي و تثبیت جمعیت یکی از مهمترین مواردي است

که همواره به آن پرداخته می شود .

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ هدایت حاتمی معاون هماهنگی امور اقتصادي
استانداري کرمانشاه در این جلسه ساماندهی مبادلات
مرزي را یکی از دغدغه هاي اصلی مسئولان نظام دانست و
گفت : مراقبت از اشتغال در مرزها، کمک به پایداري
مشاغل مرزي و تثبیت جمعیت در این مناطق یکی از
مهمترین مواردي است که همواره به آن پرداخته می شود
و در استان مرزي کرمانشاه نیز این مهم را با جدیت

 
پیگیري می کنیم. 

او با بیان اینکه زندگی در جوار مرز دشواري هاي خاص خود را دارد، گفت : یکی از روش هایی که در این مناطق می توان به آن تکیه
کرد، گسترش تجارت بین دو کشور ایران و عراق در مرز ها خصوصا در بعد واردات است که هم اکنون نسبت به صادرات رقم بسیار

 
کمی را به خود اختصاص می دهد. 

حاتمی به شرایطی که دولت با در نظر گرفتن تخفیف 700 هزار تومانی براي هرد فرد از محل سود بازرگانی در نظر گرفته یاد کرد که
می تواند به توسعه تجارت در بعد واردات کمک کند و براي مرزنشینان نیز درآمدزایی داشته باشد و ادامه داد: نزدیک به 21 هزار

 
خانوار در استان کرمانشاه می توانند از این مزیت منتفع شوند. 

او افزود: با این وجود نمی توانیم صرفا به برنامه هاي تجاري تمرکز کنیم و باید به ایجاد مشاغل دیگري در مرز ها توجه کنیم و براي
آن ها مدل و ساز و کار مشخص تعریف کنیم و در کنار آن مدلی هم براي حمایت از اشتغال موجود در نواحی مرز ها خصوصا روستا

 
ها داشته باشیم. 

این مسئول گفت: در صورت نیاز باید آموزش هاي لازم براي مرزنشینان در نظر گرفته شود و یا حتی پشتیبان هایی براي کمک به

 
پیشبرد طرح هاي اشتغالزا بین آن ها مشخص شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه از آمادگی بنیاد برکت براي کمک به اشتغال مرزنشینان یاد کرد و ادامه داد:
اگرچه بنیاد برکت سقف خاصی براي ایجاد اشتغال در این مناطق در نظر گرفته، اما اگر بتوانیم خوب کار کنیم می توانیم این سقف را

افزایش دهیم. 



حاتمی افزود: منابعی هم در داخل استان در اختیار داریم که می توانیم از آن ها نیز براي کمک به ایجاد اشتغال در روستا هاي مرزي

 
و یا شهر هایی مانند نوسود و نودشه استفاده کنیم. 

تلاش براي بالا نگه داشتن پرچم اشتغال در کشور هادي جوهري معاون توسعه کارآفرینی و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت با
اشاره به طرح هاي اشتغالزایی این بنیاد و تلاش براي بالا نگه داشتن پرچم اشتغال در کشور، گفت: این برنامه ها در دو سطح دنبال

 
می شود که یک سطح مربوط به کسب و کار هاي خرد و خانگی است. 

او با بیان اینکه از ابتداي این طرح تاکنون نزدیک به 60 هزار اشتغال خرد و خانگی در استان هاي مختلف کشور ایجاد شده، افزود:
این تعداد تا پایان امسال به 100 هزار شغل خواهد رسید که 500 نفر مجري و تسهیل گر براي اجراي این طرح ها در سراسر کشور

 
داریم. 

عضو هیات مدیره بنیاد برکت سطح دوم فعالیت هاي اشتغالزایی بنیاد برکت را نیز مربوط به حمایت از شرکت هاي کوچک و متوسط
دانست و ادامه داد: طی حدود یک یا دو سال اخیر از نزدیک به 400 شرکت حمایت کرده ایم و حتی بسیاري از این شرکت ها

 
پشتیبان هایی براي کسب و کار هاي خرد خانگی شدند. 

جوهري از تمرکز بنیاد برکت براي ایجاد اشتغال در استان هاي مرزي و کمک به معیشت مرزنشینان نیز یاد کرد و افزود: در این
بخش نیز عمدتا بر سه استان مرزي کرمانشاه، کردستان و آذربایجان غربی تمرکز داریم تا به رفع معضل بیکاري مردم این مناطق

 
کمک کنیم. 

او از اجراي 3500 طرح خرد در روستا هاي مرزي شامل 484 روستا در امسال خبر داد و افزود: با اجراي این طرح ها براي بیش از

 
10 هزار نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم شغل ایجاد خواهد شد. 

معاون توسعه کارآفرینی و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت ادامه داد: بیش از 2500 طرح از این تعداد براي دریافت تسهیلات به

 
بانک ها معرفی شده است. 

جوهري از هشت رسته شغلی اصلی که در این طرح ها در نظر گرفته شده هم یاد کرد که شامل دامداري سبک و سنگین، پرورش

 
زنبور عسل، پرورش طیور، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، آبزي پروري، خدمات گردشگري و مشاغل فنی است. 

او ادامه داد: کار دیگري که امسال با هدف حمایت از اشتغال در مناطق مرزي انجام دادیم همکاري با دانشگاه علم و صنعت در قالب

 
طرح "کاك برکت" بود که کاك مخفف سه استان کرمانشاه، آذربایجان غربی و کردستان به عنوان مشمولین این طرح است. 

جوهري گفت: در قالب این طرح از ایده ها و پیشنهادات نوآورانه براي کمک به ایجاد اشتغال حمایت خواهد شد و هدف اصلی آن نیز
جلب مشارکت خود مردم است .



استفاده از ظرفیت هاي علمی دانشگاهی در زمینه سلامت نیروي کار و خدمات

الکترونیکی

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/07/28

معاون روابط کار وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به تفاهم نامه منعقده این معاونت با دانشگاه علم و فرهنگ وابسته
به جهاد دانشگاهی گفت : آمادگی داریم در قالب این تفاهم نامه از ظرفیت هاي علمی دانشگاه در زمینه سلامت نیروي کار و

خدمات الکترونیکی به جامعه هدف خود استفاده کنیم .

معاون روابط کار وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به تفاهم نامه منعقده این معاونت با دانشگاه علم و فرهنگ وابسته
به جهاد دانشگاهی گفت : آمادگی داریم در قالب این تفاهم نامه از ظرفیت هاي علمی دانشگاه در زمینه سلامت نیروي کار و خدمات

 
الکترونیکی به جامعه هدف خود استفاده کنیم . 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع
رسانی وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی ، حاتم شاکرمی امروز
در نشستی که در دانشگاه علم و فرهنگ جهاد دانشگاهی به
منظور همکاري و تعامل در حوزه هاي آموزش و پژوهش ایمنی
کار برگزار شد افزود : جهاد دانشگاهی یکی از مراکزي است که با
تلاش علمی و پژوهشی توام با روحیه انقلابی و ایثارگري علاوه بر
نقش آفرینی در ارتقاء سطح علمی و دانش کشور توانسته بستر
مناسب را براي توسعه شرکت هاي دانش بنیان و زمینه فعالیت

 
هاي استارتاپ ها و اقتصاد دیجیتال در کشور فراهم کند . 

معاون روابط کار با اشاره به 3 تفاهم نامه منعقد شده این وزارتخانه با جهاد دانشگاهی در زمینه هاي مختلف علمی و پژوهشی گفت:

 
یکی از این تفاهم نامه ها بین موسسه علم و فرهنگ با مرکز تحقیقات، تعلیمات حفاظت فنی و بهداشت کار بوده است. 

به گفته شاکرمی با بسترهایی که این تفاهم نامه به وجود آورده جهاد دانشگاهی و به ویژه دانشگاه علم و فرهنگ می تواند ماموریت

 
هاي حوزه روابط کار در زمینه آموزش هاي ایمنی و تدوین استاندارد وسایل حفاظت فردي را در آینده توسعه دهد . 

وي با اشاره به اینکه یکی از اولویت ها در این حوزه ،سلامت نیروي کار است خاطر نشان کرد : در بحث سلامت نیروي کار، آموزش

 
بسیار مهم است و می توان در آموزش هاي عمومی و تخصصی از ظرفیت هاي این دانشگاه استفاده کرد. 

معاون روابط کار با اشاره به وجود بیش از 900 بازرس در مقاطع مختلف افزود : می توان با استفاده از ظرفیت هاي مختلف دولتی،
موسسات خصوصی و مراکز علمی از جمله دانشگاه علم و فرهنگ و با امضاي تفاهم نامه بستر هاي همکاري لازم را براي ارتقاي علمی

 
و حتی تحصیلات تکمیلی آنان ایجاد فراهم کرد. 



وي افزود : در رابطه با سلامت نیروي کار به ویژه در شرایط تحریم به تدوین استاندارد وسایل حفاظت فردي مورد استفاده نیروي کار

 
اعم از وسایل تولیدي داخل و وارداتی نیازمند هستیم. 

شاکرمی با بیان اینکه متاسفانه در کشور با دو مشکل ورود وسایل و تجهیزات غیر استاندارد و تولید به دلیل تحریم ها روبرو هستیم
عنوان کرد: به اعتقاد من جهاد دانشگاهی با توان علمی و پژوهشی در زمینه تهیه و تولید حفاظت فردي می تواند نقشی اساسی در

 
این زمینه ایفا کند. 

معاون روابط کار با اشاره به گسترده شدن جامعه کار و تولید کشور و تغییر ارائه خدمات از روش سنتی به روش الکترونیکی گفت :

 
یکی دیگر از توجهات ما ارائه خدمات الکترونیکی شفاف ، سالم و سریع به جامعه هدف است. 

وي با تاکید بر دو شاخص اصلی فرهنگ سازي و آموزش در جهت اجراي سامانه هاي الکترونیکی به ویژه در حوزه کار و تولید خاطر

 
نشان کرد : دانشگاه علم و فرهنگ به عنوان یک مرکز علمی می تواند در ارزیابی و تسهیل امور این بخش با معاونت همکاري کند. 

در ادامه این نشست، سید سعید هاشمی، رییس دانشگاه علم و فرهنگ، گفت: نگاه ما در دانشگاه علم و فرهنگ علاوه بر استفاده از
ظرفیت هاي علمی و فرهنگی، ایجاد اشتغال براي دانشجویان است در این راستا و با توجه به توسعه مراکز آموزش عالی بعد از انقلاب

 
جمهوري اسلامی ایران، وجود بازار کار و آماده سازي بستر هاي اشتغال یک مولفه مهم به حساب می آید. 

وي با اشاره به اهمیت توسعه دانشگاه ها گفت: یکی از مهم ترین اهداف دانشگاه هاي نسل سوم این است که بتوانند معضل اشتغال را
برطرف کنند، در همین راستا راه اندازي کسب و کار یک راهکار جدید است، علاوه بر آن پارك ملی علوم،فناوري هاي نرم و صنایع

 
فرهنگی نیز به عنوان نخستین مجموعه در حوزه صنایع فرهنگی براي نیل به این هدف راه اندازي شده است. 

رییس دانشگاه علم و فرهنگ فعالیت هاي ذکر شده را زمینه ساز کارآفرینی که یکی از اهداف دیگر این دانشگاه است، دانست و خاطر
نشان کرد: نگاه ما این است که دانشجویان بتوانند در این مجموعه ها به فعالیت و توسعه کسب و کار بپردازند؛ همچنین تلاش داریم

 
در حوزه پژوهش نگاه نوآورانه داشته باشیم، به همین دلیل با پژوهشگاه هاي مختلف همکاري می کنیم. 

این مراسم با بازدید از مجموعه هاي دانشگاه علم و فرهنگ و پارك ملی علوم،فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی همراه بود .



حدود 12 درصد گاز کشور در پالایشگاه فجر جم تولید می شود

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/07/28

به گفته ي مدیرعامل پایشگاه فجر جم 10 تا 12 درصد گاز کشور در این پالایشگاه تولید می شود.

اقتصادگردان- عبدالصمد نجفی پیش از ظهر امروز در دیدار با مدیران دانشگاه پیام نور استان بوشهر عنوان کرد: ما از حضور
چهره ها و مراکز آکادمیک در پالایشگاه استقبال می کنیم و امید داریم که پیوند بین صنعت و دانشگاه بیشتر شود زیرا صنعت بدون

 
دانشگاه نمی تواند پیشرفت کند، امروز صنعت باید براي حل مشکلات خود به طرف دانشگاه بیاید. 

وي افزود: این پالایشگاه به کمک دانشگاهیان کارهاي بزرگی انجام داده و در بخش تولید از کمک دانشگاهیان استقبال می کنیم. امید

 
داریم که پیوند بین صنعت و دانشگاه بیشتر شود زیرا صنعت بدون دانشگاه نمی تواند پیشرفت کند. 

مدیرعامل شرکت پالایش گاز فجر جم گفت: در بحث آسیب هاي اجتماعی تقاضاي همکاري دانشگاه داریم زیرا نیروي انسانی زیربناي
تولید است و اگر داراي سلامت روان نباشد نمی تواند این چرخ را به حرکت درآورد؛ همکاري دانشگاه پیام نور می تواند در این زمینه

 
مثمر ثمر باشد و باعث پیشرفت فرهنگ و محیط پیرامون صنعت شود. 

 
دانش براي همه، همه وقت و همه جا 

رییس دانشگاه پیام نور استان بوشهر گفت: تاسیس دانشگاه پیام نور ایده جالبی بوده است؛ دانش براي همه، همه وقت و همه جا.
دانشگاه هاي پیام نور در سطح کشور متعهد به همکاري آموزشی، پژوهشی با همدیگر هستند و این موضوع ظرفیت علمی خوبی را

 
براي همکاري با سایر دستگاه ها در هر استان فراهم می کند. 

محمدرضا بحرانی افزود: دانشگاه آماده برگزاري دوره هاي مختلف آموزشی مورد نیاز پالایشگاه، همچنین مطالعه روي محیط پیرامونی

 
و مطالعه اثرات اجتماعی این صنعت در جم است. 

وي افزود: در سال گذشته سند توسعه اجتماعی استان بوشهر توسط این دانشگاه تهیه شده و همچنین تهیه سند توسعه فرهنگی
استان نیز به این دانشگاه واگذار شده است. بنابراین در حوزه مطالعه محیط پیرامون و اثرات اجتماعی صنعت در منطقه جم نیز

 
دانشگاه آماده همکاري است. 

 
دغدغه پژوهش هاي کاربردي 

رییس دانشگاه پیام نور واحد جم گفت: یکی از دغدغه هاي دانشگاه پژوهش هاي کاربردي است به همین جهت سعی می کنیم
توانایی هاي خودمان را با نیازهاي جامعه تطبیق دهیم. در بحث آموزشی آمادگی برگزاري دوره هاي آموزشی براي کارکنان پالایشگاه

 
و خانواده هاي آنها داریم. 

وي ادامه داد: کارآفرینی و اشتغالزایی از دیگر دغدغه هاي دانشگاه است. صنایع پایین دستی در منطقه رشد نکرده اند و تنها صنایع



بزرگ به صورت جزیره اي رشد کردند بدون اینکه باعث فعال شدن صنایع کوچک شوند. علاوه براین فرهنگ کارآفرینی نیز درجامعه
ما رشد پیدا نکرده است که می توانیم با همکاري همدیگر برنامه هاي مشترکی براي رشد فرهنگ کارآفرینی و ترویج شرکت هاي

دانش بنیان داشته باشیم.



ایجاد 1568 فرصت شغلی براي مددجویان گیلانی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/07/28

مدیرکل کمیته امداد امام(ره) استان گیلان گفت: در نیمه نخست سال جاري 1568 فرصت شغلی با صرف اعتباري بالغ بر
626 میلیارد ریال براي مددجویان تحت حمایت ایجاد شده است.

مدیرکل کمیته امداد امام(ره) استان گیلان گفت: در نیمه نخست سال جاري 1568 فرصت شغلی با صرف اعتباري بالغ بر 626

 
میلیارد ریال براي مددجویان تحت حمایت ایجاد شده است. 

به گزارش ایکنا از گیلان، عباس اهرابی، مدیرکل کمیته امداد
گیلان امروز در حاشیه بازدید از طرح راهبري پرورش قارچ در
جمع خبرنگاران با اشاره به همکاري 58 راهبر شغلی در ایجاد
اشتغال براي مددجویان استان، اظهار کرد: بکارگیري راهبران
شغلی در راستاي پایدارسازي اشتغال و توانمندسازي مددجویان
یکی از سیاست هاي سال هاي اخیر کمیته امداد براي اشتغال

 
آفرینی مددجویان است. 

وي افزود: راهبر شغلی در واقع فعال اقتصادي و کارآفرینی است
که در یک کسب و کار، تخصص و تجربه هاي خوب و موفقی را

 
به دست آورده است. 

اهرابی گفت: در این طرح، کارآفرینان طرح هاي اشتغال زایی خود را به کمیته امداد پیشنهاد داده و پس از بررسی، تصویب و احراز
صلاحیت، با انعقاد تفاهم نامه نسبت به توانمندسازي مددجویان و ایجاد اشتغال پایدار براي آنان اقدام می کنند. کمیته امداد نیز
مددجو را به کارآفرین ارجاع می دهد تا با توجه به تخصص خود پس از انجام مشاوره و امکان سنجی، براي مددجو فرصت شغلی

 
پایدار ایجاد کند. 

مدیرکل کمیته امداد امام(ره) استان گیلان، با برشمردن مزایاي طرح راهبري شغلی، تصریح کرد: سهولت دسترسی به مواد اولیه در
زمینه تولید، ارائه خدمات آموزشی و مشاوره هاي تخصصی، دسترسی به بازار فروش، خرید تضمینی محصولات و بالا بردن راندمان

 
کاري از جمله کارکردهاي طرح راهبري شغلی براي مددجویان جویاي کار است. 

اهرابی اضافه کرد: توانمندسازي مددجویان و زمینه سازي براي ورود این خانواده ها به عرصه کار و تولید از اولویت هاي این نهاد است

 
و در این زمینه استفاده از دانش و امکانات کارآفرینان در دستورکار کمیته امداد استان قرار دارد. 

وي با بیان اینکه بسیاري از کارآفرینان و تولیدکنندگان در خانواده هاي مددجویی در زمینه فروش محصولات خود مشکل دارند،

 
یادآور شد: تلاش کمیته امداد فروش محصولات تولیدي مددجویان و رفع مشکلات آنها از طریق راهبري شغلی است. 



مدیرکل کمیته امداد امام(ره) استان گیلان تصریح کرد: تاکنون در رشته هاي پرورش دام سبک، طیور، ماهی، قارچ، تولید پوشاك،

 
قالی بافی و خشک کردن میوه جات راهبران شغلی شناسایی شده اند. 

اهرابی با استقبال از حضور صاحبان ایده براي همکاري در این طرح تصریح کرد: از صاحبان ایده در سطح استان دعوت می کنیم در
صورتی که طرح هاي تضمین شده دارند به کمیته امداد مراجعه تا پس از تائید طرح ها، نسبت به معرفی آن ها به مددجویان به

 
عنوان راهبر شغلی اقدام شود. 

مدیرکل کمیته امداد امام(ره) استان گیلان، پرورش قارچ را یکی از راه هاي اشتغال مددجویان دانست و اضافه کرد: در این حوزه طی

 
سال گذشته 30 فرصت شغلی ایجاد شده است. 

اهرابی با اشاره به تولید 74 تُن قارچ توسط مددجویان کمیته امداد(ره) در سال گذشته، گفت: میزان درآمد خالص این میزان تولید در

 
قالب 21 طرح فعال، 6 میلیارد و 500 میلیون ریال بوده است. 

وي گفت: طی شش ماهه نخست سالجاري 1568 فرصت شغلی با صرف اعتباري بالغ بر 626 میلیارد ریال براي مددجویان تحت

 
حمایت ایجاد شده است. 

انتهاي پیام



توسعه وقف؛ زمینه ساز گسترش عدالت در جامعه

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/07/28

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي اظهار کرد: وقف باعث گسترش عدالت در جامعه می شود و آثار اقتصادي، اجتماعی،
اخلاقی و فرهنگی فراوانی به همراه داشته و از تضادهاي طبقاتی به میزان قابل توجهی می کاهد.

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي اظهار کرد: وقف باعث گسترش عدالت در جامعه می شود و آثار اقتصادي، اجتماعی، اخلاقی

 
و فرهنگی فراوانی به همراه داشته و از تضادهاي طبقاتی به میزان قابل توجهی می کاهد. 

به گزارش ایکنا از استان مرکزي، آیت االله قربانعلی دري نجف
آبادي، نماینده ولی فقیه در استان مرکزي، امروز، 28 مهر ماه در
دیدار با کارکنان اداره کل اوقاف و امور خیریه استان که به
مناسبت دهه وقف برگزار شد، گفت: معرفی جایگاه وقف و
شناساندن آثار و برکات این سنت حسنه در جامعه موجب اهتمام

 
مردم به انجام وقف می شود. 

وي اظهار کرد: شفاف سازي فعالیت موقوفات و همچنین سلامت
سازمانی اوقاف و امور خیریه نیز باعث تشویق مردم در امر وقف می شود که این مهم باید سرلوحه امور این سازمان و دیگر نهادهاي

 
فرهنگی و مذهبی قرار گیرد. 

آیت االله دري نجف آبادي با بیان اینکه سنت حسنه وقف به عنوان صدقه جاریه و احسان ماندگار آثار و برکات متعددي داشته و در
دین مبین اسلام نیز تأکید زیادي بر آن شده است، تصریح کرد: این سنت حسنه یکی از مصادیق بارز احسان و غیرخواهی است که

 
انسان با بهره گیري از تعالیم انبیاء آن را از دیرباز بنیان نهاده و در صحنه حیات اجتماعی به ودیعت گذارده است. 

وي بیان کرد: وقف باعث گسترش عدالت در جامعه می شود و آثار اقتصادي، اجتماعی، اخلاقی و فرهنگی فراوانی به همراه دارد و از

 
تضادهاي طبقاتی به میزان قابل توجهی می کاهد و مشارکت مردم را در امور اجتماعی افزایش می دهد. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي ادامه داد: تحقق اقتصاد مقاومتی مورد نظر رهبر معظم انقلاب، اشتغال زایی، کارآفرینی، حمایت
همه جانبه از شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي کشت و صنعت و حمایت از نخبگان از مسائل مهمی است که سازمان اوقاف باید

 
مورد توجه قرار دهد. 

حجت الاسلام عبداالله واحدي، مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي هم در این دیدار ضمن تشریح فعالیت هاي این مجموعه در
استان، از اجراي یکصد برنامه مذهبی فرهنگی به مناسبت گرامیداشت دهه وقف در استان خبر داد و گفت: توزیع 5 هزار سبد
معیشتی، برگزاري 35 سلسله نشست تخصصی با اصناف، جوامع علمی، حوزویان، خیران و بازاریان با هدف نهادینه کردن فرهنگ وقف



و گزاري همایش وقف و رسانه با حضور خبرنگاران و مدیران مسئول خبرگزاري ها و نشریه هاي این استان از جمله برنامه هاي دهه

 
وقف است. 

وي ادامه داد: برگزاري همایش هاي مختلف بصیرت افزایی، غبارروبی و عطرافشانی بقاع متبرکه شاخص استان، عطرافشانی قبور مطهر
شهدا و دیدار با خانواده هاي معظم شهدا و دیدار با نماینده ولی فقیه در استان و استاندار از دیگر برنامه هاي در دستور کار در این
ایام است. بسیار لازم است در راستاي احیاي فرهنگ وقف در جامعه تلاش کرده و در جهت توسعه و گسترش این سنت الهی گام

 
هاي مؤثرتري برداریم. 

واحدي در خصوص عملکرد یکسال گذشته این نهاد نیز گفت: اجراي طرح پیوند آسمانی در قالب توزیع 36 سري جهیزیه به ارزش
چهار میلیارد و 500 میلیون ریال، اجراي طرح دست هاي مهربانی در چارچوب کمک به یکهزار کودك بی سرپرست به ارزش 2
میلیارد و 500 میلیون ریال، توزیع یکهزار و 300 بسته تحصیلی به ارزش یک میلیارد و 750 میلیون ریال در قالب طرح مهر

 
تحصیلی از جمله اقدامات اجرایی است. 

این مقام مسئول بیان کرد: توزیع 25 هزار بسته معیشتی در رزمایش کمک مؤمنانه به ارزش 75 میلیارد ریال، کمک به 500 بیمار
نیازمند به ارزش یک میلیارد و 200 میلیون ریال در قالب طرح مهرتندرستی، توزیع بسته هاي بهداشتی به ارزش 25 میلیارد
ریال(شامل ماسک، دستکش، مواد ضد عفونی کننده و گان بیمارستانی)، آزادسازي 10 زندانی جرائم مالی غیر عمد با پرداخت یک

 
میلیارد و 300 میلیون ریال و حمایت از 50 خانواده زندانی از دیگر اقدامات یکسال گذشته اداره کل اوقاف استان است. 

انتهاي پیام



اختصاص 700 میلیارد تومان به آسیب دیدگان فرهنگ و هنر/ سامانه تحفه

همچنان فعال است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/07/28

مدیر دفتر اقتصاد فرهنگ و هنر وزارت ارشاد گفت: سامانه تحفه براي اعطاي تسهیلات 4 درصدي، آماده دریافت اطلاعات
هنرمندان آسیب دیده از کروناست.

افسر موموندي مدیر دفتر اقتصاد فرهنگ و هنر وزارت
فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره ثبت نام هنرمندان آسیب
دیده در سامانه کرونا ساماندهی و پرداخت تسهیلات به
آنان به خبرنگار گروه فرهنگی باشگاه خبرنگاران
جوان،گفت: طی برنامه ریزي هایی که انجام شد، تمامی
ثبت نام کنندگان پیامکی براي ثبت نام در سامانه کارا و

 
دریافت تسهیلات دریافت کردند. 

وي افزود: ما موظف بودیم که مشخصات افراد آسیب دیده را در اختیار وزارت کار قرار دهیم. به همین منظور این اطلاعات در سامانه
کارا پالایش شد. اما از آنجایی که بخش گسترده اي از فعالان فرهنگ و هنر فاقد کارگاه و محل کار مخصوص هستند، لذا ما بخشی از
اطلاعات خود را از طریق صندوق اعتباري هنر، آموزشگاه هاي فرهنگ و هنر و... جمع آوري کردیم. باتوجه به اینکه می دانستیم
بخشی از این اطلاعات ممکن است صحیح یا حتی اطلاعات تعداد زیادي از هنرمندان در دسترس نباشد، لذا از ثبت نام کنندگان

 
خواستیم که خودشان اطلاعاتشان را در سامانه کارا ثبت کنند. 

موموندي با بیان اینکه طبق آمار تا هفته گذشته مبلغ 700 میلیارد تومان به آسیب دیدگان بخش فرهنگ و هنر اختصاص یافت
توضیح داد: از این مبلغ حدود 300 میلیارد تومان به 42 درصد از آسیب دیدگان کرونایی پرداخت شد. این تسهیلات و کمک ها به

 
تمامی اقشار فرهنگ و هنر اعم از کتابفروشی ها، انتشارات، حوزه هنر، اهالی رسانه و... داده شد. 

وي ادامه داد: البته طبق استاندارد ها و روال هاي جهانی، معمولا اهالی فرهنگ و هنر به صورت خصوصی کار می کنند. به همین
دلیل دریافت کمک مادي و... براي این قشر از جامعه کمی متفاوت تر است. به طور مثال آموزشگاه موسیقی «ما» کلا 6 میلیون
تسهیلات دریافت کرد، زیرا اکثر مربیان این آموزشگاه به صورت شخصی فعالیت می کنند که نام آن ها هم در سامانه جدا بوده است.

 
تعدادي زیادي از آموزشگاه ها و اماکن هنري با چنین مشکلی مواجه هستند. 

مدیر دفتر اقتصاد فرهنگ و هنر وزارت ارشاد گفت: باتوجه به اینکه کسب و کار هاي فرهنگی هنري بیش از سایر کسب و کار ها
متوجه آسیب و خسارت هستند، قرار بر این شده که یک شیوه نامه اختصاصی براي ادامه حمایت ها از این قشر تنظیم شود. ممکن
است در بخش هایی از حوزه فرهنگ و هنر بهبود هاي اندکی را شاهد باشیم، اما در حوزه تئاتر و سینما همچنان دچار مشکل هستیم

که باید اقدام اساسی انجام شود. 



وي افزود: طبق تفاهم نامه اي که بین وزارت ارشاد، سازمان برنامه و بودجه و صندوق کارآفرینی امید منعقد شد، ازهفته گذشته

 
فراخوان اعطاي تسهیلات با کارمزد 4 درصد از طرف معاونت هاي مختلف وزارت ارشاد اعلام شده است. 

موموندي تاکید کرد: سامانه کارا هنوز متوقف نشده و سامانه تحفه هم براي همین تسهیلات 4 درصدي آماده دریافت اطلاعات
متقاضیان می باشد.



زنان کارآفرین موفق که ایده هایشان دنیایشان را تغییر داد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/07/28

مادر و دختر کارآفرین محمودآبادي که فرصت ها را غنمیت شمردند و با بها دادن به ایده هایشان دنیایشان را تغییر دادند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز مازندران ؛ بانوان کارآفرینی که موانع اقتصادي زیادي را پشت سر گذاشتن و حالا با

 
ایجاد رستوران و توزیع غذاي محلی در محمودآباد علاوه بر خودکفایی اقتصادي زمینه اشتغال همنوعانشان را هم فراهم کردند. 

 
بنیامین مرشدي گزارش می دهد 

 
زنان کارآفرین موفق که ایده هایشان دنیایشان را تغییر داد 
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مسئولان و سیاسیون از حاشیه سازي پرهیز کنند و به مسائل اصلی مردم

بپردازند + فیلم

منبع: رکناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/07/28

رکنا : رئیس قوه قضاییه گفت: راهکار حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی
براي حل مسائل اقتصادي خطاست.

 
 حجم ویدیو: 15.91M | مدت زمان ویدیو: 00:02:38 

به گزارش رکنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، آیت االله سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح امروز شوراي عالی قوه قضاییه با تقدیر
از زحمات و تلاش هاي کادر درمانی کشور در صیانت از سلامت مردم در برابر ویروس کرونا، اظهار داشت: توصیه هاي ستاد ملی

 
مقابله با کرونا نباید در حد توصیه باقی بماند و باید از موضع حاکمیتی پیگیري شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به موفقیت برخی کشورها در مهار ویروس کرونا، تأکید کرد: باید با اتخاذ تصمیمات کارشناسی شده در
ستاد کرونا و اجراي آنها با نگاه حاکمیتی آفات این بلا را کاهش داد و هر جا که نظام اراده کرد کاري را با جدیت انجام دهد، مردم هم

 
به خوبی همراهی کرده اند. 

همراهی مردم در راهپیمایی اربعین امسال آیت االله رئیسی از همراهی مردم در موضوع راهپیمایی اربعین امسال براي اجراي مصوبه
ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان نمونه اي از پایبندي بدنه جامعه به تصمیمات حاکمیتی یاد کرد که آحاد مردم با وجود ارادت مردم

 
به امام حسین (ع)، از تصمیم کارشناسی نظام در این زمینه تبعیت کردند. 

0:00



رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر لزوم پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها، اظهار داشت: هر
گونه حاشیه سازي از سوي دست اندرکاران و سیاسیون که ما را از پرداختن به مسائل اصلی کشور بازمی دارد، امري مذموم و ناصواب

 
است. 

آیت االله رئیسی از «توجه به معیشت» و «مقابله با کرونا و آفات آن» به عنوان مسائل اصلی کشور یاد کرد و گفت: دغدغه مسئولان
باید رفع مشکلات معیشتی مردم به ویژه در شرایطی باشد که ویروس منحوس کرونا کسب و کار بسیاري از افراد را مختل کرده است.

رئیس قوه قضاییه، قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور دانست و اظهار داشت: امروز مردم براي تهیه دارو

 
با مشکل مواجه هستند و وجود داروهاي تقلبی در بازار هم نگران کننده است. 

آیت االله رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که مسئولان باید موضوع تأمین داروي مورد نیاز مردم را با حساسیت پیگیري کنند و اجازه

 
ندهند سوداگران و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به پایان تحریم 10 ساله تسلیحاتی کشورمان گفت: در خصوص برداشته
شدن موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد و باید همه تحریم هاي ظالمانه آمریکا و غربی ها علیه

 
ملت ایران برداشته شوند. 

آیت االله رئیسی با بیان این که غربی ها باید متعهد به اجراي توافقات باشند اما روز به روز ظلم و ستم آنها بیشتر می شود گفت: مساله
تولید قدرت در برابر نظام سلطه مهم است تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با این زورگویی ها حاضر شد. ساز و کار هم این است

 
که اقداماتی در جهت بی اثر کردن تحریم ها و تسهیل زندگی و معیشت مردم صورت گیرد. 

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، خاطر نشان کرد: راهکار

 
حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

ابلاغ سند امنیت قضایی آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به ابلاغ سند امنیت قضایی اشاره کرد و با تقدیر از معاونت
حقوقی و دیگر بخش هاي مرتبط در دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه براي همه دستگاه ها از جمله قوه قضائیه
تکالیفی در نظر گرفته شده که یکی از آنها تدوین سند امنیت قضائی بود. اما باید بدانیم که اجراي هر سندي مهم تر از ابلاغ آن سند

 
است و همه همکاران قضایی در سراسر کشور ملزم به اجراي اسناد تحولی هستند. 

رئیس قوه قضاییه، «حق الناس» را مهم ترین موضوع سند امنیت قضایی عنوان کرد و گفت: «حق الناس» و «حقوق مردم» قبل از آن
که دستاویز مدعیان حقوق بشر باشد، آموزه نبی مکرم اسلام است که در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران نیز مورد تأکید قرار

 
گرفته است. 

آیت االله رئیسی افزود: «حق الناس» از تأکیدات مستمر امام و رهبري بوده که قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح دارد و با ابلاغ سند

 
امنیت قضایی به دنبال آن هستیم تا با عزم و اراده جدي از حقوق مردم صیانت شود. 

بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از بانک هاي کشور رئیس دستگاه قضا گریزي نیز به موضوع بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از
بانک هاي کشور زد و با تقدیر از نیروهاي امنیتی و پلیس بین الملل و دیگر عواملی که در بازگرداندن این مفسد اقتصادي نقش



داشتند، تأکید کرد: افرادي که تصور می کنند می توانند مرتکب جرم شوند و با خروج از کشور از چنگال عدالت بگریزند سخت در

 
اشتباه هستند. 

آیت االله رئیسی خاطر نشان کرد: دستگاه قضایی اجازه نمی دهد کسانی که به نحوي به بیت المال دست اندازي می کنند، آرام بگیرند
و بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با قاطعیت و تا آخر دنبال می کند تا این اموال به خزانه کشور

 
برگردد و در اختیار مردم قرار گیرد. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به کشورهاي غربی نیز هشدار داد که اجازه ندهند کشورشان پناهگاه غارتگران بیت المال و مفسدان

 
اقتصادي شود و تصور نکنند پول هایی که مفسدان اقتصادي از مردم سرقت می کنند، براي آنها منفعتی به دنبال می آورد. 

در این نشست، آقاي مهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50 درصدي زندانیان خبر
داد و گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23

 
درصد افزایش یافته است. 

وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

اشتغال 50 درصدي زندانیان آیت االله رئیسی با تقدیر از هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50 درصدي زندانیان، این اقدام را
علاوه بر بازدارندگی از وقوع جرم و حرفه آموزي موجب افزایش تولید و تأمین مالی زندانیان و خانواده هاي آنها دانست و تأکید کرد:

 
اصلاح مجرمین یکی از وظایف قانونی ماست و براي این امر تکلیف قانون اساسی داریم. 

رئیس قوه قضاییه افزود: برخی فکر می کنند مأموریت ما با محکوم کردن تمام می شود در صورتی که مأموریت ما هم پیشگیري، از
جرم و هم رسیدگی و هم کیفر و هم اصلاح مجریمان است و البته اصلاح مجرمین نیتز به یک کار جدي تحولی دارد و با شییوه هاي

گذشته محقق نخواهد شد.



(PM 1:16 28مهر 1399 ساعت ) املش و بومت کنیا خواهر خوانده می شوند

منبع: گیلان 24شماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/07/28

شبکه خبري ، تحلیلی گیلان 24: استاندار گیلان در دیدار
با همتاي خود از خواهر خواندگی املش و بومت دو شهر
تولید کننده چاي در دو کشور ایران و کنیا در آینده
نزدیک خبر داد. ارسلان زارع در دیدار استاندار بومت
جمهوري کنیا با اشاره به ظرفیت هاي متعدد گیلان در
حوزه هاي مختلف به ویژه کشاورزي گفت: اشتغال بخش
اعظمی از جمعیت این استان همچون بومت ، کشاورزي
است و کشت قابل توجه محصول چاي در دو استان

 
یادشده، نقطه اشتراك گیلان و بومت محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه گیلان به سبب شرایط آب و هوایی و بارش هاي مناسب ، مستعدترین استان براي کشت چاي و برخی دیگر از
محصولات کشاورزي است ، تصریح کرد: جمهوري اسلامی ایران به ویژه طی نزدیک به یک دهه اخیر تلاش هاي بسیاري براي بهره
گیري از شیوه هاي نوین کشاورزي و استفاده از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان و فناور در حوزه توسعه کشاورزي به انجام رسانده

 
است. 

استاندار گیلان با اشاره به استفاده از فناوري و توسعه علمی از مرحله برداشت تا بسته بندي در صنعت چاي خاطرنشان کرد: رئیس
جمهوري و دولت، به شرکت هاي دانش بنیان و لزوم حمایت ها از آنها اعتقاد جدي دارند و در گیلان مرکز نوآوري صنایع خلاق ،

 
پارك علم و فناوري و مراکز تحقیقاتی متعدد از جمله مرکز تحقیقات کشاورزي فعال هستند. 

وي حفظ منابع طبیعی و محیط زیست را از مهمترین رویکردها و سرفصل ها در پژوهش هاي مذکور خواند و گفت: از انتقال تجارب و
فناوري استقبال می کنیم از این رو در صورت راه اندازي مرکز نوآوري در استان بومت کنیا ، شرکت هاي دانش بنیان گیلان به سبب

 
تجربه ارزشمند در حوزه فناوري کشاورزي و چاي ، می توانند در آن مرکز نیز فعالیت داشته باشند. 

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به پیشرو بودن استان در تولید انرژي هاي تجدیدپذیر، براي کمک به استان بومت و کنیا در این

 
بخش اعلام آمادگی کرد. 

وي نقطه قابل اتکا و ارتباط دوستانه ایران و کنیا و همچنین گیلان و بومت را بر محور اعتماد خواند و اظهار امیدواري کرد که این

 
سرمایه ارزشمند روز به روز افزایش یابد. 



استاندار گیلان تحریم هاي دشمنان علیه ملت ایران طی افزون بر چهار دهه گذشته را یاداور شد و گفت: با مقاومت و به پشتوانه

 
داشتن دوستان خوب در مناسبات خارجی، همواره سربلند بوده ایم. 

 
ابراز علاقه هیات کنیایی در بهره گیري از فناوري فراوري چاي گیلان 

استاندار بومت جمهوري کنیا نیز با ابراز خرسندي از حضور در گیلان، به شباهت هاي گیلان و بومت اشاره و تصریح کرد: بخش عمده

 
اقتصاد بومت به کشاورزي اختصاص دارد و این استان حدود 60 درصد از چاي کنیا را تولید می کند. 

هیلاري بارچوك با بیان اینکه 95 درصد تولیدات چاي بومت به دیگر نقاط جهان صادر می شود، افزود: این ظرفیت قابل گسترش

 
است و می توان از مزیت هاي رقابتی استفاده کرد و این امر را به دیگر اقلام کشاورزي نیز تعمیم داد. 

وي تقویت و توسعه روابط در حوزه هاي اقتصادي خصوصا چاي را از اهداف سفر خود به ایران عنوان و تصریح کرد: به دنبال این
هستیم که در زمینه فراوري چاي، از ایران بیاموزیم و تمایل داریم از دانش فنی ایرانی ها به ویژه گیلانیان در این بخش استفاده

 
کنیم. 

بارچوك، بومت را استانی جوان و درحال گسترش خواند و گفت: در تلاشیم از ظرفیت استان هایی همچون گیلان براي پیشرفت

 
هرچه بیشتر به ویژه در حوزه کشاورزي و توسعه زیرساخت ها بهره بگیریم. 

وي در خصوص گسترش همکاري ها با محوریت بازاریابی مشترك ابراز علاقمندي و اضافه کرد: تامین انرژي در کنیا بسیار گران است
از این رو می خواهیم از فناوري و فرصت هاي ایران در جریان توسعه صنایع این کشور بهره مند شویم و تجارب گیلان در این بخش

 
را به کنیا منتقل کنیم. 

 
استاندار بومت اضافه کرد: دوستی ما با مردم ایران مشروط نیست و همواره دو کشور ایران و کنیا شرکاي خوبی براي یکدیگر بوده اند. 

هیلاري بارچوك استاندار بومت کنیا یکشنبه 27 مهر در راس یک هیات اقتصادي نشستی با مسئولان سازمان چاي کشور در

 
شهرستان لاهیجان داشته و نیز از یک کارخانه چاي واقع در بخش رانکوه شهرستان املش بازدید کردند. 

استان هاي گیلان و مازندران، 55 هزار چایکار دارد، باغهاي چاي در این دو استان حدود 25 هزار هکتار است . حدود 90 درصد از
این اراضی در استان گیلان قرار دارد .13 شهرستان گیلان تولید چاي دارند که حدود 50 هزار واحد خانوار یا بهره بردار در این عرصه

 
هستند. 

برداشت برگ سبز چاي هر ساله در سه چین بهاره ، تابستانه و پاییزه صورت می گیرد که چین بهاره از اوایل اردیبهشت ماه، تابستانه

 
از نیمه دوم خردادماه و چین پاییزه در شهریور شروع و تا پایان مهرماه انجام می شود. 

جمهوري کنیا کشوري در شرق آفریقا است پایتخت آن نایروبی و مومباسا، کیسومو و ناکورو شهرهاي مهم آن محسوب می
شوند.هشتاد و پنج و نیم درصد مردم کنیا مسیحی و 11 درصد مسلمان هستند. زبان هاي رسمی آنان زبان سواحلی و انگلیسی است.
جمهوري کنیا که در شرق قاره آفریقا قرار گرفته است، با مساحت 582 هزار و 646 کیلومتر مربع، و پس از ماداگاسکار، چهل و



هفتمین کشور وسیع دنیاست. پس از استقلال، کنیا به واسطه سرمایه گذاري عمومی، تشویق تولیدات کشاورزي و توسعه سرمایه
گذاري صنعتی بخش خصوصی، شاهد رشد اقتصادي بود.



ترخیص کالاها در اسکله تجاري شادگان از سر گرفته شد

منبع: رهیابشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/07/28

امید صبري پور گفت: کالاهاي زیادي در بندر شادگان انبار شده بودند که از امروز ترخیص این کالاها در این بندر آغاز شد و
بازارچه همراه مسافر نیز در این شهرستان فعالیت خود را از سرگرفت.

به گزارش شبکه اطلاع رسانی رهیاب، امید صبري پور سرپرست فرمانداري شادگان اظهار کرد: با هدف رونق بیشتر فعالیت هاي

 
بازرگانی و همچنین زمینه مساعد در اسکله تجاري شادگان ترخیص کالاي همراه مسافر در بندر شادگان از سر گرفته شد. 

وي افزود: کالاهاي زیادي در بندر شادگان انبار شده بودند که با همکاري شوراي تامین استان خوزستان، نماینده مردم شادگان در
مجلس شوراي اسلامی و استاندار خوزستان از امروز ترخیص این کالاها در این بندر آغاز شد و بازارچه همراه مسافر نیز در این

 
شهرستان فعالیت خود را از سرگرفت. 

صبري پور بیان کرد: رونق کسب و کار و بازرگانی و به دنبال آن ایجاد فرصت هاي اشتغال از طریق تخلیه و بارگیري انواع کالا در این

 
بندر محلی از اهم اهدافی است که براي فعالیت مجدد بندر و بازارچه کالاي همراه مسافر دنبال می شود. 

سرپرست فرمانداري شادگان اظهار کرد: با از سرگیري فعالیت بازارچه کالاي همراه مسافر در شادگان می توان شاهد حضور مردم

 
خوزستان در این شهرستان باشیم تا زمینه رونق اشتغال و اقتصاد در منطقه فراهم شود. 

وي گفت: مردم شادگان باید از شرایط و ظرفیت ایجاد شده در بندرتجاري این شهرستان استفاده کنند زیرا ماندگاري بندر به رونق و

 
تردد شناورها در آن بستگی دارد. 

صبري پور با اشاره به نقش بازارچه کالاي همراه مسافر شادگان گفت: دولت سعی دارد با ایجاد زمینه مناسب کسب و کار و تجارت،

 
معیشت مرزنشینان را تسهیل کند زیرا این بازارچه در ایجاد اشتغال شهرستان نقش پررنگی خواهد داشت. 

بندرشادگان به عنوان هفتمین بندرتجاري استان خوزستان در مساحتی حدود سه هکتار و با هزینه اي افزون بر 400 میلیارد ریال از

 
سوي سازمان بنادر و دریانوردي تکمیل شده است که در دولت تدبیر و امید افتتاح شد. 

 
این بندرتجاري مشتمل بر 2پست اسکله از نوع شمع و عرشه بتنی به طول 103 متر و عرض 12 متر ،2پل دسترسی می باشد. 

این بندر محلی با عمق اسکله حداقل 5.5 متر در شرایط جزر و ظرفیت پذیرش شناورهاي زیر 5000 تن، ظرفیت تخلیه و بارگیري
حدود 100 هزار تن در سال را دارد و رونق کسب و کار و تجارت در شهرستان شادگان از اهم اهداف بهره برداري از آن به شمار می

 
آید. 

 
انتهاي پیام/ 

منبع: ایرنا



سرگذشت یک روشن دل موفق/ همسرم عصاي سفید من است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/07/28

 خبرگزاري فارس ـ عمران اکبرنژاد| الگو ها و افراد محترم
مورد وثوق در هر گروه، محله، روستا، شهر، استان و کشور و یا دین و مسلک وجود دارند که مایه مباهات و افتخار آن جمع هستند و
تقدیر از چهره هاي ماندگار هم اقدامی قابل تحسین براي گرامیداشت هویت است که عدم اجراي مستمر آن به همراه شاخص هاي

 
مشخص و کارشناسی از فضاهاي خالی فرهنگی و اجتماعی استان مازندران و شهرستان سوادکوه است. 

 
 

معرفی الگو ها به روشن شدن مسیر موفقیت علاقمندان داراي برنامه براي زندگی کمک می کند و خدمتی براي آیندگان محسوب می

 
شود. 

 
 



 
آغاز روشن دلی 

علی محمودي دبیر بازنشسته سوادکوه و از اولین دبیران دبیرستان هاي شهرستان است که متولد 1319 در قادي کلاي زیراب

 
شهرستان سوادکوه و از خانواده نیمه کارگري و نیمه کشاورزي است. 

کلاس سوم ابتدایی مدرسه عبدالحق زیراب در حال مطالعه در کلاس بود که احساس تاریکی چشم کرد و فکر کرد که به خاطر

 
خستگی چشم است و کتاب را بست 

کلاس سوم ابتدایی مدرسه عبدالحق زیراب (دولتی سابق) در حال مطالعه در کلاس بود که احساس تاریکی چشم کرد و فکر کرد که
به خاطر خستگی چشم است و کتاب را بست ولی فردا صبح در راه مدرسه که عموما دانش آموزان در مسیر مدرسه مشغول مطالعه
کتاب بودند تاریکی چشمش بیشتر شد و مرحوم شیرزاد گرجی نژاد مدیر مدرسه نامه اي به بهداري معدن زیراب نوشت و همراه با

 
مرحوم اسماعیل نبوي نزد دکتر رفتند. 

هفته بعد به بیمارستان قائم شهر رفت و پزشکان آنجا مراجعت به تهران را پیشنهاد کردند و دارو گرفتند و همچنین نزد برخی از

 
پزشکان سنتی هم رفت و چشم هایش کمی روشن شد. 

در بیمارستان فارابی تهران پزشک فرانسوي به آنها گفت که به چشم ضربه خورده و پس از چندي چشمش تاریک شد و به جرگه
روشن دلان پیوست؛ در آن زمان فکر کرد که آینده چه خواهد شد و رگه هاي تیره و تار زندگی بر او نمایان شد ولی تصمیم گرفت

 
مسیر تحصیل را ادامه دهد. 

 
انگیزه زندگی 

 
 

مرحوم سرهنگ داوري از بستگان استاد محمودي که ساکن تهران بود مجله اي برایش آورد که سر گذشت یک فرد نابینا که ماشین
نویسی می کرد را برایش خواند و به او گفت که این فرد مادرزاد نابینا بود ولی در حال زندگی است و همین باعث شد که او انگیزه

 
زندگی بیشتري پیدا کند. 

 
تقاضاي تدریس همزمان با تحصیل 

 ششم ابتدایی را در قائم شهر امتحان داد و محمدعلی یگانگی مدیر مدرسه عبدالحق زیراب براي برخی از روزها او را براي مدیریت



 
کلاس به عنوان معلم استفاده می کرد و روزي نامه اي براي مدیرکل 

در بیمارستان فارابی تهران پزشک فرانسوي به آنها گفت که به چشم ضربه خورده و پس از چندي چشمش تاریک شد و به جرگه
روشن دلان پیوست؛ در آن زمان فکر کرد که آینده چه خواهد شد و رگه هاي تیره و تار زندگی بر او نمایان شد ولی تصمیم گرفت

 
مسیر تحصیل را ادامه دهد 

آموزش و پرورش وقت مازندران نوشت که هنگام عبور این مدیر از مسیر سوادکوه به او داد که تقاضاي تدریس در مدارس بود که وي

 
هم موافقت کرد. 

در دبستان عبدالحق به عنوان معلم و روزمزد تدریس می کرد و همچنان متوسطه را می خواند و سپس به مدرسه امیر معزي منتقل
شد و تدریس هم می کرد و اول و دوم متوسطه را امتحان داد و قبول شد و کلاس دهم را در خرداد و کلاس یازدهم را در شهریور

 
یک ساله اخذ کرد. 

به دلیل اشتغال پدرش در زغال سنگ البرز مرکزي تقاضاي استخدام در مدرسه امیر معزي کرد که تقاضاي او با موافقت مواجه شد و

 
به استخدام درآمد. 

 
قبولی در دانشگاه تهران 

 
 

 
  

 
سپس براي دانشگاه آزمون داد که سال اول رد شد و سال دوم در دانشکده ادبیات دانشگاه تهران در رشته تاریخ قبول شد. 

یک سال رفت و آمد به تهران داشت و سپس با نامه دکتر خانلري که سابقه وزارت آموزش و پرورش را داشت به بخش یک تهران
منتقل شد و در دبیرستان بابک تدریس می کرد و به دانشگاه می رفت و در سال 1348 از دانشکده ادبیات دانشگاه تهران لیسانس

 
گرفت و با خواهر دوستش ازدواج کرد از دوستش خواست که نقش برادرش را برایش ایفا کند. 

مرحوم اسرافیل نعمت میر از او خواست تا براي تقویت دبیرستان سوادکوه به زیراب بیاید و او تقاضاي انتقالی کرد و در دبیرستان امیر

 
معزي تدریس می کرد تا اینکه در سال 1375 بازنشسته شد. 

 
گلایه از کم لطفی ها 



نسل هاي مختلفی از دانش آموزان سوادکوهی در مقاطع مختلف تحصیلی از استاد علی محمودي به عنوان الگوي دانش، معرفت و

 
فروتنی یاد می کنند. 

سه فرزند داراي تحصیلات کارشناسی دارد و با اشاره به اینکه 38 سال تدریس کردم و بسیاري از شاگردانم داراي مناصب مهم و

 
تخصصی هستند، می گوید: هیچکدام از فرزندانم استخدام دولتی نشدند که این را کم لطفی می دانم و از این قضیه گلایه دارم. 

این استاد روشندل همچنین شش ماه در خوزستان و در دوران دفاع مقدس براي رزمندگان تدریس کرد تا رزمندگان در دوران

 
خدمت مقدس از علم و دانش جا نمانند. 

 
نگارش کتاب «سواد کوه در پهنه تاریخ» 

 
 

 
  

وي با بیان اینکه در حال نگارش کتاب «سوادکوه در پهنه تاریخ» است که هنوز تکمیل نشد و با سعدي قاسم نژاد همکاري مشترك
دارد، گفت: در کتاب «سوادکوه در پهنه تاریخ» به دوران باستان و دوران معاصر سوادکوه می پردازم و در ضبط صوت هم هر روز

 
مطالب را با ذکر تاریخ ثبت می کنم. 

استاد محمودي دغدغه خود را توسعه شهرستان سوادکوه و شهر زیراب ذکر کرد که سابقه تمدنی کهن دارند و با بیان اینکه وضعیت
عقب ماندگی آنها برایم دردآور است و سوادکوه مظلوم و محروم است و زیراب هم محروم تر و مظلوم تر است از مدیران استانی، ملی و

 
شهرستانی و نمایندگان مجلس به عنوان معلم بازنشسته انتظار نگاه ویژه به توسعه شهرستان و شهر دارم. 

 
 



 
 

 
عصاي سفید خاص روشن دل سوادکوهی 

استاد روشن دل سوادکوهی از عصاي سفید خاص خود نام برد که در فراز و نشیب هاي زندگی در کنارش بود، گفت: همسرم عصاي

 
سفید من است و در طول زندگی و با شرایطی که داشتم همواره همکار و کمک کار من بود. 

 
همسرم عصاي سفید من است و در طول زندگی و با شرایطی که داشتم همواره همکار و کمک کار من بوده است 

 
احساس مسؤلیت استاد محمودي 

سوري رستمی الاشتی همسر استاد محمودي با اشاره به اینکه برادرم زمینه ازدواج من و استاد محمودي را فراهم کرد و در شهریور
ماه 1351 مراسم عروسی ما برگزار شد، گفت: احساس مسؤولیت، صبوري و مردم دوست بودن استاد محمودي همواره مورد احترام

 
همگان است. 

همسر استاد علی محمودي با اشاره به اینکه محرومیت زیراب سوادکوه همیشه استاد محمودي را رنج می دهد، افزود: جایگاه استاد

 
بسیار بالایت، من شاگرد ایشان هم نمی شوم و خانواده من بیشتر از من، ایشان را دوست دارند. 

وي با بیان اینکه ایشان براي پیشرفت سوادکوه از تهران انتقالی گرفتند و به زیراب آمدند و همواره دغدغه کاهش مشکلات شهرستان
را دارند، گفت: یادم می آید براي پیگیري وضعیت شهرستان تا بامداد پدران شهید و بزرگان شهر زیراب در منزل ما براي نگارش نامه

 
ها و گزارش ها جلسه داشتند و با هم به تهران می رفتند تا پیگیر مسائل شهرستان باشند. 

انتهاي پیام/86015/ج/و



تسهیلات پروژه مسکن محرومین در بوشهر افزایش یافت

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/07/28

به گزارش خبرگزاري فارس از بوشهر، حمید حیدري
بریدي امروز در نشستی مشترك با مدیر شعب بانک
مسکن استان بوشهر با اشاره به پرداخت تسهیلات ساخت
مسکن شهري اظهار داشت: در جهت کمک به خانه دار
شدن اقشار کم درآمد و محروم، و رونق ساخت ساز در
استان با همکاري بانک مسکن استان، سقف تسهیلات به
ازاي هر واحد از 40 میلیون تومان به 65 میلیون تومان

 
افزایش یافت. 

 مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان بوشهر خاطر نشان کرد: این پروژه ها در شهرستان هاي دیلم، دیر و کنگان در حال اجرا

 
می باشند. 

مدیر شعب بانک مسکن استان نیز در این نشست طرح مسکن محرومین را فرصتی مناسب جهت توسعه صنایع وابسته به ساخت و

 
ساز و همچنین ایجاد اشتغال در سطح استان عنوان کرد. 

عقیل زینلی بخوانی تصریح کرد: تلاش می کنیم با تسهیل گري صورت گرفته از سوي بانک مسکن استان و همکاري با بنیاد مسکن،

 
در وقت معین این واحدها در اختیار مردم قرار گیرد. 

وي تصریح کرد: در اجراي این پروژه ها تلاش خواهد شد بدلیل سوابق خوب بنیاد مسکن استان از نظر معماري و کیفیت در اجرا،

 
واحدهاي مقاوم و باکیفیتی در اختیار اقشار کم درآمد جامعه قرار گیرد. 

انتهاي پیام/



پاتک ارز و کرونا به بازار کار

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/07/28

کارشناسان و فعالان کارگري نسبت به تکرار تجربه ریزش میلیونی نیروي کار ناشی از کرونا و نوسان نرخ ارز در فصل پاییز
هشدار می دهند.

کارشناسان و فعالان کارگري نسبت به تکرار تجربه ریزش
میلیونی نیروي کار ناشی از کرونا و نوسان نرخ ارز در فصل

 
پاییز هشدار می دهند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از همشهري، در شرایطی
که آمارهاي رســــمی از ریــــزش 1.6میلیونی نیروي کار
در تابستان امسال حکایت دارد، کارشناسان و فعالان
کارگري نیز نسبت به تکرار این اتفاق در بازار کار فصل

پاییز هشدار می دهند و علاوه بر این، توجه به وضعیت مالی کارفرمایان و معیشت کارگران در موج سوم کرونا را نیز ضروري می دانند.

شیوع کرونا از اسفند 98و اعمال محدودیت هاي مقطعی براي فعالیت هاي اقتصادي در طرح فاصله گذاري اجتماعی، عملاً بخش
بزرگی از بازار کار به خصوص در حوزه خدمات و اصناف را تحت تأثیر قرار داد و دولت نیز کوشش کرد با اجراي برخی برنامه هاي
حمایتی نظیر اعطاي تسهیلات به مشاغل و کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا تا حدودي این تبعات را جبران کند، اما از یک سو
بروز مشکلات در مسیر پرداخت این تسهیلات و از سوي دیگر طولانی شدن دوره شیوع کرونا و سخت تر شدن شرایط در موج سوم

 
شیوع این بیماري، عملاً اثرات حمایت هاي دولتی را خنثی کرده و شاغلان و کسب وکارها را در شرایط بغرنجی قرار داده است. 

کرونا؛ متهم ردیف دوم 8 ماه از شیوع کرونا در ایران می گذرد و بخش زیادي از تبعات این بیماري بر بازار کار مشخص شده است.
آخرین اطلاعات مرکز آمار ایران از تحولات بازار کار در تابستان امسال نشان می دهد: در سایه تداوم کرونا و استمرار تحولات
اقتصادي نظیر نوسان نرخ ارز و... نرخ مشارکت اقتصادي ایران 3.1درصد کاهش پیدا کرده و با این میزان کاهش در جمعیت فعال
اقتصادي، یک میلیون و 626هزار نفر از بازار کار حذف شده اند که از این تعداد یک میلیون و 209هزار نفر شاغل و 417هزار نفر
بیکار بوده اند. حالا اما، در شرایطی که موج سوم کرونا با ابعادي وسیع تر آغاز شده و ضرورت اعمال محدودیت هاي شدید نظیر
تعطیلی شهرها نیز پررنگ تر شده، این نگرانی وجود دارد که بازار کار بیش ازپیش با آسیب مواجه شود و بخش بیشتري از نیروي کار
کشور در موج سوم کرونا از گردونه بازار کار حذف شوند. البته نماینده کارگران در شوراي عالی کار معتقد است: بخش عمده تأثیر
کرونا بر بازار کار از همان دوره اول تخلیه شده و از این به بعد نخستین تهدید بازار کار محسوب نمی شود. علی خدایی می گوید:
بخش خدمات ایران هدف اصلی آسیب هاي کرونا بوده و در طول فصل بهار، بسیاري از کسب وکارهاي این حوزه تعطیل شده اند یا تا
پاي تعطیلی پیش رفته اند، اما در فصل تابستان و از آن به بعد، تحولات اقتصادي نظیر نوسان نرخ ارز، کمبود مواداولیه، کاهش قدرت
خرید بنگاه هاي اقتصادي و... بیش از کرونا بر کسب وکارها و بازار کار اثرگذار بوده و حتی ریزش 1.2میلیونی شاغلان در تابستان
امسال نیز بیش از کرونا، به همین تحولات اقتصادي ربط داشته است. به عقیده او، تداوم تضعیف فعالیت هاي اقتصادي مولد در موج



 
سوم کرونا، می تواند آثار مرگبارتري از کرونا براي تولید و نیروي کار داشته باشد. 

امنیت شغلی در تیررس کرونا و تنش ارزي بنگاه هاي اقتصادي با رکود حاکم بر بازار و افزایش هزینه هاي ناشی از رشد قیمت ارز
مواجه هستند و این مسئله در بنگاه هاي کوچک و کسب وکارهاي خرد که سهم بیشتري از اشتغال را به خود اختصاص داده اند به
خطري جدي براي امنیت شغلی کارگران تبدیل شده است. در این میان، رواج قراردادهاي موقت باعث شده احتمال بیکار شدن
شاغلان جدي تر شود. رئیس اتحادیه کارگران قراردادي و پیمانی معتقد است: با افزایش فشار به بنگاه هاي اقتصادي، اگر کارفرما
منصف باشد نهایتاً بیمه کارگر را رد می کند و لزوماً توانایی و رغبتی براي تأمین معیشت کارگر نخواهد داشت؛ درحالی که بالا و
پایین شدن نرخ ارز، معیشت و سفره کارگران را نشانه رفته و بیشترین زیان را به جامعه کارگري تحمیل می کند؛ ازاین رو در
شرایطی که حقوق کارگران تنها یک بار در سال افزایش می یابد، لازم است شوراي عالی کار به طورجدي به این مسئله ورود کند و
حفظ قدرت خرید کارگران را در دستور کار قرار دهد. فتح االله بیات می گوید: در این شرایط، قراردادهاي موقت نیز امنیت شغلی
کارگران را از بین برده و با سلب قدرت برنامه ریزي از کارگر، از دست دادن شغل در شرایط کرونا را نیز به یکی از دغدغه هاي اصلی
کارگران تبدیل کرده است؛ ازاین رو در شرایط اقتصادي حاضر باید هم جلوگیري از بیکار شدن کارگران و خانه نشینی آنها از کارگاه

 
ها و کارخانه ها حمایت شود و هم شوراي عالی کار نیز براي افزایش قدرت خرید خانوارهاي کارگري به موضوع دستمزد ورود کند. 

تولید و اشتغال در محاصره عضو کارفرمایی شوراي عالی کار نیز در تشریح سرنوشت تولید و بازار کار همان مسائل مطرح شده از طرف
هاي کارگري را تکرار می کند. اصغر آهنی ها با بیان اینکه کرونا فقط یکی از چالش هاي موجود در اقتصاد ایران است می گوید: موج
سوم کرونا، در کنار سختی تأمین ارز براي خرید مواداولیه، رشد نرخ ارز و نابسامانی بازارها، حلقه محاصره تولید و اشتغال را تنگ
کرده و همزمان معیشت مردم و نیروي کار را نیز متأثر کرده اند. آهنی ها می افزاید: افزایش نرخ ارز هم زمینه ساز تنگناي معیشت در
جامعه است و هم با ناپایدار کردن قیمت ها، تولید را غیراقتصادي می کند؛ ازاین رو به نظر می رسد در این شرایط، دستگاه هاي
دولتی باید فارغ از نمایش هاي تکراري، منسجم تر در مسیر کنترل نرخ ارز و ساماندهی قیمت ها گام بردارند تا فشارهاي جانبی به
بخش هاي مختلف ازجمله نیروي کار وارد نشود. او با اشاره به اینکه هنوز برخی از مشاغل و اصناف آسیب دیده از کرونا بازیابی نشده
اند، تصریح می کند: در این شرایط، با تداوم تنش هاي ارزي، تورم افسارگسیخته بر قدرت خرید درآمدهاي ثابت غلبه کرده و معیشت
کارگران نیز تضعیف شده است؛ درحالی که کارفرمایان نیز باوجوداینکه شاهد این اتفاقات هستند، نمی توانند کاري براي بهبود اوضاع

 
انجام دهند. 

پربیننده ترین 5 خبر مهم اقتصادي 1399/7/27 5 خبر مهم اقتصادي 1399/7/26 583هزار سهام عدالت در استان مرکزي اجازه
فروش ندارد با نوسانات قیمتی مقابله خواهیم کرد/ استفاده از ابزارهاي قانونی براي هدایت نرخ سود بین بانکی پرسودترین شهرهاي

ایران براي سرمایه گذاري کجاست؟



عدم تاثیرگذاري کرونا بر روند افزایش شاغلان کشاورزي

منبع: ایسناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/07/28

بر اساس نتایج یک پژوهش، افزایش تعداد شاغلان بخش کشاورزي در بهار 1399 نشان می دهد با وجود آنکه شیوع کرونا
رشد تعداد شاغلان این بخش را کندتر کرده اما روند افزایشی آن همچنان ادامه یافته است.

 به گزارش ایسنا، در اقتصاد ایران، اشتغال از دغدغه هاي
اصلی سیاستگذاران اقتصاد به شمار می رود و در این راستا، تجزیه و تحلیل روند اشتغال و ساختار آن در سطح کشور و مناطق
مختلف، مستلزم شناخت دقیق استعدادها و توان بالقوه بخشها در مناطق است تا بتوان برنامه ریزي و اشتغالزایی متوازن و متعادلی را
در هر یک از بخشها و مناطق صورت داد. کشاورزي از جمله بخشهاي مذکور است که اطلاع از ظرفیتها و توانایی هاي آن در بسیاري

 
از تصمیم گیري ها و سیاستگذاري ها مربوطه به ویژه اشتغال و بازار کار اثرگذار است. 

بسیاري از کارشناسان بر این باورند که با توجه به آنکه در سالهاي اخیر با مازاد نیروهاي فارغ التحصیل در رشته هاي کشاورزي رو به
رو بوده ایم بهتر است بستر اشتغال براي دانش آموختگان بخش کشاورزي و جذب فارغ التحصیلان این رشته فراهم شود؛ به زعم آنها
خشکسالی و بحران آب و فقدان الگوي کشت مناسب از جمله مشکلات بخش کشاورزي طی سالهاي گذشته بوده که موجب کاهش
درآمد شاغلان بخش کشاورزي شده و لازم است برنامه ریزي اساسی در استفاده از شیوه هاي نوین توسعه بخش کشاورزي در دستور

 
کار قرار گیرد. 

 
 



علی حیدري ـ فعال حوزه کار ـ در این باره به ایسنا می گوید: در سالهاي گذشته به جاي یکپارچه سازي اراضی به سمت تقسیم

 
اراضی رفته ایم و کاهش درآمد سرانه در بخش کشاورزي موجب شده تا سهم اشتغال این بخش به مرور کاهش پیدا کند. 

با توجه به پتانسیل هاي بالاي بخش کشاورزي و تاثیر آن در توسعه صادرات غیرنفتی و وجود مازاد نیروهاي فارغ التحصیل در این
بخش، شایسته است بستر اشتغال و جذب دانش آموختگان و فارغ التحصیلان رشته هاي کشاورزي فراهم شود. وي به مقرون به صرفه
نبودن فعالیتهاي زراعی و کشاورزي در اراضی کوچک اشاره کرده و می گوید: به دلیل آنکه برداشت محصول در بخشهاي باغی و
زراعی بیشتر در اراضی کوچک صورت می گیرد، صرفه اقتصادي ندارد و چون در کاهش فعالیتهاي کشاورزي اثرگذار است، مورد

 
استقبال قرار نمی گیرد. 

از نگاه این فعال حوزه کار با وجود آنکه در برخی سالها بارش نزولات آسمانی مطلوب بوده و میزان تولید محصولات کشاورزي را
افزایش داده اما اشتغال در بخش کشاورزي همچنان در سطح پایینی قرار دارد و لازم است برنامه ریزي اساسی براي استفاده از

 
ظرفیت فارغ التحصیلان بخش کشاورزي و ارتقاي سهم شاغلان این بخش بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد. 

به گزارش ایسنا، مرکز آمار و اطلاعات راهبردي وزارت کار در گزارشی به بررسی روند شاغلان بخش کشاورزي بر حسب فعالیتهاي
اقتصادي طی سالهاي 1384 تا بهار 1399 پرداخته که می تواند نشان دهنده تغییرات سهم شاغلان در فعالیتهاي مختلف با توجه به

 
تحولات اقتصادي و اجتماعی جامعه باشد. 

این بررسی نشان می دهد که تعداد شاغلان بخش کشاورزي در سال 1384 پنچ میلیون و 99 هزار نفر بوده که ظرف 10 سال بعد و
در سال 1394 به سه میلیون و 961 هزار و 297 نفر کاهش یافته است اما پس از این سال با افزوده شدن تعداد 149 هزار و 152 نفر

 
به جمعیت شاغلان، در فاصله سالهاي 1395 تا بهار 1399 مجددا روند افزایشی خود را دنبال کرده است. 

 
 

افزایش 11 هزار و 724 نفري شاغلین در بهار 1399 نسبت به بهار 1398 نیز نشان می دهد هرچند کرونا رشد تعداد شاغلین این

 
بخش را کندتر کرده ولی روند افزایشـی همچنـان ادامـه یافتـه است. 

به گزارش ایسنا، بر اساس آمارها حدود 20 درصد اشتغال کشور و معادل 4.5 میلیون فرصت شغلی متعلق به بخش کشاورزي است و
کشاورزي سهم بسزایی در صادرات غیرنفتی کشور دارد تا جایی که کارشناسان از توسعه بخش کشاورزي به عنوان یکی از راهکارهاي

 
جبران کاهش درآمدهاي نفتی یاد می کنند. 

اگر چه خشکسالی و نبود منابع آبی موجب شده تا بخش کشاورزي در سالهاي اخیر با مشکلات متعددي مواجه شود اما استفاده از
روشهاي نوین آبیاري و توسعه کشت گلخانه اي و مطالعات گسترده در حوزه آب و خاك تا حد زیادي به رفع مشکلات و تقویت و
توسعه بخش کشاورزي منجر شده است. در حال حاضر سهم سرمایه گذاري در بخش کشاورزي به نسبت سهم سرمایه گذاري در
اقتصاد کشور پایین است که لازم است حمایت و پشتیبانی بیشتر از این بخش صورت گیرد و از ظرفیت فارغ التحصیلان رشته هاي



 
کشاورزي و فراهم کردن بستر ورود آنها به بازار کار بیش از پیش استفاده شود. 

انتهاي پیام



«سنی اي» تفرجگاهی که دور از چشم مسئولان ابرکوه می خشکد

منبع: ایسناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/07/28

«سنی اي» مزرعه اي سرسبز و دیدنی با باغ هاي متعدد در ابرکوه است که هر چند تا اوایل انقلاب به عنوان تفرجگاه محلی
استفاده می شده ولی این روزها به دنبال خشک شدن قناتی که منشأ حیات این منطقه بوده، به دور از چشم مسئولان به

نفس نفس افتاده و در حال تخریب است.

 «رضا ربانی» از محققان و پژوهشگران تاریخ ابرکوه در
گفت وگو با خبرنگار ایسنا اظهار می کند: ابرکوه در سال هاي دور، سرزمینی پر بارش و بسیار خوش آب و هوا بوده که در جاي جاي

 
آن به علت بارش هاي فراوان چاله ها، گودال هاي آب و نیزارهاي فراوان وجود داشته است. 

وي از جمله نیزارهاي معروف این شهرستان در گذشته را «سنی اي» نام می برد و می گوید: در واقع در این منطقه ، سه نیزار وسیع
وجود داشت که به تدریج در کلام اهالی و محلی ها به «سه نی» معروف شد و امروزه از آن به عنوان تفرجگاه «سنی اي» یاد می

 
شود. البته گروهی هم آن را «سنه آباد»(سنه به معناي سال) می گویند که دلیل آن قدمت و تاریخی بودن آن است. 

 
 



ربانی در ادامه با بیان این که منطقه تفرجگاهی مذکور در شش کیلومتري شمال شهر ابرکوه واقع شده است، خاطرنشان می کند:
قدمت این مکان به صدها سال قبل بازمی گردد و وجود قلعه قدیمی متعلق به اوایل دوره قاجاري که در فهرست آثار ملی کشور به

 
ثبت رسیده نیز موید همین موضوع است. 

 
 

 
خیابانی در محاصره گل ها و درختان 

این محقق ابرکوهی در ادامه به خیابان دو کیلومتري درون این منطقه که تا اوایل انقلاب بسیار زیبا و سرسبز بوده است، اشاره می
کند و می گوید: درخت هاي تنومند نارون، چنار، سپیدار، توت، سنجد، سرو، کاج، صنوبر، زبان گنجشک و خصوصاً بوته هاي گل

 
سرخ، رز سفید، گل هاي صدپر، محمدي و گل زرد در بهار زیبایی خاصی به این مکان می بخشید. 

وي یادآور می شود: روزگاري، اهالی از گل ها گلاب تهیه می کردند و شهروندان شاخه هاي گل این منطقه را زینت بخش خانه خود

 
می ساختند. 

به گفته ربانی، عبور جوي آب در دو طرف این خیابان طراوت خاصی به محیط می بخشید و باغات انبوه و سرسبز میوه در دو سوي

 
خیابان، فضایی فرخ بخش و رؤیایی به وجود آورده بود. 

 
 



 
خانه هاي سازمانی براي کشاورزان 

ربانی ادامه می دهد: خانه هاي ساکنان این منطقه سرسبز در یک ردیف با اسلوب و معماري کویري و کاملاً شبیه به هم خودنمایی

 
می کرد که هنوز بخش هایی از آن ها باقی مانده و بخشی نیز در حال تبدیل شدن به تل هاي خاك است. 

وي بیان می کند: البته در انتهاي این خیابان زیبا نیز کوشک ارباب مزرعه(خان سالاري) شامل بنایی زیبا و مرتفع در ورودي باغ
بزرگی که انواع میوه ها را در خود داشت، دیده می شود که با معماري خاص و ظاهري به رنگ زرد و سرخ جلوه اي به این مکان

 
بخشیده است. 

این پژوهشگر تاریخ ابرکوه با تاکید بر این که شایسته است مسئولین ذي ربط نسبت به حفظ و ثبت کوشک سنی اي اقدام کنند،
اضافه می کند: در حال حاضر یک قلعه به همراه تعدادي از خانه هاي کشاورزان، سرداب، کارگاه دوشاب پزي، کوشک اسفندیار خان،

 
آثار قنات خشک شده و درختان کهن از جمله بقایاي این مزرعه است. 

 
 

 
دیگر کسی در سنی اي زندگی نمی کند 

ربانی می گوید: متأسفانه در اثر خشک شدن قنات مزرعه و حفر چاه براي رفع مشکل کمبود آب، اکنون بیشتر خانه باغ هاي دو طرف
خیابان از رونق افتاده و دیگر اثري از آن گل هاي زیبا وجود ندارد و هیچ کشاورزي در این محل زندگی نمی کند و تنها عده اي از

 
باغداران تنها جهت رسیدگی به باغ یا تفریح در روزهاي تعطیل به این منطقه مراجعه می کنند. 

وي پیشنهاداتی نیز براي نگهداري از آثار ارزشمند و بازگرداندن رونق به این منطقه ارائه و تصریح می کند: کوشک و باغ اسفندیار
خان و خانه هاي کشاورزان می تواند در قالب اردوهاي دانش آموزي یا تورهاي گردشگري به صورت سنتی مرمت شود تا نظر به

 
پتانسیل منطقه و قلعه تاریخی، آبادي نسبی گذشته مجدداً به منطقه بازگردد. 



 
 

 
خشکی قنات پرآب سنی اي 

«حامد اکرمی» دیگر پژوهشگر ابرکوهی در مورد این منطقه اظهار می کند: مزرعه سنی اي به علت آب قناتی که دبی آن در سال
1362 معادل 70 لیتر در ثانیه و در عمق 16 متري زیر زمین جریان داشت، مزرعه اي آباد محسوب می شد و از طریق همین آب نیز
80 هکتار باغات و زمین هاي زارعی منطقه آبیاري می شد ولی به علت خشک سالی هاي پیاپی، امروز این مزارع سال به سال می

 
خشکد و کمتر می شود. 

وي با بیان این که اسفندیارخان مالک مزرعه سنی اي جهت رفاه حال کشاورزانش در سال هاي 1335 تا 1342 اقدام به ساخت خانه
هاي مسکونی در یک ردیف و در کنار جاده به صورت سازمانی به همت «استاد امیر» معمار ابرقویی کرده بود، اضافه می کند: نکته
قابل توجه این که با توجه به نبود وسایل خاص ساخت جاده در ان زمان، ننقل می کنند که اسفندیار خان با بستن تخته مَل به
ماشین جیپ لوییز خود و ایستادن 10 کشاورز روي آن، ادقدام به صاف و هموار کردن مسیر کرده بود. او هر ساله در اردیبهشت ماه

 
تعداد 20 تا 25 نفر را براي چیدن گل هاي محمدي و ارسال آنها به ابرکوه جهت گلاب گیري به کار می گرفت. 

اکرمی به باغ مشهور «حاج خان سالاري» در این منطقه نیز اشاره می کند و می گوید: در غرب باغ سالاري، باغ حاج خان است که
حدود 12 هزار مترمربع مساحت داشته و داراي انگورهاي فراوانی بوده ولی امروزه به علت تقسیم شدن املاك، به چهار قسمت تقسیم

 
و تمام درختان آن هم به انار تبدیل شده است. 

وي با اشاره به قدمت قجري بناي موجود در باغ حاج خان بنا بر اظهارات «حمیدرضا شباهنگ» داماد منوچهرخان فرزند
اسفندیارخان، عنوان می کند: در چهار گوشه ي این بنا، اتاق هایی مربع شکل ساخته شده و یک لابی مرکزي دارد که در میان آن

 
حوضچه اي تعبیه شده و در گذشته آب قنات سنی اي از آن عبور می کرده و به سمت مزارع و باغات هدایت می شده است. 



 
 

 
بیشه ي توریستی سنی اي، مقصد گردشگران کشور 

اکرمی ادامه می دهد: باغ اسفندیارخان نیز حدود 10 تا 12 هزار مترمربع وسعت داشته و در چهار طرف آن برجک هایی بوده که

 
امروزه فقط یکی از آن ها که تقریباً تخریب شده نیز باقی مانده است. 

به گفته ي وي، این باغ داراي بیشه اي بوده که مکانی توریستی محسوب می شده و گردشگران از تمام نقاط ایران براي بازدید و

 
استفاده از میوه هاي آن به این منطقه سفر می کردند. 

وي با بیان این که سنی اي داراي دشتبان هاي متعدد بوده است، اضافه می کند: دشتبان ها می بایست دائم در صحرا حضور می

 
یافتند و با گشت زنی، امنیت صحرا را تأمین و افرادي را نیز براي تامین آب و غذاي کشاورزان مزرعه تعیین می کردند. 

این پژوهشگر ابرکوهی با بیان این که دشتبان ها از هوش بالایی برخوردار بودند و به علت کار دشوارشان از احترام خاصی برخوردار
بودند، تصریح می کند: اولین دشتبان صحراي سنی اي فردي به نام «حسن اسماعیل» بوده که به همراه حاج خان سالاري از

 
احمدآباد به این مزرعه می آید و در همان جا ساکن و مشغول کشاورزي می شود. 

 
 

 
سردابی که 25 روز از سال مجلس روضه بود 



اکرمی در مورد علت خشکی قنات نیز یادآور می شود: قنات سنی اي به علت جاري شدن سیل، تخریب و به مرور زمان خشک شد تا
جایی که کشاورزان قادر به احیاي قنات نبودند و اسفندیار خان نیز توان توسعه آن را نداشت و به همین دلیل بخش بزرگی از باغات

 
منطقه خشک شد. 

وي به وجود حمامی که بیش از 80 سال از عمر آن می گذرد، در کنار خانه هاي سازمانی این مزرعه اشاره می کند و ادامه می دهد:
در این مزرعه و در شرق عمارت سالاري، سرداب حاج خان که امروزه به «سرداب حیدري ها» مشهور است نیز وجود دارد که حدود
60 سال قبل، این مکان را هر ساله به مدت 25 روز به مجلس روضه خوانی اختصاص می دادند و علمایی مانند حاج آقا نوراالله

 
مهدوي، حاج شیخ ابراهیم کریمی و حاج شیخ محمدتقی در آن روضه می خواندند. 

این محقق ابرکوهی ابراز می کند: در وسط این سرداب، حوضچه هایی تعبیه شده است که هر کشاورز در تابستان و در وقت آبیاري
خود می بایست، حوضچه سرداب را پر از آب کند که براي پر شدن آنها سه دقیقه زمان لازم بود و سایر کشاورزان نیز براي استراحت

 
موقت و سیراب شدن به این مکان می آمدند. 

اکرمی در معرفی دیگر بناهاي موجود در مزرعه به کارخانه دوشاب پزي اسفندیار خان سالاري اشاره و عنوان می کند: به خاطر وجود
آب شیرین و درختان انگور فراوان، مقداري از انگورهاي شونی(شاهی یا شبانی) را به استان هاي هم جوار صادر و مابقی را در کارخانه

 
اي که در شرق عمارت قرار داشت، توسط شخصی به نام مرحوم آقا سید رضا اداره می شد، به دوشاب تبدیل می کردند. 

 
 

 
هویت و اصالت سنی اي در حال نابودي 

در حال حاضر تنها وراث اسفندیار خان از کوشک، عمارت و باغ هاي این مجموعه محافظت می کنند و بخشی از خانه هاي سازمانی
مربوط به کشاورزان به مخروبه و زباله دان ي تبدیل و جلوه زیباي منطقه را از بین برده است در حالی که این منطقه می تواند براي

 
بخش خصوصی فرصتی مغتنم جهت سرمایه گذاري، کسب درآمد، ایجاد اشتغال و توسعه صنعت گردشگري و توریسم باشد. 

«حمید مشتاقیان» رئیس میراث فرهنگی ابرکوه در این باره در گفت وگو با ایسنا می گوید: در راستاي حفظ هویت و اصالت منطقه
سنی اي در صورت ورود سرمایه گذاران، میراث فرهنگی نیز حمایت خواهد کرد چرا که تفرجگاه ها از جمله مکان هایی هستند که در
شاخه گردشگري قرار می گیرند و قلعه ثبتی این منطقه نیز می تواند به عنوان شاخصه گردشگري منطقه مورد بهره برداري قرار



 
گیرد. 

این مسئول خاطرنشان می کند: با توجه به این که سنی اي در محدوده بافت تاریخی قرار ندارد و بعضاً مالکیت شخصی دارد، از نظر
قانونی نمی توان نسبت به تخریب ها عکس العمل نشان داد اما مسئولان مربوطه می توانند در حوزه توسعه گردشگري که در زمره

 
خدمات قرار می گیرد، اقداماتی انجام دهند. 

 
 

انتهاي پیام

0:00 / 1:08



هدفگذاري براي اشتغال زایی 50 درصدي زندانیان در پاندمی کرونا

منبع: موجشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/07/28

رئیس سازمان زندان ها در شوراي عالی قوه قضائیه از
هدفگذاري براي اشتغال زایی 50 درصدي زندانیان در

 
پاندمی کرونا خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري موج، مهدي حاج محمدي رئیس
سازمان زندان ها در نشست امروز شوراي عالی قوه قضائیه
، از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50 درصدي

زندانیان خبر داد و گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6 ماهه اول

 
امسال به 23 درصد افزایش یافته است. 

وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

عملکرد موفق دادگستري کرمان و هرمزگان در کاهش جمعیت کیفري استان رئیس سازمان زندان ها همچنین از اجراي دستورالعمل
رئیس قوه قضائیه براي ورود شوراي حل اختلاف به زندان ها خبر داده و عملکرد استان هاي گلستان، اردبیل، خراسان شمالی و
کهکیلویه و بویراحمد را در این زمینه قابل تقدیر دانسته و همپنین از اقدامات دادگستري استان هاي کرمان و هرمزگان در اهتمام به

اجراي دستورالعمل ساماندهی زندانیان و کاهش جمعیت کیفري تقدیر کرد.



لزوم پیگیري مشکلات حوزه جوانان/ اختصاص یک میلیارد تومان به طرح هاي

اشتغال زایی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/07/28

 به گزارش خبرگزاري فارس از استان اردبیل، بهروز ندایی
ظهر امروز در جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان استان اردبیل اظهار کرد: پیگیري برنامه هاي حوزه جوانان و نیز حل مشکلات این

 
حوزه از دغدغه هاي اساسی مدیران و مسؤولان در سطح کشور است. 

وي با اشاره به اینکه جوانان به صورت ویژه در حوزه هاي مختلف با نهادهاي دولتی همکاري دارند و نیز در کارگروه هاي مختلف عضو
هستند، افزود: جوانان ما در جلسات مختلف کارگروه ها فعالیت چشمگیري دارند و مسؤولان نیز از نظرات، ایده ها و خلاقیت این

 
جوانان در سطوح مختلف استفاده می کنند. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار اردبیل بیان کرد: دست دولت در همه زمینه ها براي حمایت جوانان باز می باشد که این

 
جوانان با تشکیل کارگروه هاي مختلف می توانند کمک حال دولت باشند. 

وي ادامه داد: در بحث جوانان باید تمامی دستگاه هاي اجرایی کمک کنند و بر اساس وظایف قانونی و توانایی دستگاه در حوزه جوانان

 
برنامه ریزي شود. 

ندایی تصریح کرد: سازمان هاي مردم نهاد هم بر اساس اساسنامه، کارهایی که مرتبط با جوانان می باشد را می توانند از دستگاه هاي

 
اجرایی استان پیگیر شوند و در حوزه هاي مختلف  کار کنند. 

وي اظهار داشت: سند جامع جوانان در حال تکمیل است که در جلسه بعدي ستاد ساماندهی مورد بررسی و تصویب قرار خواهد
گرفت و تمام موارد در حوزه جوانان اعم از وظایف دستگاه هاي اجرایی و سازمان هاي مردم نهاد در تمامی حوزه هاي جوانان در سند

 
جامع جوانان مشخص است. 



 
 

 
اشتغال، دغدغه اساسی جوانان 

مدیر کل ورزش و جوانان استان اردبیل نیز اظهار کرد: بر اساس فرمایشات مقام معظم رهبري، پرداختن به امور جوانان امري واجب و
اساسی است، که امروزه دغدغه اساسی جوانان جامعه ما کسب و کار و اشتغال می باشد و بر این اساس کارگروه هاي اختصاصی

 
اشتغال استان باید به این موضوع توجه داشته باشند. 

سجاد انوشیروانی افزود: مشکلات جوانان در 4 حوزه اساسی اشتغال، ازدواج، مسکن و سلامت اجتماعی است که به طور اساسی باید

 
مورد توجه مسؤولان کشوري و استانی قرار گیرد. 

وي بیان کرد: مرتفع کردن مشکلات جوانان، نیازمند مشارکت خود جوانان است و هر قدر جوانان بیشتر در این موضوع ورود پیدا

 
کنند، می توانند به این مشکلات فائق آیند. 

 
اختصاص یک میلیارد تومان به طرح هاي اشتغال زایی 

انوشیروانی با اشاره به اینکه در بحث اشتغال، در تمامی حوزه ها در اداره کل ورزش و جوانان از نیروهاي جوان بهره می بریم، تصریح
کرد: در سال 99 بیش از یک میلیارد تومان براي ایده ها و طرح هاي اشتغال زایی اختصاص داده شده که در این باره از طرح ها و

 
ایده هاي جوانان حمایت خواهیم کرد. 

مدیر کل ورزش و جوانان استان اردبیل با اشاره به ثبت نام 800 نفر در سامانه کارا، بیان ضافه کرد: توانستیم در دوران شیوع ویروس

 
منحوس کرونا، 110 مورد وام کرونا به باشگاه هاي  خصوصی و مربیان ورزشی پرداخت کنیم. 

وي تشریح کرد: خوشبختانه در بحث سربازماهر از استان هاي برتر در کشور هستیم که در این طرح رویکرد بیشتر در بحث کسب و

 
کار، اشتغال زایی و مهارت هاي زندگی است. 

انوشیروانی ادامه داد: در سال 97، یک هزار و 3 سرباز از نیروهاي وظیفه آجا، ناجا و سپاه و در سال98، 445 سرباز در طرح سرباز

 
مهارت حضور داشتند که امسال به دلیل شیوع ویروس کرونا دستورالعمل خاصی ابلاغ نشده است. 

مدیر کل ورزش و جوانان استان اردبیل گفت: از ایده ها و طرح هاي جوانان باید حمایت شود تا بتوانیم گامی موثر در حوزه هاي
مختلف جوانان به ویژه حوزه کسب و کار و اشتغال زایی برداریم و براي حمایت از این موضوع باید از سرمایه گذاران این بخش نیز



 
حمایت گردد. 

-انتهاي پیام/3463/638/



دیجیتالی کردن صنعت فولاد قیمت تمام شده را کاهش می دهد

منبع: موجشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/07/28

عباس زارعی گفت: هوشمندسازي و دیجیتالی کردن
صنعت فولاد کمک می کند قیمت تمام شده کاهش یابد و
در نتیجه رقابت پذیري محصولات در بازارهاي جهانی بالا

 
برود. 

رئیس پارك علم و فناوري دانشگاه در گفتگو با خبرگزاري
موج در گفتگو با خبرگزاري موج با اشاره به اینکه با اشاره
به اینکه مرکز تحول دیجیتال صنعت در دانشگاه تهران

بنیان نهاده شده است، گفت: با استقرار شرکت هاي استارت آپی در مرکز تحول دیجیتال صنعت فولاد نه تنها مشکلات صنعت فولاد
کشور مورد بررسی قرار می گیرد به دنبال این هستیم که کسب و کارهاي دیگري شکل بگیرد و دستاوردهاي بدست آمده در بخش

 
فولاد به صنایع دیگر هم منتقل بشود. 

عباس زارعی با بیان اینکه نخستین رویدادهاي مرکز تحول دیجیتال صنعت فولاد با ارائه چالش ها آغاز شده است، افزود: در پایان
سال جاري افراد یا شرکت هایی که بتوانند 7 چالش مطرح شده در فولاد مبارکه را پاسخ دهند در ادامه فعالیت ها حضور خواهد

 
داشت. 

او با تاکید بر اینکه در بهمن ماه رویداد دیگري در مرکز تحول دیجیتال خواهیم داشت، تصریح کرد: در حال حاضر دنیا در انقلاب
چهار صنعت است که مباحث دیجیتالی است و از آنجایی که در زنجیره فولاد از معادن تا زمانی که محصول ورق فولاد تولید می شود

 
مفاهیم دیجیتال براي افزایش کیفیت تولید و بهره وري کاربرد دارد این رویکرد در دستور کار قرار دارد. 

زارعی با تاکید بر اینکه مرکز تحول دیجیتال صنعت فولاد کمک می کند تا سایر صنایع هم دیجیتال شوند، تصریح کرد: صنعت
دیجیتال منجر به افزایش دقت و سرعت می شود، به ویژه در زمانی که دیتاها بزرگ باشند هوشمندسازي و دیجیتالی کردن صنعت

 
فولاد کمک می کند قیمت تمام شده کاهش یابد و در نتیجه رقابت پذیري محصولات در بازارهاي جهانی بالا برود. 

رئیس پارك علم و فناوري دانشگاه با اشاره به اینکه دیجیتالی کردن تولید کمک می کند کیفیت تولید بالا برود و از طرف دیگر زمان
تحویل محصول کاهش یابد سودآوري بیشتر می شود، اظهار کرد: در شرایط کنونی با توجه به اینکه تحریم هستیم پروژه هاي زیادي
در زمینه بومی سازي نیز تعریف شده است، به طور کلی شرکت فولاد مبارکه یک قرارداد باز با دانشگاه تهران دارد که توسط معاونت
پژوهش دانشگاه مشکلاتی که توسط فولاد مبارکه مطرح می شود به بخش هاي مرتبط منتقل می کند و در نهایت براي رفع مشکل

 
اقدام می شود حال ممکن است این موضوع به بومی سازي برگردد یا یک اصلاح فرایند باشد. 



به گزارش خبرنگار خبرگزاري موج، مرکز نوآوري تحول دیجیتال، نقطه آغازي جهت حرکت به سمت تحول دیجیتال در صنعت فولاد
کشور است. و با هدف ایجاد بازوهاي تحقیقاتی و اجرایی واسته به صنعت فولاد مبارکه، ارائه خدمات و محصولات منطبق با زنجیره
ارزشی فولاد، استفاده از پتانسیل هاي دانشی موجود در دانشگاه جهت برطرف سازي چالش هاي موجود در صنایع، استفاده از ظرفیت
هاي علمی و ایده هاي نوآور دانشجویان دانشگاه تهران جهت ایجاد کسب وکار در تحول دیجیتال، ترویج فرهنگ کارآفرینی و نوآوري
و ایجاد مرکزي براي انجام تحقیقات مرتبط با گسترش و توسعه پایدار صنعت فولاد کشور است و افزایش بازدهی و بهینه سازي
فرایند، مدیریت صحیح امکانات، کاهش مصرف مواد اولیه و انرژي، بهبود کیفیت محصولات نهایی و ایجاد محصولات هوشمند با دانش
تاریخچه محصول، ایجاد شبکه سازي بین واحدهاي تولیدي و زنجیره تامین، یادگیري ماشین جهت تولید آلیاژهاي جدید، قابلیت
ردیابی محصول و ایجاد راه حل هاي غیرمتمرکز به جاي متمرکز از مزایاي تحول دیجیتال در صنعت فولاد است. از این رو آینده فولاد
مبارکه در حوزه تحول دیجیتال از جمله تعامل بهتر با ذي نفعان، استفاده از فناوري ها در ایجاد کارخانه هوشمند، استفاده از ربات ها
در بهبود فرایندهاي تولید و در مشاغل سخت، استفاده از هوش مصنوعی در بهبود و مدیریت فرایندها، هوشمندسازي با استفاده از

تحلیل کلان داده ها، مدیریت بهینه انرژي و محیط زیست با استفاده از فناوري اینترنت اشیا و...خواهد بود.



تدوین و ارائه آموزش موثر؛ خلأ گردشگري و هتلداري

منبع: اقتصاد بازارشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/07/28

آموزش نیروي انسانی در زمینه گردشگري و توسعه آموزش آن در سطح دانشگاهی از مهم ترین پیش شرط هاي اولیه براي رشد
صنعت گردشگري به شمار می رود. با این حال سیستم آموزشی ایران با چالش ها و ضعف هاي کمی و کیفی در حوزه آموزش هاي
عالی گردشگري و هتلداري روبه رو است. پیش ازاین بیشتر صنعت گردشگري را به عنوان تجارتی حرفه اي و صنفی تلقی می کردند؛
درحالی که امروز رشته هاي علمی و دانشگاهی مربوط بـه صنعت گردشگري و هتلداري توسعه بسیاري یافته اند و از مهم ترین و
ضروري ترین رشته ها و دانشکده ها در سطح بین المللی به شمار می روند. در شرایط نیاز کنونی کشور به آموزش عالی رشته هاي
گردشگري و هتلداري، شرکت تلاشگران اندیشه کاراد با هدف توسعه آموزش و پژوهش در حوزه هاي گردشگري، هتلداري، بانکی و
مالی در سال 1391 تاسیس شد. این مرکز آموزش خصوصی با 135 استاد در حوزه دانشگاهی و 50 استاد و مشاور در حوزه دوره

 
هاي کوتاه مدت به ارائه آموزش می پردازد. 

توسعه دانش و مهارت مشاغل مرتبط با گردشگري و هتلداري مدیرعامل و رئیس مرکز مجموعه علمی-کاربردي دانشگاه کاراد، علاوه
بر آموزش و پژوهش در این رشته ها و مشارکت در توسعه دانش و مهارت مشاغل در بخش هاي مرتبط با آنها، هدف دیگر شکل
گیري این شرکت را تحقق افزایش دانش و توانمندسازي سرمایه انسانی شرکت هاي گروه مالی گردشگري بیان می کند. بهروز
شریفی مقدم بابیان اینکه شرکت تلاشگران اندیشه کاراد در دو بخش آموزش دانشگاهی و بلندمدت و برگزاري دوره هاي کوتاه مدت
آموزشی فعالیت دارد، توضیح می دهد: آموزش هاي دانشگاهی به صورت بلندمدت و با ارائه مدرك دانشگاهی در مقاطع کاردانی و
کارشناسی از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري زیرشاخه دانشگاه جامع علمی-کاربردي است. وي درباره آموزش هاي دوره اي کوتاه
مدت تصریح می کند: دانش آموختگان آموزش هاي تخصصی و عمومی دوره هاي کوتاه مدت نیز مدرك شرکت کاراد و مدارك
مشترك با سایر مراکز معتبر دانشگاهی را دریافت خواهند کرد. شریفی مقدم بابیان اینکه هم اکنون دوره هاي آموزشی مجموعه کاراد
به صورت حضوري با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار می شود، اضافه می کند: همچنین برخی از دوره ها نیز به صورت
غیرحضوري و با استفاده از سامانه هاي آنلاین آموزشی و مکاتبه اي در حال برگزاري هستند. به گفته مدیرعامل و رئیس مرکز
مجموعه علمی- کاربردي دانشگاه کاراد، 40 درصد دوره ها و دروس رشته ها به صورت نظري و 60 درصد مهارتی و عملی با اجرا در
محیط واقعی کار برگزار می شوند. وي بابیان اینکه به طورکلی در دوره هاي کوتاه مدت بیش از یک هزار و 500 دانش آموخته داشته

 
اند، از دانش آموختگی بیش از یک هزار نفر در مقاطع بلندمدت دانشگاهی خبر می دهد. 

ارائه مشاوره ، سازمان دهی و برنامه ریزي براي شرکت ها شریفی مقدم در خصوص حوزه فعالیت هاي مشاوره اي شرکت تلاشگران
اندیشه کاراد با اشاره به انجام ده ها پروژه مشاوره اي و پروژه هاي جذب، استخدام و آموزش کارکنان سازمان ها و شرکت ها ازجمله
شرکت هاي گروه مالی گردشگري و بانک گردشگري توضیح می دهد: شاخه دیگر فعالیت هاي کاراد شامل ارائه مشاوره و انجام پروژه
هاي مختلف در حوزه سازمان دهی و برنامه ریزي سازمان ها و شرکت ها و همچنین برنامه ریزي منابع انسانی، انجام و استقرار فرآیند
آموزشی در انواع شرکت ها است. وي بابیان اینکه شرکت تلاشگران اندیشه کاراد با داشتن مجوزهاي لازم از وزارت میراث فرهنگی،
صنایع دستی و گردشگري به ارائه مشاوره در حوزه هاي گردشگري و هتلداري با عنوان مشاور عالی گردشگري می پردازد، می گوید:
همچنین این شرکت با ارائه مشاوره هاي سازمانی و منابع انسانی در حوزه پولی، بانکی و مالی براي بانک ها و موسسات مالی و



اعتباري و سایر سازمان ها و شرکت ها می پردازد. شریفی مقدم همچنین با اشاره به اینکه در حوزه دانشجویی با ارائه مشاوره هاي
تحصیلی، روانشناسی و اشتغال اقدامات موثري داشته اند، تصریح می کند: مشاوره ها به دو شکل غیرحضوري و حضوري با برگزاري

 
جلسات مستمر و حل مساله انجام می شود. 

مشاوره هاي آسیب شناسی منجر به توسعه فعالیت ها شده است مدیرعامل و رئیس مرکز مجموعه علمی- کاربردي دانشگاه کاراد،
مشاوره هاي ارائه شده را در زمینه آسیب شناسی و نحوه توسعه فعالیت ها بیان می کند که منجر به افزایش اثربخشی و کارایی
فردي، تیمی و سازمانی شده است. آن گونه که وي توضیح می دهد، مشاوره هاي تحصیلی، خانوادگی، شغلی، روحی و روانی انجام
شده براي دانشجویان و فراگیران پیگیري می شود که این امر منجر به بالا رفتن انگیزه، سرزندگی و موفقیت در عرصه کار و تحصیل
آنها می شود. شریفی مقدم اظهار می کند: در نتایج حاصل از این مشاوره ها شاهد بوده ایم که دانشجویان تشویق به ادامه تحصیل تا
مقاطع تحصیلی بالاتر شده اند؛ همچنین موفق به کسب عناوین و پست هاي سازمانی مناسبی شده اند و در مواردي نیز به عنوان
کارآفرین اقدام به تاسیس واحدهاي کوچک تجاري شده اند. براي نمونه هم اکنون در مرکز آموزش علمی- کاربردي کاراد تعدادي از
دانش آموختگان نظام آموزش هاي علمی -کاربردي در رشته هاي هتلداري، آشپزي و تشریفات به عنوان مدرس مشغول تدریس

 
هستند. 

تدوین و ارائه آموزش موثر؛ خلأ گردشگري و هتلداري وي با همه این تفاسیر به تشریح وضعیت آموزشی در زمینه گردشگري و
هتلداري می پردازد و می گوید: مراکز تخصصی آموزشی و مشاوره اي قوي و باکیفیت در زمینه گردشگري و هتلداري در سطح کشور
بسیار کم هستند. شریفی مقدم بابیان اینکه در چنین شرایطی، مجموعه علمی تخصصی کاراد سعی در عارضه یابی، بررسی و
نیازسنجی در زمینه گردشگري و هتلداري کرده است، اظهار می کند: این مجموعه سعی کرد بر اساس نتایج حاصل از عارضه یابی و
نیازسنجی هاي انجام داده، به تدوین و ارائه آموزش هاي متنوع، موثر، کاربردي و به روز براي جامعه هدف بپردازد و نقشی در توسعه
مهارت آموزي فراگیران داشته باشد. مدیرعامل و رئیس مرکز مجموعه علمی - کاربردي دانشگاه کاراد در عین حال عمده ترین
نیازهاي آموزشی کشور را در زمینه مشاغل تخصصی و عمومی حوزه هاي گردشگري و هتلداري بیان و تصریح می کند: به شدت
نیازمند ارتقاي آموزش هاي حوزه مرتبط با بازاریابی گردشگري و هتلداري در سطح داخلی و بین المللی و آموزش هاي راهنمایان تور

 
هستیم. 

وي با اشاره به نقش و اهمیت بازاریابان گردشگري و هتلداري و راهنمایان تور و اهمیت تربیت نیروي انسانی ماهر در این حوزه ها،
یادآور می شود: تدوین و اجراي راهبرد منابع انسانی در صنعت گردشگري اهمیت ویژه اي در اشتغال زایی دارد. شریفی مقدم
درنهایت، اهمیت دادن و ارج نهادن نهادها و سازمان هاي مرتبط دولتی به مراکز آموزشی خصوصی را در افزایش ضریب اشتغال و
کاهش بیکاري در کشور بسیار مؤثر می داند؛ چرا که مراکز آموزش خصوصی باهدف توسعه مهارت هاي فردي و سازمانی و با

کارآفرینی و نوآوري نقش عمده اي در توسعه کسب وکارهاي مختلف کشور دارند.



کارآفرینی و مهاجرت معکوس به 25 روستاي ورزقان

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/07/28

حمایت از کارآفرینان و طرح هاي کارآفرینی موجب مهاجرت معکوس به 25 روستاي شهرستان ورزقان در آذربایجان شرقی
شده است.

حمایت از کارآفرینان و طرح هاي کارآفرینی موجب مهاجرت معکوس به 25

 
روستاي شهرستان ورزقان در آذربایجان شرقی شده است. 

به گزارش خبرنگار ما، ورزقان به رغم واقع شدن معادن بزرگی چون مس سرنگون و
طلاي اندریان در آن، از جمله شهرستان هاي محروم آذربایجان شرقی محسوب می

 
شود که 80 درصد جمعیت آن را روستائیان تشکیل می دهند. 

 
اما روستائیان ورزقان با راه اندازي کارگاه هاي تولیدي در 25 روستا، زمینه اشتغال 500 نفر را فراهم کرده اند. 

این اقدام کارآفرینان روستایی ورزقان همچنین زمینه ساز مهاجرت معکوس یکهزار و 495 نفر از جوانان جویاي کار این شهرستان در

 
سال هاي اخیر شده است که ناچار بوده اند براي یافتن کار به تبریز و دیگر شهرهاي کشورمان مهاجرت کنند. 

یکی از کارآفرینان روستایی ورزقان که از پنج سال قبل کارگاه تولید کاشی راه اندازي کرده است، به خبرنگار ما گفت: از  اینکه

 
توانسته ام زمینه اشتغال چند نفر از هم روستایی هایم را فراهم کنم ،بسیار خوشحالم. 

 
وي افزود: روزانه 100 مترمربع کاشی تولید و براي مصرف به 50 روستاي شهرستان ورزقان ارسال می کنیم. 

 
یک کارآفرین فعال در زمینه تولید ورق هاي چندلایه نیز به ما گفت: 15 نیروي کار جوان در این کارگاه شاغل هستند. 

 
وي اظهار کرد: روزانه 100 تن چوب در این کارگاه مصرف می شود و 300 ورق چندلایه حاصل از آن به بازار مصرف عرضه می شود. 

 
وي از اینکه با راه اندازي کارگاه تولیدي توانسته به سر سفره چندین خانواده نان بیاورد، بسیار خوشحال است. 

یکی از کارگران جوان کارگاه تولید ورق چند لایه نیز گفت: مدت سه سال در تبریز فعالیت می کردم و با مشکلات عدیده اي چون
دوري از خانواده و هزینه بالاي زندگی در آنجا دست به گریبان بودم، اما از وقتی در این کارگاه شاغل شده ام، همه این مشکلات

 
برطرف شده است. 

فرماندار ورزقان نیز به ما گفت: براي کمک به اشتغال پایدار روستایی در شهرستان 10 میلیارد تومان تسهیلات کم بهره بانکی به

 
کارآفرینان اعطا شده است. 



محمدباقر خانی افزود: همچنین در 25 روستا و مرکز فنی حرفه اي شهرستان ورزقان 240 هزار نفر ساعت آموزش فنی حرفه اي به

 
کارآفرینان و جوانان جویاي کار ارائه شده است. 

وي از آمادگی مدیریت شهرستان براي اعطاي تسهیلات کم بهره به جوانان کارآفرین ورزقان به ویژه در زمینه کسب و کارهاي

 
نوپا(ستارتاپ) خبر داد. 

شهرستان 50 هزار نفري ورزقان در 70 کیلومتري شمال شرق تبریز واقع شده است.



اعتراض محمود فرشچیان به تخریب ها در اصفهان

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/07/28

محمود فرشچیان خطاب به مسئولان میراث فرهنگی کشور گفت: «به هیج عنوان اجازه ندهید که با بلندمرتبه سازي و
(ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در راسته زاینده رود زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر اصفهان وارد

آید.»

محمود فرشچیان خطاب به مسئولان میراث فرهنگی کشور گفت: «به هیج عنوان اجازه ندهید که با بلندمرتبه سازي و (ساخت)

 
ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در راسته زاینده رود زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر اصفهان وارد آید.» 

به دنبال با اجرایی شدنِ ساختِ هتلی با ارتفاع 22 متر در حریم محور فرهنگی تاریخی چهارباغ عباسی، فعالان میراث فرهنگی نامه
هاي مختلفی را به متولیان میراث فرهنگی کشور نوشته و نسبت به وضعیت آینده این محور فرهنگی تاریخی در نصف جهان هشدار

 
دادند و درخواست کردند تا دست کم این طرح در شورایعالی معمار و شهرسازي رد شود. 

محمودفرشچیان، نقاش و نگارگر سرشناس زاده اصفهان، نیز علاوه بر امضاي این درخواست، در نامه اي که با دست خطِ خود منتشر
کرده، نوشته است: «امید است اولیاء محترم و مخصوصا مسئولین وطن دوست و علاقه مند به شهر زیباي اصفهان اقدام یا مجوزي
صادر نفرمایند و به هیج عنوان اجازه ندهند که با بلندمرتبه سازي و (ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در راسته
زاینده رود، زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر اصفهان وارد آید. اینجانب به نوبه خود به اعتراضیه اي که در این خصوص تقدیم شده

 
موافقم. محمود فرشچیان» 

همچنین در بخش هایی از نامه جمعی یادشده که فرشچیان نیز آن را امضا کرده خطاب به رییس، دبیر و اعضاي شوراي عالی
معماري و شهرسازي کشور و همچنین دادستان کل کشور، وزیر میراث فرهنگی و اعضاي مجلس شوراي اسلامی تاکید شده است:
«هنوز سوگواري به خاطر تخریب لایه ها و خاطرات تاریخی چهارباغ تمام نشده، هنوز زخم هاي کاري بر پیکر محلات تاریخی نقش
جهان و دردشت و جوباره و جلفا وارد می شود و همچنان قلعه کوهستانی شاهدژ زیر فشار تاسیسات تله کابین مانده و پهنه تاریخی-
طبیعی ناژوان زیر بار ساخت و ساز لجام گسیخته از بین می رود که اخیرا با مجوز وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی،
سازه اي به بلنداي حدود 20 متر در حریم چهارباغ عباسی نیز به ستیز با منظر و ماهیت کهن اصفهان قد برافراشته است (حد مجاز

 
ارتفاع 8 متر در حریم تاریخی اصفهان به انضمام نقشه مربوط، در دهه 70 تدوین و اعلام شده و لازم الاجراست). 

اهمیت توسعه پایدار و کارآفرینی در صنعت گردشگري بر کسی پوشیده نیست و هیچ منافاتی با مصالح ملی ندارد، لیکن نابودي
دارایی هاي فرهنگی به بهانه توسعه و سرمایه گذاري و هتل سازي بدون مبناي خردمندانه و قانون مدارانه، بسان قربانی شدن گنجینه
هاي ماندگار به پاي سوداگري و تنگ نظري زودگذر خواهد بود، که نمونه هایش، برج بی قواره جهان نما و پاساژ بی هویت شرقی
چهارباغ به عنوان دو طرح شکست خورده و عبرت آموزند؛ اما در عین حال یک کاروانسراي نیمه مخروبه در نزدیکی همین چهارباغ، با

 
تدبیر و دلسوزي احیا شد و امروز یکی از مشهورترین و مجلل ترین هتل هاي قدیمی جهان است. 

اکنون که برخی مسئولان استان، دلسوزي و اهتمام نسبت به حفظ حریم تاریخی را ندارند و پرونده این بلندمرتبه سازي به شورایعالی
معماري و شهرسازي کشور رسیده است، امضاکنندگان این نامه درخواست دارند تا شورایعالی همسو با قانون شکنی و اصفهان ستیزي



نباشد و سرپوش گذار ناکارآمدي و اشتباه برخی تصمیم گیران نشود و مصالح اصفهان و ایران و نظر کارشناسان و دلسوزان را مبناي

 
تصمیم خود قرار دهد. 

بی شک این میزان بارگذاري در جوار آن معبر کم عرض (کوچه ارفعی)، کل منطقه را با خطر تراکم فروشی و بلندمرتبه سازي هاي
بعدي و پایمال کردن هر چه بیشتر «حق بر شهر» مواجه می کند و مسئولیت تصمیم نهایی، بر عهده تمام اعضا و کارشناسان ارجمند

 
آن شورا و مسئولین قوه قضاییه و نمایندگان مردم در مجلس خواهد بود.» 

از سوي دیگر همه مشکلات اصفهان امروزي فقط این بلندمرتبه سازي ها براي ساخت هتل در محور فرهنگی تاریخی چهارباغ عباسی
نیست، بلکه گذرآقا نوراالله نجفی هم راه مسیرِ دیگري از تخریب هاست که از دل بافت تاریخی اصهفان بیرون می آید که سرانجام با
پیگیري هاي مستمر پویش «نه به گذر آقا نجفی» هر چند بخش زیادي از خانه هاي تاریخی در این مسیر تخریب شدند، اما در نهایت
دبیر شوراي عالی معماري و شهرسازي یک هفته قبل با ارسال نامه اي به استاندار اصفهان از مخالفت این شورا با هر نوع تخریب و
تملک بنا براي احداث گذر موسوم به آقا نوراله نجفی در اصفهان خبر داد و در بند نخست آن تاکید کرد: « نظر به مخدوش شدن
یکپارچگی و انسجام بافت فرهنگی تاریخی شهر اصفهان، بی توجهی به اثر جهانی میدان نقش جهان، عدم لزوم ایجاد پیاده راه با توجه
به فاصله اندك با پیاده راه پیرامون میدان نقش جهان، اثرات تخریب بناها و رهاسازي فضاهاي به وجود آمده بر کیفیت خدمات و

زندگی ساکنین و نارضایتی ایشان، با هرگونه تخریب و تملک بنا به منظور احداث یا امتداد گذر موجود مخالفت شد.»



شهرهاي جدید هدف صندوق کارآفرینی امید براي رونق کسب و کار

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/07/28

صندوق کارآفرینی امید در تلاش است تا اشتغال در
شهرهاي تازه تاسیس در سیستان و بلوچستان به وضعیت

 
مطلوب برسد. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید سیستان
و بلوچستان، ادریس دینارزهی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان در دیدار با فرمانداران دو شهرستان تازه تاسیس راسک و سرباز در
جنوب این استان با بیان این مطلب گفت: نگاه صندوق کارآفرینی امید بر این است تا شهر هاي کوچک و جدید توسعه یابند و اشتغال

 
جوانان آن هم تامین شود. 

دینارزهی افزود: در تلاشیم با در نظر گرفتن اعتبار ویژه براي شهرستان سرباز، به اشتغالزایی مردم بومی کمک کنیم تا شرایط

 
درآمدزایی براي مردم فراهم شود. 

دانش فرماندار سرباز هم در این دیدار با قدردانی از خدمات صندوق در استان، ابراز امیداري کرد تا بزودي شعبه صندوق به صورت

 
رسمی در این شهرستان راه اندازي شود. 

وي همچنین، ساختمانی را در این شهرستان در اختیار صندوق کارآفرینی امید قرار داد تا به صورت نیمه وقت، بتواند به مردم ارائه

 
خدمات کند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید در دیدار با کدخدا فرماندار شهرستان راسک هم با تاکید بر حمایت صندوق از توسعه کسب و کار در این
شهرستان گفت: در صورت تامین زمین مورد نظر براي راه اندازي شعبه در این شهرستان، شرایط ساخت ساختمان در کمترین زمان

 
انجام خواهد شد. 

انتهاي پیام/



هدفگذاري براي اشتغال زایی 50 درصدي زندانیان در ایام کرونایی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/07/28

به گزارش خبرنگار قضایی خبرگزاري فارس، مهدي حاج
محمدي رئیس سازمان زندان ها در نشست امروز شوراي
عالی قوه قضائیه، از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال
50 درصدي زندانیان خبر داد و گفت: آمار اشتغال زندانیان
در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده،
این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23 درصد افزایش یافته

 
است. 

وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

 
 عملکرد موفق دادگستري کرمان و هرمزگان در کاهش جمعیت کیفري استان 

رئیس سازمان زندان ها همچنین از اجراي دستورالعمل رئیس قوه قضائیه براي ورود شوراي حل اختلاف به زندان ها خبر داده و
عملکرد استان هاي گلستان، اردبیل، خراسان شمالی و کهکیلویه و بویراحمد را در این زمینه قابل تقدیر دانسته و همپنین از اقدامات

 
دادگستري استان هاي کرمان و هرمزگان در اهتمام به اجراي دستورالعمل ساماندهی زندانیان و کاهش جمعیت کیفري تقدیر کرد. 

انتهاي پیام/



هشدار به کشورهاي غربی درمورد پناه دادن به مفسدان اقتصادي/ پرهیز

مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها

منبع: کرد پرسشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/07/28

به گزارش کُرد پرس به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه،
حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی در نشست
شوراي عالی مسئولان قضایی با قدردانی از زحمات و تلاش
هاي کادر درمانی کشور در صیانت از سلامت مردم در برابر
ویروس کرونا، اظهار داشت: توصیه هاي ستاد ملی مقابله با
کرونا نباید در حد توصیه باقی بماند و باید از موضع

 
حاکمیتی پیگیري شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به موفقیت برخی کشورها در مهار ویروس کرونا، افزود: باید با اتخاذ تصمیمات کارشناسی شده در ستاد
کرونا و اجراي آنها با نگاه حاکمیتی آفات این بلا را کاهش داد و هر جا که نظام اراده کرد کاري را با جدیت انجام دهد، مردم هم به

 
خوبی همراهی کرده اند. 

رئیسی از همراهی مردم در موضوع راهپیمایی اربعین امسال براي اجراي مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان نمونه اي از
پایبندي بدنه جامعه به تصمیمات حاکمیتی یاد کرد که آحاد مردم با وجود ارادت مردم به امام حسین (ع)، از تصمیم کارشناسی نظام

 
در این زمینه تبعیت کردند. 

 
پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر لزوم پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها، اظهار داشت: هر
گونه حاشیه سازي از سوي دست اندرکاران و سیاسیون که ما را از پرداختن به مسائل اصلی کشور بازمی دارد، امري مذموم و ناصواب

 
است. 

رئیسی از «توجه به معیشت» و «مقابله با کرونا و آفات آن» به عنوان مسائل اصلی کشور یاد کرد و گفت: دغدغه مسئولان باید رفع

 
مشکلات معیشتی مردم به ویژه در شرایطی باشد که ویروس منحوس کرونا کسب و کار بسیاري از افراد را مختل کرده است. 

 
قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور 

رئیس قوه قضاییه، قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور دانست و اظهار داشت: امروز مردم براي تهیه دارو

 
با مشکل مواجه هستند و وجود داروهاي تقلبی در بازار هم نگران کننده است. 



رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که مسئولان باید موضوع تأمین داروي مورد نیاز مردم را با حساسیت پیگیري کنند و اجازه ندهند

 
سوداگران و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند. 

 
در برداشته شدن موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به پایان تحریم 10 ساله تسلیحاتی کشورمان گفت: در خصوص برداشته
شدن موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد و باید همه تحریم هاي ظالمانه آمریکا و غربی ها علیه

 
ملت ایران برداشته شوند. 

رئیسی با بیان این که غربی ها باید متعهد به اجراي توافقات باشند اما روز به روز ظلم و ستم آنها بیشتر می شود گفت: مساله تولید
قدرت در برابر نظام سلطه مهم است تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با این زورگویی ها حاضر شد. ساز و کار هم این است که

 
اقداماتی در جهت بی اثر کردن تحریم ها و تسهیل زندگی و معیشت مردم صورت گیرد. 

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، خاطر نشان کرد: راهکار

 
حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

 
«حق الناس» مهم ترین موضوع سند امنیت قضایی 

رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به ابلاغ سند امنیت قضایی اشاره کرد و با تقدیر از معاونت حقوقی و دیگر بخش هاي مرتبط در
دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه براي همه دستگاه ها از جمله قوه قضاییه تکالیفی در نظر گرفته شده که یکی از آنها
تدوین سند امنیت قضائی بود. اما باید بدانیم که اجراي هر سندي مهم تر از ابلاغ آن سند است و همه همکاران قضایی در سراسر

 
کشور ملزم به اجراي اسناد تحولی هستند. 

رئیس قوه قضاییه، «حق الناس» را مهم ترین موضوع سند امنیت قضایی عنوان کرد و گفت: «حق الناس» و «حقوق مردم» قبل از آن
که دستاویز مدعیان حقوق بشر باشد، آموزه نبی مکرم اسلام است که در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران نیز مورد تأکید قرار

 
گرفته است. 

رئیسی افزود: «حق الناس» از تأکیدات مستمر امام و رهبري بوده که قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح دارد و با ابلاغ سند امنیت

 
قضایی به دنبال آن هستیم تا با عزم و اراده جدي از حقوق مردم صیانت شود. 

 
تاکید بر بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته 

رئیس دستگاه قضا گریزي نیز به موضوع بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از بانک هاي کشور زد و با تقدیر از نیروهاي امنیتی و
پلیس بین الملل و دیگر عواملی که در بازگرداندن این مفسد اقتصادي نقش داشتند، تأکید کرد: افرادي که تصور می کنند می توانند

 
مرتکب جرم شوند و با خروج از کشور از چنگال عدالت بگریزند سخت در اشتباه هستند. 

رئیسی خاطر نشان کرد: دستگاه قضایی اجازه نمی دهد کسانی که به نحوي به بیت المال دست اندازي می کنند، آرام بگیرند و



بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با قاطعیت و تا آخر دنبال می کند تا این اموال به خزانه کشور برگردد

 
و در اختیار مردم قرار گیرد. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به کشورهاي غربی نیز هشدار داد که اجازه ندهند کشورشان پناهگاه غارتگران بیت المال و مفسدان

 
اقتصادي شود و تصور نکنند پول هایی که مفسدان اقتصادي از مردم سرقت می کنند، براي آنها منفعتی به دنبال می آورد. 

 
هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50 درصدي زندانیان 

در این نشست، محمدمهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50 درصدي زندانیان خبر
داد و گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23

 
درصد افزایش یافته است. 

وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

رئیسی با تقدیر از هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50 درصدي زندانیان، این اقدام را علاوه بر بازدارندگی از وقوع جرم و
حرفه آموزي موجب افزایش تولید و تأمین مالی زندانیان و خانواده هاي آنها دانست و تأکید کرد: اصلاح مجرمین یکی از وظایف

 
قانونی ماست و براي این امر تکلیف قانون اساسی داریم. 

رئیس قوه قضاییه افزود: برخی فکر می کنند مأموریت ما با محکوم کردن تمام می شود در صورتی که مأموریت ما هم پیشگیري، از
جرم و هم رسیدگی و هم کیفر و هم اصلاح مجریمان است و البته اصلاح مجرمان نیتز به یک کار جدي تحولی دارد و با شیوه هاي

گذشته محقق نخواهد شد.



احیاي دانشگاه هاي نسل چهارم با ایده "ایجاد شرکت تعاونی هاي دانش بنیان

دانشگاهی"

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/07/28

رئیس کمیسیون دانش بنیان اتاق تعاون ایران با اشاره به اهمیت ارتباط صنعت و دانشگاه گفت: با عملیاتی کردن ایده "ایجاد
شرکت تعاونی هاي دانش بنیان دانشگاهی" دانشگاه هاي نسل چهارم، شکل خواهند گرفت.

 
- اخبار اجتماعی - 

مجید محمدي؛ رئیس کمیسیون دانش بنیان اتاق تعاون ایران در گفت وگو با خبرنگار علمی خبرگزاري تسنیم با اشاره به مشکلات
شرکت هاي دانش بنیان گفت: اکوسیستمی که مدنظر معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري است، در بخش تعاون، با سرعت

 
بسیار پایین در حال اجرا است. 

وي با تأکید بر نداشتن چارت سازمانی مشخص براي شرکتهاي دانش بنیان، تصریح کرد: وقتی جذب نیرو در شرکت هاي دانش
بنیان، به صورت غیرتخصصی انجام می شود، افرادي وارد این عرصه می شوند که با بزرگ تر شدن شرکت، دچار مشکل خواهند شد؛
شرکت هاي دانش بنیان در موضوعات پایه اي همچون بیمه، مالیات، دارایی، حسابداري و گرفتن تسهیلات نیز دچار مشکل هستند و

 
بیشتر وقتشان به این موضوعات سپري می شود. 

 
شرکت هاي مشاوره، جایگزین شتاب دهنده ها در حمایت از دانش بنیان ها 

محمدي با ناکافی دانستن شتاب دهنده ها در کشور گفت: بیش از 5400 شرکت دانش بنیان در کشور داریم که شتاب دهنده ها،
قادر به ارائه مشاوره به این تعداد از شرکت ها نیستند؛ به عنوان مثال، شرکت ما در سال 1387 ثبت شده است و در آن زمان اصلاً
شتاب دهنده اي وجود  نداشت؛ بعضی شرکت ها به صورت مشاوره در اختیار شرکت هاي دانش بنیان قرار می گیرند و از صفر تا

 
100 تولید و صادرات در کنار آنها هستند که یکی از شرکت هاي زیرمجموعه خود ما، این کار را انجام می دهد. 

رئیس کمیسیون دانش بنیان اتاق تعاون ایران با  تاکید بر اهمیت تمرکز بر تولید، تصریح کرد: مدیرعامل یک شرکت، تمام وقت خود
را به خرید مواد اولیه، بازاریابی و صادرات می کند و تنها جایی که مغفول واقع می شود، موضوع تولید است و به همین خاطر، باید

 
شرکت هاي مشاور، در کنار شرکت هاي دانش بنیان قرار بگیرند، اما این شرکت هاي مشاور، نباید شتاب دهنده ها باشند. 

محمدي با اشاره به "طرح جهش تولید دانش بنیان" در مجلس گفت: در طرح هایی که به یکباره ظاهر می شوند، معمولاً نظري نمی
دهم، چرا که این طرح ممکن است امسال باشد اما سال بعد نباشد؛ براي به نتیجه رسیدن جهش تولید، باید چند سال وقت بگذاریم و

 
طرح جهش تولید به 1 ماه یا 2 ماه نیست  و این طرح معلوم نیست در مجلس تصویب بشود یا خیر. 

 
شکل گیري دانشگاه هاي نسل چهارم با ایده "ایجاد شرکت تعاونی هاي دانش بنیان دانشگاهی" 

وي با مطرح کردن ایده "ایجاد شرکت تعاونی هاي دانش بنیان دانشگاهی" گفت: دانشگاه هاي نسل چهارم به دانشگاه هایی گفته می
شود که صنعت در کنار دانشگاه قرار می گیرد و به عبارتی فارغ التحصیلان در شرکت ها مشغول به کار می شوند؛ براي تشکیل یک



تعاونی حداقل 7 نفر باید در آن عضو بشوند که این 7 نفر به عنوان مثال شامل 3 متخصص حوزه نانو از همان دانشگاه، 1 نفر مدیر
حسابداري، 1 نفر بازاریابی و 1 نفر بازرگانی که همگی از همان دانشگاه هستند؛ وظیفه 2 نفر بازاریاب و بازرگانی، سنجش بازار و

 
شناسایی محصولات پرطرفدار در بازار است چراکه 3 متخصص حوزه نانو، علمی و آکادمیک هستند و نمی توانند در بازار ورود کنند. 

رئیس کمیسیون دانش بنیان اتاق تعاون ایران با بیان اینکه وزارت تعاون، بودجه هاي اشتغال براي جوانان تخصیص داده است، تصریح
کرد:  معاونت علمی و صندوق نوآوري و شکوفایی از شرکت هاي دانش بنیان حمایت می کنند و محصولات شرکت هاي دانش بنیان

 
براساس مشکلات کشور تولید شده است و این شرکت ها، قرار است بر روي مشکلات و گلوگاه هاي کشور تمرکز کنند. 

محمدي با تشریح وضعیت دانشگاه در این ایده گفت: دانشگاه باید 20 درصد در شرکت ها سهامدار شود و مراکز رشد خودش را به
آنها بدهد و منفعت دانشگاه نیز در این است که خروجی دانشگاه در شرکت ها مشغول به کار می شود؛ دانشگاه ها از حالت "مدرك
محور" خارج می شوند و افراد به دانشگاه هایی وارد می شوند که شرکت هاي خوبی پشت آنها هستند و مطمئن هستند که بعد از

 
فارغ التحصیلی در همان شرکت ها مشغول به کار خواهند شد و عملاً کنکور نیز معناي خود را از دست خواهد داد. 

رئیس کمیسیون دانش بنیان اتاق تعاون ایران با بیان اینکه در این طرح، دانشگاه ها به سراغ دانشجویان قوي خواهند رفت و نه پول،
بیان کرد: دانشگاه ها براي قوي کردن شرکت هاي خود دانشجویان قوي را جذب می کنند و شرکت ها نیز از دانشگاه حمایت می
کنند  که 20 درصد آن شرکت نیز براي دانشگاه ها است؛ به عنوان نمونه اگر دانشگاه امیرکبیر یک شرکت همانند اسنپ در اختیار

 
داشت، آیا دیگر نیازي به دریافت شهریه از دانشجویان بود؟! 

وي در پایان با انتقاد از بحث خام فروشی نیز خاطرنشان کرد: بحث خام فروشی نیز موضوع جدي است که در کشور به آن توجه نمی
شود، به عنوان نمونه ما گیاهان دارویی را خام می فروشیم، در صورتی که با تهیه ماده موثره آن، با ارزش افزوده بالاتري قادر به فروش

 
آن هستیم. 

 
معافیت 850 شرکت دانش بنیان از پرداخت حق بیمه تامین اجتماعی 

 
رقابت اشتباه موسسات دارویی دولتی با شرکت هاي دانش بنیان 

 
تشریح نظرات کمیسیون دانش بنیانِ اتاق بازرگانی، پیرامون "طرح جهش تولید دانش بنیان" 

 
1335 هسته فناور، واحد فناور و شرکت دانش بنیان در دانشگاه آزاد فعالیت دارند 

انتهاي پیام/



برداشت زعفران از مزارع میامی آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/07/28

شاهرود - ایرنا - مدیر جهاد کشاورزي میامی گفت: برداشت زعفران از سطح 61 هکتار از مزارع این شهرستان آغاز شد.

شاهرود - ایرنا - مدیر جهاد کشاورزي میامی گفت:
برداشت زعفران از سطح 61 هکتار از مزارع این شهرستان

 
آغاز شد. 

علی اصغر محمدي روز دوشنبه در گفت وگو با ایرنا با
اشاره به اینکه عمده زعفران در بخش مرکزي میامی تولید
می شود، افزود:اکنون مزارع زعفران در میامی 50 هکتار

 
بارور و 11 هکتار غیر بارور است. 

محمدي با بیان اینکه برداشت گُل زعفران در میامی از
اواخر مهرماه آغاز می شود، گفت: میانگین عملکرد تولید

بهره برداران 4.5کیلوگرم زعفران خشک در هکتار است که برآورد می شود امسال حدود 225 کیلوگرم سَرگُل در این شهرستان تولید

 
و روانه بازار مصرف می شود. 

وي با اشاره به اینکه زمین هاي حاصلخیز در میامی براي کشت زعفران مناسب است، اظهارداشت : راندمان اقتصادي عملکرد گُل

 
دهی زعفران از سال دوم کشت پیاز آغاز و براي پنج تا هفت سال متوالی ادامه دارد. 

زراعت زعفران در شهر میامی و روستاهاي آن از حدود 5 سال قبل آغاز شده است و این محصول به دلیل طعم، بو و رنگ خاصی که

 
دارد در صنعت غذا، شیرینی پزي، داروسازي و دیگر صنایع کاربرد دارد. 

از آن جا که 90 درصد جمعیت شهرستان میامی روستایی هستند و به کار کشاورزي اشتغال دارند، کشت این محصول در اشتغال و

 
درآمد بیشتر آنها تاثیرگذار خواهد بود. 

میامی هر سال با تولید حدود 200 هزار تن محصولات زراعی و باغی، 40 درصد تولیدات کشاورزي استان سمنان را به خود اختصاص

 
می دهد. 

از مجموع 23 هزار هکتار زمین قابل کشت این شهرستان حدود 15 هزار هکتار به گندم دیم و آبی و باقی به کشت فلفل، آفتابگردان ،

 
کلزا ، چغندر قند و انواع حبوبات اختصاص دارد. 



 
شهرستان میامی با جمعیتی حدود 40 هزار تن با 2 بخش کالپوش و مرکزي در شرق شهرستان شاهرود قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- برداشت محصول 

 
- اراضی کشاورزي 

- میامی



وقف از تضادهاي طبقاتی می کاهد

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/07/28

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي گفت: وقف از تضادهاي طبقاتی کاسته و موجب افزا یش مشارکت مردم در امور اجتماعی
می شود.

به گزارش خبرگزاري فارس از اراك، آیت االله قربانعلی دري نجف آبادي ظهر امروز در دیدار با کارکنان اداره کل اوقاف و امور
خیریه استان مرکزي اظهار کرد: وقف آثار و برکات ارزشمندي به همراه دارد از جمله اینکه  از تضادهاي طبقاتی کاسته و موجب افزا

 
یش مشارکت مردم در امور اجتماعی  می شود. 

 
وي تصریح کرد: به برکت پیروزي انقلاب موقوفات در جامعه اسلامی احیا شده و منشا خیرو  برکت فراوانی در جامعه شده است. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي گسترش عدالت در جامعه، کاهش تضادهاي طبقاتی را از دیگر مزیت هاي وقف برشمرد و افزود:
مسوولان وقف  باید اشتغال زایی، کارآفرینی، حمایت همه جانبه از مرزهاي دانشی نو و حوزه دانش بنیان را در حوزه وقف مورد توجه

 
قرار دهند. 

در حال به روز رسانی



احیاي موقوفات نیازمند حمایت آحاد جامعه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/07/28

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي گفت: حفظ و احیاي موقوفات نیازمند همکاري همه جانبه مردم و مسئولان است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ آیت االله
قربانعلی دري نجف آبادي در دیدار با کارکنان اداره کل
اوقاف و امور خیریه استان مرکزي به مناسبت دهه وقف
افزود: معرفی جایگاه وقف و شناساندن آثار و برکات این
سنت حسنه در جامعه موجب اهتمام مردم به انجام وقف

 
می شود. 

وي اضافه کرد: شفاف سازي فعالیت هاي موقوفات و
همچنین سلامت سازمانی اوقاف و امور خیریه نیز باعث
تشویق مردم در امر وقف می شود که این مهم باید

 
سرلوحه امور این سازمان و دیگر نهادهاي فرهنگی و مذهبی قرار گیرد. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي اظهار داشت: سنت حسنه وقف به عنوان صدقه جاریه و احسان ماندگار آثار و برکات متعددي

 
داشته و در دین مبین اسلام نیز تاکید زیادي بر آن شده است. 

آیت االله دري نجف آبادي گفت: سنت حسنه وقف یکی از مصادیق بارز احسان و غیرخواهی است که انسان با بهره گیري از تعالیم انبیا

 
آن را از دیرباز بنیان نهاده و در صحنه حیات اجتماعی به ودیعت گذارده است. 

وي بیان کرد: وقف باعث گسترش عدالت در جامعه می شود و آثار اقتصادي، اجتماعی، اخلاقی و فرهنگی فراوانی به همراه دارد و از

 
تضادهاي طبقاتی به میزان قابل توجهی می کاهد و مشارکت مردم را در امور اجتماعی افزایش می دهد. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي یادآور شد: تحقق اقتصاد مقاومتی مورد نظر رهبر معظم انقلاب، اشتغال زایی، کارآفرینی، حمایت
همه جانبه از شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي کشت و صنعت و حمایت از نخبگان از مسائل مهمی است که سازمان اوقاف باید

 
مورد توجه قرار دهد. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي هم گفت: 100 عنوان برنامه فرهنگی در دهه گرامیداشت وقف (24 مهر تا سوم آبان ماه)

 
در استان برگزار می شود. 

حجت الاسلام واحدي افزود: توزیع پنج هزار سبد معیشتی، برگزاري 35 سلسله نشست تخصصی با اصناف، جوامع علمی، حوزویان،
خیران و بازاریان با هدف نهادینه کردن فرهنگ وقف و برگزاري همایش وقف و رسانه با حضور خبرنگاران و مدیران مسئول خبرگزاري

 
ها و نشریه هاي استان مرکزي از جمله برنامه هاي دهه وقف است. 

وي در ادامه گفت: برگزاري همایش هاي مختلف بصیرت افزایی، غبارروبی و عطرافشانی بقاع متبرکه شاخص استان، عطرافشانی قبور
مطهر شهدا و دیدار با خانواده هاي معظم شهدا و دیدار با نماینده ولی فقیه در استان و استاندار مرکزي برگزاري از دیگر برنامه هاي

 
دهه وقف در استان مرکزي است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي در خصوص عملکرد یکسال گذشته این نهاد نیز گفت: توزیع 36 سري جهیزیه به ارزش



چهار میلیارد و 500 میلیون ریال در طرح پیوند آسمانی، کمک به یک هزار کودك بی سرپرست به ارزش 2 میلیارد و 500 میلیون
ریال در طرح دست هاي مهربانی و توزیع یک هزار و 300 بسته تحصیلی به ارزش یک میلیارد و 750 میلیون ریال در طرح مهر

تحصیلی از مهمترین اقدامات یکساله این نهاد است.



''بیمه بیکاري'' حق تمامِ بی ثبات کاران

منبع: پاناشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/07/28

اسمِ «اخراج» را «تعدیل» می گذارند تا از قانون فرار کنند

تهران (پانا) - کارگري که همیشه حداقل حقوق را گرفته،
با ارزش پول امروز در ده سال بیمه پردازي، ده میلیون و
800 هزار تومان به صندوق بیمه بیکاري، وجه نقد واریز
کرده؛ آیا برخورداري آسان، سریع و عادلانه از مقرري

 
بیکاري، حق بدیهی این کارگر نیست؟ 

به گزارش ایلنا، «بیمه بیکاري» یکی از بدیهی ترین و
ابتدایی ترین حقوقِ هر کارگر بیمه شده است؛ ابتدا باید چتر بیمه تامین اجتماعی تا آن اندازه گسترده شود که حدود ده میلیون
کارگر غیررسمی و بیمه نشده در کشور نداشته باشیم (این آماري است که دو سال و چند ماه پیش، علی ربیعی، وزیر کار وقت در
ارتباط با گستره وسیع اقتصاد غیررسمی در ایران طرح کرد) و بعد از آن باید چتر بیمه بیکاري تا حدي گسترده شود که هر کارگرِ

 
بیکارشده، یک ماه بعد از بیکار شدن بتواند از مقرري مکفی بیکاري بهره مند شود. 

 
هر کارگر چقدر به صندوق بیکاري واریز کرده است؟ 

فرض کنیم یک کارگر با ارزش پولی امروز، هر ماه سه میلیون تومان حقوق ماهانه داشته باشد؛ این کارگر هر ماه سه درصد از دریافتی
خود یعنی حدود 90 هزار تومان را بابت بیمه بیکاري به حساب صندوق تامین اجتماعی واریز می کند؛ بنابراین یک کارگر هر سال،
دوازده تا 90 هزار تومان یا یک میلیون و 80 هزار تومان بابت بیمه بیکاري واریز می کند و اگر این کارگر ده سال بعد از اشتغال بیکار
شده باشد، در این ده سال، ده میلیون و 800 هزار تومان فقط بابت بیمه بیکاري به حساب صندوق بیکاري تامین اجتماعی واریز کرده
است. چنین کارگري باید بتواند خیلی راحت از مقرري بیمه بیکاري بهره مند شود چراکه پرداخت این مقرري قبل از هر چیز، از محل
ذخایر انباشته سالیان خودش است؛ خود کارگر سالها بابت بیکاري ناخواسته مبلغی را در یک صندوق پس انداز کرده و لاجرم بعد از

 
بیکار شدن باید بتواند از همین محل، ماهانه برداشت کند تا زندگی اش به مشکل برنخورد. 

 
همه بی ثبات کارانِ تعدیل شده باید مقرري بیکاري بگیرند 

اکنون نه تنها تاخیر طولانی در پرداخت مقرري بیکاري، بیکارشدگان در سال جاري و بعد از وقوع بحران کرونا را به ستوه آورده است
(بیکارشدگانی هستند که در استانهاي مختلف از میانه اردیبهشت ماه براي دریافت مقرري بیکاري ثبت نام کرده اند اما هنوز پرداخت
مقرري به آنها برقرار نشده است) و این تاخیرها، چندصد هزار بیکارشده را در شرایط فقدان فرصت هاي شغلی جدید، دچار مشکلات
اساسی کرده است، بلکه گستره پوشش بیمه بیکاري نیز دچار کاستی هاي اساسی است؛ نه تنها باید کارگرانی که در تعبیر قانون بیمه



بیکاري، متحملِ «بیکاري غیرارادي و ناخواسته» شده اند، بتوانند مقرري بیکاري بگیرند، بلکه همه ي «بی ثبات کاران» و افرادي که
گاهاً به دلیل عدم تمدید قراردادهاي شغلی، تعدیل می شوند نیز باید بتوانند از مقرري بیکاري استفاده کنند. گرچه امروزه در ادبیاتِ
مقررات زدایی شده و در فضاي موقتی سازي شده ي روابط کار، به اخراج ناشی از عدم تمدید قرارداد موقت، به جاي «اخراج
ناخواسته»، «تعدیلِ ناشی از عدم نیاز کارفرما» می گویند، اما در کارگاه هایی که ماهیت کار در آنها مستمر و دائم است، نه تنها عقد
قرارداد موقت براساس ماده هفت قانون کار غیرقانونی است، بلکه هر نوع تعدیلی، مصداق اخراج غیرقانونی است و کارگر اخراج شده،

 
«غیرارادي و ناخواسته» بیکار شده است و لاجرم باید بتواند خیلی ساده مقرري بیکاري را یک ماه بعد از بیکار شدن دریافت کند. 

 
قانون چه می گوید؟ 

 
ماده یک قانون بیمه بیکاري می گوید: 

 
"«کلیه مشمولین قانون تأمین اجتماعی که تابع قوانین کار و کار کشاورزي هستند مشمول مقررات این قانون می باشند. 

 
تبصره - گروه هاي زیر از شمول مقررات این قانون مستثنی هستند: 

 
1 - بازنشستگان و از کار افتادگان کلی. 

 
2 - صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه شدگان اختیاري. 

 
3 - اتباع خارجی.»" 

 
اما ماده 2 همین قانون، شرایط دریافت مقرري بیکاري را مشخص کرده است؛ این ماده قانونی می گوید: 

 
"«بیکار از نظر این قانون بیمه شده اي است که بدون میل و اراده بیکار شده و آماده کار باشد. 

تبصره 1 - بیمه شدگانی که به علت تغییرات ساختار اقتصادي واحد مربوطه به تشخیص وزارتخانه ذي ربط و تأیید شوراي عالی کار،

 
بیکار موقت شناخته شوند نیز مشمول مقررات این قانون خواهند بود. 

تبصره 2 - بیمه شدگانی که به علت بروز حوادث قهریه و غیرمترقبه از قبیل سیل، زلزله جنگ، آتش سوزي و ... بیکار می شوند با

 
معرفی واحد کار و امور اجتماعی محل، از مقرري بیمه بیکاري استفاده خواهند کرد.»" 

 
البته دریافت بیمه بیکاري، علاوه بر «بیکارشدنِ غیرارادي» شروط و شرایطی هم دارد که در ماده 6 قانون تامین اجتماعی آمده است: 

 
"«بیمه شدگان بیکار در صورت احراز شرایط زیر استحقاق دریافت مقرري بیمه بیکاري را خواهند داشت: 

الف - بیمه شده قبل از بیکار شدن حداقل 6 ماه سابقه پرداخت بیمه را داشته باشد. مشمولین تبصره 2 ماده 2 این قانون از شمول

 
این بند مستثنی می باشند. 



ب - بیمه شده مکلف است ظرف 30 روز از تاریخ بیکاري با اعلام مراتب بیکاري به واحدهاي کار و امور اجتماعی آمادگی خود را براي
اشتغال به کار تخصصی و یا مشابه آن اطلاع دهد. مراجعه پس از سی روز با عذر موجه و با تشخیص هیأت حل اختلاف تا سه ماه

 
امکان پذیر خواهد بود. 

ج - بیمه شده بیکار مکلف است در دوره هاي کار آموزي و سوادآموزي که توسط واحد کار و امور اجتماعی و نهضت سوادآموزي و یا
سایر واحدهاي ذي ربط با تأیید وزارت کار و امور اجتماعی تعیین می شود شرکت نموده و هر دو ماه یک بار گواهی لازم در این مورد

 
را به شعب تأمین اجتماعی تسلیم نماید.»" 

 
«اخراج» در کارهاي مستمر غیرقانونی است و باید کارگر مقرري بیکاري بگیرد 

بنابراین با این تعریف، همه آنهایی که به دلیل عدم تمدید قرارداد در یک کارگاه با ماهیت کار مستمر مثلاً یک کارگاه تولیدي لباس
یا صنایع فولاد یا مثلاً یک دفتر خدمات بیمه، بیکار می شوند و کارگاه همچنان پابرجاست و کارگران در آن مشغول به کار هستند،

 
باید بتوانند از مقرري بیکاري بهره مند شوند. 

حسین حبیبی (عضو هیات مدیره کانون عالی شوراهاي اسلامی کار کشور) در این رابطه می گوید: بیکاري ناشی از اتمام قرارداد
موقت در کارهاي با ماهیت مستمر، هدیه تمام نشدنیِ دستورالعمل 35723 وزارت کار و دادنامه 179 هیات عمومی دیوان عدالت
اداري به کارفرمایان بخش خصوصی و دولتی است که کارگران را راحت بتوانند اخراج کنند؛ این نوع بیکاري از مصادیق بیکاري بدون

 
میل واراده است و بیکارشدگان براساس قانون، مشمول دریافت مقرري بیکاري هستند. 

"او به نکته دیگري نیز اشاره می کند؛ اینکه نداشتن قرارداد مکتوب در کارهاي با ماهیت مستمر به معناي «قرارداد دائم» است و

 
کارفرما حق اخراج به بهانه تعدیل و عدم نیاز را ندارد." 

حبیبی تاکید می کند: کارگري که مدتی بدون قرارداد به کارش ادامه داده و کارفرما اقدام به بیکارسازي (اخراج) وي بنماید، ضمن
اینکه بیکاري وي بدون میل واراده محسوب شده و مشمول بیمه بیکاري است، مراجع حل اختلاف نیز باید قرارداد کارگر بیکار شده
که بدون میل واراده بوده را دائم تلقی نموده و راي به بازگشت به کار وفق ماده 165 قانون کار بدهند. یعنی این کارگر باید خیلی

 
سریع بازگشت به کار شود و در این بازه فترت نیز مقرري بیکاري بگیرد. 

این فعال کارگري به موارد دیگري نیز اشاره می کند: اخراج، بیکاري بدون میل واراده است لذا مشمول دریافت بیمه بیکاري می شود،
حتی اگر کارگر سنوات و سایر مزایاي خود را دریافت و با کارفرما تسویه نماید، چراکه بیکاري علت و مقدم بر دریافت سنوات است. در
ضمن، کارگري که داراي 6ماه سابقه در دو کارگاه باشد، حق دریافت بیمه بیکاري را دارد، چراکه پرداخت کننده بیمه بیکاري،
سازمان تامین اجتماعی است؛ بنابراین داشتن 6 ماه یا یک سال سابقه در آخرین کارگاه که در تفاهم نامه مشترك ذکر شده فاقد

 
وجاهت قانونی است؛ براي برخورداري از بیمه بیکاري، فقط 6 ماه بیمه پردازي کفایت می کند! 

براساس آخرین اطلاعات منتشر شده، حدود یک میلیون بیکارشده ي کرونا فقط توانسته اند سه ماه مقرري ناچیز بیکاري بگیرند که
متوسط مبلغ آن یک میلیون تومان بوده است و سایر بیکارشدگان (بیکارشدگان عادي) در چند ماه گذشته موفق به دریافت مقرري
بیکاري نشده اند؛ کارگري که همیشه حداقل حقوق را گرفته، با ارزش پول امروز در ده سال بیمه پردازي، ده میلیون و 800 هزار
تومان به صندوق بیمه بیکاري، وجه نقد واریز کرده؛ آیا برخورداري آسان، سریع و عادلانه از مقرري بیکاري، حق بدیهی این کارگر
نیست؟ آیا واریز سه درصد از حقوق ماهانه ي هر کارگر به صندوق بیکاري، براي چنین روزهاي سختی نیست؛ روزهاي سختی که



کارفرمایانِ بسیاري، درهاي کارگاه ها را تخته می کنند یا به بهانه ي «عدم نیاز»، کارگران را بعد از خاتمه ي قراردادهاي موقت سه

 
ماهه، مجبور به خانه نشینی می نمایند؟! 

بیمه بیکاري اخراج تعدیل کارگر حداقل حقوق علی ربیعی بیکارشدنِ غیرارادي



پلتفرم ها تهدید املاکی ها در فضاي مجازي

منبع: موجشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/07/28

امین حسینی جناب گفت: برخی از این پلتفرم ها در بخش
خرید و فروش املاك و ... با هدف انحصارطلبی و جهت
دهی به بازارهاي خاص ایجاد شده اند و تهدیدي براي

 
اصناف هستند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري موج، چند سالی است که
خرید و فروش ملک توسط سایت هایی در کشور انجام می
شود و برخی از آنها بازار ملک را ملتهب کرده اند و برخی
کارشناسان تبلیغات آنلاین معتقدند برخی از این سایت ها

حتی با هدف کنترل بازارهاي خاص طبق سیاست خودشان فعالیت می کنند و تهدیدي جدي براي فعالان برخی بازارها همچون
املاك در کشور است، از این رو سیاست ها باید به گونه اي پیش برود که املاکی ها از فضاهاي اختصاصی براي داشتن سایت و
معرفی فایل املاك استفاده کنند و از آنجایی که برخی استارت آپ ها در این زمینه مشغول هستند بهره گیري از این فضا براي

 
املاکی ها کار چندان دشوار و هزینه برداري نیست. 

یک کارشناس تبلیغات آنلاین در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري موج با اشاره به اینکه شکل تقاضا براي خرید مسکن در تهران تغییر
کرده است، گفت: در گذشته قیمت ملک ارزانتر بود و افراد براي خرید ملک اطلاعات را از طریق روزنامه ها و خود املاکی ها دریافت
می کردند، اما امروز وقتی حداقل قیمت ملک در تهران 2 میلیارد تومان است و افرادي باید سرمایه تمام زندگیشان صرف خرید خانه
بکنند از تمام راه هاي ارتباطی براي خرید مسکن استفاده می کنند، به همین دلیل نقش شبکه هاي اجتماعی و سایت ها در بازار

 
مسکن تاثیر گذار شده است. 

امین حسینی جناب با بیان اینکه در شرایط کنونی بسیاري از املاکی ها سایت یا صفحات اینستاگرام راه اندازي کرده اند، افزود: هنوز
یکی از تصورات قدیمی این است که املاکی ها به دنبال سود شخصی خود به ضرر خریدار و فروشنده هستند، اما همیشه اینطور

 
نیست. 

او با تاکید بر اینکه در حال حاضر فعالیت املاکی ها در تهران وابسته به پلتفرم ها و سایت هاي زیادي شده است، اظهار کرد: در حال

 
حاضر فعالیت در این پلتفرم ها امنیت زیادي ندارد و مزیتی هم براي 10 هزار املاك فعال در این پلتفرم ها ندارد. 

این کارشناس بازار مسکن با اشاره به اینکه در حال حاضر استارت آپ هایی در بخش مسکن فعال شده اند، تصریح کرد: در شرایط
کنونی مشکلی که برخی پلتفرم ها دارند این است که اشتغالزایی چندانی ندارند و بعد از چند وقت فعالیت آنها متوقف می شوند یا
نیروهاي خود را تعدیل می کنند و گمانه زنی همیشه وجود دارد که برخی از این پلتفرم ها به دنبال تسلط بر یک کسب و کار و



جهت دهی به آن ایجاد شده اند، به همین دلیل همیشه مردم در بازار صنف هاي مربوطه سردرگم هست، حال از آنجایی که برخی
استارت آپ ها بستري براي ساخت و طراحی مستقل سایت براي املاکی ها را ایجاد کرده اند آنها ها می توانند با توسعه همکاري خود

 
در این بخش از مشکلات پیش روي در امان بمانند. 

همچنین حسینی جناب تصریح کرد: انحصار طلبی و رابطه یک سویه آفتی است که این پلتفرم ها از خود بجا می گذارند، به طوري
که بارها شاهد بوده ایم این پلتفرم ها بعد از رشد ناگهانی، با خرید کسب و کارهاي کوچکتر و آسیب جدي به روند اشتغال جوانان، در
نهایت با تغییر سیاست هاي کلان رو به افول، توقف یا اعمال فشار بر مشتري می شوند که در این حالت هم تنها مشاغل کوچک و

مشتریانی که با ریختن پول به جیب پلتفرم ها زمینه رشد آنها را فراهم آورده اند، متضرر می شوند.



فعالیت اقتصادي بدون حمل و نقل مفهومی ندارد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/07/28

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار قزوین گفت: فعالیت اقتصادي بدون صنعت حمل و نقل مفهومی ندارد و باید براي
توسعه زیرساخت ها و جذب سرمایه گذاري ها در این بخش برنامه ریزي و اقدام کرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز قزوین، عیسی قبادي، معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار قزوین در جلسه کمیسیون
حمل و نقل، گمرك و ترانزیت اتاق تعاون استان که با دستور کار
افتتاح کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارگري رانندگان وانت
بارهاي کشور در قزوین برگزار شد، افزود: اساسا حمل و نقل
تاثیرگذارترین بخش اقتصادي در خود اقتصاد و جریان صادرات و
واردات کالا است به همین دلیل در جهان به این صنعت بسیار

 
توجه می شود. 

قبادي اضافه کرد: خوشبختانه بخش تعاون از ابتداي انقلاب به
این بخش ورود کرده و در گذشته تعاونی 17 گانه را در صنعت
حمل و نقل داشتیم که تا به امروز کار خود را به درستی انجام

 
داده اند. 

وي با بیان اینکه در حوزه حمل و نقل باید سرمایه گذاري درستی داشته باشیم، افزود: اگرچه سرمایه گذاري در حوزه حمل و نقل

 
بسیار سنگین، کاملاً زیرساختی و نیازمند توجه ویژه است ولی موجب توسعه کشور، رونق اقتصادي و اشتغالزایی خواهد شد. 

این مسئول افزود: امروزه حمل و نقل به یکی از موضوعات مهم در حوزه اقتصاد تبدیل شده است و هم بر اقتصاد به دلیل نوع فعالیت

 
خود تأثیر می گذارد و هم تاثیر زیادي بر اشتغال دارد. 

وي گفت: اگر بخش بازرگانی در اقتصاد از اهمیت زیادي برخوردار است اتکاي بسیار زیادي بر صنعت حمل و نقل دارد چون این

 
بخش، بیش از نیمی از هزینه و قیمت کالا را در کشورهاي دنیا تعریف و تعیین می کند که بستگی به سرمایه گذاري کشورها دارد. 

معاون استاندار قزوین اضافه کرد: به موازات سرمایه گذاري هاي کلان در جهان سرمایه گذاري هایی در حوزه حمل و نقل نیز صورت
می گیرد چون اگر به سرمایه گذاري در بخش حمل و نقل توجه نشود سرمایه گذاري در کارهاي دیگر هم با مشکل مواجه خواهد

 
شد. 

قبادي افزود: باید به صنعت حمل و نقل در کشور به مثابه گردش خون در بدن نگاه کرد که اگر این چرخه در پیکر به مانعی برخورد

 
کند یا رگ ها انسداد یابد مشکلات بسیاري براي کل کالبد انسان به وجود می آید. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین نیز در این جلسه با اشاره به افتتاح کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارگري



رانندگان وانت بارهاي کشور در قزوین، افزود: با تشکیل این کانون و هم اندیشی در خصوص نحوه اجراي مصوبات کمیسیون حمل و
نقل، گمرك و ترانزیت اتاق ایران، اقدامات بسیار موثري در حوزه شناسایی و رفع مشکلات رانندگان وانت بارها انجام خواهد شد که

 
نتایج آن از قزوین به عنوان پایلوت اجراي این طرح به سایر استان ها تسري می یابد. 

رضا گروسی افتتاح این کانون را براي استان و فعالان حوزه تعاون منشأ خیر و برکت دانست تا با همکاري و هم افزایی بیشتر دستگاه
هاي متولی براي ساماندهی وانت بارها در استان قزوین اقدام گردد.



برگزاري آزمون متمرکز استخدامی گروه صنعتی ایران ترانسفو براي جذب

300 نفر

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/07/28

آزمون متمرکز استخدامی گروه صنعتی ایران ترانسفو براي جذب 300 نفر در روز هاي پنجشنبه و جمعه مورخ یکم و دوم
آبان ماه در دانشگاه زنجان برگزار می شود.

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري صداوسیما مرکز زنجان؛داوطلبین آزمون متمرکز استخدامی گروه صنعتی ایران ترانسفو می
توانند با مراجعه به سامانه ثبت نام (https://golestan.znu.ac.ir) با همان نام و کلمه عبور ایجاد شده با استفاده از گزارش

 
238، نسبت به دریافت کارت آزمون اقدام کنید. 

شرکت کنندگان در صورت مغایرت اطلاعات ثبت نامی با شماره

 
تلفن هاي 33052695 و 33052605 تماس حاصل کنند. 

بهزاد ظهیري مدیر عامل گروه صنعتی ایران ترانسفو گفت:از
ابتداي امسال بیش از 50 نفر به صورت مصاحبه و بررسی هاي
تخصصی در شرکت هاي گروه مستقر در زنجان و50 نفر در ایران
ترانسفو ري و حدود 20 نفر نیز در پروژه هاي پیمانکاري در

 
سایت هاي اجرایی پروژه ها جذب شده اند . 

وي افزود: با جذب نیرو در این مرحله 420 نفر نیروي انسانی جدید در مجموعه گروه صنعتی ایران ترانسفو اشتغال داشته و خواهند

 
داشت. 

ظهیري تامین مناسب مواد اولیه، رشد تولید، فروش و تحقق شاخص هاي هدف بودجه و طرح هاي توسعه اي را از فرصت هاي موثر
در حفظ اشتغال و جذب نیروي انسانی جدید عنوان کرد و افزود: با این روند در سال 1400 نیز برنامه جذب نیروي انسانی را خواهیم

داشت.



کارآفرینی که براي کشاورزان ماشین آلات می سازد

کارآفرینی که براي کشاورزان ماشین آلات می سازد

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/07/28

مهدي، کارآفرین روستاي امام آباد،شهرستان دامغان 10 سال است اقدام به طراحی و تولید کننده ابزار کشاوري کرده است و
اکنون با حمایت هاي کمیته امداد به کا رخود رونق بخشیده است0

مهدي، کارآفرین روستاي امام آباد،شهرستان دامغان 10 سال است
اقدام به طراحی و تولید کننده ابزار کشاوري کرده است و اکنون با

 
حمایت هاي کمیته امداد به کا رخود رونق بخشیده است0 

به گزارش پایگاه خبري کمیته امداد، مهدي کارآفرین روستاي امام آباد شهرستان دامغان دست به طراحی ادوات کشاورزي شامل سم

 
پاش، آب بندهاي مقاوم، پسته پوست کنی و پسته خشک کنی و سایر ادوات کشا.رزي  کرده است. 

وي تصریح کرد:از آنجایی که به مدت 10سال در این حرفه مشغول به کار هستم، تصریح کرد: طراحی و تولید آب بنده هاي کشاورزي

 
یکی از ایده هایی بود که بسیار مورد استقبال قرار گرفت و با بازار خوبی مواجه شد. 

کارآفرین خوش ذوقی امام آبادي که منجر به ایجاد اشتغال براي سه نفر شده است، خاطرنشان کرد: در این کارگاه تعمیرات انواع

 
ادوات کشاورزي انجام می شود.  

وي به حمایت هاي کمیته امداد براي توسعه کارگاه خود با دریافت تسهیلات اشتغال زایی اشاره کرد و گفت:حمایت هاي کمیته امداد

 
منجر به توسعه اشتغال ما شد به طوري که سفارش ساخت براي استان ها همسایه مانند اصفهان انجام می گیرد.  

 تولید کننده ادوات و ماشین آلات کشاورزي در رابطه با استقبال مصرف کننده از محصولات تولیدي این کارگاه، اظهارداشت: مصرف
کنندگان این اعتماد را به ما دارند که از ما خرید کنند و شاید عمده دلیل این باشد که ما نسبت به زمین هاي کشورمان آشنا هستیم

و دستگاه هاي تولیدي ما متناسب با اراضی موجود در ایران و خواست مصرف کننده است.



رتبه جهانی ایران در المپیادهاي جهانی تنزل یافته است

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/07/28

مدارس سمپاد یا استعدادهاي درخشان یکی از مراکز معروف و مهم آموزشی در ایران است که تلاش می کند دانش آموزان
نخبه و تیزهوش در سراسر کشور را فارغ از وضعیت اقتصادي و اجتماعی خانواده، پوشش تحصیلی دهد.

مدارس سمپاد یا استعدادهاي درخشان یکی از مراکز
معروف و مهم آموزشی در ایران است که تلاش می کند
دانش آموزان نخبه و تیزهوش در سراسر کشور را فارغ از
وضعیت اقتصادي و اجتماعی خانواده، پوشش تحصیلی

 
دهد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از همشهري، مدارسی که
معیار نخبه پروري در ایران است و نامش با چهره هاي

نامدار علمی در ایران و جهان گره خورده؛ نمونه بارز آن مرحوم مریم میرزاخانی، ریاضیدان برجسته و استاد دانشگاه استنفورد که از
فارغ التحصیلان این مدرسه بود. اما در سال هاي اخیر، مدارس سمپاد رو به افول رفته اند و دیگر آن کارآمدي گذشته را ندارند. تنزل
سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان به یک مرکز، ادغام آزمون هاي آن با آزمون مدارس نمونه دولتی، توسعه بی رویه شعبه
هاي این مدرسه در سال 90، تلاش براي حذف مدارس سمپاد در سال 97و صدالبته رشد مدارس غیردولتی در این زمینه نقش
بسزایی داشت. براي بررسی وضعیت این مدارس، سراغ فاطمه مهاجرانی رفتیم؛ کسی که سال 96رئیس مرکز ملی پرورش
استعدادهاي درخشان بود و چندین بار تلاش کرد تا جلوي انحلال مدارس سمپاد را بگیرد. او حالا 2ماهی می شود که رئیس مرکز

 
نیست، اما حرف هاي زیادي درباره وضعیت سمپاد و نخبه پروري در ایران دارد. 

مدارس سمپاد یا همان استعدادهاي درخشان از سال 1387که علیرضا علی احمدي، وزیر آموزش و پرورش، حجت الاسلام اژه اي،
رئیس سازمان استعدادهاي درخشان را برکنار کرد، دچار تلاطم هاي شدید و متعدد شد. وزیران مختلف خواهان انحلال سازمان

 
استعدادهاي درخشان و به تبع مدارس سمپاد بوده و هستند. ریشه این مخالفت ها با سمپاد در کجاست؟ 

بی توجهی به حوزه استعدادهاي درخشان، یعنی بی توجهی به نظام استعدادهاي برتر در کشور و از سویی این مدارس یک نظام
آموزشی خاص و مستقل دارند. بله، ممکن است زمانی برسد که بگوییم مدرسه سمپاد نمی خواهیم، ولی قطعا نمی توانیم نسبت به
نظام آموزشی که سمپاد آن را تعریف کرده، بی توجه باشیم. هیچ کشوري نسبت به دانش آموزان برتر خود بی توجه نمی ماند؛
بنابراین مدارس استعداد درخشان در وضعیت فعلی آموزش ایران باید وجود داشته باشد. درست است که آسیب هایی دارد؛ مانند هر
نظام آموزشی دیگري. مگر ما می توانیم نظامی آموزشی را مثال بزنیم که عملکرد سراسر مثبت داشته باشد؟ وجود این مدارس به

 
دلایل مختلف یک الزام است؛ نه انتخاب. 

به هر حال قدرت مخالفان سمپاد در همه 12سال گذشته قوي تر بوده و موقعیت این نهاد را به شدت تضعیف کرده اند. در مقابل شما



 
براي مرکز ملی پرورش استعدادهاي درخشان که ماندنش به مویی بند است، چه کردید؟ 

مهم ترین اقدامی که ما دنبال آن بودیم، تبدیل دوباره این مرکز به سازمان است تا به جایگاه قبلی خود برگردد؛ کاري که با لطف خدا
و با حمایت همه کسانی که دست اندرکار امور نخبه پروري کشور هستند، انجام شد. این دستاورد مهمی است؛ 20مهر 98اساسنامه
سازمان امضا و ابلاغ شد و به زودي هم ساختار سازمان ابلاغ می شود. بعد از آن هم باید سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان

 
در مجلس شوراي اسلامی به تصویب برسد تا کسی نتواند در آینده به ساختار آن آسیبی برساند. 

یکی از انتقادهایی که مخالفان دارند، این است که دانش آموزان مدارس سمپاد بعد از اتمام تحصیل از کشور خارج می شوند. می
گویند اینها مثل نهال هایی هستند که میلیون ها تومان در مدارس خاص و دانشگاه هاي تراز اول صرف آنها شده و وقتی به بار می

 
نشینند، براي کشور دیگري کار می کنند. 

متأسفانه زیست بوم نخبگانی در ایران ضعیف است و باید روي بهبود آن کار کنیم. نظام کلی کشور ما منبعث و منطبق بر نظام
نخبگانی نیست. برخی از کشورها هدفگذاري ندارند که باید در علم به کجا برسند و هدف هایشان را روي موضوعات دیگر متمرکز می
کنند. نمی شود وقتی ما نظام نخبگانی می خواهیم، نسبت به نظام دانش آموزي آن بی تفاوت باشیم. ما باید از پایه به این موضوع
توجه کنیم. ما قبول داریم که جداسازي یکی از راهکارهایی است که ما را زودتر به هدف می رساند، اما آسیب هایی مثل رشد گلخانه
اي دارد و سبب می شود بچه هایی که در این فضا رشد می کنند به یک اندازه با همه اجزاي اکوسیستم در تعامل نباشند و دچار
غرور کاذب شوند که این بد است، اما این ویژگی منفی فقط در دانش آموزان استعدادهاي درخشان وجود ندارد و صرفا آنها نیستند

 
که مهاجرت می کنند. 

آیا در ایران بانک اطلاعاتی از دانش آموختگان سمپاد دارید که وضعیت علمی و شغلی آنها بعد از فارغ التحصیلی از مدرسه و سپس

 
دانشگاه را مانیتور کند؟ 

نه! این سیستم را نداریم. تغییراتی که در مجموعه استعدادهاي درخشان در سال هاي پیش صورت گرفته و شما به آن اشاره کردید،
باعث شده که فعالیت هاي پایشی و رصدي در این مجموعه از بین برود. در زمان دکتر اژه اي اقداماتی در این باره صورت گرفته بود،
اما تغییرات مداومی که براي مجموعه سمپاد در داخل وزارت آموزش و پرورش شکل گرفت، باعث شد چیزي از آن باقی نماند. البته
در هر مدرسه انجمن دانش آموختگان وجود دارد و خود مدارس وضعیت فارغ التحصیلان را رصد می کند، اما این اطلاعات را شفاف و

 
دقیق در اختیار نداریم و نقدتان بجاست؛ این نقص ماست که این ساختار را ایجاد نکرده ایم. 

انتقاد دیگري که مخالفان سمپاد دارند، این است که اغلب والدین دوست دارند فرزندشان در این مدارس درس بخوانند و به همین
دلیل فشار را روي آنها براي شرکت در کلاس هاي فوق برنامه بالا می برند که همین باعث شده کیفیت آموزش در مدارس کاهش

 
پیدا کند. شما چه پاسخی به این نقد دارید؟ 

بله. تا زمانی که آزمون هاي سمپاد درسی برگزار می شد، این استدلال درست بود، ولی الان غلط است؛ چون چند سالی است آزمون
هاي ورودي سمپاد به شکل تست هوش برگزار می شود. علاوه بر اینکه امکان تعامل و مراوده با معاونت ابتدایی وزارت آموزش و
پرورش براي شناسایی و هدایت دانش آموزان نخبه به مدارس سمپاد هست؛ یعنی اینکه ما به جاي برگزاري آزمون، از معلم، گروه
همسالان و اولیا بخواهیم در طول دوران تحصیل دانش آموز نخبه را شناسایی و براي شرکت در تست هوش به ما معرفی کنند که این

 
همه رقابت و کاسبی براي ورود به مدارس سمپاد به وجود نیاید. 



سال 1390و در دوره وزارت حمیدرضا حاجی بابایی، مدارس سمپاد تصاعدي رشد پیدا کرد و به تبع ظرفیت پذیرش مدارس سمپاد

 
افزایش نجومی یافت. این شکل از توسعه مدارس، چه آسیبی به مرکز پرورش استعدادهاي درخشان وارد کرد؟ 

منحنی قوس می گوید که بین 2تا 3درصد از بچه ها ضریب هوشی بالاتري دارند که در برخی ضرایب هوشی این عدد به یک در
10میلیون می رسد؛ بنابراین توسعه این مدارس باید متناسب با جمعیت دانش آموزي باشد. در زمان توسعه بی برنامه مدارس سمپاد
در سال 90، جمعیت دانش آموزان آن یکباره به 156هزار نفر رسید که عدد قابل توجهی است، اما الان این رقم به 114هزار نفر
رسیده است. از طرفی تعداد مدارس سمپاد را کاهش دادیم که البته این کار سختی بود؛ چون پشت هر مدرسه در استان هاي مختلف
نماینده، فلان مدیر و... قرار داشت و حتی مطالبات مردم که چرا این مدارس را جمع می کنید. ما تلاش کردیم در مناطقی که امکان
داشت به جاي حذف، سیاست استاندارد سازي را در پیش بگیریم. البته این را هم بگویم که در برخی مناطق هم مدرسه جدید راه
اندازي کردیم؛ مثل گچساران، خرمشهر یا سراوان که اصلا مدرسه استعداد درخشان نداشتند و بچه هاي مستعدشان از امکان رشد در

 
شرایط استاندارد آموزشی بی بهره بودند. 

این مدارس را توسعه دادید، اما در تامین نیروي انسانی مجرب که بتواند نیازهاي علمی و تربیتی دانش آموزان نخبه را برطرف کند،

 
موفق نبودید که باعث شد سطح کیفیت آموزش در این مدارس به تدریج افت کند و تفاوت چندانی با مدارس عادي نداشته باشد. 

متأسفانه در سیستم هیچ استقلال عملی براي مدارس استعدادهاي درخشان دیده نشده و بدتر اینکه از 2سال پیش این مدارس مانند
مدارس عادي می توانند نیرو جذب کنند؛ یعنی همان شکل از استخدام نیرو که از طریق دانشگاه فرهنگیان یا آزمون استخدامی
صورت می گیرد. این اتفاق بسیار بدي است؛ چون ما به یک دانش آموز می گوییم که تو احتمالا استعداد برتر هستی و باید در مدرسه
ویژه درس بخوانی، اما معلم ویژه اي به تو نمی دهیم؛ حتی عوامل اجرایی ویژه هم در اختیار او نمی گذاریم. این دانش آموزان کار
پژوهشی ویژه دارند، اما معلم ویژه در این باره ندارند و این سبب می شود که به صورت اجبار مدیران مدارس سمپاد به سمت معلمان

 
آزاد بروند. 

 
و به همین دلیل والدین مجبورند شهریه هاي گزافی براي تحصیل فرزندشان در این مدارس بپردازند. 

 
مدارس استعداد درخشان طبق مصوبه هیأت امنا می توانند تا 50درصد از شهریه مدارس غیردولتی را بگیرند. 

دقیقاً این هم یکی از ایرادهایی است که منتقدان از مدیریت مرکز استعداد درخشان می گیرند و می گویند دریافت شهریه باعث می

 
شود بسیاري از دانش آموزان نخبه در خانواده هاي محروم، از تحصیل در این مدارس محروم شوند. 

نه، اینطور نیست. همواره دانش آموزانی که امکان پرداخت شهریه را نداشته باشند، در مدارس سمپاد رایگان تحصیل می کنند، اما

 
واقعیت این است که به دلیل همان کمبود نیروي ویژه در این مدارس، مدیران مجبورند نیروي آزاد بگیرند. 

خب، وقتی این نیاز وجود دارد و نیروي عادي عملا براي این مدارس ناکارآمد است، چرا مسئله در سطح شوراي عالی آموزش و

 
پرورش مطرح نمی شود تا ردیف استخدامی خاصی براي این مدارس درنظر بگیرند؟ 

در هیأت امناي مرکز استعدادهاي درخشان قرار شد این مسئله مطرح و سازوکاري براي آن اندیشیده شود که هم از ظرفیت فارغ

 
التحصیلان سمپاد استفاده شده و هم اینکه در کل بحث منابع انسانی در مدارس سمپاد ساماندهی شود. 



برویم سراغ مسئله بی توجهی به رشته علوم انسانی در مدارس سمپاد. چرا در مدارس سمپاد به عنوان یکی از مهم ترین مراکز نخبه

 
پروري کشور، این رشته مهجور است؟ 

چند سالی هست که در مدارس سمپاد، رشته علوم انسانی راه اندازي شده، اما همه مدارس متوسطه دوم کلاس علوم انسانی ندارند.
یکی از مبانی استراتژي توسعه، توسعه براساس نقاط قوت است؛ یعنی اگر یک مدرسه ما در حوزه علوم انسانی خوب کار کرد، یکباره
همه علوم انسانی ندهیم. اجازه دهیم آن مدرسه قوت بگیرد و بعد آن را به عنوان یک مدل و برند معرفی کنیم براي سایر مدارس
دیگرمان؛ لذا ما با این استراتژي دنبال توسعه علوم انسانی هستیم. اتفاقا پارسال که نخستین خروجی هاي رشته علوم انسانی را
داشتیم، رتبه هاي برتر دانشگاهی از دانش آموزان سمپاد بودند و این بیانگر این است که هرجا سمپاد توانست کار خودش را درست
انجام دهد، به خروجی خوبی رسید. یکی از کارهایی که در مدارس سمپاد دنبال کردیم، توسعه المپیادها در این رشته است. قبلا فقط
یک المپیاد ادبی داشتیم، اما امروز المپیاد تفکر و کارآفرینی، اقتصاد و مدیریت و جغرافیا در حوزه علوم انسانی اضافه شده است. البته
المپیاد جغرافیاي جهانی هم دارد و قرار بود دانش آموزان شرکت بکنند که به خاطر کرونا برگزار نشد. اقتصاد هم جهانی دارد؛ منتهی

 
هنوز خیلی بررسی نکرده بودیم که شرکت کنیم یا نه؛ چون تازه سال 2016شروع به کار کرده و المپیاد جوانی است. 

حالا که حرف از المپیاد شد، لطفا توضیح بدهید که چرا مدال آوري دانش آموزان ایرانی در همه رشته ها نسبت به دهه 70کاهش

 
پیدا کرده. آیا کیفیت آموزش در مدارس سمپاد پایین آمده؟ 

بله، متأسفانه وضعیت ما در المپیادهاي جهانی تغییر کرده، اما مدال آوري ما کم نشده، بلکه رتبه جهانی ما پایین آمده است. باید
درنظر بگیریم که المپیاد یک مسابقه است و در رقابت، من شرکت کننده، هم باید به خودم فکر کنم و هم به کسانی که در این رقابت
شرکت می کنند. در این دست اندازهایی که طی 12سال گذشته در حوزه استعدادهاي درخشان پیش آمد به خصوص از سال 89به
بعد که باشگاه دانش پژوهان در سمپاد ادغام شد و به عنوان زیرساختار رسمی آموزش وپرورش درآمد، وضعیت المپیادي هاي ما
ضعیف شد؛ چون قبلا باشگاه یک ساختار آزادانه اي داشت که کار در آن راحت بود، اما حالا یک ساختار سلسله مراتبی و سخت بدون
آزادي عمل دارد و وضعیتش شبیه به آموزشگاه المپیاد شده است؛ این یکی از عوامل تضعیف بود. دوم، وضعیت رقیبان ما هست که
طی سال هاي گذشته خیلی زیاد در این زمینه کار و تلاش کرده اند؛ به خصوص کشورهاي حوزه خلیج فارس و آسیاي جنوب شرقی؛
مثلا در المپیاد شیمی در بین 26مدال طلا که به 12کشور داده شد، کشور آمریکا 4مدال طلا گرفت، ویتنام هم 4مدال. ایران در
المپیاد شیمی رتبه دهم را دارد و کشورهایی که بالاتر از ایران هستند آمریکا، کره جنوبی، چین، ویتنام، ترکیه و بعد ایران هستند.
تعداد مدال هاي ما بالاست و در هر المپیادي شرکت می کنیم، بچه ها مدال می آورند اما امسال در مدال طلا در رتبه دهم قرار
داریم. در نقره و برنز هم در بالاي میانگین هستیم، اما کشورهاي دیگر وضعیتشان از ما بهتر شده؛ مثلا ترکیه اصلا در اکوسیستم
المپیادها نبود، اما الان مدال می آورد و بالاتر از ما قرار می گیرد. تمام آمار و ارقام نشان می دهد که رقیبان ما با سرعت عجیبی کار

 
می کنند. 

در نظر داشته باشید که نخستین المپیاد جهانی سال 1959برگزار شد که المپیاد ریاضی بود و نخستین حضور ایران در المپیادها سال
1987بود؛ یعنی سال 1366شمسی. کشور فنلاند 20سال قبل از ما به المپیادها پیوست؛ یعنی سال 1967. با درنظر گرفتن اینکه
تعداد افراد شرکت کننده از هر کشور در المپیادها مشخص است و مثلا ریاضی حتما باید 6نفر باشد و نجوم 4نفر، فیزیک 5نفر و... در
این سال هایی که ما شرکت کردیم 45مدال طلا در المپیاد ریاضی جهانی تا کنون کسب کرده ایم و فنلاند باسابقه 20سال حضور
بیشتر از ما، فقط یک مدال طلا آورده، این عدد معنا دارد و معنایش این است که ظرفیت ایران بسیار بالاست؛ یعنی میزان اشتیاق

 
علم بی نظیر است. 

تقریباً 5سال پیش دانش آموزان نخبه مدارس سمپاد در هر طبقه اقتصادي و اجتماعی پرچمدار مدال آوري در المپیادهاي جهانی



بودند، اما الان دانش آموزان در مدارس غیردولتی هم وارد این عرصه شده اند. آیا این موضوع خطرناك نیست که علم به انحصار طبقه

 
بالاي اقتصادي دربیاید؛ اتفاقی که در کنکور رخ داده و دیگر کمتر دانش آموزي در مدارس دولتی رتبه هاي برتر را کسب می کند؟ 

بله درست است. در زمان اوج درخشش المپیادها اغلب بچه هاي سمپاد پرچمدار بودند، اما الان فضا اینگونه نیست و مدارس
غیردولتی هم وارد میدان شده اند. واقعیت این است که اگر سمپاد تقویت نشود، نظام نخبگی و نخبه پروري طبقاتی خواهد شد.
سمپاد یکی از ابزارهایی است که کمک می کند نخبگی طبقاتی نباشد. در سال هاي اخیر خیلی این قضیه بدتر هم شده؛ چون آنها
پول دارند و هزینه می کنند و جواب هم می گیرند. باید قبول کنیم که ما نمی توانیم موتور بنز را در پراید بگذاریم. یک جایی باید
این ساختار با هم بخواند، زمانی سمپاد جایگاهش در حد معاون رئیس جمهور بود و بعد هم باشگاه دانش پژوهان به عنوان تشکیلات
جدا فعالیت می کرد، اما الان 2مجموعه مهم را کوچک و در هم ادغام کرده ایم و اسمش را گذاشته ایم مرکز. معلوم است که نمی
توانند حیات داشته باشند. مجموعه ما شده قسم حضرت عباس و دم خروس. در بازي قدرت و ثروتی که مدارس غیردولتی دارند،
حتی معلمان خوب و نخبه به آن سمت رفته اند. چه کسی برنده است؟ چرا معلم جوان و نخبه باید صرف علاقه و اخلاق در مدارس
سمپاد کار کند؟ مگر علاقه و تعهد براي او نان سفره خانواده اش می شود؟ خب، حق دارد برود جایی که پول و امکانات بهتري در
اختیار او می گذارند و شأن کار و تلاشی که کرده را نگه می دارند. چرا ما باید همه چیز را با معیار اخلاق بسنجیم؟ اخلاق فقط روغن
داخل سیستم است؛ اصل و معیار تامین منابع مالی است. امیدوارم مسئولان ما سریع تر به راه اصلی برگردند و در این زمینه به دانش

 
آموزان نخبه کمک کنند تا بیشتر از این دیر نشده و رقیبان جلوتر نیفتاده اند. 

پربیننده ترین مردم چطور جاده شمال را دور زدند! خبر خوش روحانی براي یکشنبه چیست؟ ایران به سمت فاجعه کرونایی پیش می
رود؟ مهمترین عناوین روزنامه هاي صبح کشور +عکس تعویق برگزاري هشتمین آزمون استخدامی



وقف از تضادهاي طبقاتی می کاهد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/07/28

به گزارش خبرگزاري فارس از اراك، آیت االله قربانعلی دري
نجف آبادي ظهر امروز در دیدار با کارکنان اداره کل اوقاف
و امور خیریه استان مرکزي اظهار کرد: وقف آثار و برکات
ارزشمندي به همراه دارد از جمله اینکه از تضادهاي
طبقاتی کاسته و موجب افزایش مشارکت مردم در امور

 
اجتماعی می شود. 

وي تصریح کرد: به برکت پیروزي انقلاب موقوفات در

 
جامعه اسلامی احیا شده و منشا خیر و برکت فراوانی در جامعه شده است. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي گسترش عدالت در جامعه، کاهش تضادهاي طبقاتی را از دیگر مزیت هاي وقف برشمرد و افزود:
مسوولان وقف باید اشتغال زایی، کارآفرینی، حمایت همه جانبه از مرزهاي دانشی نو و حوزه دانش بنیان را در حوزه وقف مورد توجه

 
قرار دهند. 

دري نجف آبادي بر لزوم فرهنگ سازي در راستاي ترویج فرهنگ وقف در جامعه تاکید و اظهار کرد: بازگو کردن اقدامات انجام شده از
محل موقوفات و در جریان قرار دادن مردم از اقدامات صورت گرفته موجب افزایش اعتماد عمومی شده و موقوفات را افزایش می دهد.

وي شفاف سازي فعالیت هاي موقوفات و سلامت سازمانی اوقاف و امور خیریه را موجب افزایش انگیزه مردم به وقف دانست و

 
افزود: وقف در بین مبین اسلام از اهمیت و جایگاه ویژه اي برخوردار است و مورد تاکید بزرگان دین قرار گرفته است. 

 
اجراي بیش از 100 عنوان برنامه فرهنگی در دهه وقف 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي نیز با بیان اینکه 24 مهر تا سوم آبان ماه به عنوان دهه وقف نامگذاري شده، گفت: در این

 
هفته بیش از 100 عنوان برنامه فرهنگی در شهرهاي مختلف استان برگزار خواهد شد. 

حجت الاسلام  عبداالله واحدي افزود: غبارروبی و عطرافشانی بقاع متبرکه، دیدار با خانواده هاي معظم شهدا، توزیع پنج هزار سبد

 
معیشتی، برگزاري 35 سلسله نشست تخصصی با اصناف و... را بخشی از این برنامه ها برشمرد. 

وي تصریح کرد: در طرح مهر تحصیلی یک هزار و 300 بسته تحصیلی به ارزش یک میلیارد و 750 میلیون ریال بین دانش آموزان

 
خانواده هاي نیازمند توزیع شد. 



مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي  توزیع 36 سري جهیزیه، کمک به یک هزار کودك بی سرپرست در طرح دست هاي

 
مهربانی، توزیع 25 هزار بسته معیشتی در رزمایش کمک مومنانه، توزیع بسته هاي بهداشتی و.. را از اقدامات انجام شده برشمرد. 

واحدي با بیان اینکه 28 وقف جدید به ارزش 52 میلیارد ریال امسال در نقاط مختلف این استان به ثبت رسید افزود: از مجموع این

 
28 موقوفه جدید 25 مورد انفرادي و سه مورد دیگر نیز وقف مشارکتی بوده است. 

به گفته وي خیران استان مرکزي در طول یک سال گذشته 200 میلیارد ریال براي بازسازي و مرمت بقاع متبرکه استان کمک

 
کردند.  

انتهاي پیام/



14 روستا براي اجراي طرح هاي کارآفرینی در آذربایجان غربی شناسایی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/07/28

ارومیه- ایرنا- مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی گفت: براي اجراي طرح هاي "یک روستا یک محصول" و
"روستایی بدون بیکار" 14روستا شناسایی شده است و 20 روستاي دیگر نیز تا پایان سال شناسایی می شود.

ارومیه- ایرنا- مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان
غربی گفت: براي اجراي طرح هاي ""یک روستا یک
محصول"" و ""روستایی بدون بیکار"" 14روستا شناسایی
شده است و 20 روستاي دیگر نیز تا پایان سال شناسایی

 
می شود. 

علیرضا آخوندزاده روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا افزود: هیچ محدودیتی براي پرداخت تسهیلات و
اجراي طرح هاي کارآفرینی "یک روستا یک محصول" و
"روستایی بدون بیکار" وجود ندارد و این روستاها تا پایان

 
سال و با همکاري فرماندارن شناسایی می شوند تا بر اساس ظرفیت هر روستا اشتغال زایی صورت گیرد. 

وي ادامه داد: روستاهاي اوچ تپه بوکان، حسنلو نقده، حمزه کندي و مافی کندي سلماس، کندال شوط، کلاکین پیرانشهر، ارس
پلدشت، آغبلاغ خوي، نصرت آباد تکاب، قره قوزلوي افشار شاهین دژ، عسکرآباد کوه ارومیه و گل سلیمان و قوزلو میاندوآب در این

 
استان شناسایی شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی گفت: طرح هاي احداث گلخانه، دامداري، اجراي طرح هاي کشاورزي، راه اندازي کارگاه
مجسمه سازي، تولید انواع کنسانتره و راه انداي کارگاه هاي قالی بافی از جمله طرح هایی هستند که در 14 روستاي شناسایی شده

 
استان اجرایی شده است. 

 
آخوندزاده افزود: براي اجراي این طرح ها در 14 روستاي این استان 60 میلیارد ریال تسهیلات براي 250 طرح پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: با اجراي این طرح ها براي 280 نفر از جوانان روستایی این مناطق اشتغال زایی شده و از مهاجرت آنان به شهرها

 
جلوگیري شده است. 

 
وي تاکید کرد: اجراي این طرح ها می تواند از مهاجرت روستاییان به شهرها و توسعه حاشیه نشینی جلوگیري کند. 

صندوق کارآفرینی امید، بر اساس رویکرد جدید حمایت ازکسب و کارهاي خرد بازارمحور با روش تامین مالی خرد، وظایف مهم و
مغفول مانده اي را در زنجیره حمایت هاي دولتی از تولید در بخش خصوصی برعهده داشته است. 



 
برچسب ها 

 
- آذربایجان غربی 

 
- ارومیه 

 
- اختصاصی ایرنا 

- کارآفرینی



24 پروژه جهش تولید براي استان سمنان در نظر گرفته شد

منبع: تین نیوزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/07/28

24 پروژه جهش تولید در قالب هفت منبع اعتباري براي استان سمنان در نظر گرفته شده است.

تین نیوز به گزارش تین نیوز از سمنان، علی رضا شریفی نژاد، معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سمنان هم با بیان اینکه
تفاهم نامه جهش تولید بین معاون ریاست جمهوري و استاندار سمنان به منظور تعریف و تقویت پروژه هاي جهش تولید منعقد شده
است، گفت: اعتبارهاي در نظر گرفته شده ویژه این تفاهم نامه، علاوه بر اینکه ظرفیت سازي مناسبی در حوزه خدمات تولید در استان
را به همراه خواهد داشت، با تکمیل و بهره برداري از پروژه هاي جدید در استان، زمینه ایجاد اشتغال پایدار بیشتر را نیز فراهم می

 
کند. 

وي ادامه داد: 24 پروژه در این راستا در استان در نظر گرفته شده که بالغ بر 459 میلیارد تومان اعتبار ریالی و دو میلیون نیز اعتبار

 
ارزي براي این طرح ها منظور شده است. 

شریفی نژاد ضمن تأکید بر اینکه کنترل لازم و کافی بر طرح ها همراه با دقت و حساسیت ویژه در دستور کار قرار داشته باشد، افزود:

 
ظرف دو هفته آینده دستگاه هاي اجرایی متولی، اطلاعات پروژه ها را در سامانه نیفا تکمیل کنند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سمنان تصریح کرد: بخشی از پروژه هاي در نظر گرفته شده، بالاي 90 درصد پیشرفت

 
فیزیکی دارند که با جذب این اعتبارها، شاهد تکمیل و بهره برداري از آنها تا پایان سال مالی اعتباري خواهیم بود. 

او افزود: نیاز است تا با برگزاري مستمر جلسات، پیگیري ویژه و همراهی دستگاه اجرایی، ضمن معرفی پروژه هاي اولویت دار و

 
راهبردي در جهش تولید، با جذب اعتبارها شاهد توسعه و رونق بیش از پیش استان باشیم. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



فعالیت اقتصادي بدون حمل و نقل مفهومی ندارد

منبع: تین نیوزشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/07/28

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار قزوین گفت: فعالیت اقتصادي بدون صنعت حمل و نقل مفهومی ندارد و باید براي
توسعه زیرساخت ها و جذب سرمایه گذاري ها در این بخش برنامه ریزي و اقدام کرد.

تین نیوز معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار قزوین گفت: فعالیت اقتصادي بدون صنعت حمل و نقل مفهومی ندارد و باید

 
براي توسعه زیرساخت ها و جذب سرمایه گذاري ها در این بخش برنامه ریزي و اقدام کرد. 

به گزارش تین نیوز به نقل از ایرنا، عیسی قبادي روز دوشنبه در جلسه کمیسیون حمل و نقل، گمرك و ترانزیت اتاق تعاون استان که
با دستور کار افتتاح کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارگري رانندگان وانت بارهاي کشور در قزوین برگزار شد، افزود: اساسا حمل
و نقل تاثیرگذارترین بخش اقتصادي در خود اقتصاد و جریان صادرات و واردات کالا است به همین دلیل در جهان به این صنعت بسیار

 
توجه می شود. 

قبادي اضافه کرد: خوشبختانه بخش تعاون از ابتداي انقلاب به این بخش ورود کرده و در گذشته تعاونی 17 گانه را در صنعت حمل و

 
نقل داشتیم که تا به امروز کار خود را به درستی انجام داده اند. 

وي با بیان اینکه در حوزه حمل و نقل باید سرمایه گذاري درستی داشته باشیم، افزود: اگرچه سرمایه گذاري در حوزه حمل و نقل

 
بسیار سنگین، کاملا زیرساختی و نیازمند توجه ویژه است ولی موجب توسعه کشور، رونق اقتصادي و اشتغالزایی خواهد شد. 

این مسوول افزود: امروزه حمل و نقل به یکی از موضوعات مهم در حوزه اقتصاد تبدیل شده است و هم بر اقتصاد به دلیل نوع فعالیت

 
خود تاثیر می گذارد و هم تاثیر زیادي بر اشتغال دارد. 

وي گفت: اگر بخش بازرگانی در اقتصاد از اهمیت زیادي برخوردار است اتکاي بسیار زیادي بر صنعت حمل و نقل دارد چون این

 
بخش، بیش از نیمی از هزینه و قیمت کالا را در کشورهاي دنیا تعریف و تعیین می کند که بستگی به سرمایه گذاري کشورها دارد. 

معاون استاندار قزوین اضافه کرد: به موازات سرمایه گذاري هاي کلان در جهان سرمایه گذاري هایی در حوزه حمل و نقل نیز صورت
می گیرد چون اگر به به سرمایه گذاري در بخش حمل و نقل توجه نشود سرمایه گذاري در کارهاي دیگر هم با مشکل مواجه خواهد

 
شد. 

قبادي افزود: باید به صنعت حمل و نقل در کشور به مثابه گردش خون در بدن نگاه کرد که اگر این چرخه در پیکر به مانعی برخورد

 
کند یا رگ ها انسداد یابد مشکلات بسیاري براي کل کالبد انسان به وجود می آید. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین نیز در این جلسه با اشاره به افتتاح کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارگري
رانندگان وانت بارهاي کشور در قزوین، افزود: با تشکیل این کانون و هم اندیشی در خصوص نحوه اجراي مصوبات کمیسیون حمل و
نقل، گمرك و ترانزیت اتاق ایران، اقدامات بسیار موثري در حوزه شناسایی و رفع مشکلات رانندگان وانت بارها انجام خواهد شد که



 
نتایج آن از قزوین به عنوان پایلوت اجراي این طرح به سایر استان ها تسري می یابد. 

رضا گروسی افتتاح این کانون را براي استان و فعالان حوزه تعاون منشا خیر و برکت دانست تا با همکاري و هم افزایی بیشتر دستگاه

 
هاي متولی براي ساماندهی وانت بارها در استان قزوین اقدام گردد. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



رییسی: همه مشکلات در داخل کشور به دست مردم قابل حل است/ «حق

الناس» مهم ترین موضوع سند امنیت قضایی است

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/07/28

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، گفت: راهکار حل
مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطا است.

به گزارش دیده بان ایران به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه،
سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح امروز شوراي عالی قوه
قضاییه با تقدیر از زحمات و تلاش هاي کادر درمانی کشور
در صیانت از سلامت مردم در برابر ویروس کرونا، اظهار
داشت: توصیه هاي ستاد ملی مقابله با کرونا نباید در حد

 
توصیه باقی بماند و باید از موضع حاکمیتی پیگیري شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به موفقیت برخی کشورها در
مهار ویروس کرونا، تأکید کرد: باید با اتخاذ تصمیمات

کارشناسی شده در ستاد کرونا و اجراي آنها با نگاه حاکمیتی آفات این بلا را کاهش داد و هر جا که نظام اراده کرد کاري را با جدیت

 
انجام دهد، مردم هم به خوبی همراهی کرده اند. 

رئیسی از همراهی مردم در موضوع راهپیمایی اربعین امسال براي اجراي مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان نمونه اي از
پایبندي بدنه جامعه به تصمیمات حاکمیتی یاد کرد که آحاد مردم با وجود ارادت مردم به امام حسین (ع)، از تصمیم کارشناسی نظام

 
در این زمینه تبعیت کردند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر لزوم پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها، اظهار داشت: هر
گونه حاشیه سازي از سوي دست اندرکاران و سیاسیون که ما را از پرداختن به مسائل اصلی کشور بازمی دارد، امري مذموم و ناصواب

 
است. 

رئیسی از «توجه به معیشت» و «مقابله با کرونا و آفات آن» به عنوان مسائل اصلی کشور یاد کرد و گفت: دغدغه مسئولان باید رفع

 
مشکلات معیشتی مردم به ویژه در شرایطی باشد که ویروس منحوس کرونا کسب و کار بسیاري از افراد را مختل کرده است. 

رئیس قوه قضاییه، قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور دانست و اظهار داشت: امروز مردم براي تهیه دارو

 
با مشکل مواجه هستند و وجود داروهاي تقلبی در بازار هم نگران کننده است. 

رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که مسئولان باید موضوع تأمین داروي مورد نیاز مردم را با حساسیت پیگیري کنند و اجازه ندهند

 
سوداگران و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند. 



رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به پایان تحریم 10 ساله تسلیحاتی جمهوري اسلامی ایران گفت: در خصوص
برداشته شدن موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد و باید همه تحریم هاي ظالمانه آمریکا و غربی

 
ها علیه ملت ایران برداشته شوند. 

رئیسی با بیان این که غربی ها باید متعهد به اجراي توافقات باشند اما روز به روز ظلم و ستم آنها بیشتر می شود گفت: مساله تولید
قدرت در برابر نظام سلطه مهم است تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با این زورگویی ها حاضر شد. ساز و کار هم این است که

 
اقداماتی در جهت بی اثر کردن تحریم ها و تسهیل زندگی و معیشت مردم صورت گیرد. 

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، خاطر نشان کرد: راهکار

 
حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به ابلاغ سند امنیت قضایی اشاره کرد و با تقدیر از معاونت حقوقی و دیگر بخش هاي مرتبط در
دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه براي همه دستگاه ها از جمله قوه قضائیه تکالیفی در نظر گرفته شده که یکی از آنها
تدوین سند امنیت قضائی بود. اما باید بدانیم که اجراي هر سندي مهم تر از ابلاغ آن سند است و همه همکاران قضایی در سراسر

 
کشور ملزم به اجراي اسناد تحولی هستند. 

رئیس قوه قضاییه، «حق الناس» را مهم ترین موضوع سند امنیت قضایی عنوان کرد و گفت: «حق الناس» و «حقوق مردم» قبل از آن
که دستاویز مدعیان حقوق بشر باشد، آموزه نبی مکرم اسلام است که در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران نیز مورد تأکید قرار

 
گرفته است. 

رئیسی افزود: «حق الناس» از تأکیدات مستمر امام و رهبري بوده که قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح دارد و با ابلاغ سند امنیت

 
قضایی به دنبال آن هستیم تا با عزم و اراده جدي از حقوق مردم صیانت شود. 

رئیس دستگاه قضا گریزي نیز به موضوع بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از بانک هاي کشور زد و با تقدیر از نیروهاي امنیتی و
پلیس بین الملل و دیگر عواملی که در بازگرداندن این مفسد اقتصادي نقش داشتند، تأکید کرد: افرادي که تصور می کنند می توانند

 
مرتکب جرم شوند و با خروج از کشور از چنگال عدالت بگریزند سخت در اشتباه هستند. 

رئیسی خاطر نشان کرد: دستگاه قضایی اجازه نمی دهد کسانی که به نحوي به بیت المال دست اندازي می کنند، آرام بگیرند و
بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با قاطعیت و تا آخر دنبال می کند تا این اموال به خزانه کشور برگردد

 
و در اختیار مردم قرار گیرد. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به کشورهاي غربی نیز هشدار داد که اجازه ندهند کشورشان پناهگاه غارتگران بیت المال و مفسدان

 
اقتصادي شود و تصور نکنند پول هایی که مفسدان اقتصادي از مردم سرقت می کنند، براي آنها منفعتی به دنبال می آورد. 

در این نشست، مهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50 درصدي زندانیان خبر داد و
گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23 درصد

 
افزایش یافته است. 



وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

رئیسی با تقدیر از هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50 درصدي زندانیان، این اقدام را علاوه بر بازدارندگی از وقوع جرم و
حرفه آموزي موجب افزایش تولید و تأمین مالی زندانیان و خانواده هاي آنها دانست و تأکید کرد: اصلاح مجرمین یکی از وظایف

 
قانونی ماست و براي این امر تکلیف قانون اساسی داریم. 

رئیس قوه قضاییه افزود: برخی فکر می کنند مأموریت ما با محکوم کردن تمام می شود در صورتی که مأموریت ما هم پیشگیري، از
جرم و هم رسیدگی و هم کیفر و هم اصلاح مجریمان است و البته اصلاح مجرمین نیتز به یک کار جدي تحولی دارد و با شییوه هاي

گذشته محقق نخواهد شد.



4000ورزشکار در 12کانون بسیج استان بوشهر سازماندهی شدند

منبع: تسنیمشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/07/28

گروه استان ها- مسئول سازمان بسیج ورزشکاران استان بوشهر با اشاره به ایجاد 12کانون بسیج ورزشکاران در استان گفت:
در این کانون ها بیش از 4هزار ورزشکار بسیجی سازماندهی شده است.

گروه استان ها- مسئول سازمان بسیج ورزشکاران استان
بوشهر با اشاره به ایجاد 12کانون بسیج ورزشکاران در
استان گفت: در این کانون ها بیش از 4هزار ورزشکار

 
بسیجی سازماندهی شده است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر، روح االله فرزین ظهر
امروز در مراسم تکریم و معارفه مسئول سازمان بسیج
ورزشکاران استان بوشهر با بیان اینکه "سازمان بسیج
ورزشکاران با هدف ترویج فضایل اخلاقی، معنویت و
فعالیت هاي فرهنگی در عرصه ورزش اقدامات متعددي در

سراسر استان تاکنون انجام داده است" اظهار داشت: برگزاري اردوهاي فرهنگی ورزشی، جلسات شوراي بسیج ورزشکاران و هم

 
اندیشی و تعامل با مدیرکل ورزش و جوانان استان بوشهر از جمله مهم ترین این برنامه ها است. 

وي انجام فعالیت هاي خدمات رسانی را محور فعالیت هاي سازمان بسیج ورزشکاران در سال هاي اخیر عنوان کرد و افزود: انجام
فعالیت هاي اشتغال زایی، اعطاي تسهیلات قرض الحسنه، شرکت در رزمایش کمک هاي مؤمنانه، اهداي خون، راه اندازي گروه هاي

 
جهادي از دیگر فعالیت بسیج ورزشکاران استان است. 

مسئول بسیج ورزشکاران استان بوشهر ایجاد موکب اربعین حسینی، شرکت در نمایشگاه هاي فرهنگی، کمک به زلزله زدگان، سیل
زدگان خوزستان، تقدیر از ورزشکاران بسیجی قهرمان و پهلوان و تقدیر از ورزشکاران بسیجی قرآنی را از دیگر فعالیت هاي این

 
سازمان در چند سال اخیر اعلام کرد. 

روح االله فرزین با اشاره به وجود 12 کانون بسیج ورزشکاران در سراسر شهرستان ها و نقاط مختلف استان بوشهر اظهار کرد: این
کانون ها بیش از 4 هزار ورزشکار برادر و خواهر در این کانون ها عضو و به انجام فعالیت هاي فرهنگی در عرصه ورزش مشغول

 
هستند. 

وي از برگزاري یادواره شهداي ورزشکار در استان و شهرستان ها خبر داد و گفت: هر سال یادواره شهداي ورزشکار استان و شهرستان

 
ها برگزار می شود که سال گذشته نیز یادواره 195 شهید ورزشکار استان بوشهر برگزار شد. 

 
بسته هاي معیشتی بسیج ورزشکاران استان بوشهر توزیع شد 



 
بوشهر| بسیج ورزشکاران استان تشکیل شد 

 
کمیته ورزش کنگره سرداران و 2000 شهید استان بوشهر تشکیل شد 

مسئول بسیج ورزشکاران استان بوشهر از ساخت نرم افزار شهداي ورزشکار استان خبر داد و گفت: نرم افزار شهداي ورزشکار استان
شامل مشخصات، عکس، وصیتنامه، سیره، خاطرات شهداي ورزشکار استان است که این نرم افزار در مناسبت هاي مختلف در اختیار

 
خانواده هاي معظم شهداي استان قرار گرفته است. 

فرزین با اشاره به دیدار با خانواده شهداي ورزشکار استان تصریح کرد: هر ساله و در مناسبت هاي مختلف با بیش از 50 خانواده شهید

 
ورزشکار استان دیدار و از آن ها تقدیر می شود. 

در این مراسم ضمن معرفی عبدالرضا ملاکی به عنوان مسئول جدید سازمان بسیج ورزشکاران استان بوشهر از خدمات روح االله فرزین
قدردانی شد.



اشتغال حدود 2 میلیون نفري در طرح هاي صنعت و معدن

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/07/28

فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- برپایه آمارهاي معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت تا 16 مهرماه جاري 68 هزار
و 252 طرح نیمه تمام صنعتی و معدنی در حوزه عملکردي این وزارتخانه در دست اقدام است که تکمیل این طرح ها اشتغال

یک میلیون و 990 هزار نفري را بدنبال خواهد داشت

فصل اقتصاد - برپایه آمارهاي معاونت طرح و برنامه وزارت
صنعت، معدن و تجارت تا 16 مهرماه جاري 68 هزار و
252 طرح نیمه تمام صنعتی و معدنی در حوزه عملکردي
این وزارتخانه در دست اقدام است که تکمیل این طرح ها
اشتغال یک میلیون و 990 هزار نفري را بدنبال خواهد

 
داشت 

برپایه آمارهاي معاونت یادشده، سرمایه گذاري 1113 هزار
میلیارد تومان براي تکمیل همه این طرح ها مورد نیاز است و در این میان، 13 هزار و 310 طرح با سرمایه گذاري 179 هزار میلیارد

 
تومان و پیش بینی اشتغال 468 هزار نفر، پیشرفت بیش از 60 درصدي داشته اند. 

همچنین چهار هزار و 56 طرح تاکنون پیشرفت بیش از 80 درصدي داشته اند و این طرح ها با سرمایه گذاري 65 هزار میلیارد

 
تومان در دست اجراست و انتظار می رود با افتتاح آنها 181 هزار نفر مشغول به کار شوند. 

به گزارش فصل اقتصاد، پیشتر «علیرضا هادي» مدیرکل دفتر امور طرح هاي وزارت صنعت، معدن و تجارت گفته بود: طرح هاي نیمه
تمام با پیشرفت فیزیکی بالاي 80 درصد، پروژه هایی است که بیش از 6 ماه از تاریخ توقف آنها گذشته و تاکنون راهکار حل مشکل

 
285 بنگاه جمع آوري شده است. 

وي افزود: مهمترین مشکلات شناسایی شده، شامل مشکلات مدیریتی، مالی، تامین مواد اولیه و مشکلات زیرساختی نظیر کاربري

 
زمین، اخذ موافقت زیست محیطی و تامین آب، برق و گاز است که برخی طرح ها با بیش از یک مشکل دارند. 

به گفته هادي، براي تکمیل طرح هاي نیمه تمام که سرمایه گذاران آنها تمایل به مشارکت یا واگذاري پروژه به سرمایه گذاران جدید
دارند، سامانه احیاي بنگاه هاي راکد طراحی شده که در این سامانه متقاضیان سرمایه گذاري جدید می توانند واحدهاي تملیکی، راکد
و یا طرح هاي نیمه تمام که عملیات اجرایی آنها متوقف است، ملاحظه کنند و با بررسی شرایط آنها، از جمله میزان پیشرفت فیزیکی،

ارزش دارایی ها، نوع فعالیت، میزان تسهیلات دریافتی قبلی، بدهی و غیره، تا نسبت به مشارکت یا خرید بنگاه تصمیم گیري کند.



2 شهر تولیدکننده چاي در گیلان و کنیا خواهرخوانده می شوند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/07/28

فصل اقتصاد - رشت-ایرنا- استاندار گیلان از خواهر خواندگی املش و بومت دو شهر تولید کننده چاي در دو کشور ایران و
کنیا در آینده نزدیک خبر داد.

فصل اقتصاد - رشت- استاندار گیلان از خواهر خواندگی
املش و بومت دو شهر تولید کننده چاي در دو کشور ایران

 
و کنیا در آینده نزدیک خبر داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان؛ ارسلان
زارع در دیدار استاندار بومت جمهوري کنیا با اشاره به
ظرفیت هاي متعدد گیلان در حوزه هاي مختلف به ویژه
کشاورزي گفت: اشتغال بخش اعظمی از جمعیت این

استان همچون بومت ، کشاورزي است و کشت قابل توجه محصول چاي در دو استان یادشده، نقطه اشتراك گیلان و بومت محسوب

 
می شود. 

وي با بیان اینکه گیلان به سبب شرایط آب و هوایی و بارش هاي مناسب ، مستعدترین استان براي کشت چاي و برخی دیگر از
محصولات کشاورزي است ، تصریح کرد: جمهوري اسلامی ایران به ویژه طی نزدیک به یک دهه اخیر تلاش هاي بسیاري براي بهره
گیري از شیوه هاي نوین کشاورزي و استفاده از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان و فناور در حوزه توسعه کشاورزي به انجام رسانده

 
است. 

استاندار گیلان با اشاره به استفاده از فناوري و توسعه علمی از مرحله برداشت تا بسته بندي در صنعت چاي خاطرنشان کرد: رئیس
جمهوري و دولت، به شرکت هاي دانش بنیان و لزوم حمایت ها از آنها اعتقاد جدي دارند و در گیلان مرکز نوآوري صنایع خلاق ،

 
پارك علم و فناوري و مراکز تحقیقاتی متعدد از جمله مرکز تحقیقات کشاورزي فعال هستند. 

وي حفظ منابع طبیعی و محیط زیست را از مهمترین رویکردها و سرفصل ها در پژوهش هاي مذکور خواند و گفت: از انتقال تجارب و
فناوري استقبال می کنیم از این رو در صورت راه اندازي مرکز نوآوري در استان بومت کنیا ، شرکت هاي دانش بنیان گیلان به سبب

 
تجربه ارزشمند در حوزه فناوري کشاورزي و چاي ، می توانند در آن مرکز نیز فعالیت داشته باشند. 

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به پیشرو بودن استان در تولید انرژي هاي تجدیدپذیر، براي کمک به استان بومت و کنیا در این

 
بخش اعلام آمادگی کرد. 

وي نقطه قابل اتکا و ارتباط دوستانه ایران و کنیا و همچنین گیلان و بومت را بر محور اعتماد خواند و اظهار امیدواري کرد که این

 
سرمایه ارزشمند روز به روز افزایش یابد. 

استاندار گیلان تحریم هاي دشمنان علیه ملت ایران طی افزون بر چهار دهه گذشته را یاداور شد و گفت: با مقاومت و به پشتوانه

 
داشتن دوستان خوب در مناسبات خارجی، همواره سربلند بوده ایم. 

 
ابراز علاقه هیات کنیایی در بهره گیري از فناوري فراوري چاي گیلان 

استاندار بومت جمهوري کنیا نیز با ابراز خرسندي از حضور در گیلان، به شباهت هاي گیلان و بومت اشاره و تصریح کرد: بخش عمده

 
اقتصاد بومت به کشاورزي اختصاص دارد و این استان حدود 60 درصد از چاي کنیا را تولید می کند. 



هیلاري بارچوك با بیان اینکه 95 درصد تولیدات چاي بومت به دیگر نقاط جهان صادر می شود، افزود: این ظرفیت قابل گسترش

 
است و می توان از مزیت هاي رقابتی استفاده کرد و این امر را به دیگر اقلام کشاورزي نیز تعمیم داد. 

وي تقویت و توسعه روابط در حوزه هاي اقتصادي خصوصا چاي را از اهداف سفر خود به ایران عنوان و تصریح کرد: به دنبال این
هستیم که در زمینه فراوري چاي، از ایران بیاموزیم و تمایل داریم از دانش فنی ایرانی ها به ویژه گیلانیان در این بخش استفاده

 
کنیم. 

بارچوك، بومت را استانی جوان و درحال گسترش خواند و گفت: در تلاشیم از ظرفیت استان هایی همچون گیلان براي پیشرفت

 
هرچه بیشتر به ویژه در حوزه کشاورزي و توسعه زیرساخت ها بهره بگیریم. 

وي در خصوص گسترش همکاري ها با محوریت بازاریابی مشترك ابراز علاقمندي و اضافه کرد: تامین انرژي در کنیا بسیار گران است
از این رو می خواهیم از فناوري و فرصت هاي ایران در جریان توسعه صنایع این کشور بهره مند شویم و تجارب گیلان در این بخش

 
را به کنیا منتقل کنیم. 

 
استاندار بومت اضافه کرد: دوستی ما با مردم ایران مشروط نیست و همواره دو کشور ایران و کنیا شرکاي خوبی براي یکدیگر بوده اند. 
هیلاري بارچوك استاندار بومت کنیا یکشنبه 27 مهر در راس یک هیات اقتصادي نشستی با مسئولان سازمان چاي کشور در

 
شهرستان لاهیجان داشته و نیز از یک کارخانه چاي واقع در بخش رانکوه شهرستان املش بازدید کردند. 

استان هاي گیلان و مازندران، 55 هزار چایکار دارد، باغهاي چاي در این دو استان حدود 25 هزار هکتار است . حدود 90 درصد از
این اراضی در استان گیلان قرار دارد .13 شهرستان گیلان تولید چاي دارند که حدود 50 هزار واحد خانوار یا بهره بردار در این عرصه

 
هستند. 

برداشت برگ سبز چاي هر ساله در سه چین بهاره ، تابستانه و پاییزه صورت می گیرد که چین بهاره از اوایل اردیبهشت ماه، تابستانه

 
از نیمه دوم خردادماه و چین پاییزه در شهریور شروع و تا پایان مهرماه انجام می شود. 

جمهوري کنیا کشوري در شرق آفریقا است پایتخت آن نایروبی و مومباسا، کیسومو و ناکورو شهرهاي مهم آن محسوب می
شوند.هشتاد و پنج و نیم درصد مردم کنیا مسیحی و 11 درصد مسلمان هستند. زبان هاي رسمی آنان زبان سواحلی و انگلیسی است.
جمهوري کنیا که در شرق قاره آفریقا قرار گرفته است، با مساحت 582 هزار و 646 کیلومتر مربع، و پس از ماداگاسکار، چهل و
هفتمین کشور وسیع دنیاست. پس از استقلال، کنیا به واسطه سرمایه گذاري عمومی، تشویق تولیدات کشاورزي و توسعه سرمایه

گذاري صنعتی بخش خصوصی، شاهد رشد اقتصادي بود.



رئیسی: بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با

قاطعیت دنبال می کنیم

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/07/28

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، گفت: راهکار حل
مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکار هاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطا است.

به گزارش شهرآرانیوز، سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح امروز شوراي عالی قوه قضاییه با تقدیر از زحمات و تلاش هاي کادر
درمانی کشور در صیانت از سلامت مردم در برابر ویروس کرونا، اظهار داشت: توصیه هاي ستاد ملی مقابله با کرونا نباید در حد توصیه

 
باقی بماند و باید از موضع حاکمیتی پیگیري شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به موفقیت برخی کشور ها در مهار ویروس کرونا، تأکید کرد: باید با اتخاذ تصمیمات کارشناسی شده در
ستاد کرونا و اجراي آن ها با نگاه حاکمیتی آفات این بلا را کاهش داد و هر جا که نظام اراده کرد کاري را با جدیت انجام دهد، مردم

 
هم به خوبی همراهی کرده اند. 

رئیسی از همراهی مردم در موضوع راهپیمایی اربعین امسال براي اجراي مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان نمونه اي از
پایبندي بدنه جامعه به تصمیمات حاکمیتی یاد کرد که آحاد مردم با وجود ارادت مردم به امام حسین (ع)، از تصمیم کارشناسی نظام

 
در این زمینه تبعیت کردند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر لزوم پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها، اظهار داشت: هر
گونه حاشیه سازي از سوي دست اندرکاران و سیاسیون که ما را از پرداختن به مسائل اصلی کشور بازمی دارد، امري مذموم و ناصواب

 
است. 

رئیسی از «توجه به معیشت» و «مقابله با کرونا و آفات آن» به عنوان مسائل اصلی کشور یاد کرد و گفت: دغدغه مسئولان باید رفع

 
مشکلات معیشتی مردم به ویژه در شرایطی باشد که ویروس منحوس کرونا کسب و کار بسیاري از افراد را مختل کرده است. 

رئیس قوه قضاییه، قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور دانست و اظهار داشت: امروز مردم براي تهیه دارو

 
با مشکل مواجه هستند و وجود دارو هاي تقلبی در بازار هم نگران کننده است. 

رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که مسئولان باید موضوع تأمین داروي مورد نیاز مردم را با حساسیت پیگیري کنند و اجازه ندهند

 
سوداگران و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به پایان تحریم 10 ساله تسلیحاتی جمهوري اسلامی ایران گفت: در خصوص
برداشته شدن موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد و باید همه تحریم هاي ظالمانه آمریکا و غربی

 
ها علیه ملت ایران برداشته شوند. 



رئیسی با بیان این که غربی ها باید متعهد به اجراي توافقات باشند، اما روز به روز ظلم و ستم آن ها بیشتر می شود گفت: مساله
تولید قدرت در برابر نظام سلطه مهم است تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با این زورگویی ها حاضر شد. ساز و کار هم این است

 
که اقداماتی در جهت بی اثر کردن تحریم ها و تسهیل زندگی و معیشت مردم صورت گیرد. 

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، خاطر نشان کرد: راهکار

 
حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکار هاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به ابلاغ سند امنیت قضایی اشاره کرد و با تقدیر از معاونت حقوقی و دیگر بخش هاي مرتبط در
دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه براي همه دستگاه ها از جمله قوه قضائیه تکالیفی در نظر گرفته شده که یکی از آن
ها تدوین سند امنیت قضائی بود. اما باید بدانیم که اجراي هر سندي مهم تر از ابلاغ آن سند است و همه همکاران قضایی در سراسر

 
کشور ملزم به اجراي اسناد تحولی هستند. 

رئیس قوه قضاییه، «حق الناس» را مهم ترین موضوع سند امنیت قضایی عنوان کرد و گفت: «حق الناس» و «حقوق مردم» قبل از آن
که دستاویز مدعیان حقوق بشر باشد، آموزه نبی مکرم اسلام است که در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران نیز مورد تأکید قرار

 
گرفته است. 

رئیسی افزود: «حق الناس» از تأکیدات مستمر امام و رهبري بوده که قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح دارد و با ابلاغ سند امنیت

 
قضایی به دنبال آن هستیم تا با عزم و اراده جدي از حقوق مردم صیانت شود. 

رئیس دستگاه قضا گریزي نیز به موضوع بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از بانک هاي کشور زد و با تقدیر از نیرو هاي امنیتی و
پلیس بین الملل و دیگر عواملی که در بازگرداندن این مفسد اقتصادي نقش داشتند، تأکید کرد: افرادي که تصور می کنند می توانند

 
مرتکب جرم شوند و با خروج از کشور از چنگال عدالت بگریزند سخت در اشتباه هستند. 

رئیسی خاطر نشان کرد: دستگاه قضایی اجازه نمی دهد کسانی که به نحوي به بیت المال دست اندازي می کنند، آرام بگیرند و
بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با قاطعیت و تا آخر دنبال می کند تا این اموال به خزانه کشور برگردد

 
و در اختیار مردم قرار گیرد. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به کشور هاي غربی نیز هشدار داد که اجازه ندهند کشورشان پناهگاه غارتگران بیت المال و
مفسدان اقتصادي شود و تصور نکنند پول هایی که مفسدان اقتصادي از مردم سرقت می کنند، براي آن ها منفعتی به دنبال می آورد.

در این نشست، مهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50 درصدي زندانیان خبر داد و
گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23 درصد

 
افزایش یافته است. 

وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

رئیسی با تقدیر از هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50 درصدي زندانیان، این اقدام را علاوه بر بازدارندگی از وقوع جرم و



حرفه آموزي موجب افزایش تولید و تأمین مالی زندانیان و خانواده هاي آن ها دانست و تأکید کرد: اصلاح مجرمین یکی از وظایف

 
قانونی ماست و براي این امر تکلیف قانون اساسی داریم. 

رئیس قوه قضاییه افزود: برخی فکر می کنند مأموریت ما با محکوم کردن تمام می شود در صورتی که مأموریت ما هم پیشگیري، از
جرم و هم رسیدگی و هم کیفر و هم اصلاح مجریمان است و البته اصلاح مجرمین نیتز به یک کار جدي تحولی دارد و با شییوه هاي

 
گذشته محقق نخواهد شد. 

منبع: ایسنا



بازخوانی خاطرات زنان یک روستا از جنگ تحمیلی

منبع: تسنیمشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/07/28

کتاب «نان سال هاي جنگ» از سوي انتشارات راه یار با ویرایشی جدید به چاپ دوم رسید. این اثر خاطرات زنان یک روستا
طی هشت سال دفاع مقدس است.

کتاب "نان سال هاي جنگ" از سوي انتشارات راه یار با
ویرایشی جدید به چاپ دوم رسید. این اثر خاطرات زنان
یک روستا طی هشت سال دفاع مقدس است. - اخبار

 
فرهنگی - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، چاپ دوم کتاب «نان سال
هاي جنگ» که خاطرات زنان روستایی در پشتیبانی دفاع
مقدس را روایت می کند، با ویرایشی جدید و توسط

 
انتشارات راه یار روانه بازار نشر شد. 

«نان سال هاي جنگ»؛ اولین کتاب از مجموعه تاریخ
شفاهی پشتیبانی جنگ انتشارات راه یار است که طی آن،
خاطرات زنان روستاي «صَدخَرو» سبزوار در پشتیبانی دفاع
مقدس را روایت می شود. تحقیق این کتاب را محمد
اصغرزاده برعهده داشته و محمود شم آبادي نیز نگارش آن
را انجام داده است. اثر پیش رو به نقش زنان پشتیبانی
جنگ یک روستا پرداخته است؛ زنانی که به مثابه گردانی
در جنگ بودند و فرمانده شان هم خیرالنساء و دخترش
مریم بودند. علاوه بر صدخرو، هزاران روستاي دیگر هست
که کمتر به آنها پرداخته شده است؛ روستاهایی که به مدد

 
جهاد سازندگی پایشان به پشتیبانی جنگ باز شد.» 

مقدمه این کتاب، با سخنی از امام خمینی (ره)، درباره عظمت کار این زنان روستایی آغاز می شود: «من وقتی که در تلویزیون می
بینم این بانوان محترم را که اشتغال دارند به همراهی کردن و پشتیبانی کردن از لشکر و قواي مسلح، ارزشی براي آنها در دلم
احساس می کنم که براي کسی دیگر نمی توانم آن طور ارزش قائل شوم. آنها یک کارهایی که می کنند که دنبالش توقع اینکه یک
مقام یا یک پستی را اشغال کنند، با یک چیزي از مردم خواهش کنند؛ هیچ این مسائل نیست، بلکه سربازان گمنامی هستند که در

 
جبهه ها باید گفت مشغول جهاد هستند.» 

 
در بخشی دیگر از مقدمه کتاب درباره این روستا می خوانیم: 



«روستاي صدخرو در 55 کیلومتري غرب سبزوار، یکی از هزاران روستایی است که در سال هاي دفاع مقدس، به پشتیبانی از جنگ
مشغول بود. اما در تاریخ دفاع مقدس کمتر به نقش این روستاها پرداخته شده و با بی مهري تاریخ نگاران مواجه بوده است.
روستاهایی که به مدد جهاد سازندگی پایشان به پشتیبانی جنگ باز شد. زنان روستاي صدخرو، نمونه اي از زنان انقلابی هستند که
عمرشان را پاي دفاع از انقلاب و ارزش هایش گذاشتند. هرچند این زنان سواد زیادي نداشتند و در دانشگاهی درس نخوانده بودند، اما
در مکتب اسلام یاد گرفته بودند که زندگی چیزي نیست جز عقیده و جهاد. براي همین زندگی شان شده بود جهاد در راه عقیده.

 
براي همین بود که پاي تنور خیس عرق می شدند، اما از نان پختن براي جنگ دست نمی کشیدند.» 

چاپ دوم «نان سال هاي جنگ» با ویرایشی نو، در 14 فصل، خاطرات زنان روستاي صدخرو در پشتیبانی از جبهه و رزمندگان دفاع

 
مقدس را در 14 فصل روایت کرده است و بخش پایانی کتاب نیز به تصاویر زنان جهادگر و شهداي این روستا اختصاص دارد. 

 
داستان زنانی که نان نداشتند، اما «نان سال هاي جنگ» را می پختند+ فیلم 

چاپ دوم این کتاب با 200 صفحه، شمارگان دو هزار نسخه و قیمت 22 هزار تومان منتشر شده است.



کمیته امداد یک چهارم اشتغال استان را ایجاد می کند

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/07/28

مدیرکل کمیته امداد استان قزوین گفت: تعهد استان براي اشتغال زایی در سال جاري 20 هزار فرصت شغلی است که کمیته
امداد استان قزوین با پنج هزار فرصت شغلی، یک چهارم از اشتغال زایی استان را بر عهده دارد.

به گزارش خبرگزاري بسیج در قزوین، مهرعلی حق گویان
در نشست با کارشناسان و ناظرین طرح هاي اشتغال
کمیته امداد امام خمینی(ره) استان قزوین، که در سالن
شهید حججی برگزار شد، بیان کرد: موضوع ایجاد اشتغال
در کمیته امداد اقدامی فرمایشی نیست بلکه برنامه

 
راهبردي این نهاد است. 

وي ادامه داد: خدمت به نیازمندان در این نهاد علاوه بر
تلاش براي رفع معیشت روزانه ، حرکتی برنامه محور جهت
انتقال خانواده هاي نیازمند از وضعیت فعلی به نقطه

 
مطلوب است تا عزت و موقعیت خود و خانواده شان را در جامعه بازیابی کنند. 

مدیرکل کمیته امداد استان قزوین اضافه کرد: جامعه هدف کمیته امداد از افراد مختلفی تشکیل می شوند که هر کدام شرایط منحصر
به خود را دارند، بخشی از این افراد به دلیل کهولت سن قادر به کار و فعالیت نیستند و بخشی دیگر نیز به دلیل سن کم خود باید در

 
عرصه تحصیل تلاش کنند تا به واسطه ارتقاي تحصیلی توانمند شوند. 

وي افزود: ارتقاي تحصیلی دانش آموز نیازمند گامی مهم در مسیر توانمندسازي فرد و خانواده است چراکه موجب می شود زنجیره

 
فقر در خانواده قطع شود. 

حق گویان خاطرنشان کرد: تعداد کثیري از افراد تحت حمایت را نیز کسانی تشکیل می دهند که توانایی کار دارند، این عده مورد

 
ارزیابی قرار می گیرند تا توانایی آنها شناسایی شده و برهمین اساس تحت آموزش قرار گیرند. 

وي تصریح کرد: مددجویی که مهارت هاي فنی و حرفه اي را آموخته باشدبه شرایطی می رسد که براي اشتغال زایی آماده است که

 
در این مرحله به کارفرمایان معرفی و یا با پرداخت تسهیلات در عرصه تولید، وارد می شوند. 

مدیرکل کمیته امداد استان قزوین اظهارکرد: کار کارشناسان و ناظرین طرح هاي اشتغال با این رویکرد حساس است چراکه شناسایی

 
توانایی هاي مددجویان کمک شایانی به تسریع در فرآیند توانمند سازي آنان خواهد کرد. 

وي اعلام کرد: برنامه اشتغال کمیته امداد استان قزوین براي سال جاري حدود پنج هزار فرصت شغلی معطوف شده است که
امیدواریم با همراهی بانک ها، دستگاه هاي اجرایی و فعالان عرصه تولید شاهد تحقق برنامه پیش بینی شده باشیم. 



حق گویان تأکید کرد: تعهد استان قزوین براي اشتغال زایی در سال جاري 20 هزار فرصت شغلی است که کمیته امداد امام خمینی

 
(ره) استان قزوین با پنج هزار فرصت شغلی، یک چهارم از اشتغال زایی استان را بر عهده دارد. 

وي یادآورشد: این آمامدگی در کمیته امداد استان قزوین وجود دارد تا با همراهی دستگاه هاي اجرایی و بانک ها بیش از تعهد پنج

 
هزار فرصت شغلی براي مددجویان رقم بزند. 

1004/پ30/ب



ضرورت استفاده از ظرفیت هاي علمی دانشگاهی در زمینه سلامت نیروي کار و

خدمات الکترونیکی

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/07/28

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به تفاهم نامه منعقده این معاونت با دانشگاه علم و فرهنگ جهاد
دانشگاهی، گفت: آمادگی داریم در قالب این تفاهم نامه از ظرفیت هاي علمی دانشگاه در زمینه سلامت نیروي کار و خدمات

الکترونیکی به جامعه هدف خود استفاده کنیم.

منبع: ایسنا به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حاتم شاکرمی در
نشستی که در دانشگاه علم و فرهنگ جهاد دانشگاهی که
به منظور همکاري و تعامل در حوزه هاي آموزش و پژوهش
ایمنی کار برگزار شد، افزود: جهاد دانشگاهی یکی از
مراکزي است که با تلاش علمی و پژوهشی توأم با روحیه
انقلابی و ایثارگري علاوه بر نقش آفرینی در ارتقاء سطح
علمی و دانش کشور، توانسته بستر مناسب را براي توسعه

 
شرکت هاي دانش بنیان و زمینه فعالیت هاي استارتاپ ها و اقتصاد دیجیتال در کشور فراهم کند. 

معاون روابط کار با اشاره به سه تفاهم نامه منعقد شده این وزارتخانه با جهاد دانشگاهی در زمینه هاي مختلف علمی و پژوهشی،

 
گفت: یکی از این تفاهم نامه ها بین موسسه علم و فرهنگ با مرکز تحقیقات، تعلیمات و حفاظت فنی و بهداشت کار بوده است. 

به گفته شاکرمی، با بسترهایی که این تفاهم نامه به وجود آورده، جهاد دانشگاهی و به ویژه دانشگاه علم و فرهنگ می تواند ماموریت

 
هاي حوزه روابط کار در زمینه آموزش هاي ایمنی و تدوین استاندارد وسایل حفاظت فردي را در آینده توسعه دهد. 

وي با اشاره به این که یکی از اولویت ها در این حوزه، سلامت نیروي کار است، خاطرنشان کرد: در بحث سلامت نیروي کار، آموزش

 
بسیار مهم است و می توان در آموزش هاي عمومی و تخصصی از ظرفیت هاي این دانشگاه استفاده کرد. 

معاون روابط کار با اشاره به وجود بیش از 900 بازرس در مقاطع مختلف، افزود: می توان با استفاده از ظرفیت هاي مختلف دولتی،
موسسات خصوصی و مراکز علمی از جمله دانشگاه علم و فرهنگ و با امضاي تفاهم نامه بسترهاي همکاري لازم را براي ارتقاي علمی

 
و حتی تحصیلات تکمیلی آنان فراهم کرد. 

وي افزود: امروزه در رابطه با سلامت نیروي کار به ویژه در شرایط تحریم به تدوین استاندارد وسایل حفاظت فردي مورد استفاده

 
نیروي کار اعم از وسایل تولیدي داخل و وارداتی نیازمند هستیم. 

شاکرمی با بیان این که متاسفانه در کشور با دو مشکل ورود وسایل و تجهیزات غیراستاندارد و تولید به دلیل تحریم ها روبه رو
هستیم، عنوان کرد: به اعتقاد من جهاد دانشگاهی با توان علمی و پژوهشی در زمینه تهیه و تولید حفاظت فردي می تواند نقشی

 
اساسی در این زمینه ایفاء کند. 

معاون روابط کار با اشاره به گسترده شدن جامعه کار و تولید کشور و تغییر ارائه خدمات از روش سنتی به روش الکترونیکی، گفت:



 
یکی دیگر از توجهات ما ارائه خدمات الکترونیکی شفاف، سالم و سریع به جامعه هدف است. 

وي با تاکید بر دو شاخص اصلی فرهنگ سازي و آموزش در جهت اجراي سامانه هاي الکترونیکی به ویژه در حوزه کار و تولید،
خاطرنشان کرد: دانشگاه علم و فرهنگ به عنوان یک مرکز علمی می تواند در ارزیابی و تسهیل امور این بخش با معاونت همکاري

 
کند. 

در ادامه این نشست، سیدسعید هاشمی، رییس دانشگاه علم و فرهنگ نیز، گفت: نگاه ما در دانشگاه علم و فرهنگ علاوه بر استفاده از
ظرفیت هاي علمی و فرهنگی، ایجاد اشتغال براي دانشجویان است. در این راستا و با توجه به توسعه مراکز آموزش عالی بعد از انقلاب

 
اسلامی ایران، وجود بازار کار و آماده سازي بسترهاي اشتغال یک مولفه مهم به حساب می آید. 

وي با اشاره به اهمیت توسعه دانشگاه ها، گفت: یکی از مهم ترین اهداف دانشگاه هاي نسل سوم این است که بتوانند معضل اشتغال را
برطرف کنند، در همین راستا راه اندازي کسب و کار یک راهکار جدید است، علاوه بر آن پارك ملی علوم، فناوري هاي نرم و صنایع

 
فرهنگی نیز به عنوان نخستین مجموعه در حوزه صنایع فرهنگی براي نیل به این هدف راه اندازي شده است. 

رییس دانشگاه علم و فرهنگ فعالیت هاي ذکر شده را زمینه ساز کارآفرینی که یکی از اهداف دیگر این دانشگاه است، دانست و
خاطرنشان کرد: نگاه ما این است که دانشجویان بتوانند در این مجموعه ها به فعالیت و توسعه کسب و کار بپردازند؛ همچنین تلاش

 
داریم در حوزه پژوهش نگاه نوآورانه داشته باشیم، به همین دلیل با پژوهشگاه هاي مختلف همکاري می کنیم. 

این مراسم با بازدید از مجموعه هاي دانشگاه علم و فرهنگ و پارك ملی علوم، فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی همراه بود.



لیست سرمایه گذاران خطرپذیر

منبع: بورس نیوزشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/07/28

برخی افراد ایده هایی در سر دارند که با نگاه خودشان اگر یک نفر روي آن سرمایه گذاي کند قادر خواهند بود تا ایده را به
کسب و کار تبدیل کنند. اما بارها اتفاق افتاده که به فرد سرمایه داده شده اما نمی داند از کجا شروع کند یا چگونه تیم

بسازد.

 
لیست سرمایه گذاران خطرپذیر 

برخی افراد ایده هایی در سر دارند که با نگاه خودشان اگر یک نفر روي آن سرمایه گذاي کند قادر خواهند بود تا ایده را به کسب و

 
کار تبدیل کنند. اما بارها اتفاق افتاده که به فرد سرمایه داده شده اما نمی داند از کجا شروع کند یا چگونه تیم بسازد. 

به گزارش بورس نیوز، برخی افراد ایده هایی در سر دارند که با نگاه خودشان اگر یک نفر روي آن سرمایه گذاي کند قادر خواهند بود
تا ایده را به کسب و کار تبدیل کنند. اما بارها اتفاق افتاده که به فرد سرمایه داده شده اما نمی داند از کجا شروع کند یا چگونه تیم

 
بسازد. 

برخی افراد ایده هایی در سر دارند که با نگاه خودشان اگر یک نفر روي آن سرمایه گذاي کند قادر خواهند بود تا ایده را به کسب و
کار تبدیل کنند. اما بارها اتفاق افتاده که به فرد سرمایه داده شده اما نمی داند از کجا شروع کند، چگونه تیم بسازد، چگونه بازار هدف
خود را شناسایی کند و کلی ابهامات دیگر که مستلزم گذراندن دوره هاي مختلف مثل دوره شکل دهی آنلاین هم آوا یا استفاده از

 
تجارت قبلی خود یا دیگران است. 

اما اگر فرض را بر این بگذارید که داراي یک تیم ایده کامل و بدون نقص هستید و درحقیقت براي هر سوال سرمایه گذار پاسخ قاطع
و سنجیده اي دارید، لیست سرمایه گذاران خطرپذیر زیست بوم کارآفرینی را براي ارتباط سریع تر با آنها جمع آوري کرده اید.



موضوع "پیشگیري از جرائم" باید به مطالبه جدي در استان کرمان تبدیل شود

منبع: ایسناشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/07/28

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان از تاکیدات اخیر استاندار کرمان در خصوص از بین
بردن زمینه هاي جرم که در رسانه ها بازتاب مثبتی داشت، تشکر و قدردانی کرد و گفت: بایستی موضوع "پیشگیري از

جرائم" به مطالبه جدي در استان تبدیل گردد.

"سیدمهدي قویدل" ظهر امروز 28 مهرماه در جمع خبرنگاران اظهار
کرد: توجه مدیر عالی اجرایی استان کرمان به موضوع پیشگیري از
وقوع جرم، مسئولیت مدیران اجرایی استان را در خصوص توجه به
موضوع پیشگیري و فراهم کردن بسترهاي اشتغال و کارآفرینی و فقر
زدایی که از عوامل مهم بروز جرم و آسیب در سطح جامعه می باشد

 
را بیشتر می کند. 

وي بیان کرد: معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري
استان کرمان با عزمی راسخ آمادگی دارد تا با ایجاد تعامل، هماهنگی

و هم افزایی با سایر دستگاه هاي اجرایی، انتظامی و امنیتی در جهت کاهش آسیب هاي اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم همکاري

 
موثري با سایر سازمان هاي ذیربط داشته باشد. 

این مقام قضایی یادآور شد: در نشست مشترك ریاست کل دادگستري استان و استاندار کرمان به مناسبت هفته قوه قضائیه نیز بر
موضوع پیشگیري از وقوع جرم تاکید شده و کار تدوین برنامه عملیاتی در این حوزه به معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم
دادگستري استان کرمان واگذار و مقرر شد استانداري کرمان در زمینه تامین اعتبارات موردنیاز براي اجراي این طرح ها همکاري لازم

 
را داشته باشد. 

وي اظهار کرد: در این راستا بازدیدهاي متعددي از مناطق جرم خیز استان، شناسایی و اولویت بندي آسیب هاي موجود، تدوین

 
شناسنامه جرم خیزي استان و سایر بررسی هاي تخصصی انجام و برخی طرح هاي پیشنهادي نیز آماده شده است. 

قویدل یکی از مهمترین اقدامات در راستاي پیشگیري از وقوع جرم را ساماندهی حاشیه شهرها برشمرد و ادامه داد: دادگستري استان
کرمان با ایجاد پایگاه پیشگیري و انسجام بخشی در صدد ایجاد هماهنگی بین اقدامات دستگاه هاي مربوطه و اجراي طرح هاي

 
تاثیرگذار در این مناطق است و به یقین اثرات این اقدامات در آمار کلی شهر به خوبی قابل مشاهده خواهد بود. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان پیشگیري از وقوع جرم را نیازمند احساس تکلیف و عمل
جهادي تمامی مسوولان دانست و خاطرنشان کرد: دادگستري استان کرمان بر مبناي چارچوب هاي قانونی و بر اساس تاکیدات
ریاست قوه قضاییه عزم راسخ دارد ضمن مشارکت با نهاد هاي مردمی و اجتماعی، از مسئولین اجرایی که برابر قانون در خصوص

 
کاهش جرائم تلاش دارند حمایت خواهیم کرد. 



این مقام قضایی اضافه کرد: انتظار می رود مدیران اجرایی و فرهنگی استان نیز در این خصوص با استفاده از تکالیف و اختیارات قانونی
خود و همگرایی و انسجام و حضور میدانی و اقدام جهادي نسبت به رصد، شناسایی و رفع مشکلات و معضلات آسیب زا در سطح

 
جامعه اقدام کنند. 

به گزارش ایسنا، دکتر فدایی استاندار کرمان صبح روز گذشته 27 مهرماه در آئین صبحگاه عمومی به مناسبت هفته ناجا گفته بود:

 
مدیران باید به صورت جدي براي از بین بردن زمینه هاي جرم، تخلف و ناامنی اقدام کنند. 

همچنین استاندار کرمان در این آئین با تاکید بر اینکه مسئولان باید زمینه هاي جرم را از بین ببرند، گفت: به عنوان مثال یکی از
مواردي که اشرار از آن سوء استفاده می کنند، استفاده از افراد بیکار براي قاچاق مواد مخدر است و اگر براي حل معضل بیکاري گام

 
جدي برداشته نشود، در نهایت کار پلیس افزایش می یابد. 

انتهاي پیام



اعتراض محمود فرشچیان به تخریب ها در اصفهان + دست خط

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/07/28

حزب االله:محمود فرشچیان خطاب به مسئولان میراث فرهنگی کشور گفت: «به هیج عنوان اجازه ندهید که با بلندمرتبه
سازي و (ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در راسته زاینده رود زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر

اصفهان وارد آید.»

به گزارش شبکه خبري تحیلی حزب االله ، به دنبال با اجرایی شدنِ ساختِ هتلی با ارتفاع 22 متر در حریم محور فرهنگی
تاریخی چهارباغ عباسی، فعالان میراث فرهنگی نامه هاي مختلفی را به متولیان میراث فرهنگی کشور نوشته و نسبت به وضعیت
آینده این محور فرهنگی تاریخی در نصف جهان هشدار دادند و درخواست کردند تا دست کم این طرح در شورایعالی معماري و

 
شهرسازي رد شود. 

محمودفرشچیان، نقاش و نگارگر سرشناس زاده اصفهان، نیز علاوه بر امضاي این درخواست، در نامه اي که با دست خطِ خود منتشر
کرده، نوشته است: «امید است اولیاء محترم و مخصوصا مسئولین وطن دوست و علاقه مند به شهر زیباي اصفهان اقدام یا مجوزي
صادر نفرمایند و به هیج عنوان اجازه ندهند که با بلندمرتبه سازي و (ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در راسته
زاینده رود، زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر اصفهان وارد آید. اینجانب به نوبه خود به اعتراضیه اي که در این خصوص تقدیم شده

 
موافقم. محمود فرشچیان» 

همچنین در بخش هایی از نامه جمعی یادشده که فرشچیان نیز
آن را امضا کرده خطاب به رییس، دبیر و اعضاي شوراي عالی
معماري و شهرسازي کشور و همچنین دادستان کل کشور، وزیر
میراث فرهنگی و اعضاي مجلس شوراي اسلامی تاکید شده
است: «هنوز سوگواري به خاطر تخریب لایه ها و خاطرات
تاریخی چهارباغ تمام نشده، هنوز زخم هاي کاري بر پیکر
محلات تاریخی نقش جهان و دردشت و جوباره و جلفا وارد می
شود و همچنان قلعه کوهستانی شاهدژ زیر فشار تاسیسات تله
کابین مانده و پهنه تاریخی- طبیعی ناژوان زیر بار ساخت و ساز
لجام گسیخته از بین می رود که اخیرا با مجوز وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، سازه اي به بلنداي حدود
20 متر در حریم چهارباغ عباسی نیز به ستیز با منظر و ماهیت
کهن اصفهان قد برافراشته است (حد مجاز ارتفاع 8 متر در حریم
تاریخی اصفهان به انضمام نقشه مربوط، در دهه 70 تدوین و

 
اعلام شده و لازم الاجراست). 

اهمیت توسعه پایدار و کارآفرینی در صنعت گردشگري بر کسی
پوشیده نیست و هیچ منافاتی با مصالح ملی ندارد، لیکن نابودي

دارایی هاي فرهنگی به بهانه توسعه و سرمایه گذاري و هتل سازي بدون مبناي خردمندانه و قانون مدارانه، بسان قربانی شدن گنجینه
هاي ماندگار به پاي سوداگري و تنگ نظري زودگذر خواهد بود، که نمونه هایش، برج بی قواره جهان نما و پاساژ بی هویت شرقی



چهارباغ به عنوان دو طرح شکست خورده و عبرت آموزند؛ اما در عین حال یک کاروانسراي نیمه مخروبه در نزدیکی همین چهارباغ، با

 
تدبیر و دلسوزي احیا شد و امروز یکی از مشهورترین و مجلل ترین هتل هاي قدیمی جهان است. 

اکنون که برخی مسئولان استان، دلسوزي و اهتمام نسبت به حفظ حریم تاریخی را ندارند و پرونده این بلندمرتبه سازي به شورایعالی
معماري و شهرسازي کشور رسیده است، امضاکنندگان این نامه درخواست دارند تا شورایعالی همسو با قانون شکنی و اصفهان ستیزي
نباشد و سرپوش گذار ناکارآمدي و اشتباه برخی تصمیم گیران نشود و مصالح اصفهان و ایران و نظر کارشناسان و دلسوزان را مبناي

 
تصمیم خود قرار دهد. 

بی شک این میزان بارگذاري در جوار آن معبر کم عرض (کوچه ارفعی)، کل منطقه را با خطر تراکم فروشی و بلندمرتبه سازي هاي
بعدي و پایمال کردن هر چه بیشتر «حق بر شهر» مواجه می کند و مسئولیت تصمیم نهایی، بر عهده تمام اعضا و کارشناسان ارجمند

 
آن شورا و مسئولین قوه قضاییه و نمایندگان مردم در مجلس خواهد بود.» 

از سوي دیگر همه مشکلات اصفهان امروزي فقط این بلندمرتبه سازي ها براي ساخت هتل در محور فرهنگی تاریخی چهارباغ عباسی
نیست، بلکه گذرآقا نوراالله نجفی هم راه مسیرِ دیگري از تخریب هاست که از دل بافت تاریخی اصهفان بیرون می آید که سرانجام با
پیگیري هاي مستمر پویش «نه به گذر آقا نجفی» هر چند بخش زیادي از خانه هاي تاریخی در این مسیر تخریب شدند، اما در نهایت
دبیر شوراي عالی معماري و شهرسازي یک هفته قبل با ارسال نامه اي به استاندار اصفهان از مخالفت این شورا با هر نوع تخریب و
تملک بنا براي احداث گذر موسوم به آقا نوراله نجفی در اصفهان خبر داد و در بند نخست آن تاکید کرد: « نظر به مخدوش شدن
یکپارچگی و انسجام بافت فرهنگی تاریخی شهر اصفهان، بی توجهی به اثر جهانی میدان نقش جهان، عدم لزوم ایجاد پیاده راه با توجه
به فاصله اندك با پیاده راه پیرامون میدان نقش جهان، اثرات تخریب بناها و رهاسازي فضاهاي به وجود آمده بر کیفیت خدمات و

زندگی ساکنین و نارضایتی ایشان، با هرگونه تخریب و تملک بنا به منظور احداث یا امتداد گذر موجود مخالفت شد.»



«ما سیب زمینی هستیم»

منبع: انصاف نیوزشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/07/28

علی اصغر شفیعیان، مدیرمسئول انصاف نیوز می گوید: دو حوزه در رسانه داریم؛ نظر و خبر. ما در حوزه ي خبر مانند یک
«سیب زمینی» عمل می کنیم. در حوزه ي خبر ما «سیب زمینی» هستیم. یعنی چیزي به اسم «نظر شخصی» نداریم. چند

روز پیش یک فایل صوتی از آقاي سیدمهدي هاشمی که در سال 66 اعدام شد را ما براي اولین ... ...

علی اصغر شفیعیان، مدیرمسئول انصاف نیوز می گوید: دو
حوزه در رسانه داریم؛ نظر و خبر. ما در حوزه ي خبر مانند
یک «سیب زمینی» عمل می کنیم. در حوزه ي خبر ما
«سیب زمینی» هستیم. یعنی چیزي به اسم «نظر
شخصی» نداریم. چند روز پیش یک فایل صوتی از آقاي
سیدمهدي هاشمی که در سال 66 اعدام شد را ما براي
اولین بار منتشر کردیم. یک بنده خدایی تماس گرفت و
گفت چرا ننوشتید «مهدي هاشمی معدوم؟»؛ خبر، خبر

است، آن چیزي که حال مخاطب ایرانی را از خیلی از رسانه هاي داخلی بد کرده این است که رسانه هاي ما جایی که باید خبر
بدهند، نظر می دهند. شما می توانید در بخش خبر، خبر بدهی و نظر ندهی و در بخش نظر هم نظر شخصی خودت را می دهی؛ هیچ
اشکالی ندارد. جایی که قرار است گزارش بدهی نباید نظر بدهی. ما درباره ي قضیه ي منتشر شدن فایل صوتی آقاي منتظري شاید
بی اغراق بین رسانه هاي داخلی و خارجی بیشترین مرجعیت را داشتیم در انعکاس نظرات در مورد آن موضوع. یعنی چند نفر از
شاگردهاي آقاي منتظري، عروس آقاي منتظري و چندین نفر دیگر یادداشت هاي اختصاصی درباره آن موضوع به ما دادند و یادداشت

 
هاي منتقدان هم بود که منتشر کردیم. در بخش خبر به آن شکل عمل کردیم، در بخش نظر هم نظر شخصی افراد است. 

متن کامل گپ وگفت سردبیر انصاف نیوز با مخاطبان که از طریق لایو صفحه ي اینستاگرام این رسانه انجام شده را در ادامه می

 
خوانید: 

(درباره ي ارتباط انصاف نیوز با نهادهاي امنیتی) اصلا بعید نیست که رسانه ها و کسانی به شکل سیستماتیک به نهادهاي امنیتی
وصل هم باشند. خیلی از نهادها در کشور رسانه دارند و بخشی از این نهادها هم زیرمجموعه ي بسیج هستند. اگر آن را نظامی و
امنیتی تلقی کنیم آن رسانه ها می توانند امنیتی باشند. اما بقیه ي رسانه ها بخشی شان خصوصی است مثل ما که اساسا هیچ ارتباط
سیستماتیکی با جایی ندارند. بخشی هم مربوط به نهادهاي غیرامنیتی هستند، مثلا خبرگزاري که مال مجلس است یا براي جهاد

 
دانشگاهی و وزارت ارشاد و سازمان تبلیغات اسلامی و جاهاي مختلف. 

(درباره ي دعوت از چهره هایی مثل فرخ نگهدار و چرا سایر رسانه ها چنین اجازه اي ندارند؟) من از سال 1375 فعالیت دانشجویی
داشتم و آدم سیاسی بودم و آن بعُد سیاسی ام از فعالیت هاي رسانه اي پررنگ تر است. سیاست ایران و بخش هاي مختلف آن را به



خوبی می شناسم. بخش هایی از موضوعات این چنینی پشت پرده ها و سختی هایی را دارد که سعی می کنیم با  تحمل آن سختی
ها و تعاملی که داریم و توجیه کردن کسانی که می خواهند مخالفتی کنند کار را پیش ببریم. این کارِ راحتی نیست، و تا به حال
توانستیم این کارها را انجام دهیم. بیشتر از این نمی توانم توضیح دهم اما سعی ما این است که بتوانیم اگر اهل گفت وگو و مذاکره
هستیم همه را بتوانیم راضی کنیم تا از گفت وگو و تضارب آرا حمایت بکنند و این اجازه را بدهند. من بسیار متشکرم از همه ي
کسانی که بنده و دوستانم و خروجی کار ما که انصاف نیوز است را تحمل کردند. این بزرگواري و اعتماد را داشتند تا ما این مصاحبه
ها را برگزار کنیم. مطمئنا این کار به فضاي سیاسی و رسانه اي کشور بسیار کمک خواهد کرد. تا جایی که به ما اجازه دهند و سدي

 
در برابرمان قرار ندهند حتما می توانیم مرجعیت رسانه اي را به داخل کشور بیاوریم. 

(چرا روحانی استعفا نمی کند و یا مجلس استیضاحش نمی کند؟) کاملا مشخص است که رهبري گفتند آقاي روحانی تا آخرین روز
باید کارش را انجام دهد بنابراین نه آقاي روحانی این اجازه را دارد که الان کنار برود و نه آقاي قالیباف این اجازه را دارد. و اساسا نهاد
مجلس آنقدر کوچک شده که امکان این کار را ندارد حتی اگر اجازه ي این کار را می داشت. متاسفانه مجلس نهاد بی خاصیتی شده

 
است. 

( درباره ي وابستگی مالی و سیاسی انصاف نیوز به نهادها و اشخاص) ما وابستگی مالی و سیاسی به اشخاص و نهادها نداریم و تلاش
کردیم که با تبلیغات و بخشی هم یارانه ي مطبوعات که قانونی است بگذرانیم و بقیه ي هزینه ها را هم کم و کسر داریم. سایت هاي
اقتصادي یا سایت هایی که محلی هستند و یا تخصصی هستند در یک حوزه اي خیلی خوب می توانند با تبلیغات درآمد کسب کنند

 
اما سایت هایی که مثل ما سیاسی هستند و یا عمومی خیلی سخت تر این اتفاق می افتد. 

( درباره ي ارتباط انصاف نیوز با مسعود پزشکیان) ما ارتباط سیستماتیک با دکتر پزشکیان نداریم اما با ایشان سلام و علیک بسیار

 
خوبی داریم و لطف دارند به ما. 

(چرا به کارگران هفت تپه تریبون نمی دهید؟) همان روزي که مدیران هفت تپه آمدند و صحبت کردند دو بار آقاي یوسف بهمنی را
روي خط آوردیم به صراحت آن اتهاماتی که به نظرشان می آمد به آن ها زدند و آن ها هم جواب هایی دادند. قبل از آن هم ما یک
ساعت به شکل لایو با آقاي محمد خنیفر گفت وگو کرده بودیم. در همان گفت وگو آقاي خنیفر گفتند چرا جوابیه ي من را منتشر
نکردید؟، من آن لحظه به خاطر نداشتم و فکر کردم جواب را منتشر نکردیم اما همان مقطع ما منتشر کرده بودیم. بنابراین ما با ایشان
و سرکار خانم صادقی، روزنامه نگار آبادانی، صحبت کردیم که از همان موضع حمایت می کردند. ما حداقل به اندازه ي مساوي تریبون

 
به آن جریان دادیم. البته این به معناي این نیست که ما از طرفی داریم حمایت می کنیم. ما رسانه هستیم و کار رسانه اي می کنیم. 

(چطور می توانید مامور وزارت اطلاعات را دعوت کنید؟) ما مامور وزارت اطلاعات را دعوت نکردیم، در همان مصاحبه ي چند ماه

 
پیش درج شده بود که مامور سابق بوده، بله ما دعوت کردیم از ایشان، قبلا هم با رسانه ها مصاحبه کرده بودند. منعی هم ندارد. 

( درباره ي حرکت خلاف جریان آب حرکت کردن در یادداشت هایی مثل یادداشت درباره ي فایل صوتی آیت االله منتظري) تاکیدي
که در بخش تحلیلی و تحریریه داریم این است که کاري که بقیه ي رسانه ها در حال انجام آن هستند، ما انجام ندهیم. کارهایی که
جاي آن خالی ست و انجام نشده را باید بکنیم وگرنه من امیدوارم روزي رسانه ها جاي ما را پر کنند و ما برویم دنبال کار دیگري یا

 
یک حوزه ي دیگري. 

اما درباره ي این سوال؛ ما دو حوزه در رسانه داریم؛ نظر و خبر. ما در حوزه ي خبر مانند یک «سیب زمینی» عمل می کنیم. در حوزه
ي خبر ما «سیب زمینی» هستیم. یعنی چیزي به اسم «نظر شخصی» نداریم. چند روز پیش یک فایل صوتی از آقاي سیدمهدي



هاشمی که در سال 66 اعدام شد را ما براي اولین بار منتشر کردیم. یک بنده خدایی چند روز پیش تماس گرفت و گفت چرا ننوشتید
«مهدي هاشمی معدوم؟»؛ خبر، خبر است، آن چیزي که حال مخاطب ایرانی را از خیلی از رسانه هاي داخلی بد کرده این است که
رسانه هاي ما جایی که باید خبر بدهند، نظر می دهند. شما می توانید در بخش خبر،خبر بدهی و نظر ندهی و در بخش نظر هم نظر
شخصی خودت را می دهی؛ هیچ اشکالی ندارد. جایی که قرار است گزارش دهی نباید نظر بدهی. ما درباره ي قضیه منتشر شدن فایل
صوتی آقاي منتظري شاید بی اغراق بین رسانه هاي داخلی و خارجی بیشترین مرجعیت را داشتیم در انعکاس نظرات در مورد آن
موضوع. یعنی از چند تا از شاگردهاي آقاي منتظري، عروس آقاي منتظري، چندین نفر یادداشت هاي اختصاصی درباره آن موضوع به
ما دادند و یادداشت هاي منتقدان هم بود که منتشر کردیم. در بخش خبر به آن شکل عمل کردیم، در بخش نظر هم نظر شخصی

 
خودم بوده، در بالاي یادداشت نوشته ام «علی اصغر شفیفعیان»، اینکه اشکالی ندارد مطرح کردنش در بخش نظر. 

(درباره جذب خبرنگاران تحریریه) الان جذب نداریم اما اگر جذب داشته باشیم هم از بین کسانی جذب می کنیم که دوره ي آموزشی
و افتخاري را پیش خودمان گذرانده باشند. این روش که نزدیک چهار سال است که داریم انجام می دهیم کمک کرده است که

 
همدیگر را بشناسیم و همکاري بلندمدت باشد. 

(درباره آوانت) آوانت زیر مجموعه ي نسیم آنلاین است و آن هم قبلا یکی از مجموعه هاي اطلس بوده که مربوط به سپاه است،
همینطور برنامه ي شهرزاد و کبریت و... چند روز پیش خبري آمد که دارد واگذار می شود به سازمان تبلیغات اسلامی، اینکه اتفاق

 
بیفتد یا نه را نمی دانم اما شاید اتفاق بیتفد، کار عجیبی نیست. 

(درباره استیضاح روحانی در مجلس) عرض کردم الان مجلس اجازه ي این را ندارد که استیضاح کند، از مجلس خواسته شده که

 
استیضاح نکند. براي همین به شوخی می گوییم خب بروید استیضاح کنید، چون نمی توانند این کار را بکنند. 

(درباره ي گزارش از هفت تپه) بله قرار بود گزارش بگیریم از داخل هفت تپه که کوتاهی از ما بود اما بعد از مدتی مجلس جدید و
صداوسیما و وارد شدند و وضعیت، وضعیت جالبی نبود. به نظر اتفاقات خوبی نبود و حالا هر دو طرفی که رفتند سراغ صداوسیما

 
فهمیدند که صداوسیما محض رضاي آن ها کاري را نمی کند. 

(چرا سعدي خوانی؟) یکی از اعضاي بخش تحلیلی سعدي خوانی را در صفحه ي شخصی خودش انجام می داد، از او خواستیم در

 
صحفه ي انصاف هم این کار را بکند که مخاطب خاص خودش را هم دارد، چه اشکالی دارد؟! 

(درباره اف.اي.تی.اف) در این باره اعضاي مجمع تشخیص باید تصمیم بگیرند که آن ها هم متاسفانه دغدغه ي مردم را ندارند و
برایشان مهم نیست. اف.اي.تی.اف حتما براي بستر کار اقتصادي و معاملات ایران با دیگر کشورها بسیار مهم است. عدم تصویبش
همین وضعیت خراب را هم خرابتر می کند. ما سعی می کنیم که با اعضاي مجمع تشخیص هم گفت وگویی بکنیم اما متاسفانه تا به

 
حال صداي هیچکس را نشیندند. دولت بارها اعلام کرده که اف.اي.تی.اف به عنوان بستر لازم است اما توجهی نشده. 

 
(درباره نحوه ي برخورد با شجریان) در زمان حیات ایشان رفتار مناسبی نداشتند اما الان همه دارند با او عکس یادگاري می گیرند. 

(درباره محکومیت خبرنگاري که از دیوار منزل ولایتی عکس گرفته بود) این طور که خودشان گفته ظاهرا عکسی که گرفتند منزل
آقاي ولایتی بوده، اگر علامتی وجود داشته که از آنجا نباید عکس می گرفتند به هر حال چه درست، چه غلط قانون بوده، وگرنه اگر
آن علامت را نداشته که خب من نمی فهمم، اما اساسا من با برخورد این چنینی با رسانه و خبرنگار، چه آقاي گودرزي باشد &– که

 
نقدهاي بسیاري به ایشان وارد است و به نظرم قهرمان سازي خوبی از ایشان نشده &– و یا هر کس دیگري احمقانه است. 



(درباره تذکر از وزارت ارشاد یا جاهاي دیگر) من نمی خواهم شفاف بگویم که چه مشکلاتی داریم اما با همه ي این موارد من متشکرم
از آن ها که این تعامل و گوش شنوا را داشتند و تحمل کردند. من بارها شده با کسانی روبرو شدم که عصبانی بودند از مطلبی، یا
دچار سوءبرداشت شده بودند و یا خطاي کوچکی از ما سر زده بود سعی کردیم تعامل بکنیم و آن ها هم خیلی وقت ها پذیرفتند. من

 
از این بابت متشکرم از کسانی که منتقد بودند چه در نهاد هاي مختلف و چه به صورت خصوصی. 

 
(پیش بینی درباره ي انتخابات آمریکا) به نظرم بایدن. 

)درباره ي مجلس) مجلس فعلی اجازه اي است. قد مجلس فعلی خیلی کوتاه است. قد خیلی هایشان بسیار کوتاه است و کلا اجازه اي
هستند. هر وقت که از حق خودتان کوتاه بیایید و فقط بگویی «آقا اجازه! آقا اجازه!» وضعیت بدتر می شود و ممکلت مشکل پیدا می
کند. اینها اساسا قدشان کوتاه است و نمی توانند خودشان تصمیم بگیرند. تصمیماتی که در همین چند وقت گرفتند بسیار بیجا و
غلط بوده. نحوه ي کنار گذاشتن آقاي تاجگردون را ببینید، نحوه ي انتصاب آقاي بذرپاش، همه اش خلاف قواعد بود اما این کارها را
کردند. این مجلس هیچ تصمیمی را نمی تواند بگیرد. از مجلسی که در انتخابات اقلیت مردم انتخاب شده نمی توان بیشتر از این
انتظار داشت. اي کاش مشارکت خوبی داشتیم و مردم بیشتر شرکت می کردند. حتما اگر بیشتر شرکت می کردند نتیجه این نمی
شد که الان شده است. قطعا شوراي نگهبان مقصر است در تشکیل این مجلس با این شکل. البته مجلس قبلی هم آنچنان تصمیم گیر

 
خوبی نبود. اما تک نماینده هایی را در مجلس قبلی داشتیم که قدشان بسیار بلند بوده، البته هیچکدام در حد مجلس ششم نشدند. 

(درباره تخریب ویلاي کاشانی در لواسان) سوال ما هم همین بود این پرونده به کجا رسید؟ آقایان میلاد گودرزي و وحید اشتري و

 
یاشار سلطانی باید جواب بدهند که خانه ي وکیل و خبرنگارشان است که جوابی تا به حال نتوانستند بدهند. (لینک) و (لینک) 

(پرداخت پول به سخنران مذهبی و یا سعدي خوانی؟) نه ما براي سخنران پولی را نمی دهیم و یا دریافت هم نمی کنیم. چه آقاي
نعیمی جورشري که از اعضاي بخش تحیلی خودمان است براي سعدي خوانی و چه حجت الاسلام دکتر تقوي به ما لطف داشتند و

 
قبول کردند و جلساتی را خدمت شان بودیم. 

( درباره ي تاثیر انتخابات آمریکا بر اقتصاد ایران) به نظر م قطعا تاثیر دارد و اگر بایدن پیروز شود وضعیت بسیار متفاوتی با زمان

 
ترامپ خواهد داشت و هر چه این موضوع جدي تر شود بر بازار تاثیر سریعتر و بیشتري خواهد داشت. 

(درباره مناظره ي تاجزاده و نگهدار) آن مناظره خیلی بازخورد خوبی داشت و ما سعی می کنیم که روي آن کار بکنیم تا مناظره هایی

 
با کلاس آن چیزي که شما دیدید را حتما تکرار خواهیم کرد و امیدوارم همه تحمل کنند. 

(درباره «صلح با آمریکا») نمی دانم! این نظر مردم است دیگر، باید نظرسنجی بگذارند که از این نظرسنجی خیلی ها واهمه دارند، که
آیا با آمریکا باید جنگید؟ باید صلح کرد؟ چه کار باید کرد؟ به نظرم اگر نظر مردم را بپرسیم و نظر مردم هر چه باشد به آن عمل

 
بکنیم سرمایه ي اجتماعی حکومت می رود بالا. اما خب کسی حاضر نیست این کار را کند. 

(انصاف نیوز براي کیست؟) براي همین که دارید می بینید، من صاحب امتیاز هستم و در واقع همان مالک. هر چند تلاش می کنم

 
که به زودي یک موسسه اي ثبت کنم و همکارانم در انصاف نیوز را شریک کنم در مالکیت آن. 

(هدف گزارش املاك شهرداري؟) با هدف شفافیت بوده است. گزارش مربوط به شهرداري است که ما منتشر کردیم. برخی از این



املاك که اجاره داده شده به گونه اي است که طرف مقابل اصلا شهرداري را تحویل نمی گیرد و املاك را به دیگران داده است و

 
اجاره هم نمی دهد و وضعیت بلبشویی است. اي کاش بشود همه ي اینها را پس گرفت. 

(گزارش پاییز63) آن هم ماجرا داشت اما خدا را شکر به نتیجه رسید. هر چند فیلم آن گفت وگو و گزارش را هم داشتیم اما به هر

 
حال... توضیح بیشتري ندارم! 

(درباره انتشار یادداشت ها) تقریبا تمامی مطالبی که به ما می رسد را منتشر می کنیم. یک بخش تحلیلی داریم در سایت که مطالب
با کیفیت بهتر را منتشر می کنیم و یک سري مطالب دیگر در بخش یادداشت دیگران کار می کنیم. بعضی ها را هم که از کیفیت

 
مناسبی برخوردار نباشند منتشر نمی کنیم. 

( درباره ي انتخاب اسم کاملا فارسی براي سایت) اگر منظور نیوز است، این را آقاي شمس الواعظین هم به ما تذکر دادند، سعی می

 
کنیم که نیوز را حذف کنیم و «انصاف» را نگه داریم. 

(درباره نتیجه ي انتخابات 1400) نمی دانم! اما به همه چیز بستگی دارد. به انتخابات آمریکا قطعا بستگی دارد، نتیجه ي آن انتخابات
تعیین کننده است که کدام یک از چهره هاي سیاسی نامزد شوند. مثلا اگر آقاي ترامپ مجددا انتخاب شود قاعدتا آقاي ظریف به
سختی می تواند کاندیدا شود و راي بیاورد اما اگر برعکس این اتفاق بیتفد احتمال دارد که کسی مثل ظریف بیاید و رئیس جمهور

 
شود. از الان نمی شود پیش بینی کرد. 

(درباره کاندیداهاي 1400) در سایت تعدادي از کاندیداهاي احتمالی را نوشته ایم. از اول آبان سعی می کنیم که این را خیلی شفاف

 
تر کنیم که چه کسانی جدي تر و راي آورتر هستند. 

 
(درباره هجمه ها به خاتمی) وقتی موثر باشد هجمه ها زیاد است. 

(درباره مصاحبه با استاندار خوزستان) هفته قبل از سفر آقاي استاندار خوزستان به تهران یک رابطی تماس گرفت که آقاي شریعتی
می خواهند بیایند تهران و با چند رسانه مصاحبه کنند، از جمله انصاف نیوز. ما ماندیم که چه کنیم، اگر بگوییم بیاید با توجه به حرف
و حدیث هاي زیادي که هست باعث آبروریزي ما نشود. وقتی که تشریف آوردند گفتیم گفت وگو را به شکل لایو می رویم. براي
همین نتوانستند هیچ بخشی را سانسور کنند در حالی که چند روز قبلش مصاحبه با یکی از رسانه ها کاملا سانسور شده منتشر شده

 
بود و یا بعد از ما هم کاملا تبلیغاتی بود. 

(درباره نوع خبررسانی صبا آذرپیک) من درباره ي جزییات کارهایی که می کنند مطلع نیستم اما اینکه طلا می فروشند و زندگی شان
را می گذرانند و یا پول اینترنت ندارند و یا ماجراي شوفاژکار (لینک) و... اینها شوخی ست. فعلا که در خدمت آقاي احمد توکلی و

 
مجموعه ي اصولگراها تشریف دارند! 

(درباره استیضاح و یا استعفاي روحانی) من موافق استیضاحش هستم، موافق استعفایش هستم اما هیچکدام از اینها شدنی نیست.
آقاي روحانی هر روزي که دولت را بگذارند کنار حتما براي خودش و همه ي ما بهتر است. چون الان هر کسی بیاید وضعیت همین
است. تا سیاست هاي جدي تر و اصلی تر کشور تغییر نکند و به آقاي روحانی اجازه ي فعالیت با دست بازتر ندهند وضعیت همین
است. هر کس دیگري هم بیاید همین است. قطعا ما داریم هزینه ي مبارزه با آمریکا را می دهیم. و آن تصمیم، تصمیمی نیست که

 
روحانی بگیرد. مگر نمی گویند روحانی غربگرا است؟! پس اختیار هم به او بدهند. نمی شود مسئولیت بدهید و اختیار نداشته باشد. 



(درباره حصر) خیلی نمی دانم، اما در این چند سال چند بار قرار بوده گشایشی بشود، به هر حال با اخلاق و روحیات آن طرف هم
ناآشنا نیستیم، دوستانی از این طرف هم که خبردار می شوند در بوق و کرنا می کنند که «آقاي خامنه اي! باید همین امروز آنها را
آزاد کنی»، به نظرم این خیلی تاثیر داشته که این اتفاق نیفتاده. اما الحمدالله گشایش هاي خیلی خوبی در این چند وقت دارد انجام

 
می شود و امیدواریم. در رسانه ها هم در حال تحمل شدن است، چه حرف هاي آقاي خاتمی، چه خبرهاي آقاي کروبی و موسوي. 

(درباره رد اعتبارنامه تاجگردون) حرکت غیرقانونی بود، ما از آقاي زاکانی خواستیم تشریف بیاورند که دفاع بکنند از کاري که می
خواهند بکنند می خواستیم به چالش بکشیم اما نیامدند، حتی جواب ما را هم ندادند. یک طرفه مسائلی مطرح شد. ما آمادگی
داشتیم همانطور که براي آقاي تاجگردون گفت وگوي لایو را رفتیم براي آقاي زاکانی هم چندین بار پیغام دادیم. به جاي خودشان

 
نماینده ي دیگري را خواستند بفرستند که ما قبول نکردیم و گفتیم شخص ایشان بیایند که قبول نکردند. 

 
(درباره ي مذاکره با آمریکا) بعد از انتخابات آمریکا قطعا مذاکره انجام خواهد شد، فرقی نمی کند چه کسی انتخاب شود. 

 
(درباره عارف) آقاي عارف دیگر تمام شده است، عارف و روحانی اصلا قابل مقایسه نیستند. 

(درباره اصلاح طلبان و روحانی) یک بخشی از اصلاح طلبان که دارند تبري می جویند از روحانی. به نظرم کار درستی نیست، چون
آقاي روحانی کار عجیبی انجام نداده و بعضی دوستان ما براي 1400 می خواهند بگویند که ما با روحانی زاویه داشتیم. در حالی که
این طور نیست. بخش هایی از اصلاح طلبان در حال حاضر همه جاي دولت هستند. باید ببینیم درد اصلی چیست و آن را نشان دهیم
وگرنه اینکه زرنگی است که بخواهیم الان و در سال هفتم بگوییم با روحانی زاویه داریم. جدا کردن خط اصلاح طلب ها از روحانی کار

 
اشتباهی است. 

(درباره رفراندوم) موافقم. اگر با موافقت من انجام می شود می گویم همین فردا انجام شود! یکی از موضوعات همین مسئله ایران و

 
آمریکا است که بغرنج شده. 

(درباره سریال آقازاده) خودم دنبال نکردم اما مطالبی درباره اش کار کردیم. کار خوبی است سریال بسازند، اگر می خواهند کسی را
دست بیندازند هم اشکالی ندارد اما حساسیت زیادي روي آن جالب نیست. آن ها با یک سریال می خواهند دولت یا کسی را زمین

 
بزنند؟! 

(درباره رزومه کاري) از اواخر سال 78 به عنوان خبرنگار وارد ایسنا شدم و تا پایان 79 در شهرستان به عنوان خبرنگار افتخاري بودم.
از ابتداي سال 80 خبرنگار رسمی ایسنا شدم و تا سال 85 خبرنگار و دبیر بودم و به صورت خاص در سرویس سیاسی و بخش

 
دانشجویی همیشه بودم. 

 
( درباره ي حضور خاتمی در 1400) آقاي خاتمی بعید است بیاید. 

(درباره قره باغ) اشغال کار خوبی نیست، طبق نظر سازمان ملل آنجا اشغالی است اما به هر حال خارج از مرز ما است و به من هم

 
مربوط نمی شود، هر کاري که می خواهند باید با همدیگر کنار بیایند. 

 
(درباره اختیار روحانی) شوخی است که بگوییم همه کاره روحانی است. 



 
( درباره ي تایید صلاحیت احمدي نژاد) بعید است. 

( درباره ي احتمال انقلاب در ایران) نمی دانم! به هر حال شرایط مناسب نیست، این شرایط شرایطی است که هر احتمالی بعید

 
نیست، این که نتیجه ي آن چه می شود، به نظر من نتیجه اش بسیار بدتر می شود. 

 
(درباره رضا پهلوي) «آقازاده» رضا پهلوي؟! 

( درباره ي مقصر انسداد در وضعیت کشور) واضح است، قطعا تقصیر یک نفر به تنهایی نیست، کل جامعه ي ما باید تصمیم بگیرد از
وضعیت موجود یک تغییري کنیم و کلاسمان برود بالاتر. تا وقتی که تصمیم نگیریم وضعیت مان بدتر می شود. هر کسی را بیاورید،

 
اوباما، ترامپ، پوتین، اردوغان و... تا وقتی همه تصمیم نگیریم و کمک نکنیم وضعیت کشور بدتر از امروز هم خواهد شد. 

(درباره خواسته هاي آمریکا در مذاکره) اینها تصمیمی است که کشور باید بگیرد که چه چیزهایی را می تواند بدهد. همانطور که
رهبري چند سال قبل گفتند مذاکره یعنی بده – بستان، باید یک چیزهایی بدهیم، یک چیزهایی بگیرم. یک وقت هایی باید تصمیم

 
بگیرید. 

 
(درباره نظام پارلمانی) مخالفم، البته تفاوت زیادي با حال حاضر نخواهد کرد، باید تصمیم جدي تري گرفت. 

(درباره ي پزشکیان و 1400) نمی دانم! اما من شخصا او را آدم صالحی می دانم، هر چند ضعف هایی هست که تا آن زمان باید

 
اصلاح شود. 

 
(درباره ي رابطه با اسرائیل) نمی دانم! ما را وارد این بازي ها نکنید. 

( درباره ي دلیل گفتگوي لایو با مخاطبان) قبلا هم یک بار این کار را انجام داده بودیم، به نظرم باید هفته اي یک روز را لایو داشته

 
باشیم البته در مدت زمان کمتري تا اگر سوال و ابهام و انتظاري از سوي مخاطبان وجود دارد پاسخ دهیم. 

( درباره ي گفت وگوي لایو با آذري جهرمی) آقاي جهرمی تمایلی ندارند، از ایشان خواستیم تا درباره ي موضوع بسیار جدي شرکت

 
مخابرات گفت وگوي لایو داشته باشیم اما تمایلی به جواب دادن ندارند. چه دلیلی دارد نمی دانم. 

(درباره عملکرد طرف هاي برجام) آمریکا که دیدید چه کرد، بقیه طرف ها هم به دلیل آنکه آمریکا مهره ي مهمی است در برجام

 
تحت تاثیر آن هستند. 

 
( درباره ي جهانگیري و 1400) تصور نمی کنم آقاي جهانگیري چنین امکانی را داشته باشد، مثل آقاي عارف. 

( درباره ي کاندیداهاي اصلاح طلبان در 1400) کسانی که در حال حاضر به شکل جدي مطرحند، سیدحسن خمینی، مسعود

 
پزشکیان، محسن هاشمی، سردار علایی و آقاي ظریف هستند. بعید می دانم کسی غیر از اینها از طرف اصلاح طلب ها مطرح شود. 

(درباره ي درصد مشارکت در 1400) بستگی دارد به موضوعات مختلفی مثل اینکه در انتخابات آمریکا چه نتیجه اي حاصل شود و یا



 
وضعیت اقتصادي چگونه شود، مثلا اگر بورس تا سال آینده زمین نخورده بود حتما روي انتخابات 1400 تاثیر داشت. 

(درباره کاندیداتوري حسن خمینی) اسم آوردن از این چند نفر به این معنا نیست که اینها حتما مدیران خیلی خوبی هستند و الزاما
هم کسی که رئیس جمهور می شود فاکتور مهمش این نیست که حتما مدیر خیلی خوبی بوده است. یک وقت می بنید یک پزشک
رئیس جمهور می شود یا یک آخوند رئیس جمهور می شود، یک وقت یک حقوقدان، یک وقت هم مثل زمان آقاي احمدي نژاد که
تخصص ترافیک داشت. در کشورهاي دیگر هم همینطور است، کسی که می تواند اجماع ملی به وجود بیاورد کاندیدا می شود. درباره
آقاي سیدحسن خمینی علی رغم اینکه ایشان سابقه ي مدیریتی ندارد اما این احتمال وجود دارد که اگر بتواند اجماع ایجاد کند
کاندیدا شود. طیف بسیار گسترده اي را می تواند پشت خودش بیاورد. این به معناي آن نیست که من می گویم کدام یک از این افراد

 
براي رئیس جمهور شدن گزینه خوبی هستند. 

(درباره سیاست آمریکا علیه ایران) سیاست آمریکا را مردمش تعیین می کنند، اي کاش ما هم همین کار را کنیم، یعنی اگر مردم می
خواهند با بورکینافاسو بجنگیم، همان کار را بکنیم. اگر مردم تعیین کننده باشند آنگاه فاصله ملت و دولت خیلی به هم نزدیک خواهد
شد، اما مسئله این است که الان ما کاري که خودمان دلمان می خواهد انجام می دهیم و مردم هم از ما فاصله می گیرند. بله الان

 
آمریکا مثلا تمایل دارد «پدر ما را در بیاورد» مردمش خواستند، دولتش هم انجام می دهد. از نظر آنها خیلی هم خوب عمل می کند. 

(درباره انتخابات 1400) هفت سال پیش  در همین وقت چه کسی فکر می کرد که چند ماه بعدش حسن روحانی رئیس جمهور
شود؟ هفت سال پیش این موقع خیلی ها هنوز داشتند نقد می کردند که چرا انتهاي سال 90 آقاي خاتمی در دماوند راي داده است.
اما در انتخابات92 دیدیم چه اتفاقی افتاد. بنابراین از الان نمی شود گفت، احتمال اینکه هر اتفاقی بیفتد وجود دارد. این اسامی هم که
عرض شد تحلیل هاي تا امروز است. از آن طرف هم آقاي رئیسی و آقاي قالیباف بسیار جدي هستند و سعید محمد که کسی نمی

 
شناسدش تا امروز بسیار جدي است. 

( درباره ي معین و 1400) خودش گفته نه، من هم بعید می دانم آقاي معین بیایند. به هر حال هر کسی یک دوره اي دارد و به نظرم

 
نمی آید که آقاي معین الان دیگر دوره شان باشد. آدم بسیار خوبی است اما بعید می دانم. 

( درباره ي تحریم انتخابات1400) اینقدر محکم نگویید که راي نمی دهیم، در سال 91 هم به همین صراحت خیلی ها می گفتند ما
راي نمی دهیم اما سال92 آمدند پاي صندوق راي. البته من احترام می گذارم به کسانی که نمی خواهند در انتخابات شرکت کنند اما

 
نظر شخص من این است که اگر شرکت نکنیم نهاد انتخابات کوچک و کوچکتر می شود و دیگر نمی شود به حال قبل برگرداند. 

(درباره لاریجانی و 1400) تا امروز که داریم صحبت می کنیم حرفی از آقاي لاریجانی نیست و نمی دانم در روزهاي آخر بیاید یا نه.
کسانی که عرض کردم افرادي هستند که بهتر می توانند نمایندگی از اصلاح طلبان داشته باشند و می توانند پشتوانه راي مردمی

 
بیشتري داشته باشند. آقاي لاریجانی در وضعیت ضعف است با توجه به عملکرد مجلس قبل. 

(درباره ي کاندیداهاي ریاست جمهوري و سابقه مدیریت اجرایی) بله اما بستگی به شرایط کشور دارد. در یک شرایطی احتمال آمدن

 
سیدحسن خمینی هست و از لحاظ راي هم همین امروز هم راي آور است، گزینه اي است که می تواند اجماع ملی به وجود بیاورد. 

(درباره احمدي نژاد) حضور آقاي احمدي نژاد در فضاي سیاسی حتما کمک کننده است، من شخصا از بودن و فعالیت هاي آقاي
احمدي نژاد همیشه حمایت می کنم، رقیب خوب خیلی مهم است. رقیبی که ایده دارد و آن را مطرح می کند. از این نظر حضور
آقاي احمدي نژاد در انتخابات 1400 می تواند خیلی خوب باشد. خیلی موضوعات را براي اولین بار مطرح کرده است اما به لحاظ



مدیریتی او را صاحب هیچگونه صلاحیتی نمی دانم که کشور را اداره کند. همان هشت سالی که بوده کارهایی را کرده که هنوز تا الان
هم داریم نتیجه اش را می بینیم و تاوانش را پس می دهیم. کشور پس از انتخاب اشتباه آقاي احمدي نژاد توسط جریان اصولگرا/

 
ارزشی/انقلابی کشور دیگر نتوانست کمر راست کند. 

( درباره ي لاریجانی و ضرغامی در 1400) در حال حاضر هیچکدام از جناح ها اجماعی روي این دو نفر ندارند و علاقه اي هم
نتوانستند جلب بکنند اما با توجه شرایطی که تا روز آخر هم تعیین کننده است شاید هر کدام از این دو را هم بیایند. آقاي لاریجانی

 
حتی شاید بتواند کاندیداي اعتدالی ها و اصلاح طلبان هم باشد اما تا امروز که صحبت می کنیم نه. 

(درباره شباهت ترامپ و احمدي نژاد) ترامپ براي کشور خودش خیلی خوب عمل کرد، در حوزه اقتصادي و کارآفرینی، اما آقاي
احمدي نژاد متاسفانه دولت خوبی را که از آقاي خاتمی تحویل گرفت بعد از هشت سال از هر لحاظ با وضعیت فاجعه باري تحویل

 
داد. از این نظر ترامپ را با آقاي احمدي نژاد مقایسه نفرمایید. 

(درباره برجام) ما هم اصلا خوب عمل نکردیم، از روز اولی که می توانستیم سرمایه هایی را جذب بکنیم دیدید که چه اتفاقی افتاد. از
موشک پرانی که شد تا اشغال سفارت عربستان که کار بسیار احمقانه اي بود و به نظرم می رسد که با برنامه ي جدي که بخواهند
دولت روحانی را خراب بکنند آن کار احمقانه را انجام دادند و نتیجه اش را دیدیم که رابطه ما با کشورهاي منطقه به هم زد. شاید هم
بعضی ها فکر می کردند که می توانند عربستان را بگیرند و آنجا تبدیل به کشوري با رویکرد دیگري بشود! الان خبرهایی ست که
چین براي عملیاتی کردن همین قرارداد بلندمدتی که با ایران قرار است بسته شود یکی از شروط این است که رابطه ایران با
کشورهاي منطقه به ویژه عربستان و امارات منطقی شود. یعنی الان ما باید برگردیم و آن کار احمقانه اي که دوستان در آن سال
انجام دادند را پس بگیریم. قطعا این حماقت ها به همراه عدم تصویب اف. اي. تی. اف و این تعللی که قابل فهم نیست... اعضاي مجمع
تشخیص مصلحت نظام به خیابان بروند و وضعیت مردم را ببینند، چرا اف.اي.تی.اف تصویب نمی شود؟ اسلام لطمه می بیند؟! انقلاب

 
لطمه می بیند؟! این چه حرف هایی است که می زنند؟! 

 
(درباره مذاکره در صورت پیروزي ترامپ) ایران قطعا مذاکره می کند، چه ترامپ انتخاب شود چه نشود وضعیت تغییر خواهد کرد. 

(فرد نظامی در انتخابات1400) باید ببینیم که آیا در حال حاضر نظامی است یا نه، روحیه نظامی دارد یا نه؟! وگرنه اینکه یک زمانی

 
نظامی بوده نمی تواند ایراد باشد. 

انتهاي پیام



توسعه بنگاه هاي اقتصادي با دریافت تسهیلات لازم

منبع: پاناشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/07/28

اردبیل(پانا)- استاندار اردبیل گفت: بنگاه هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي با ظرفیت اشتغالزایی بالا احصا شده و با دریافت
تسهیلات لازم طرح توسعه خود را راه اندازي می کنند.

اردبیل(پانا)- استاندار اردبیل گفت: بنگاه هاي اقتصادي و
واحدهاي تولیدي با ظرفیت اشتغالزایی بالا احصا شده و با
دریافت تسهیلات لازم طرح توسعه خود را راه اندازي می

 
کنند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري اردبیل، اکبر بهنام
جو در دیدار با معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت

تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار کرد: واحدهاي اقتصادي استان اردبیل نیازمند توسعه و از همه مهمتر افزایش نیروي کار هستند که

 
این امر با نظر مساعد و اعطاي تسهیلات محقق می شود. 

او با بیان اینکه تمام تلاش خود را انجام می دهیم تا مشکلات واحدهاي تولیدي در شرایط حاکم اقتصادي حل شود افزود: به جهت
نوسات قیمت در بارار و افزایش قیمت مواد اولیه بیشتر واحدهاي فعال نیاز به تسهیلات سرمایه در گردش دارند تا چرخ اقتصاد و

 
تولید در این اساان بچرخد. 

بهنام جو تصریح کرد: منتظر حضور معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر کار جهت بازدید از واحدهاي تولیدي و حل مشکل این

 
واحدها در استان اردبیل هستیم. 

در این جلسه معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر کار نیز گفت: تلاش و پیگیري هاي استاندار اردبیل جهت حل مشکلات بنگاه

 
هاي اقتصادي قابل تحسین بوده وعملکرد این استان در طرح یارانه دستمزد مناسب است. 

عیسی منصوري افزود: کارفرمایان در صورت بازگشت به کار و بکارگیري کارگران بیکارشده در دوران کرونا 30 درصد دستمزد نیروي

 
کار را دریافت می کنند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردبیل نیز افزود: عدم اختصاص یارانه تسهیلات طرح اشتغال فراگیر از سوي دولت مشکل اساسی
واحدهاي تولیدي مشمول این طرح است و تسهیل در بهرمندي طرح هاي اشتغال پایدار روستایی نیمه تمام از تسهیلات متمم،

 
افزایش دوران مشارکت و تنفس نیاز مهم طرح هاي روستایی است. 

واحدهاي اقتصادي استان اردبیل طرح هاي اشتغال پایدار روستایی اعطاي تسهیلات





اعتراض فرشچیان به تخریب ها در اصفهان

منبع: خبرخودروشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/07/28

خبرگزاري ایسنا: محمود فرشچیان خطاب به مسئولان میراث فرهنگی کشور گفت: «به هیج عنوان اجازه ندهید که با بلندمرتبه
سازي و (ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در راسته زاینده رود زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر اصفهان وارد

 
آید.» 

به دنبال با اجرایی شدنِ ساختِ هتلی با ارتفاع 22 متر در حریم محور فرهنگی تاریخی چهارباغ عباسی، فعالان میراث فرهنگی نامه
هاي مختلفی را به متولیان میراث فرهنگی کشور نوشته و نسبت به وضعیت آینده این محور فرهنگی تاریخی در نصف جهان هشدار

 
دادند و درخواست کردند تا دست کم این طرح در شورایعالی معماري و شهرسازي رد شود. 

محمودفرشچیان، نقاش و نگارگر سرشناس زاده اصفهان، نیز
علاوه بر امضاي این درخواست، در نامه اي که با دست خطِ خود
منتشر کرده، نوشته است: «امید است اولیاء محترم و مخصوصا
مسئولین وطن دوست و علاقه مند به شهر زیباي اصفهان اقدام
یا مجوزي صادر نفرمایند و به هیج عنوان اجازه ندهند که با
بلندمرتبه سازي و (ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف
چهارباغ یا در راسته زاینده رود، زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت
شهر اصفهان وارد آید. اینجانب به نوبه خود به اعتراضیه اي که

 
در این خصوص تقدیم شده موافقم. محمود فرشچیان» 

همچنین در بخش هایی از نامه جمعی یادشده که فرشچیان نیز آن را امضا کرده خطاب به رییس، دبیر و اعضاي شوراي عالی
معماري و شهرسازي کشور و همچنین دادستان کل کشور، وزیر میراث فرهنگی و اعضاي مجلس شوراي اسلامی تاکید شده است:
«هنوز سوگواري به خاطر تخریب لایه ها و خاطرات تاریخی چهارباغ تمام نشده، هنوز زخم هاي کاري بر پیکر محلات تاریخی نقش
جهان و دردشت و جوباره و جلفا وارد می شود و همچنان قلعه کوهستانی شاهدژ زیر فشار تاسیسات تله کابین مانده و پهنه تاریخی-
طبیعی ناژوان زیر بار ساخت و ساز لجام گسیخته از بین می رود که اخیرا با مجوز وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی،
سازه اي به بلنداي حدود 20 متر در حریم چهارباغ عباسی نیز به ستیز با منظر و ماهیت کهن اصفهان قد برافراشته است (حد مجاز

 
ارتفاع 8 متر در حریم تاریخی اصفهان به انضمام نقشه مربوط، در دهه 70 تدوین و اعلام شده و لازم الاجراست). 

اهمیت توسعه پایدار و کارآفرینی در صنعت گردشگري بر کسی پوشیده نیست و هیچ منافاتی با مصالح ملی ندارد، لیکن نابودي
دارایی هاي فرهنگی به بهانه توسعه و سرمایه گذاري و هتل سازي بدون مبناي خردمندانه و قانون مدارانه، بسان قربانی شدن گنجینه
هاي ماندگار به پاي سوداگري و تنگ نظري زودگذر خواهد بود، که نمونه هایش، برج بی قواره جهان نما و پاساژ بی هویت شرقی



چهارباغ به عنوان دو طرح شکست خورده و عبرت آموزند؛ اما در عین حال یک کاروانسراي نیمه مخروبه در نزدیکی همین چهارباغ، با

 
تدبیر و دلسوزي احیا شد و امروز یکی از مشهورترین و مجلل ترین هتل هاي قدیمی جهان است. 

اکنون که برخی مسئولان استان، دلسوزي و اهتمام نسبت به حفظ حریم تاریخی را ندارند و پرونده این بلندمرتبه سازي به شورایعالی
معماري و شهرسازي کشور رسیده است، امضاکنندگان این نامه درخواست دارند تا شورایعالی همسو با قانون شکنی و اصفهان ستیزي
نباشد و سرپوش گذار ناکارآمدي و اشتباه برخی تصمیم گیران نشود و مصالح اصفهان و ایران و نظر کارشناسان و دلسوزان را مبناي

 
تصمیم خود قرار دهد. 

بی شک این میزان بارگذاري در جوار آن معبر کم عرض (کوچه ارفعی)، کل منطقه را با خطر تراکم فروشی و بلندمرتبه سازي هاي
بعدي و پایمال کردن هر چه بیشتر «حق بر شهر» مواجه می کند و مسئولیت تصمیم نهایی، بر عهده تمام اعضا و کارشناسان ارجمند

 
آن شورا و مسئولین قوه قضاییه و نمایندگان مردم در مجلس خواهد بود.» 

از سوي دیگر همه مشکلات اصفهان امروزي فقط این بلندمرتبه سازي ها براي ساخت هتل در محور فرهنگی تاریخی چهارباغ عباسی
نیست، بلکه گذرآقا نوراالله نجفی هم راه مسیرِ دیگري از تخریب هاست که از دل بافت تاریخی اصهفان بیرون می آید که سرانجام با
پیگیري هاي مستمر پویش «نه به گذر آقا نجفی» هر چند بخش زیادي از خانه هاي تاریخی در این مسیر تخریب شدند، اما در نهایت
دبیر شوراي عالی معماري و شهرسازي یک هفته قبل با ارسال نامه اي به استاندار اصفهان از مخالفت این شورا با هر نوع تخریب و
تملک بنا براي احداث گذر موسوم به آقا نوراله نجفی در اصفهان خبر داد و در بند نخست آن تاکید کرد: « نظر به مخدوش شدن
یکپارچگی و انسجام بافت فرهنگی تاریخی شهر اصفهان، بی توجهی به اثر جهانی میدان نقش جهان، عدم لزوم ایجاد پیاده راه با توجه
به فاصله اندك با پیاده راه پیرامون میدان نقش جهان، اثرات تخریب بناها و رهاسازي فضاهاي به وجود آمده بر کیفیت خدمات و

زندگی ساکنین و نارضایتی ایشان، با هرگونه تخریب و تملک بنا به منظور احداث یا امتداد گذر موجود مخالفت شد.»



50 طرح پژوهشی در جهاد دانشگاهی لرستان اجرا می شود
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دهقانی، رئیس جهاد دانشگاهی لرستان گفت: بیش از 50 طرح پژوهشی در دستور کار جهاد دانشگاهی استان بوده که
عملیاتی کردن پژوهش ها براي توسعه لرستان ضروري است.

دهقانی، رئیس جهاد دانشگاهی لرستان گفت: بیش از 50
طرح پژوهشی در دستور کار جهاد دانشگاهی استان بوده
که عملیاتی کردن پژوهش ها براي توسعه لرستان ضروري

 
است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ سید علی نادر
دهقانی در گفت و گو با خبرنگار سفیر افلاك اظهار داشت:
جهاد دانشگاهی براساس رسالتی که دارد در حوزه هاي
فناوري، آموزش و پژوهش فعالیت می کند و در حال حاضر

 
بیش از 50 کار پژوهشی در دستور کار دارد. 

وي افزود: برخی از پروژه ها از سوي سازمانها و برخی نیز
توسط خود جهاد دانشگاهی تعریف و در دست اجرا است و تلاش می شود تا پژوهش ها تا پایان سال انجام و نتایج آنها منتشر شود

 
البته سعی می شود تا در نهایت کارهاي پژوهشی عملیاتی و کاربردي شوند. 

رئیس جهاد دانشگاهی لرستان تصریح کرد: یکی از کارهاي پژوهشی در بخش درمان ناباروري است که تدوین پروتکل ها و

 
دستوالعمل هاي درمانی براي این بیماران است که در نهایت نتیجه این پژوهش می تواند در بهبود روند درمانی ناباروري موثر باشد. 

وي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در بخش کشاورزي عنوان کرد: در بخش گیاهان دارویی نیز پژوهش هایی در دستور کار قرار
گرفته که نمونه آن بررسی خواص ضد باکتریایی عصاره نسترن کوهی است که این گیاه، بومی استان بوده اما از آن استفاده بهینه نمی

 
شود در صورتی که بسیار موثر است و با توجه به پوشش گیاهی می تواند جزء داروهاي گیاهی پرمصرف قرار گیرد. 

دهقانی بیان کرد: در حوزه فناوري بزرگترین مرکز رشد استان مربوط به جهاد دانشگاهی است و با توجه به فعالیت ها و تعداد فناوران،

 
یکی از بزرگترین مراکز رشد کشور است و در واقع کار ما تولید فن و تکنیک است که اغلب به تولید محصول منجر می شود. 

وي با اشاره به فعالیت هاي انجام شده در ایام کرونا افزود: با شیوع کرونا سعی شد که بخشی از فعالیت ها به سمت تجهیزات هدایت

 
شود و بسیاري از دستگاه هاي ضدعفونی کننده اتوماتیک در ادارات و سایر مکان ها توسط جهاد دانشگاهی تولید شد. 

رئیس جهاد دانشگاهی لرستان گفت: همچنین گیت هاي مختلفی براي بیمارستان ها و مراکز دیگر طراحی شده و بر اساس تقاضا در

 
اختیار متقاضیان قرار گرفته است. 



وي اظهارداشت: اولویت جهاد دانشگاهی این است که تدوین مدل انجام شود و اعتقاد داریم طراحی مدل هاي بومی توسعه موفقیت

 
بیشتري را به دنبال دارد چرا که مدل هاي بومی براساس توانمندي هاي محیطی و انسانی همان منطقه طراحی می شود. 

عضو هیئت علمی جهاددانشگاهی لرستان با اشاره به ضرورت توانمند سازي تحصیلی دانش آموزان افزود: این برنامه یکی از پژوهش
هاي در دستور کار جهاد دانشگاهی است که با همکاري آموزش و پرورش در حال انجام بوده هدف از آن افزایش توانایی دانش آموزان

 
بویژه در حوزه هایی چون کارآفرینی است. 

دهقانی عنوان کرد: ساخت دستگاه گاتر زن، هوشمند سازي گلخانه ها و کشت در آب از دیگر اقدامات انجام شده در جهاد دانشگاهی
است. هر کار پژوهشی باید به محصول برسد تا بتواند در هر بخشی یک گام استان را به سمت پیشرفت حرکت دهد و در توسعه استان

 
نقش داشته باشند. 

انتهاي پیام/



جرقه هاي امید براي اشتغالزایی در مناطق مرزي کرمانشاه
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اشتغال یکی از دغدغه هاي اصلی مردم مناطق مرزنشین است. مردمی که در روستاهاي دور و صعب العبوري سکونت دارند
که بعضا نه زمینی مناسب کشاورزي دارد و نه شرایطی براي احداث کارخانه و واحد تولیدي.

 بسیاري از جوانان مناطق مرزي براي اینکه بیکار نباشند و
بتوانند درآمدي براي خود و خانواده هایشان کسب کنند سراغ کارهایی مانند کولبري می روند که مشکلات خاص خود را دارد و

 
گاهی جان آنها را به خطر می اندازد. 

حالا چند وقتی است که بنیاد برکت براي کمک به اشتغال مرزنشینان و خصوصا کولبران اعلام آمادگی کرده و کرمانشاه نیز از جمله

 
استان هاي مرزي مشمول این طرح است. 

در همین راستا امروز (28 مهر) جلسه همفکري با مسئولین بنیاد برکت و همچنین مدیران اقتصادي استان در استانداري کرمانشاه

 
برگزار شد تا بهترین شیوه و ساز و کار براي ساماندهی اشتغال مرزنشینان در نظر گرفته شود. 

 
 



هدایت حاتمی معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه در این جلسه ساماندهی مبادلات مرزي را یکی از دغدغه هاي
اصلی مسئولان نظام دانست و گفت: مراقبت از اشتغال در مرزها، کمک به پایداري مشاغل مرزي و تثبیت جمعیت در این مناطق یکی

 
از مهمترین مواردي است که همواره به آن پرداخته می شود و در استان مرزي کرمانشاه نیز این مهم را با جدیت پیگیري می کنیم. 

وي با بیان اینکه زندگی در جوار مرز دشواري هاي خاص خود را دارد، یادآور شد: یکی از روش هایی که در این مناطق می توان به
آن تکیه کرد، گسترش تجارت بین دو کشور ایران و عراق در مرزها خصوصا در بعد واردات است که هم اکنون نسبت به صادرات رقم

 
بسیار کمی را به خود اختصاص می دهد. 

حاتمی به شرایطی که دولت با در نظر گرفتن تخفیف 700 هزار تومانی براي هرد فرد از محل سود بازرگانی در نظر گرفته یاد کرد که
می تواند به توسعه تجارت در بعد واردات کمک کند و براي مرزنشینان نیز درآمدزایی داشته باشد و ادامه داد: نزدیک به 21 هزار

 
خانوار در استان کرمانشاه می توانند از این مزیت منتفع شوند. 

وي تاکید کرد: با این وجود نمی توانیم صرفا به برنامه هاي تجاري تمرکز کنیم و باید به ایجاد مشاغل دیگري در مرزها نیز توجه
کنیم و براي آنها مدل و ساز و کار مشخص تعریف کنیم و در کنار آن مدلی هم براي حمایت از اشتغال موجود در نواحی مرزها

 
خصوصا روستاها داشته باشیم. 

به گفته این مسئول، در صورت نیاز باید آموزش هاي لازم براي مرزنشینان در نظر گرفته شود و یا حتی پشتیبان هایی براي کمک به

 
پیشبرد طرح هاي اشتغالزا بین آنها مشخص شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه از آمادگی بنیاد برکت براي کمک به اشتغال مرزنشینان یاد کرد و ادامه داد:
اگرچه بنیاد برکت سقف خاصی براي ایجاد اشتغال در این مناطق در نظر گرفته، اما اگر بتوانیم خوب کار کنیم می توانیم این سقف را

 
افزایش دهیم. 

حاتمی اضافه کرد: منابعی هم در داخل استان در اختیار داریم که می توانیم از آنها نیز براي کمک به ایجاد اشتغال در روستاهاي

 
مرزي و یا شهرهایی مانند نوسود و نودشه استفاده کنیم. 

هادي جوهري معاون توسعه کارآفرینی و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت نیز در این نشست با اشاره به طرح هاي اشتغالزایی این
بنیاد و تلاش براي بالا نگه داشتن پرچم اشتغال در کشور، گفت: این برنامه ها در دو سطح دنبال می شود که یک سطح مربوط به

 
کسب و کارهاي خرد و خانگی است. 

وي با بیان اینکه از ابتداي این طرح تاکنون نزدیک به 60 هزار اشتغال خرد و خانگی در استان هاي مختلف کشور ایجاد شده، افزود:
این تعداد تا پایان امسال به 100 هزار شغل خواهد رسید که 500 نفر مجري و تسهیل گر براي اجراي این طرح ها در سراسر کشور

 
داریم. 

عضو هیات مدیره بنیاد برکت سطح دوم فعالیت هاي اشتغالزایی بنیاد برکت را نیز مربوط به حمایت از شرکت هاي کوچک و متوسط
دانست و عنوان کرد: طی حدود یک یا دو سال اخیر از نزدیک به 400 شرکت حمایت کرده ایم و حتی بسیاري از این شرکت ها

 
پشتیبان هایی براي کسب و کارهاي خرد خانگی شدند. 



جوهري از تمرکز بنیاد برکت براي ایجاد اشتغال در استان هاي مرزي و کمک به معیشت مرزنشینان نیز یاد کرد و افزود: در این
بخش نیز عمدتا بر سه استان مرزي کرمانشاه، کردستان و آذربایجان غربی تمرکز داریم تا به رفع معضل بیکاري مردم این مناطق

 
کمک کنیم. 

وي از اجراي 3500 طرح خرد در روستاهاي مرزي شامل 484 روستا در امسال خبر داد و اضافه کرد: با اجراي این طرح ها براي بیش

 
از 10 هزار نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم شغل ایجاد خواهد شد. 

معاون توسعه کارآفرینی و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت اظهار کرد: بیش از 2500 طرح از این تعداد براي دریافت تسهیلات به

 
بانک ها معرفی شده است. 

جوهري از هشت رسته شغلی اصلی که در این طرح ها در نظر گرفته شده هم یاد کرد که شامل دامداري سبک و سنگین، پرورش

 
زنبور عسل، پرورش طیور، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، آبزي پروري، خدمات گردشگري و مشاغل فنی است. 

وي ادامه داد: کار دیگري که امسال با هدف حمایت از اشتغال در مناطق مرزي انجام دادیم همکاري با دانشگاه علم و صنعت در قالب

 
طرح "کاك برکت" بود که کاك مخفف سه استان کرمانشاه، آذربایجان غربی و کردستان به عنوان مشمولین این طرح است. 

به گفته جوهري، در قالب این طرح از ایده ها و پیشنهادات نوآورانه براي کمک به ایجاد اشتغال حمایت خواهد شد و هدف اصلی آن

 
نیز جلب مشارکت خود مردم است. 

 
در ادامه این نشست مدیران استان نیز به بیان پیشنهادات خود براي بهترین شیوه ایجاد اشتغال در مناطق مرزي پرداختند. 

انتهاي پیام



گود آسیب هاي اجتماعی محله هرندي تبدیل به بوستان شد
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بوستان زندگی در محله هرندي منطقه 12 امروز دوشنبه با حضور شهردار تهران، اعضاي شوراي اسلامی شهر تهران و جمعی
از مسئولین کشوري و لشکري افتتاح شد.

عکس آرشیوي است به گزارش ایسنا، علی محمد مختاري
در آیین بهره برداري از بوستان زندگی محله هرندي واقع
در منطقه 12 گفت: امروز شاهد افتتاح یکی دیگر از طرح
هاي اجرایی در کلانشهر تهران به نام بوستان زندگی
هستیم. این بوستان با نگاه ویژه شهردار تهران که از زمان
تصدي خود به میزان زیادي به توسعه و نگهداشت فضاي
سبز توجه جدي داشته است و با هدف ارتقاي کیفیت

 
زندگی در شهر تهران احداث شده است. 

وي افزود: مقرر بود این بوستان در هفته تهران به بهره
برداري برسد که به دلیل تقارن با اربعین حسینی افتتاح آن به امروز موکول شد. این بوستان داراي امکاناتی نظیر دریاچه، کتابخانه،
سالن آمفی تئاتر روباز، میدانگاه توقف و تعامل فرهنگی و نیز امکانات ورزشی و بازي کودکان است. بوستان زندگی با مساحت 24

 
هکتار در محله شهید هرندي واقع شده است. 

وي افزود: بوستان هاي ما در تهران اصولا حصاري ندارند به جز بوستان پارك شهر که حصار دارد و در بوستان زندگی نیز از همین

 
بوستان به عنوان بوستان مادر الگوبرداري شده است. 

وي ادامه داد: در ساخت این بوستان ملاحظات زیست محیطی متعددي لحاظ شده است به شکلی که آب دریاچه این بوستان داراي
سیستم بازچرخانی است و بخشی از آب مورد نیاز فضاي سبز آن توسط آب دریاچه تأمین می شود. از سوي دیگر فضاي سبز این
بوستان علاوه بر اینکه با سیستم آبیاري تحت فشار آبیاري می شود از گونه هاي گیاهی سازگار با اقلیم منطقه استفاده شده است. بی

 
تردید این بوستان می تواند مأمن و محل زندگی گونه هایی از پرندگان باشد و به اکولوژي و محیط زیست منطقه کمک کند. 

مدیرعامل سازمان بوستان ها و فضاي سبز شهر تهران در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به اینکه بوستان زندگی یکی از
بزرگترین بوستان هاي منطقه شوش است، افزود: محل ساخت این بوستان در گذشته یکی از گودهاي محل بوده و بیشتر به محل
بروز ناهنجاري هاي اجتماعی و محل تجمع معتادان تبدیل شده بود که با ساخت این بوستان و به ویژه ساخت دیوار پیرامونی آن

 
چنین معضلاتی حل و فصل خواهد شد و این فضا تبدیل به محیطی امن براي تفرج و بازي کودکان خواهد شد. 

وي تأکید کرد: ارتقاي امنیت اجتماعی منطقه و افزایش سطح سلامت و بهداشت محله هرندي یکی از اهداف ساخت این بوستان بوده

 
تا بستر مناسبی براي توسعه کارآفرینی و ایجاد محلی براي گذران اوقات فراغت فراهم شود. 



انتهاي پیام



فراخوان اعطاي تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه (ویژه ناشران)

منبع: بازار کارشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/07/28

تسهیلات حمایتی کم بهره به منظور حمایت از صنوف فعال فرهنگی، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع فرهنگی با
عاملیت صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان فرهنگی (ناشران) اعطا می شود.

تسهیلات حمایتی کم بهره به منظور حمایت از صنوف فعال فرهنگی، حفظ فرصت هاي شغلی و رونق صنایع فرهنگی با عاملیت

 
صندوق کارآفرینی امید به متقاضیان فرهنگی (ناشران) اعطا می شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی و روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان خراسان شمالی؛ فعالان فرهنگی و مدیران
کسب و کارهاي انتشاراتی می توانند از روز چهارشنبه 23 مهرماه با مراجعه به آدرس الکترونیکی

 
www.tohfeh.farhang.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند. 

متقاضیان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در خصوص شرایط دریافت تسهیلات حمایتی با شماره 38512668 (خانم کنجکاو)

 
تماس بگیرند. 

همچنین فراخوان سایر شاخه ها و زیرشاخه هاي مرتبط با کسب و کارهاي فرهنگی متعاقبا اعلام خواهد شد.



از سرگیري فعالیت بندر شادگان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/07/28

با همت و تلاش شوراي تامین استان فعالیت بندر شادگان امروز از سرگرفته شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خوزستان ، سرپرست فرمانداري شادگان گفت: با هدف رونق بیشتر فعالیت هاي بازرگانی

 
و همچنین زمینه مساعد در اسکله تجاري شادگان ترخیص کالاي همراه مسافر در بندر شادگان از سر گرفته شد. 

امید صبري پور افزود: کالا هاي زیادي در بندر شادگان انبار شده
بودند که با همکاري شوراي تامین استان خوزستان، نماینده
مردم شادگان در مجلس شوراي اسلامی و استاندار خوزستان از
امروز ترخیص این کالا ها در این بندر آغاز شد و بازارچه همراه

 
مسافر نیز در این شهرستان فعالیت خود را از سرگرفت. 

وي ادامه داد: رونق کسب و کار و بازرگانی و به دنبال آن ایجاد
فرصت هاي اشتغال از طریق تخلیه و بارگیري انواع کالا در این
بندر محلی از اهم اهدافی است که براي فعالیت مجدد بندر و

 
بازارچه کالاي همراه مسافر دنبال می شود. 

سرپرست فرمانداري شادگان خاطر نشان کرد: با از سرگیري فعالیت بازارچه کالاي همراه مسافر در شادگان می توان شاهد حضور

 
مردم خوزستان در این شهرستان باشیم تا زمینه رونق اشتغال و اقتصاد در منطقه فراهم شود. 

صبري پور افزود: مردم شادگان باید از شرایط و ظرفیت ایجاد شده در بندرتجاري این شهرستان استفاده کنند، زیرا ماندگاري بندر به

 
رونق و تردد شناور ها در آن بستگی دارد. 

وي با اشاره به نقش بازارچه کالاي همراه مسافر شادگان گفت: دولت سعی دارد با ایجاد زمینه مناسب کسب و کار و تجارت، معیشت

 
مرزنشینان را تسهیل کند، زیرا این بازارچه در ایجاد اشتغال شهرستان نقش پررنگی خواهد داشت. 

بندرشادگان به عنوان هفتمین بندرتجاري استان خوزستان در مساحتی حدود سه هکتار و با هزینه اي افزون بر 400 میلیارد ریال از

 
سوي سازمان بنادر و دریانوردي تکمیل شده است که در دولت تدبیر و امید افتتاح شد. 

 
بیشتر بخوانید :رشد ارسال کالا از نخستین شهر لجستک غلات کشور 

این بندرتجاري مشتمل بر 2پست اسکله از نوع شمع و عرشه بتنی به طول 103 متر و عرض 12 متر،2پل دسترسی می باشد.



طرح هاي پیشنهادي مشکل بازار خودرو را حل می کند؟

منبع: پرشین خودروشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/07/28

بازار خودرو یکی از ایام پرچالش خود در چند سال اخیر را سپري می کند و تعدادي از نمایندگان مجلس براي حل این
چالش ها طرحی را تدوین کرده اند؛ اما ایا این طرح می تواند مشکلات موجود را برطرف کند؟

به گزارش پرشین خودرو، مدتی است که آشفتگی بازار خودرو تشدید شده است و به دلیل هیجانات کاذب ناشی از سوءمدیریت
مسئولین و همچنین متوازن نبودن عرضه و تقاضا، ضمن افزایش تقاضاي سرمایه اي براي این کالا، قیمت آن نیز به صورتی
غیرمنطقی بالا رفته است. از طرفی اختلاف قیمت مصوب شوراي رقابت و قیمت بازار آزاد سبب ایجاد انگیزه براي دلالان و واسطه
گران براي گرفتن سودهاي کلان از این بازار شده است. به تازگی طرحی براي اصلاح شرایط موجود بازار خودرو در مجلس مطرح شده

 
است که طراحان آن می گویند با اجرایش می توان به متعادل شدن قیمت ها و حذف رانت و واسطه گري امیدوار بود. 

تعیین قیمت خودرو صفر در ایران به عهده شوراي رقابت است. شفاف نبودن نحوه محاسبه و تأخیر در انتشار قیمت ها، موجب
نارضایتی مردم و خودروسازان شده است. تأخیر در به روز رسانی قیمت ها سبب افزایش زیان انباشته خودروسازان شده و کاهش
سرمایه در گردش را در پی داشته است. در این میان کاهش نقدینگی موجب کاهش میزان تولید و تأخیر در تحویل خودروها شده

 
است. 

 
 

 
مقایسه دارایی و بدهی ایران خودرو 

در طرح تحول بازار و صنعت خودرو سبک که هم اکنون در مجلس در حال بررسی است، پیشنهاد شده است تا فرمول قیمت گذاري
خودرو توسط شوراي رقابت به صورت شفاف منتشر گردد تا مردم و خودروسازان قادر باشند قیمت خودرو را محاسبه نمایند و شوراي

 
رقابت بر حُسن اجراي این فرآیند نظارت کند. 

با اجراي این پیشنهاد قیمت گذاري خودرو شفاف می شود و زیان انباشته خودروساز کنترل می گردد که نتیجه آن افزایش میزان

 
تولید خودرو است. افزایش عرضه خودرو، کاهش قیمت خودرو در بازار را در پی خواهد داشت. 

علی سعدوندي کارشناس اقتصادي نیز گفت: هر کاري که سبب حذف دلال شود و رابطه مستقیمی بین مشتري و کارخانه شکل دهد،

 
خصوصاً در شرایط فعلی، به نفع اقتصاد کشور است، خصوصاً در موضوع خودرو که در حال حاضر اولویت بالایی نیز در جامعه دارد. 



 
 

 
زیان انباشته ایران خودرو 

 
افزایش کیفیت خودرو با ایجاد انگیزه در خودروسازان و تقویت استانداردهاي ایمنی 

ایمنی و میزان مصرف سوخت از جمله شاخص هاي کلیدي کیفیت خودرو هستند. خودروهاي تولیدي توسط شرکت هاي مطرح دنیا
(از جمله خودروسازان مطرح چینی)، در اکثر موارد داراي 4 الی 5 ستاره ایمنی در آزمایش ایمنی تصادف (یورو ان کپ) هستند، این

 
در حالی است که خودروهاي پر تیراژ داخلی به زحمت قادر به کسب یک یا 2 ستاره ایمنی در آزمایش مذکور می باشند. 

فقدان کیفیت کافی در خودروهاي داخلی، سبب بالا رفتن آمار تصادفات منجر به فوت و مجروحیت در کشور شده است. بر اساس آمار
اعلام شده توسط سازمان پزشکی قانونی کشور، در سال 98، بیش از 15 هزار نفر در تصادفات رانندگی جان خود را از دست دادند و
بیش از 307 هزار نفر نیز مصدوم شدند. میزان تلفات رانندگی در اروپا حدود 9 کشته در 100 هزار نفر است درحالی که این میزان در

 
ایران حدود 20 کشته در هر 100 هزار نفر است، که نشان دهنده آمار بیش از دو برابري فوتی هاي ایران نسبت به قاره اروپا است. 

در خصوص مصرف سوخت، میزان مصرف سوخت ترکیبی (شهر و جاده) خودرو دنا 7.74 لیتر در 100 کیلومتر است. در حالی که
مصرف سوخت خودروهاي چینی همچون برلیانس که در داخل کشور مونتاژ می شوند، 6.4 لیتر در 100 کیلومتر است، این مقایسه

 
نشان می دهد این دو خودرو در مصرف سوخت، 20 درصد اختلاف مصرف دارند. 

درباره خودروهاي قدیمی تر مانند پژو 405 نیز مصرف سوخت بالا قابل مشاهده است، این خودرو در هر 100 کیلومتر، 8.38 لیتر
سوخت مصرف می کند که در مقایسه با خودرو برلیانس، 30 درصد مصرف سوخت بیشتر را نشان می دهد.در این میان اگر میزان
مصرف سوخت خودروهاي کشور 20 درصد کاهش یابد، میزان درآمد حاصل از صادرات بنزین صرفه جویی شده برابر با 2.4 میلیارد

 
دلار می گردد که معادل 50 هزار میلیارد تومان است. 

در حال حاضر سود خودروساز به ازاي هر خودرو، 5 درصد محاسبه می شود و کیفیت خودرو اثر چندانی در محاسبه سود ندارد.
طراحان طرح تحول بازار و صنعت خودرو سبک می گویند که در این طرح به منظور ایجاد انگیزه براي خودروسازان، مشوق هایی براي
افزایش سطح ایمنی و کاهش مصرف سوخت در خودروهاي داخلی پیشنهاد شده است، به این صورت که به ازاي افزایش ایمنی یا
کاهش مصرف سوخت خودرو، تسهیلاتی براي خودروساز در نظر گرفته شود. به عنوان نمونه در صورت کسب 2 الی 5 ستاره ایمنی 2
الی 5 واحد درصد به سود مصوب خودرو اضافه شود. همچنین پیشنهاد شده است استانداردهاي ایمنی خودرو به صورت پلکانی طی

 
سه مرحله افزایش یابد تا ایمنی خودروهاي ساخت داخل به حدود خودروهاي روز اروپایی و آمریکایی برسد. 



 
خودروهاي دست ساز و غیرکارخانه اي 

صنعت خودروهاي دست ساز و خاص در دنیا جایگاه ویژه اي دارد. بسیاري از شرکت ها مانند لامبورگینی، پورشه و فراري داراي
تولیدات با تیراژ پایین ولی ارزش بالا هستند؛ به عنوان نمونه قیمت متوسط تولیدات فراري حدود 400 هزار دلار است که 20 برابر

 
قیمت خودروهاي متداول است. 

در کشورهاي مطرح در حوزه خودروسازي مانند آمریکا مسیر ویژه اي به منظور دریافت پلاك و مجوز تردد براي خودروهاي دست

 
ساز ایجاد شده است تا سازندگان این خودروها با هزینه مالی و زمانی قابل قبول، قادر به دریافت پلاك و مجوز تردد گردند. 

در داخل کشور نیز تعدادي خودرو دست ساز توسط مبتکرین داخلی ساخته شده است اما هیچیک از سازندگان، موفق به دریافت

 
پلاك نشده اند. دلیل اصلی عدم دریافت پلاك و مجوز تردد، هزینه بالاي مالی و زمانی دریافت مجوزها است. 

به منظور توسعه فناوري و ایجاد اشتغال براي نیروي تحصیل کرده و متخصصین حوزه صنعت، در این طرح پیشنهاد شده است مسیر

 
ویژه اي براي صدور مجوز تردد و دریافت پلاك براي خودروهاي دست ساز ایجاد گردد. 

 
با اجراي این پیشنهاد علاوه بر تامین نیاز داخل، امکان صادرات این نوع خودروها و ارزآوري براي کشور فراهم می شود. 

 
کاهش آلودگی هوا با توسعه اسقاط خودروهاي فرسوده 

آلودگی هواي کلانشهرها به خصوص شهر تهران سالیان متمادي یکی از بزرگ ترین چالش هاي محیط زیستی کشور محسوب می
شود. منشاءیابی آلودگی هواي تهران حاکی از سهم 65 درصدي وسایل نقلیه در آلودگی هوا می باشد که 50 درصد این آلودگی به

 
واسطه تردد وسایل نقلیه فرسوده در شهر است؛ درحالی که صرفاً 10 درصد وسایل نقلیه جزء ناوگان فرسوده هستند. 

از طرفی ارزیابی هزینه و فایده راهکارهاي کاهش آلودگی هوا نشان می دهد که اسقاط ناوگان فرسوده، کارآمدترین روش براي کنترل

 
آلودگی هوا است. 

این راهکار در پیچ و خم هاي قانونی با رکود چندین ساله مواجه شده و قریب به 100 هزار گواهی اسقاط در پایان سال 98 در مراکز

 
اسقاط انباشته شده و منجر به تعطیلی 95 درصد مراکز و بیکاري حدود 23 هزار نفر شده است. 

ناپایدار بودن بازار تقاضاي گواهی هاي اسقاط اصلی ترین عامل رکود اسقاط ناوگان فرسوده است؛ به طوري که گره زدن تقاضاي
گواهی ها صرفاً به واردات خودرو از یک سو و اعمال ممنوعیت واردات در سال هاي اخیر از سویی دیگر منجر به کاهش 75 درصدي
اسقاط ناوگان فرسوده شده است، لذا ایجاد بازارهاي تقاضاي جدید و پایدار، کاراترین راه حل به منظور توسعه اسقاط ناوگان فرسوده و

 
بهبود کیفیت هواي کلانشهرها است. 

در طرح تحول بازار و صنعت خودرو سبک، واردات هر 20 هزار دلار قطعات و تولید هر 5 خودرو منوط به ارائه یک گواهی اسقاط

 
خودرو شده است. 

مطابق بررسی هاي کارشناسی، واردات قطعات خودرو و تولید خودرو ازجمله مهم ترین بازارهاي پایدار براي افزایش تقاضاي این



گواهی ها محسوب می شوند. پیش بینی می شود که الحاق و تصویب ماده و تبصره هاي پیشنهادي مربوط به اسقاط، علاوه بر افزایش

 
سالانه حدود 500 هزار گواهی و رونق مجدد مراکز اسقاط، آلودگی هواي شهر تهران را نیز بیش از 30 درصد کاهش دهد. 

 
رتبه بندي تعمیرگاه هاي خودرو 

پیدا کردن تعمیرگاهی که خودرو را با کیفیت و قیمت مناسب تعمیر نماید یکی از چالش هاي صاحبان خودرو بوده است. تعویض
قطعه به جاي تعمیر، تعویض قطعات سالم به جاي قطعات معیوب (عمداً و سهواً)، حل نشدن مشکل خودرو پس از چندین بار مراجعه

 
به تعمیرگاه و اخذ هزینه بالا در مقابل ارائه خدمت، از جمله مشکلاتی بوده که صاحبان خودرو با آن دست و پنجه نرم کرده اند. 

در این طرح وزارت صمت ملزم شده است امکان رتبه بندي تعمیرگاه ها را بر اساس نظرسنجی فراهم نماید تا با ایجاد رقابت بین

 
تعمیرگاه ها، مردم از خدمات تعمیرگاهی با کیفیت و قیمت مناسب بهره مند شوند. 

به نظر می رسد طرح تحول بازار و صنعت خودروي سبک در صورتی که به صورت کامل اجرا شود و خودروسازان اجراي آن را محدود
به مفاد تامین کننده منافع خودشان نکنند، می تواند منجر به افزایش تولید خودرو و تقویت استانداردهاي صنعت خودروسازي شده و

 
ضمن بالابردن کیفیت، به متعادل شدن قیمت منجر شود. 

 
منبع: مهر 



رتبه اول براي ایلام در شاخص هاي امنیت سرمایه گذاري

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/07/28

مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداري ایلام گفت: این استان رتبه اول غرب کشور در شاخص امنیت سرمایه
گذاري در سال 98 را کسب کرد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز ایلام؛ آیت قیصربیگی گفتت: در آخرین گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس از پایش
امنیت سرمایه گذاري در ایران در سال 98 استان ایلام با 5.89،
رتبه یک غرب کشور و جزو هفت استان برتر کشور در این

 
شاخص معرفی شده است. 

وي رشد قابل توجه سرمایه گذاري در استان نتیجه بهبود
شاخص هاي هاي امنیت سرمایه گذاري در استان عنوان کرد و
افزود: امنیت بالاي سرمایه گذاري در استان منجر به رشد بالاي

 
200 درصدي سرمایه گذاري استان در سال گذشته شد. 

قیصربیگی وحدت و همدلی مردم و مسوولان استان در ایجاد
امنیت بالا و جذب سرمایه گذاري را تاثیر گذار خواند و یادآور شد: استاندار ایلام طی چند سال گذشته همواره با حرکت در مسیر
وحدت، همدلی و تعامل سازنده توانسته است در بین دستگا هاي اجرایی دولتی و غیردولتی استان انسجام و همگرایی ایجاد کند و با
برنامه هاي مختلف و تاکید بر حضور مسوولان در بین مردم و اجراي طرح ها و برنامه هاي مختلف در این زمینه باعث مشارکت بالاي

 
مردم در امور مختلف باشد. 

وي افزود: در طی سه سال گذشته استاندار ایلام بیش از 600 دیدار را با مسوولان ارشد کشوري و لشکري برگزار کرده و ایجاد

 
سرمایه گذاري در استان یکی از مهمترین راهبرد هاي استاندار براي توسعه و ایجاد اشتغال استان به شمار رفته است. 

قیصربیگی افزود: در سه سال گذشته بیش از 50 هزار میلیارد تومان (قریب 100 برابر بودجه عمرانی سال جاري) در استان ایلام

 
سرمایه گذاري شده که این موضوع براي توسعه و ایجاد اشتغال در استان بسیار حائز اهمیت است. 

وي یادآور شد: ماحصل ایجاد تحرك بخشی گسترده استان در سال هاي اخیر در حوزه سرمایه گذاري منجر به کسب رتبه اول
شاخص امنیت سرمایه گذاري استان در بهار 98 و قرار گرفتن ایلام در ردیف هفت استان برتر کشور در این شاخص بسیار مهم و

 
تعیین کننده است. 

قیصر بیگی یادآور شد: دفتر مطالعات اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس گزارش "پایش امنیت سرمایه گذاري در ایران در فصول
سال 98" را که با سنجش "شاخص امنیت سرمایه گذاري در ایران" انجام شده، به تفکیک 31 استان، 38 مؤلفه، هفت نماگر و 9

 
حوزه کسب و کار منتشر کرده است. 



بر اساس این گزارش استان هاي کشور از نظر امنیت سرمایه گذاري دسته بندي شده اند و بر این اساس خراسان جنوبی با 5.62 و
یزد با 5.57 امن ترین و تهران نیز با 6.51 ناامن ترین استان ها براي سرمایه گذاري معرفی شده است.



معاون استاندار قزوین: فعالیت اقتصادي بدون حمل و نقل مفهومی ندارد

منبع: ایرناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/07/28

قزوین – ایرنا – معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار قزوین گفت: فعالیت اقتصادي بدون صنعت حمل و نقل مفهومی
ندارد و باید براي توسعه زیرساخت ها و جذب سرمایه گذاري ها در این بخش برنامه ریزي و اقدام کرد.

قزوین – ایرنا – معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار
قزوین گفت: فعالیت اقتصادي بدون صنعت حمل و نقل
مفهومی ندارد و باید براي توسعه زیرساخت ها و جذب

 
سرمایه گذاري ها در این بخش برنامه ریزي و اقدام کرد. 

به گزارش ایرنا، عیسی قبادي روز دوشنبه در جلسه
کمیسیون حمل و نقل، گمرك و ترانزیت اتاق تعاون استان
که با دستور کار افتتاح کانون سراسري انجمن هاي صنفی
کارگري رانندگان وانت بارهاي کشور در قزوین برگزار شد،
افزود: اساسا حمل و نقل تاثیرگذارترین بخش اقتصادي در

 
خود اقتصاد و جریان صادرات و واردات کالا است به همین دلیل در جهان به این صنعت بسیار توجه می شود. 

قبادي اضافه کرد: خوشبختانه بخش تعاون از ابتداي انقلاب به این بخش ورود کرده و در گذشته تعاونی 17 گانه را در صنعت حمل و

 
نقل داشتیم که تا به امروز کار خود را به درستی انجام داده اند. 

وي با بیان اینکه در حوزه حمل و نقل باید سرمایه گذاري درستی داشته باشیم، افزود: اگرچه سرمایه گذاري در حوزه حمل و نقل

 
بسیار سنگین، کاملا زیرساختی و نیازمند توجه ویژه است ولی موجب توسعه کشور، رونق اقتصادي و اشتغالزایی خواهد شد. 

این مسوول افزود: امروزه حمل و نقل به یکی از موضوعات مهم در حوزه اقتصاد تبدیل شده است و هم بر اقتصاد به دلیل نوع فعالیت

 
خود تاثیر می گذارد و هم تاثیر زیادي بر اشتغال دارد. 

وي گفت: اگر بخش بازرگانی در اقتصاد از اهمیت زیادي برخوردار است اتکاي بسیار زیادي بر صنعت حمل و نقل دارد چون این

 
بخش، بیش از نیمی از هزینه و قیمت کالا را در کشورهاي دنیا تعریف و تعیین می کند که بستگی به سرمایه گذاري کشورها دارد. 

معاون استاندار قزوین اضافه کرد: به موازات سرمایه گذاري هاي کلان در جهان سرمایه گذاري هایی در حوزه حمل و نقل نیز صورت
می گیرد چون اگر به به سرمایه گذاري در بخش حمل و نقل توجه نشود سرمایه گذاري در کارهاي دیگر هم با مشکل مواجه خواهد

 
شد. 

قبادي افزود: باید به صنعت حمل و نقل در کشور به مثابه گردش خون در بدن نگاه کرد که اگر این چرخه در پیکر به مانعی برخورد



 
کند یا رگ ها انسداد یابد مشکلات بسیاري براي کل کالبد انسان به وجود می آید. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین نیز در این جلسه با اشاره به افتتاح کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارگري
رانندگان وانت بارهاي کشور در قزوین، افزود: با تشکیل این کانون و هم اندیشی در خصوص نحوه اجراي مصوبات کمیسیون حمل و
نقل، گمرك و ترانزیت اتاق ایران، اقدامات بسیار موثري در حوزه شناسایی و رفع مشکلات رانندگان وانت بارها انجام خواهد شد که

 
نتایج آن از قزوین به عنوان پایلوت اجراي این طرح به سایر استان ها تسري می یابد. 

رضا گروسی افتتاح این کانون را براي استان و فعالان حوزه تعاون منشا خیر و برکت دانست تا با همکاري و هم افزایی بیشتر دستگاه

 
هاي متولی براي ساماندهی وانت بارها در استان قزوین اقدام گردد. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي 

 
- استان قزوین 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- استانداري قزوین



موقوفات پزشکی، منبع ایجاد ظرفیت هاي بزرگ علمی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/07/28

موقوفات پزشکی شیراز، ظرفیت بزرگ علمی و فرهنگی ایجاد کرده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس، تولیت
آستان مقدس شاهچراغ در دیدار با مدیر کل اوقاف و امور
خیریه استان فارس گفت: وقف جلوه اي از رحمانیت

 
حضرت حق است که نیک و بد از آن بهره مند می شوند. 

آیت االله دژکام با بیان اینکه خدمات در حوزه سلامت از
محل موقوفات پزشکی و بهداشتی در فارس کم نظیر است،
گفت: هنوز محاسبه دقیقی از تاثیر موقوفه در درمان نشده
است و به همین علت خیلی از افراد جامعه از آن مطلع

 
نیستند. 

آیت االله دژکام افزود: این اطلاع رسانی باعث می شود که عده اي راغب شوند تا در مسیر وقف گام بردارند و این اقدام می تواند الگویی

 
براي سایرین باشد. 

وي با بیان اینکه موقوفات پزشکی شیراز، ظرفیت بزرگ علمی و فرهنگی ایجاد کرده است، گفت: با تبیین و معرفی خدمات موقوفات،

 
حس انسان دوستی براي مردم ایجاد می شود. 

 
آیت االله دژکام گفت: وقف یک کار اقتصادي با خدمت فرهنگی است که در هیچ جاي این دنیا اینچنین اتفاقی رخ نداده است 

تولیت آستان مقدس شاهچراغ گفت: ظرفیت هاي بالا و اقدامات بسیار خوبی در اوقاف انجام شده است که هر کدام به نوعی در حال

 
خدمت به مردم هستند و همه آن ها در حوزه هاي مختلف الگو هستند. 

وي ادامه داد: حوزه هاي اشتغال، فرهنگی و اجتماعی حوزه هایی هستند که امروز نیازمند حضور واقفان هستند که امید داریم در این
حوزه ها هم پاي واقفان باز شود تا به مردم خدمت رسانی کنند.



افزایش 83 درصدي بازرسی ها از واحد هاي تولیدي استان زنجان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/07/28

در 6 ماهه نخست امسال بازرسی ها از واحد هاي تولیدي استان زنجان افزایش 83 درصدي داشته است.

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري صداوسیما مرکز زنجان؛مدیر روابط کار اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان با
اشاره به اینکه یکی از وظایف حوزه روابط کار بازرسی از واحد هاي تولیدي است، گفت: به طور کلی دو نوع بازرسی دوره اي و موردي

 
از واحدهاي تولیدي انجام می شود که هر بازرس در ماه 55 بازرسی انجام داده و گزارش تهیه می کند. 

کریمی افزود: همچنین طبق خواسته دستگاه هاي نظارتی،
حوادث ناشی از کار و یا خود واحد ها نیز بازرسی موردي انجام

 
می شود. 

وي اضافه کرد: وظیفه اصلی بازرسان نظارت بر اجراي مقررات،
حمایت از مشاغل سخت و زیان آور، مزد، رفاه کارگران، اشتغال
بانوان، مدت کار، اشتغال نوجوانان، نظارت بر اجراي صحیح

 
حفاظت فنی و رسیدگی به حوادث ناشی از کار است. 

کریمی گفت: در 6 ماهه نخست سال گذشته، دو هزار 459 بازرسی از واحدهاي تولیدي انجام شد که که این رقم در مدت مشابه
امسال به چهار هزار و 500 بازرسی رسیده که از این منظر شاهد رشد 83 درصدي در بازرسی ها هستیم.



احیاي موقوفات از برکات انقلاب اسلامی است

منبع: ایرناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/07/28

اراك - ایرنا - نماینده ولی فقیه در استان مرکزي گفت: احیاي موقوفات از برکات و توفیقات انقلاب اسلامی است و براساس
موازین دینی آحاد جامعه در برابر حقوق وقف مسئول هستند.

اراك - ایرنا - نماینده ولی فقیه در استان مرکزي گفت:
احیاي موقوفات از برکات و توفیقات انقلاب اسلامی است و
براساس موازین دینی آحاد جامعه در برابر حقوق وقف

 
مسئول هستند. 

آیت االله «قربانعلی دري نجف آبادي» روز دوشنبه در دیدار
با کارکنان اداره کل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي به
مناسبت دهه وقف، افزود: معرفی جایگاه وقف آثار و برکات
این سنت حسنه در جامعه موجب اهتمام مردم به انجام

 
وقف می شود. 

وي ادامه داد: شفاف سازي فعالیت هاي موقوفات و سلامت سازمانی اوقاف و امور خیریه باعث تشویق مردم در امر وقف می شود که

 
این مهم باید سرلوحه امور این سازمان و دیگر نهادهاي فرهنگی و مذهبی قرار گیرد. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي اظهار داشت: سنت حسنه وقف صدقه جاریه و احسان ماندگار است که آثار و برکات متعددي دارد

 
و در دین مبین اسلام نیز تاکید زیادي بر آن شده است. 

آیت االله دري نجف آبادي اضافه کرد: وقف باعث گسترش عدالت در جامعه می شود و آثار اقتصادي، اجتماعی، اخلاقی و فرهنگی

 
فراوانی به همراه دارد و از تضادهاي طبقاتی به میزان قابل توجهی می کاهد و مشارکت مردم را در امور اجتماعی افزایش می دهد. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي یادآور شد: تحقق اقتصاد مقاومتی مورد نظر رهبر معظم انقلاب، اشتغال زایی، کارآفرینی، حمایت
همه جانبه از مرزهاي دانشی نو و حوزه دانش بنیان، کشت و صنعت و حمایت از نخبگان از موضوعات محوري است که اوقاف باید در

 
اولویت کار قرار دهد. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي نیز در این دیدار گفت: 100 عنوان برنامه فرهنگی در دهه گرامیداشت وقف (24 مهر تا

 
سوم آبان ماه) در نقاط مختلف این استان برگزار می شود. 

حجت الاسلام «عبداالله واحدي» افزود: توزیع پنج هزار سبد معیشتی، برگزاري 35 سلسله نشست تخصصی با اصناف، جوامع علمی،
حوزویان، خیران و بازاریان با هدف نهادینه کردن فرهنگ وقف و گزاري همایش وقف و رسانه با حضور خبرنگاران و مدیران مسئول

 
خبرگزاري ها و نشریه هاي این استان از جمله برنامه هاي دهه وقف است. 

وي ادامه داد: برگزاري همایش هاي مختلف بصیرت افزایی، غبارروبی و عطرافشانی بقاع متبرکه شاخص استان، عطرافشانی قبور مطهر
شهدا و دیدار با خانواده هاي معظم شهدا و دیدار با نماینده ولی فقیه در استان و استاندار مرکزي برگزاري از دیگر برنامه هاي دهه

 
وقف در استان مرکزي است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي در خصوص عملکرد یک سال گذشته این نهاد نیز گفت: توزیع 36 بسته جهیزیه به ارزش
چهار میلیارد و 500 میلیون ریال در طرح پیوندهاي آسمانی، کمک به یک هزار کودك بی سرپرست به ارزش 2 میلیارد و 500



میلیون ریال در طرح دست هاي مهربانی و توزیع یک هزار و 300 بسته تحصیلی به ارزش یک میلیارد و 750 میلیون ریال در طرح

 
مهر تحصیلی از مهمترین اقدامات این نهاد است. 

حجت الاسلام واحدي بیان کرد: توزیع 25 هزار بسته معیشتی در رزمایش کمک مومنانه به ارزش 75 میلیارد ریال، کمک به 500
بیمار نیازمند به ارزش یک میلیارد و 200 میلیون ریال در طرح مهر تندرستی، توزیع بسته هاي بهداشتی به ارزش25 میلیارد ریال،
آزادسازي 10 زندانی جرایم غیر عمد با محکومیت یک میلیارد و 300 میلیون ریال و حمایت از 50 خانواده زندانی از دیگر اقدامات

 
یک سال گذشته اداره کل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي است. 

 
بیش از پنج هزار موقوفه در استان مرکزي به ثبت رسیده که 2 هزار موقوفه اقتصادي و درآمد زا هستند. 

 
25 ماه صفر تا پنجم ماه ربیع الاول با عنوان دهه وقف نام گذاري شده است. 

 
برچسب ها 

 
- نماینده ولی فقیه مرکزي 

 
- استان مرکزي 

 
- امام جمعه اراك 

- وقف



جلسه ستاد تسهیل ویژه رفع مشکلات فاز یک شهرك صنعتی پرند تشکیل شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/07/28

فرماندار رباط کریم گفت: تا تعیین تکلیف نهایی قانونی در کنار صنعتگران هستیم و اجازه نخواهیم داد حتی یک واحد
تولیدي در سال جهش تولید تعطیل شود.

جلسه ستاد تسهیل ویژه رفع مشکلات فاز یک شهرك
صنعتی پرند تشکیل شد فرماندار رباط کریم گفت: تا
تعیین تکلیف نهایی قانونی در کنار صنعتگران هستیم و
اجازه نخواهیم داد حتی یک واحد تولیدي در سال جهش

 
تولید تعطیل شود. 

به گزارش خبرگزاري برنا از تهران ؛ نظام ملکشاهی در
سیزدهمین جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، و
دهمین جلسه کمیته اشتغال که با حضور فتحعلی

محمدزاده، معاون فنی سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، صابر پرنیان مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی استان
تهران در معیت هیئت همراه و تنی چند از اعضاي هیئت مدیر شهرك صنعتی پرند در محل حوزه فرماندار برگزار شد، پس از ارئه
گزارش در خصوص پتانسیل و ظرفیت موجود شهرستان و تاکید بر این مهم که بسیاري از کارخانه هاي تولیدي و صنعتی شهرستان
جزو برندهاي برتر کشور قلمداد می شوند و در امر صادرات فعال هستند، در راستاي طرح توسعه شهرك هاي صنعتی و رفع دغدغه
صنعتگران شهرستان به ویژه 400 واحد تولیدي، خدماتی و صنعتی واقع در فاز یک شهرك صنعتی پرند به جهت نداشتن مشکل
پروانه صنعتی بیان کرد: تمام تلاشمان را به کار خواهیم بست تا مشکل شهرك هاي صنعتی و صنعتگران را در راستاي عمل به
منویات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) در سالی که به نام جهش تولید نامگذاري شده مرتفع نماییم تا بتوانیم با فعالیت واحدهاي

 
مذکور بر تعداد شاغلان در شهرستان بیفزاییم. 

نماینده عالی دولت با اشاره به مصوبه شوراي تامین در خصوص رفع مشکل حادث شده، عنوان کرد: در اسفند ماه سال 94 پیرو
مصوبه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان تهران، پروانه بهره برداري براي درخواست کنندگان صادر شد که در سال 95 با ورود
سازمان بازرسی، مشکلات مورد رصد قرار گرفت که ابطال فعالیت کارخانه ها صادر شد. در سال 96 به دلیل متضرر نشدن صنعتگران
دستور فعالیت موقت توسط دیوان عدالت اداري اجرایی شد که دوباره سازمان بازرسی به موضوع ورود می کند تا این که پیشنهاد اخذ
مصوبه ادامه فعالیت با عنوان شهرك صنعتی به کمیسیون زیربنایی هیئت دولت ارجاع می شود و سپس راي ابطال دوباره صادر می
شود که براي احقاق حق صنعتگران و تعیین تکلیف این مجوز فعالیت نیم بند، در آخرین جلسه شوراي تامین در هفته گذشته مقرر

 
شد تا تصمیم نهایی مدیریت فاز یک در اختیار فاز 2 که دولتی است قرار گیرد. 

وي در ادامه در پاسخ به این پرسش که آیا با این تصمیم مشکل ایجاد شده مرتفع می شود و صنعتگران امکان دریافت مجوز فعالیت
به عنوان شهرك صنعتی را خواهند داشت، اظهار کرد: در این جلسه پس از رایزنی هاي انجام شده، مقرر شد شرکت شهرك هاي
صنعتی استان تهران و فرمانداري پیگیر مجوز از هیئت وزیران باشند و از سوي دیگر شرکت عمران پرند که مالک و واگذار این زمین



 
ها بوده جلسه اي با وزارت راه و شهرسازي براي رفع موضوع در کم ترین بازه زمانی ممکن تشکیل دهد. 

مقام عالی دولت در شهرستان رباط کریم در ادامه افزود: در خصوص رد مصوبه شوراي تامین شهرستان توسط شرکت شهرك صنعتی
پس از ارائه ادله کافی، موضوع به دادستانی ارجاع خواهد شد تا پس از تصمیم این مقام قضایی تعیین تکلیف نهایی صورت پذیرد که
در صورت صلاحدید، مجوز 400 واحد کنونی نیز مشابه 14 واحد گذشته صادر شود یا از احکام مشابه استفاده شود تا بتوانیم حامی

 
ایثارگران اقتصادي باشیم تا بیش از این متضرر نشوند. 

 
ستاد تسهیل ویژه رفع مشکلات فاز یک شهرك صنعتی پرند 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/07/28 11:28 نیروي انتظامی باید نماد عدالت باشد 

1 1399/07/28 11:20 به زندان می روم و کتابم را می نویسم/ دادگستري باید در انتصاب قضاتی مثل مرتضوي و قاسم زاده دقت

 
نظري بیشتري کند 

2 1399/07/28 11:12 لزوم توجه به آموزش تاب آوري در جامعه/ نتایج بررسی هاي دانشگاهی در تصمیم گیري هاي سیاست

 
مداران تاثیر گذار باشد 

3 1399/07/28 11:02 ارسال پیامک تذکر به صاحبان مشاغلی که کشف حجاب می کنند/ برخورد با ترویج دهندگان بی بندو باري

 
در فضاي مجازي 

 
4 1399/07/28 10:57 آگاهی و شناخت در اختیار دانشگاه ها است 

5 1399/07/28 10:34 خدمات سلامت روان در کشور ما کم رنگ است/ بیمه ها خدمات سلامت روان را پوشش نمی دهند/ از هر 4

 
نفر یک نفر به بیماري هاي حاد روانی دچار است 

 
6 1399/07/28 10:18 دنیاي پس از کرونا چگونه خواهد بود؟ 

 
7 1399/07/28 09:27 علائمی که نشان می دهد شما به همسرتان وابسته هستید تا دلبسته/راه هاي غلبه بر حس وابستگی 

 
8 1399/07/28 09:21 هشدار پلیس فتا در خصوص خرید شارژ 

 
9 1399/07/28 08:45 ویروس کرونا، توفیق اجباري براي مربیان بی مدرك/ فدراسیون فوتبال مماشات می کند؟ 

 
10 1399/07/28 08:17 شیر به همراه ویتامین D3جذب می شود/ افزایش مصرف لبنیات در کشور نیازمند اقدامات فرهنگی 

 
11 1399/07/28 07:53 ورزش، ضرورتی در دوران تحصیل دانش آموزان 
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آوازه انگور فارس فراتر از ایران

منبع: تابناكشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/07/28

 
آوازه انگور فارس فراتر از ایران 

 
تاکستان هاي فارس با تولید سالانه بیش از 500 هزار تن انگور زرین، پربارترین تاکستان هاي کشور به شمار می آیند. 

از دور که تماشا می کنی سفره هاي بزرگ، در اندازه هاي بلند با رنگ هاي قرمز و زرد و قهوه اي به چشم می خورد، به رنگ برگ

 
هاي پاییزي. 

 
نزدیک که می شوي دنیایی از کشمش و مویز مقابلت می بینی. اینجا کوار است یکی از قطب هاي تولید انگور در استان فارس. 

این روز ها کرونا هم سدِ برداشت انگور و تولید کشمش در این شهرستان نشده است. زن ها در حالی که ماسک بر صورت دارند در

 
حال تمیز کردن و پهن کردن انگور ها در زیر آفتاب دلپذیر پاییزي هستند تا آن ها را به کشمش و مویز تبدیل کنند. 

شهرستان کوار با 6 هزار هکتار باغ انگور و تولید بیش از 140 هزار تن محصول مرغوب از قطب هاي اصلی تولید انگور در استان فارس

 
است. 

 
فارس پیشتاز تولید انگور کشور 

 
اگر چه انگور را از دیر باز به نام زرین شیراز می شناخته اند در 14 شهرستان فارس انگور به صورت دیم و آبی تولید می شود. 

به گفته رییس سازمان جهاد کشاورزي فارس، این استان 14 درصد سطح زیر کشت و 15 درصد تولیدات باغی کشور را به خود
اختصاص داده که سهم تاکستان ها در این میان چشمگیر است. محمد مهدي قاسمی می گوید فارس از نظر سطح و میزان تولید

 
انگور مقام نخست کشور را به خود اختصاص داده است. 

کارشناس مسؤول انگور و انار جهاد کشاورزي فارس می گوید در این استان 65 هزار هکتار باغ انگور وجود دارد که از این میزان 28
هزار هکتار آبی و 37 هزار هکتار دیم است و سالانه 550 هزار تن انواع انگور از این تاکستان ها برداشت می شود. آقاي ملاشفیع رقم
هاي انگور فارس را کشمشی، بیدانه، عسکري، رطبی، ریش بابا و یاقوتی ذکر می کند و می گوید برداشت انگور در مناطق گرمسیري

 
فارس از اواسط خرداد ماه آغاز و در مناطق شمالی استان تا اواسط مهر ادامه دارد. 

 
آوازه انگور فارس فراتر از ایران 

آوازه انگور فارس از مرز هاي استان و کشور هم عبور کرده و تا آن سوي مرز هاي کشور رفته است. در سفر به کوار شهر انگور هاي
خوش گوار، با یک تاجر پاکستانی آشنا شدیم. آقاي افضل می گوید کشمش و مویز تولیدي کوار در بازار هاي پاکستان از جایگاه

 
خوبی برخوردار است و من تاکنون 450 تن کشمش و مویز به بازار کراچی ارسال کرده ام. 

به گفته مجید پاکاري مدیر امور باغبانی جهاد کشاورز ي فارس، انگور تولیدي فارس به کشور هاي حاشیه خلیج فارس، برخی کشور

 
هاي اروپایی، پاکستان و روسیه و در داخل نیز به استان هاي تهران، یزد، کرمان و البرز صادر می شود. 

 
رونق بازار کار با برداشت انگور 



یکی از بانوان کواري سخت مشغول کار است به سراغش می روم همین طور که در حال پهن کردن انگور ها روي سفره هاست؛ خدا رو
شکر می کند و می گوید در فصل برداشتِ انگورزنانِ کواري هم پا به پاي مردان در سه شیفت مشغول به کار می شوند و به رونق

 
اقتصاد خانواده کمک می کنند. 

مجید حیدري مدیر عامل صندوق توسعه بخش کشاورزي کوار می گوید در فصل برداشت انگور براي 26 هزار نفر در این شهرستان به

 
صورت مستقیم شغل ایجاد شده است. 

در کنار این، راه اندازي کارگاه هاي غوره سازي و دوشاب پزي هم به رونق اقتصاد خانوار در شهرستان هاي تولید کننده انگور کمک

 
کرده است. 

مَمَسَنی یکی از این شهرستان هاست. مسئول باغبانی جهاد کشاورزي این شهرستان می گوید هم زمان با برداشت انگور 65 درصد

 
محصول تاکستان هاي ممسنی به آب غوره و 35 درصد نیز به شیره انگور و مویز تبدیل می شوند. 

به گفته علی قرمزي تولید شیره انگور و مویز براي باغداران صرفه اقتصادي بیشتر و ماندگاري بالایی دارد، زیرا مصرف کنندگان از این

 
نوع تولید استقبال بیشتري می کنند و این موضوع بازار کار و بار را براي مردم منطقه رونق بخشیده است. 

حمید رشیدي مدیر جهاد کشاورزي کازرون هم می گوید هر یک هکتار انگور دیم در این شهرستان براي یک نفر بصورت دائم و سه

 
نفر به صورت موقت شغل ایجاد کرده. در کارزون هزار و 500 هکتار انگور دیم وجود دارد. 

محمدرضا شهابی مدیر جهاد کشاورزي جهرم نیز از اشتغال زایی خوب تولید انگور در این شهرستان به عنوان دومین تولید کننده
انگور در استان فارس خبر می دهد. به گفته او در جهرم با 3 هزار و 300 هکتار اراضی زیر کشت انگور، هزار و 200 نفر به صورت

 
مستقیم و 15 هزار نفر به صورت غیر مستقیم مشغول به کار هستند. 

 
نبود صنایع تبدیلی حلقه گمشده توسعه 

اگر چه فصل برداشت انگور تا حدي براي مردم شهرستان هاي تولید کننده انگور شغلی دست و پا می کند بیشتر این شغل ها موقتی
است و با پایان گرفتن فصل برداشت، بیکاري دامن گیر مردم منطقه می شود و بخش زیادي از انگور هایی که می توان با فرآوري آن
ها به بزرگ شدن سبد خانوار باغداران و در نتیجه توسعه اقتصادي استان کمک کرد در نبود واحد هاي تبدیلی و تکمیلی به ضایعات

 
تبدیل می شود. 

در این میان این واسطه ها هستند که شیرینی انگور به کامشان شیرین تر می شود و انگورداران که در نبود سردخانه و کارخانه اي که
انگورهایشان را خریداري و فرآوري کنند؛ از ترس ضایع شدن محصولاتشان و این که روي دستشان باد نکند، آن ها را به قیمت ناچیز

 
به واسطه ها می فروشند و دست از پا درازتر به خانه هایشان برمی گردند. 

فقدان یا کمبود شدید واحد هاي فرآوري براي محصولاتی، چون انگور، گردو، گیاهان دارویی و مرکبات که فارس در آن ها حرفی

 
براي گفتن دارد هزینه هاي سنگینی بر دوش اقتصاد فارس که بر پایه کشاورزي می چرخد بر جاي گذاشته است. 

لیلا حقیقت رییس اداره بررسی طرح هاي صنعتی سازمان جهاد کشاورزي فارس می گوید کفه توسعه صنایع تبدیلی در استان بیشتر
به سمت صنایع زراعی و دامی سنگینی می کند، اما در بخش صنایع باغی رشدي چندانی نداشته ایم. به طور مثال از نظر صنایع

 
لبنی، برنج کوبی و خوراك دام به مرحله اشباع رسیده ایم، اما از نظر صنایع فرآوري براي محصولی مانند انگور در ابتداي راهیم. 

 
استقبال از سرمایه گذاري در صنایع تبدیلی و تکمیلی 

از سرمایه گذاري در بخش توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی محصول انگور در فارس حمایت می کنیم. این مطلب را رئیس سازمان



جهاد کشاورزي استان فارس می گوید و ادامه می دهد حمایت از واحد ها و صنایع فرآوري در دستور کار جهاد کشاورزي استان قرار
دارد و با این هدف تسهیلات ارزان تري از تسهیلات رایج بانک ها براي حمایت از افراد علاقه مند به راه اندازي صنایع فرآوري در نظر

 
گرفته شده است. 

محمدمهدي قاسمی تاکید می کند فارس در تولید محصولات باغی از جمله انگور رتبه اول کشور را دارد در نتیجه به موازات این
ظرفیت باید صنایع تبدیلی و تکمیلی نیز وجود داشته باشد تا بتوانیم ارزش افزوده بیشتري را در استان ایجاد و به رونق اقتصادي

 
استان و پایداري کشاورزي کمک کنیم. 

با این هدف از سال 97 کارشناسان مدیریت صنایع تبدیلی و غذاییِ جهاد کشاورزي فارس به تهیه سندي براي توسعه صنایع تبدیلی
و تکمیلی در فارس اقدام کردند. طرحی که به گفته رییس سازمان جهاد کشاورزي فارس به عنوان الگویی براي توسعه صنایع تبدیلی

 
از سوي وزارت جهاد کشاورزي به دیگر استان ها معرفی شده است. 

محمد مهدي قاسمی می گوید این سند که قرار است باعث رشد متوازن صنایع تبدیلی و غذایی در فارس شود با هدف بالا رفتن
میزان صادرات، افزایش ارزش افزوده، ایجاد اشتغال پایدار، کاهش ضایعات و کوتاه شدن دست واسطه ها در بخش کشاورزي، همه

 
شهرستان هاي فارس را پوشش می دهد. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی جهاد کشاورزي فارس نیز می گوید بر اساس این سند مدیران جهاد کشاورزي در همه شهرستان ها ملزم
شده اند سرمایه گذاران را به سمت اولویت ها و نیاز ها که در سند مشخص شده مثل واحد فرآوري انگور تشویق کنند که براي اجراي
بهتر این سند ارزیابی مدیران هم بر همین مبنا صورت می گیرد. آقاي جزایري نتایج اجراي این سند را از ابتدا تا کنون بسیار خوب
ارزیابی می کند به نحوي که در قالب سند توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی در سال جهش تولید بهره برداري از 63 طرح با اشتغال

 
زایی حدود 700 نفر در دستور کار قرار گرفته است. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی جهاد کشاورزي فارس تصریح می کند در سند توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی در استان، خلاء هاي
صنعتیِ هر منطقه در نظر گرفته شده که بر این اساس، هزار و 389 محصول کد گذاري و در قالب 30 گروه تقسیم بندي شده است تا

 
سرمایه گذار با توجه به نیاز ها اقدام کند. 

جزایري ابراز امیدواري می کند با ایجاد واحد هاي صنعتی در زمینه هاي مغفول مانده، پنجره تازه اي به سمت اشتغال زایی گسترده

 
در بخش کشاورزي استان باز شود. 

 
صنایع تبدیلی و تکمیلی گامی به سوي توسعه 

دو سالی می شود که به گفته مدیر جهاد کشاوري کوار به دلیل فرآوري و تبدیل محصولات انگور این شهرستان به کشمش و مویز از
ضایع شدن سالانه 10 هزار تن انگور جلوگیري می شود. آقاي جوکار می گوید این روند، زمینه درآمد زایی جدید به میزان 32

 
میلیارد تومان براي باغداران کواري ایجاد کرده و باعث توسعه اقتصادي این شهرستان شده است. 

کارشناسان اقتصادي معتقدند صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشاورزي در کاهش ضایعات محصولات کشاورزي، ایجاد ارزش افزوده
در بخش کشاورزي، افزایش سطح درآمد روستاییان، بالا بردن بهره وري بخش کشاورزي و افزایش سهم اشتغال صنعتی به ویژه در

 
مناطق روستایی و نیز به عنوان جزئی از فرآیند توسعه روستایی ایفاي نقش می کند. 

علاوه بر این موارد، صنایع تبدیلی و غذایی در توسعه صادرات غیر نفتی و ارز آوري در کشور سهم مهمی دارند؛ طوري که پارسال
بخش صنایع تبدیلی و غذایی استان فارس نسبت به دیگر بخش هاي کشاورزي 79 درصد ارز آوري داشته و در اشتغال زایی نیز سهم

مهمی به خود اختصاص داده است.



بنگاه هاي اقتصادي اردبیل با دریافت تسهیلات در مسیر توسعه

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/07/28

استاندار اردبیل گفت: بنگاه هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي با ظرفیت اشتغالزایی بالا احصا شده و با دریافت تسهیلات لازم
طرح توسعه خود را راه اندازي می کنند.

استاندار اردبیل در دیدار با معاون توسعه کارآفرینی و
اشتغال وزارت تعاون: بنگاه هاي اقتصادي اردبیل با دریافت
تسهیلات در مسیر توسعه استاندار اردبیل گفت: بنگاه هاي
اقتصادي و واحدهاي تولیدي با ظرفیت اشتغالزایی بالا
احصا شده و با دریافت تسهیلات لازم طرح توسعه خود را

 
راه اندازي می کنند. 

به گزارش برنا، اکبر بهنام جو در دیدار با معاون توسعه
کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

اظهار کرد: واحدهاي اقتصادي استان اردبیل نیازمند توسعه و از همه مهمتر افزایش نیروي کار هستند که این امر با نظر مساعد و

 
اعطاي تسهیلات محقق می شود. 

وي با بیان اینکه تمام تلاش خود را انجام می دهیم تا مشکلات واحدهاي تولیدي در شرایط حاکم اقتصادي حل شود افزود: به جهت
نوسات قیمت در بارار و افزایش قیمت مواد اولیه بیشتر واحدهاي فعال نیلز به تسهیلات سرمایه در گردش دارند تا چرخ اقتصاد و

 
تولید در این اساان بچرخد. 

استانداراردبیل تصریح کرد: منتظر حضور معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر کار جهت بازدید از واحدهاي تولیدي و حل مشکل

 
این واحدها در استان اردبیل هستیم. 

در ادامه این جلسه معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر کار نیز گفت: تلاش و پیگیري هاي استاندار اردبیل جهت حل مشکلات

 
بنگاه هاي اقتصادي قابل تحسین بوده وعملکرد این استان در طرح یارانه دستمزد مناسب است. 

عیسی منصوري افزود: کارفرمایان در صورت بازگشت به کار و بکارگیري کارگران بیکارشده در دوران کرونا 30 درصد دستمزد نیروي

 
کار را دریافت می کنند. 

در ادامه مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردبیل نیز افزود: عدم اختصاص یارانه تسهیلات طرح اشتغال فراگیر از سوي دولت
مشکل اساسی واحدهاي تولیدي مشمول این طرح است و تسهیل در بهرمندي طرح هاي اشتغال پایدار روستایی نیمه تمام از

 
تسهیلات متمم، افزایش دوران مشارکت و تنفس نیاز مهم طرح هاي روستایی است. 



گفتنی است استاندار اردبیل با معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی جهت پیگیري اختصاص تسهیلات
به واحدهاي تولیدي استان دیدار و گفتگو کرد.



حدود 12 درصد گاز کشور در پالایشگاه فجر جم تولید می شود

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/07/28

خلیج فارس: به گفته ي مدیرعامل پایشگاه فجر جم 10 تا

 
12 درصد گاز کشور در این پالایشگاه تولید می شود. 

به گزارش خلیج فارس به نقل از ایسنا؛ عبدالصمد نجفی
پیش از ظهر امروز در دیدار با مدیران دانشگاه پیام نور
استان بوشهر عنوان کرد: ما از حضور چهره ها و مراکز
آکادمیک در پالایشگاه استقبال می کنیم و امید داریم که
پیوند بین صنعت و دانشگاه بیشتر شود زیرا صنعت بدون
دانشگاه نمی تواند پیشرفت کند، امروز صنعت باید براي

 
حل مشکلات خود به طرف دانشگاه بیاید. 

وي افزود: این پالایشگاه به کمک دانشگاهیان کارهاي بزرگی انجام داده و در بخش تولید از کمک دانشگاهیان استقبال می کنیم. امید

 
داریم که پیوند بین صنعت و دانشگاه بیشتر شود زیرا صنعت بدون دانشگاه نمی تواند پیشرفت کند. 

مدیرعامل شرکت پالایش گاز فجر جم گفت: در بحث آسیب هاي اجتماعی تقاضاي همکاري دانشگاه داریم زیرا نیروي انسانی زیربناي
تولید است و اگر داراي سلامت روان نباشد نمی تواند این چرخ را به حرکت درآورد؛ همکاري دانشگاه پیام نور می تواند در این زمینه

 
مثمر ثمر باشد و باعث پیشرفت فرهنگ و محیط پیرامون صنعت شود. 

 
دانش براي همه، همه وقت و همه جا 

رییس دانشگاه پیام نور استان بوشهر گفت: تاسیس دانشگاه پیام نور ایده جالبی بوده است؛ دانش براي همه، همه وقت و همه جا.
دانشگاه هاي پیام نور در سطح کشور متعهد به همکاري آموزشی، پژوهشی با همدیگر هستند و این موضوع ظرفیت علمی خوبی را

 
براي همکاري با سایر دستگاه ها در هر استان فراهم می کند. 

محمدرضا بحرانی افزود: دانشگاه آماده برگزاري دوره هاي مختلف آموزشی مورد نیاز پالایشگاه، همچنین مطالعه روي محیط پیرامونی

 
و مطالعه اثرات اجتماعی این صنعت در جم است. 

وي افزود: در سال گذشته سند توسعه اجتماعی استان بوشهر توسط این دانشگاه تهیه شده و همچنین تهیه سند توسعه فرهنگی
استان نیز به این دانشگاه واگذار شده است. بنابراین در حوزه مطالعه محیط پیرامون و اثرات اجتماعی صنعت در منطقه جم نیز

 
دانشگاه آماده همکاري است. 



 
دغدغه پژوهش هاي کاربردي 

رییس دانشگاه پیام نور واحد جم گفت: یکی از دغدغه هاي دانشگاه پژوهش هاي کاربردي است به همین جهت سعی می کنیم
توانایی هاي خودمان را با نیازهاي جامعه تطبیق دهیم. در بحث آموزشی آمادگی برگزاري دوره هاي آموزشی براي کارکنان پالایشگاه

 
و خانواده هاي آنها داریم. 

وي ادامه داد: کارآفرینی و اشتغالزایی از دیگر دغدغه هاي دانشگاه است. صنایع پایین دستی در منطقه رشد نکرده اند و تنها صنایع
بزرگ به صورت جزیره اي رشد کردند بدون اینکه باعث فعال شدن صنایع کوچک شوند. علاوه براین فرهنگ کارآفرینی نیز درجامعه
ما رشد پیدا نکرده است که می توانیم با همکاري همدیگر برنامه هاي مشترکی براي رشد فرهنگ کارآفرینی و ترویج شرکت هاي

دانش بنیان داشته باشیم.



ظرفیت تولید آب آشامیدنی در استان بوشهر 7.5 برابر افزایش یافت

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/07/28

خلیج فارس: معاون امور عمرانی استاندار بوشهر با اشاره به
اجرایی شدن طرح هاي آب شیرین کن در نقاط شهري و
روستایی استان به ظرفیت 150 هزار مترمکعب گفت:
ظرفیت شیرین سازي آب دریا براي تأمین آب آشامیدنی

 
استان بوشهر به 7.5 برابر افزایش یافته است. 

به گزارش خلیج فارس به نقل از تسنیم؛ مهرداد ستوده
صبح امروز در نشست بررسی روند اجراي طرح هاي
کارآفرینی و نوآورانه با تاکید بر توجه به طرح هاي اشتغال
زایی اظهار داشت: استان بوشهر در عرصه تولید و سرمایه

 
گذاري از ظرفیت هاي بالایی برخوردار است که توسعه طرح هاي کارآفرینی و نوآورانه می تواند در این بخش مثمرثمر باشد. 

وي، توجه به طرح هاي اشتغال زایی براساس برنامه محور و بنیادي گفت: توسعه صنعت توریسم و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان

 
و فعالیت هاي نوآورانه به صورت برنامه محور و بنیادي در اولویت برنامه هاي استان بوشهر است. 

معاون امور عمرانی استاندار بوشهر، تامین زیرساخت هاي عمرانی، رفاهی و اجتماعی را یکی از نیازها و ضروریات دانست و بیان کرد:
در تامین آب آشامیدنی شهرها و روستاها پروژه هاي آب شیرین کن تدوین و عملیاتی شده است که تکمیل آنها نقش تاثیرگذاري در

 
تحقق مطالبات مردم در این حوزه دارد. 

ستوده از افزایش ظرفیت تولید آب آشامیدنی استان بوشهر از طریق شیرین سازي آب دریا خبر داد و خاطر نشان کرد: در 2 سال
ظرفیت تولید شیرین سازي آب دریا براي تامین آب آشامیدنی استان بوشهر به 7.5 برابر افزایش یافت و به 150 هزار مترمکعب

 
رسید. 

وي، ساخت سدهاي مخزنی براي تامین آب شرب و کشاورزي را از دیگر فعالیت ها دانست و تصریح کرد: از شش سد در حال ساخت

 
امسال 3 سد در استان بوشهر آبگیري و افتتاح می شود. 

معاون امور عمرانی استاندار بوشهر، خدمات شرکت هاي دانش بنیان استان را مورد ستایش قرار داد و افزود: این شرکت ها با حضور

 
جوانان با استعداد و خلاق استان بوشهر، توانمندي خود را در همه عرصه ها براي حل مشکلات مناطق نشان دادند. 

ستوده، با تاکید بر افزایش شرکت هاي دانش بنیان موفق با حضور جوانان خلاق استان بوشهر گفت: خدمات پارك علم و فناوري براي

 
حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استقلال آنها قابل ستایش و تحسین است. 



وي، از توسعه فعالیت شرکت هاي دانش بنیان خبر داد و خاطرنشان کرد: در این راستا جزیره عباسک براي فعالیت شرکت هاي فناور

 
و دانش بنیان اختصاص یافته که در آینده فعالیت این مجموعه مورد حمایت ویژه قرار می گیرد. 

معاون امور عمرانی استاندار بوشهر،تبدیل تولیدات دانش بنیان به محصولات تجاري، استقرار این شرکت هاي دانش بنیان در شهرك
هاي صنعتی را مورد تاکید قرار داد و تصریح کرد: پرداخت تسهیلات کم بهره به واحدهاي مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی از

 
دیگر برنامه هاي حمایتی به شرکت هاي دانش بنیان است. 

ستوده، حل مشکل بیکاري و توسعه طرح هاي اشتغال زایی را یکی دیگر از برنامه ها مهم استان دانست و تاکید کرد: توسعه طرح
هاي بوم گردي در راستاي کریدور گردشگري شمال تا جنوب استان بوشهر در اولویت قرار دارد که تاکنون 55 بوم گردي راه اندازي

 
شده که شیوع کرونا توسعه اجراي این طرح ها را با مشکل مواجه کرده است. 

وي، از افتتاح زیرساخت هاي گردشگري با حضور وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در ماه آینده در کنگان خبر داد

 
بیان کرد: توسعه این طرح ها ضمن رونق صنعت بوم گردي و گردشگري، رونق مناطق و اشتغال زایی جوانان را فراهم می کند. 

معاون امور عمرانی استاندار بوشهر، با اشاره به اختصاص 900 میلیارد تومان اعتبار عمرانی در استان گفت: سال گذشته با وجود
مشکلات منابع مالی و اعتباري و کاهش پرداختی ها، 1500 میلیارد تومان پروژه عمرانی در استان بوشهر افتتاح شد که از پیمانکاران

بومی این پروژه ها قدردانی می شود.



250 کیلومتر از راه هاي روستایی مازندران بهسازي و آسفالت
می شوند

250 کیلومتر از راه هاي روستایی مازندران بهسازي و آسفالت می شوند

منبع: مازنی خبرشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/07/28

مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران از امضاء تفاهم نامه با مشارکت هزار و هفتصد میلیارد ریالی جهت بهسازي و
آسفالت 250 کیلومتر راه روستایی بین سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي کشور ، استانداري و سازمان مدیریت و برنامه ریزي

 
این استان خبر داد. به گزارش روابط عمومی اداره (...) 

مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران از امضاء
تفاهم نامه با مشارکت هزار و هفتصد میلیارد ریالی جهت
بهسازي و آسفالت 250 کیلومتر راه روستایی بین سازمان

 
راهداري و حمل و نقل جاده اي کشور ، استانداري و سازمان مدیریت و برنامه ریزي این استان خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران ، مهندس عباسعلی نجفی ضمن اعلام این خبر ، مدت
زمان اجراي این تفاهم نامه را دو سال عنوان کرد و اظهار داشت: تفاهم نامه مذکور در راستاي ارتقاء راه هاي روستایی و مشارکت در

 
تامین مالی جهت اجراي پروژه هاي اولویت دار این حوزه منعقد گردید. 

وي ادامه داد : در تفاهم نامه مذکور ، عملیات 250 کیلومتر بهسازي و آسفالت راه هاي روستایی به تفکیک 175 کیلومتر عملیات

 
احداث ، تکمیل و آسفالت و 75 کیلومتر عملیات بهسازي و روکش آسفالت راه هاي مذکور اجرایی می گردد. 

مهندس نجفی محورهاي مواصلاتی استان را در شمار شریان هاي مهم کشور خواند و  بهسازي راه هاي روستایی ، تسریع در توسعه

 
راه ها و رسیدگی به مشکلات این بخش بویژه حوزه حمل نقل را بسیار مهم و از دغدغه هاي عمرانی استان عنوان کرد. 

مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران خاطر نشان ساخت : قرار گرفتن ظرفیت ها در کنار هم، منجر به رفع مشکلات هم

 
استانیها  شده ، لذا امیدواریم در سال 1399 و 1400، شاهد اجراي پروژه هاي توافق شده به صورت هم افزا و هماهنگ باشیم. 

وي  با بیان اینکه بیش از 90 درصد حمل و نقل استان در حوزه حمل و نقل جاده اي انجام می شود، افزود: اکنون 10400 کیلومتر
راه ارتباطی در استان وجود داشته که ایمن سازي و ارتقاي آنها می تواند نقس بسیار موثري در توسعه استان ، افزایش اشتغال و

کارآفرینی و همچنین تسهیل و تسریع حمل محصولات کشاورزي داشته باشد. 



100 هزار دانشجوي جدید به دانشگاه فنی و حرفه اي افزوده می شوند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/07/28

شیراز- رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور از افزایش حدود 100 هزار دانشجوي جدیدالورود در این دانشگاه خبر داد و
گفت: این دانشجویان در مقطع کاردانی و کارشناسی بوده و ثبت نام آنان در حال انجام است.

شیراز- رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور از افزایش
حدود 100 هزار دانشجوي جدیدالورود در این دانشگاه
خبر داد و گفت: این دانشجویان در مقطع کاردانی و

 
کارشناسی بوده و ثبت نام آنان در حال انجام است. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از روابط عمومی دانشگاه
فنی و حرفه اي استان فارس، ابراهیم صالحی عمران در
مراسم اختتامیه مسابقه ملی تولید محتواي فرصت کرونایی
که به میزبانی دانشگاه فنی و حرفه اي استان فارس به
صورت مجازي و با حضور معاونان فرهنگی وزارت بهداشت

و وزارت علوم برگزار شد، با تبریک حلول ماه ربیع الاول گفت: دانشگاه فنی و حرفه اي به عنوان یک دانشگاه مهارتی داراي 176

 
آموزشکده و دانشکده در سراسر کشور است که جمعیت 150 هزار دانشجو را شامل می شود. 

وي بیان کرد: حدود 100 هزار دانشجو نیز در مقاطع کاردانی و کارشناسی در حال ثبت نام هستند که با حضور این دانشجویان تعداد

 
دانشجویان دانشگاه فنی و حرفه اي به بیش از 200 هزار نفر افزایش می یابد. 

صالحی عمران تصریح کرد: این دانشگاه قدمت تاریخی داد و یکی از دانشگاه هاي حضوري و رایگان آموزش عالی کشور براي انتقال

 
مهارت بوده و جز دانشگاه هاي مأموریت گرا براي مهارت آموزي و کمک براي ایجاد اشتغال و تولید به شمار می رود. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي در بخش دیگري از سخنان خود به برگزاري جشنواره ملی فرصت کرونایی اشاره کرد و افزود: این
جشنواره فرصتی ایجاد کرد تا ارتباط این دانشگاه با وزارت بهداشت افزایش یافته و همچنین در اجراي طرح هاي مشترك بین
دانشگاه و وزارت بهداشت هم افزایی داشته باشیم تا بتوان با اجراي طرح هاي مختلف آموزشی زمینه اشتغال و کارآفرینی بیشتري

 
براي جوانان فراهم کنیم. 

صالحی عمران بیان کرد: پس از شیوع کرونا سعی کردیم از همان روزهاي اول تهدید را تبدیل به فرصت کنیم و افزون بر تطبیق
برنامه هاي آموزشی به صورت مجازي و الکترونیکی در کارگاه هاي مهارتی نیز، تولید ماسک و سایر لوازم بهداشتی مورد نیاز جامعه را

 
انجام دهیم. 

وي با بیان اینکه از آموزش هاي مجازي و الکترونیک استقبال می کنیم، تاکید کرد: این موضوع زمینه اي را براي انتقال آموزش از

 
یاددهنده به یادگیرنده فراهم ساخته و به نوعی ایجاد استقلال در یادگیري است. 



صالحی عمران همچنین با بیان اینکه جشنواره ملی فرصت کرونایی و تولید محتوا نشان از بهره برداري مناسب از فضاهاي مجازي و
اهمیت تولید محتوا است، گفت: یکی از چالش هاي اساسی امروز در آموزش، تولید محتوا است که اگر دانشجو به تولید برسد می

 
تواند به آموزش خوب نیز برسد، در واقع این جشنواره ها می تواند در انتقال یادگیرنده مؤثر باشد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي بیان کرد: دریافت یک هزار و 526 اثر توسط دبیرخانه جشنواره ملی فرصت سازي کرونایی نشان از

 
اهمیت مشارکت دانشجویان در رویدادهاي فرهنگی و اجتماعی و حرکت به سمت ارتقا تولید محتوا را می رساند. 

معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري نیز در این نشست، اظهار کرد: در جامعه امروز دانش و مهارت است که می

 
تواند نیازهاي گوناگون کشور و چرخ توسعه را سرعت بخشد. 

غفاري با بیان اینکه آموزش هاي مهارتی از اولویت هاي این وزارتحانه است، بیان کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي یکی از دانشگاه هایی
است که با به توجه به نیاز آموزش هاي مهارتی شاهد فعالیت هاي درخشان در آن هستیم که این تلاش مربوط به امروز نیست و
وقتی گذشته آن می کنیم در خصوص بحران ها و مسائل مختلف فرهنگی و اجتماعی همواره در کنار دانشگاه هاي دیگر بوده و حضور

 
مؤثر داشته است. 

معاون فرهنگی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري گفت: تنوع رشته ها و واحدهاي دانشگاهی در دانشگاه فنی و حرفه اي فراوان است و

 
تاکنون نیز در رویدادهاي فرهنگی و اجتماعی نقش آفرینی بسیار خوبی داشته است. 

غفاري در بخش دیگري از سخنان خود به برگزاري نخستین جشنواره ملی فرصت سازي کرونایی اشاره کرد و افزود: این جشنواره ها

 
به دلیل خلاقیت و نوآوري که در آن وجود داشت جامعه را نسبت به معضل کرونا، هوشمندسازي و آگاه سازي بیشتر کمک می کند. 

وي بیان کرد: آثار نوآورانه و بسیار متنوع در این جشنواره ارائه شد که می توان بخش هایی از آن را در اختیار مجموعه هاي مختلف

 
قرار داد. 

معاون فرهنگی وزیر علوم با بیان اینکه سلامت از مؤلفه هاي مهم جامعه امروز است و باید مبتنی بر یک خرد، شناخت و معرفت باشد

 
گفت: این امر اکتسابی است و چه به صورت آشکار و پنهان باید به عنوان برنامه درسی براي جامعه در نظر کرفته شود. 

 
یک هزار و 526 اثر به دبیرخانه جشنواره فرصت سازي کرونایی ارسال شد 

در این مراسم معاون فرهنگی دانشگاه فنی و حرفه اي استان فارس نیز اعلام کرد: در مسابقه ملی فرصت سازي کرونایی و تولید
محتواي فن ورز به عنوان یک جشنواره علمی و فرهنگی تلاش شد در روزهایی که دانشگاه تعطیل است، را در برنامه هاي فرهنگی

 
دانشگاه مشارکت دهیم. 

مهدي با ارائه گزارشی از روند مسابقه فرصت سازي کرونایی تصریح کرد: بخش هاي این مسابقه شامل فرهنگ سازي سلامت و آسیب
هاي اجتماعی، خلاقیت، آموزشی، مهارتی و اخلاقی بود که آثار توسط دانشجویان سراسر کشور در قالب هاي مختلف به صورت هنري

 
و ارسال از طریق فضاي مجازي بوده است. 



وي بیان کرد: یک هزار و 526 اثر به دبیرخانه جشنواره ارسال شد که پس از داوري این آثار 19 اثر به عنوان برگزیده نهایی شناخته و

 
10 اثر نیز شایسته تقدیر شناخته شد. 

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه فنی و حرفه اي از همکاري خوب وزارت علوم، وزارت بهداشت، دانشگاه ها و مؤسسات مختلف
آموزش عالی، اساتید، دانشجویان و به ویژه دانشگاه فنی و حرفه اي استان فارس در میزبانی نخستین جشنواره ملی فرصت سازي

 
کرونایی قدردانی کرد. 

 
آمادگی فارس براي میزبانی مسابقه ملی مهارتی فن ورز 

در این مراسم رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان فارس با تبریک حلول ماه ربیع الاول عنوان کرد: مسابقه ملی فرصت کرونایی به

 
منظور استفاده حداکثري از ایده ها و خلاقیت هاي جوانان برگزار و 18 هزار دقیقه تولید محتوا در آن انجام شد. 

محمد جامعی با قدردانی از اعتماد دانشگاه فنی و حرفه اي کشور به فارس در برگزاري رویدادهاي ملی بیان کرد: این دانشگاه در 2
سال گذشته میزبانی رویدادهاي مختلف علمی و فرهنگی از جمله جشنواره حرکت، میزبانی از شش دبیرخانه اتحادیه انجمن هاي

 
علمی دانشگاه فنی و حرفه اي کشور، 3 دبیرخانه عمران و حسابداي و دو دوره آموزش کارشناسان فرهنگی کشور را داشته است. 

وي تصریح کرد: دانشگاه در راستاي رسالت و مسئولیت هاي اجتماعی آماده است پس از عادي شدن شرایط جامعه مسابقه ملی

 
مهارتی ملی فن ورز را میزبانی کند. 

 
مشارکت 500 استاد و 470 دانشجو در برگزاري جشنواره ملی فرصت سازي کرونایی 

دبیر علمی و اجرایی نخستین جشنواره ملی فرصت سازي کرونایی نیز گفت: در این جشنواره از 31 استان و 300 شهرستان شرکت

 
کردند. 

امیرحسین محرر، اضافه کرد: 500 استاد و 470 دانشجو به عنوان سفیران دانشگاه و بیش از 70 داور در برگزاري جشنواره ملی

 
فرصت سازي کرونایی و تولید محتواي فن ورز شرکت کردند. 

وي با اشاره به دومین سال تأسیس انجمن هاي علمی ادامه داد: تشکیل اولین اتحادیه انجمن هاي علمی با رشته عمران شروع شد و

 
بعد از یکسال این اتحادیه به سه اتحادیه افزایش یافته و 25 رویداد ملی و منطقه اي را در این دو سال برگزار کردیم. 

وي افزود: یکی از اینها، مسابقه مهارتی فن ورز بود که در 5 رشته به صورت استانی توسط دانشگاه فنی و حرفه اي استان فارس به
میزبانی دانشکده فنی و حرفه اي شهید باهنر برگزار و در این راستا نیز پیشنهاد برگزاري المپیاد ملی مهارتی را در سطح کشور داریم.



تاکید روحانی به استفاده از نرخ سود غیردستوري، عملیات بازار باز، انتشار

اوراق و ...

منبع: بورس پرسشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/07/28

رئیس جمهور بر بهره گیري از نرخ سود با ساز و کار بازار به شکل غیر دستوري، عملیات بازار آزاد، تعامل با وزارت اقتصاد و
استفاده از ظرفیت بخش خصوصی در انتشار اوراق مالی اسلامی تاکید کرد.

به گزارش پایگاه خبري بورس پرس، حسن روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت با اشاره به برنامه هاي دولت براي
مقابله با جنگ اقتصادي آمریکا گفت: اگرچه تحریم هاي غیرانسانی و غیرقانونی آمریکا موجب کاهش درآمدهاي ارزي شده اما با
وجود بیش از 5. 2 سال از گذشت این تحریم ها، دولت با برنامه ریزي ها و اقداماتی که انجام داده مانع از تحقق هدف آمریکا مبنی بر

 
فروپاشی اقتصاد شده است. 

 
تاکید بر روش غیر دستوري 

وي افزود: سیاست گذاري پولی در دهه هاي گذشته همواره با بی ثباتی همراه بوده است. اقدام بانک مرکزي تدبیري به موقع و مهم
براي مدیریت نرخ سود با تکیه بر سازوکار بازار است. این اقدامات بر پایه روش هاي غیر دستوري است زیرا از طریق روش هاي

 
دستوري بانک مرکزي ثبات بازار به هم می ریزد. 

 
استفاده از ابزار بازار باز 

رییس جمهور درباره استفاده از ابزارهاي قانونی عنوان کرد: بانک مرکزي براي هدایت نرخ سود بین بانکی از ابزارهاي قانونی و بازار باز
استفاده کند. عملیات بازار باز حرکتی مفید براي به جریان انداختن اوراق دولتی و نقدینگی است و نیز تدبیر مهمی براي ترغیب

 
مشارکت مردم در اقتصاد و پویایی مردم در بازار محسوب می شود. 

 
تعامل با وزارت اقتصاد 

روحانی با تاکید بر اینکه راهبرد انتشار اوراق دولتی باید همچنان با قدرت بیشتري ادامه پیدا کند، ادامه داد: بانک مرکزي باید بوسیله
تسهیلگري پولی و اعتباري در تعامل با وزارت اقتصاد، آسیب هاي وارده را کنترل و تعدیل کند. در این زمینه باید گزارش هاي منظم

 
از روند عملیات بازار باز و دستاوردهاي آن به اطلاع عموم مردم برسد. 

 
تاکید بر ظرفیت بخش خصوصی در عرضه اوراق 

وي عملکرد دولت در ایفاي تعهدات ابزارهاي مالی اسلامی را قابل اتکا دانست و اضافه کرد: بخش خصوصی در عرضه اوراق مالی
اسلامی جدید طی دهه اخیر همواره در بازار سرمایه حضور داشته و در صورتی که خواهان حضور دائم بخش خصوصی و دولت در بازار
سرمایه هستیم باید ابزارسازي هاي نوین براي تامین مالی آنها استفاده شود. در عرصه بازار انتشار و عرضه اوراق مالی اسلامی هنوز

 
ظرفیت هاي زیادي براي بهره بردن وجود دارد. با استفاده از این فرصت ها فصل جدیدي از تامین مالی بازار محور، باز می شود. 



روحانی تصریح کرد: دولت در راستاي چابک سازي، اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 و حمایت از بازار سرمایه به ویژه هدایت
نقدینگی به سوي اشتغال مولد، مردم محور کردن اقتصاد و شفاف سازي فعالیت هاي اقتصادي، عرضه سهام شرکت هاي دولتی در

 
بازار سرمایه را بطور جدي در دستور کار قرار داده که بدون تردید این اقدام تا پایان دولت دوازدهم ادامه خواهد داشت. 

وي با بیان اینکه دولت بخش خصوصی را موتور محرك بخش اقتصاد می داند، گفت: حمایت هاي همه جانبه به منظور افزایش نقش
بخش خصوصی در اقتصاد و واگذاري میدان تولید و صادرات بویژه به شرکت هاي دانش بنیان، جایگاه مهمی در سیاست هاي

 
اقتصادي دولت دارد. 

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ آرامش سیاسی و لزوم انسجام افزود: از جمله موضوعاتی که دشمنان در کنار جنگ پر فشار و سخت
اقتصادي روي آن به عنوان تقویت کننده تحریم ها سرمایه گذاري ویژه اي کرده اند، منازعات و اختلافات داخلی است. از همه
مسئولان، فعالان و دلسوزان نظام دعوت می کنم با حفظ آرامش و عقلانیت سیاسی مانع از بروز اختلاف شوند و اجازه ندهند برخی

 
افراد با انگیزه هاي گروهی، جناحی، مقطعی و زودگذر سیاسی زمینه ساز تحقق آرزوهاي شوم بدخواهان این سرزمین شوند. 

 
 t.me/boursepressir : تلگرام اصلی بورس پرس

انتهاي پیام



رئیسی: مشکل معیشیتی، راه حل اقتصادي دارد نه سیاسی/مسئولان به جاي

حاشیه سازي به دغدغه اصلی مردم بپردازند

منبع: تسنیمشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/07/28

رئیس قوه قضاییه گفت: راهکار حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي
حل مسائل اقتصادي خطاست.

رئیس قوه قضاییه گفت: راهکار حل مشکلات اقتصادي در
حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی

 
براي حل مسائل اقتصادي خطاست. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم به نقل از مرکز
رسانه قوه قضائیه، آیت االله سید ابراهیم رئیسی در جلسه
صبح امروز شوراي عالی قوه قضائیه با تقدیر از زحمات و
تلاش هاي کادر درمانی کشور در صیانت از سلامت مردم
در برابر ویروس کرونا، اظهار داشت: توصیه هاي ستاد ملی
مقابله با کرونا نباید در حد توصیه باقی بماند و باید از

 
موضع حاکمیتی پیگیري شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به موفقیت برخی کشورها در مهار ویروس کرونا، تأکید کرد: باید با اتخاذ تصمیمات کارشناسی شده در
ستاد کرونا و اجراي آنها با نگاه حاکمیتی آفات این بلا را کاهش داد و هر جا که نظام اراده کرد کاري را با جدیت انجام دهد، مردم هم

 
به خوبی همراهی کرده اند. 

رئیسی از همراهی مردم در موضوع راهپیمایی اربعین امسال براي اجراي مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان نمونه اي از
پایبندي بدنه جامعه به تصمیمات حاکمیتی یاد کرد که آحاد مردم با وجود ارادت مردم به امام حسین (ع)، از تصمیم کارشناسی نظام

 
در این زمینه تبعیت کردند. 

رئیس قوه قضائیه در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر لزوم پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها، اظهار داشت:
هرگونه حاشیه سازي از سوي دست اندرکاران و سیاسیون که ما را از پرداختن به مسائل اصلی کشور باز می دارد، امري مذموم و

 
ناصواب است. 

رئیسی از «توجه به معیشت» و «مقابله با کرونا و آفات آن» به عنوان مسائل اصلی کشور یاد کرد و گفت: دغدغه مسئولان باید رفع

 
مشکلات معیشتی مردم به ویژه در شرایطی باشد که ویروس منحوس کرونا کسب و کار بسیاري از افراد را مختل کرده است. 

رئیس قوه قضائیه، قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور دانست و اظهار داشت: امروز مردم براي تهیه دارو با

 
مشکل مواجه هستند و وجود داروهاي تقلبی در بازار هم نگران کننده است. 



رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که مسئولان باید موضوع تأمین داروي مورد نیاز مردم را با حساسیت پیگیري کنند و اجازه ندهند

 
سوداگران و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به پایان تحریم 10 ساله تسلیحاتی کشورمان گفت: در خصوص برداشته
شدن موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد و باید همه تحریم هاي ظالمانه آمریکا و غربی ها علیه

 
ملت ایران برداشته شوند. 

رئیسی با بیان این که غربی ها باید متعهد به اجراي توافقات باشند اما روز به روز ظلم و ستم آنها بیشتر می شود گفت: مسئله تولید
قدرت در برابر نظام سلطه مهم است تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با این زورگویی ها حاضر شد. ساز و کار هم این است که

 
اقداماتی در جهت بی اثر کردن تحریم ها و تسهیل زندگی و معیشت مردم صورت گیرد. 

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، خاطر نشان کرد: راهکار

 
حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به ابلاغ سند امنیت قضایی اشاره کرد و با تقدیر از معاونت حقوقی و دیگر بخش هاي مرتبط در
دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه براي همه دستگاه ها از جمله قوه قضائیه تکالیفی در نظر گرفته شده که یکی از آنها
تدوین سند امنیت قضائی بود. اما باید بدانیم که اجراي هر سندي مهم تر از ابلاغ آن سند است و همه همکاران قضایی در سراسر

 
کشور ملزم به اجراي اسناد تحولی هستند. 

رئیس قوه قضاییه، «حق الناس» را مهم ترین موضوع سند امنیت قضائی عنوان کرد و گفت: «حق الناس» و «حقوق مردم» قبل از آن
که دستاویز مدعیان حقوق بشر باشد، آموزه نبی مکرم اسلام است که در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران نیز مورد تأکید قرار

 
گرفته است. 

رئیسی افزود: «حق الناس» از تأکیدات مستمر امام و رهبري بوده که قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح دارد و با ابلاغ سند امنیت

 
قضائی به دنبال آن هستیم تا با عزم و اراده جدي از حقوق مردم صیانت شود. 

رئیس دستگاه قضا گریزي نیز به موضوع بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از بانک هاي کشور زد و با تقدیر از نیروهاي امنیتی و
پلیس بین الملل و دیگر عواملی که در بازگرداندن این مفسد اقتصادي نقش داشتند، تأکید کرد: افرادي که تصور می کنند می توانند

 
مرتکب جرم شوند و با خروج از کشور از چنگال عدالت بگریزند سخت در اشتباه هستند. 

رئیسی خاطر نشان کرد: دستگاه قضائی اجازه نمی دهد کسانی که به نحوي به بیت المال دست اندازي می کنند، آرام بگیرند و
بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با قاطعیت و تا آخر دنبال می کند تا این اموال به خزانه کشور برگردد

 
و در اختیار مردم قرار گیرد. 

رئیس قوه قضائیه بر همین اساس به کشورهاي غربی نیز هشدار داد که اجازه ندهند کشورشان پناهگاه غارتگران بیت المال و مفسدان

 
اقتصادي شود و تصور نکنند پول هایی که مفسدان اقتصادي از مردم سرقت می کنند، براي آنها منفعتی به دنبال می آورد. 



در این نشست، آقاي مهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50 درصدي زندانیان خبر
داد و گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23

 
درصد افزایش یافته است. 

وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

رئیسی با تقدیر از هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50 درصدي زندانیان، این اقدام را علاوه بر بازدارندگی از وقوع جرم و
حرفه آموزي موجب افزایش تولید و تأمین مالی زندانیان و خانواده هاي آنها دانست و تأکید کرد: اصلاح مجرمین یکی از وظایف

 
قانونی ماست و براي این امر تکلیف قانون اساسی داریم. 

رئیس قوه قضاییه افزود: برخی فکر می کنند مأموریت ما با محکوم کردن تمام می شود در صورتی که مأموریت ما هم پیشگیري، از
جرم و هم رسیدگی و هم کیفر و هم اصلاح مجریمان است و البته اصلاح مجرمین نیتز به یک کار جدي تحولی دارد و با شییوه هاي

گذشته محقق نخواهد شد.



سند اشتغال در 5 روستاي آذربایجان شرقی در حال اجراست

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/07/28

مدیرکل امور روستایی و شورا هاي استانداري آذربایجان شرقی گفت: مطالعه سند اشتغال روستایی در این استان به پایان
رسیده و در 5 روستا در حال اجراست.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از تبریز، کرمی مدیرکل امور روستایی و شورا هاي
استانداري آذربایجان شرقی با اشاره به اینکه بر اساس
قانون برنامه ششم هر سال باید براي 5 هزار روستا در
کشور سند اشتغال تدوین و در طول این برنامه 25 هزار
سند اشتغال نهایی شود گفت: هم اکنون مطالعه این طرح

در 65 روستاي داراي ظرفیت منحصر بفرد استان انجام شده و در قالب سایت عرضه محصولات و صنایع روستایی در روستا هاي

 
لیقوان تبریز، علویان مراغه، پیام مرند، قزلجه میدان بستان آباد و ورنکش میانه در حال اجراست. 

او گفت: براي اجراي این طرح در هر کدام از این روستا ها یک میلیارد و 250 میلیون تومان اعتبار به عنوان منابع اولیه و زمین از

 
سوي دهیاري تامین شده و طراحی سایت آن ها در حال انجام است. 

مدیرکل امور روستایی و شورا هاي استانداري آذربایجان شرقی با بیان اینکه در این سایت ها محصولات و صنایع دستی به صورت
مستقیم تولید و عرضه می شود گفت: در صورت اجرا و بهره برداري از این سایت ها براي تعدادي از روستاییان زمینه اشتغال ایجاد و

 
بخشی از واسطه گري ها حذف می شود و سود اولیه به خود روستاییان تعلق می گیرد. 

کرمی گفت: سایت روستاي قزلجه میدان بستان آباد به عنوان نخستین سایت صنایع دستی کشور داراي 123 غرفه براي تولید و
عرضه محصولات و صنایع دستی است که هم اکنون خیابان کشی و اجراي معابر آن تمام شده و تاسیسات زیربنایی آن نیز در حال

 
اجراست. 

او با بیان اینکه براي اجراي سایت روستاي قزلجه میدان حدود 60 میلیارد تومان هزینه می شود،گفت: تاکنون براي اجراي بخش

 
هایی از این سایت حدود 6 میلیارد تومان هزینه شده است. 

مدیرکل امور روستایی و شورا هاي استانداري آذربایجان شرقی گفت: با توجه به وجود زیرساخت ها در این سایت در صورت طی

 
مراحل واگذاري، این سایت به بهره برداري می رسد. 

کرمی با اشاره به اینکه سایت هاي تولید و عرضه محصولات و صنایع دستی روستایی در زمینی به وسعت یک تا 4 هکتار در این



شهرستان ها اجرا می شود افزود: سایت هاي پیام مرند و علویان مراغه نیز در حال طی مراحل اجرا بوده و تلاش می شود تا سال

 
1400 تکمیل و به بهره برداري برسد. 

هم اکنون 3 هزار و 706 کد آبادي در سطح آذربایجان شرقی وجود دارد که 2 هزار و 708 روستا آن داراي سکنه بوده و یک هزار
روستا به مرور زمان خالی از سکنه شده است.



روشندلان زیلوباف تجلیل شدند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/07/28

شهردار میبد گفت: زمینه آموزش بیش از 10 نفر از روشندلان در هنر صنعت زیلو فراهم شده است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، علیرضا نقوي، شهردار میبد در مراسم تجلیل
از روشندلان زیلوباف میبد گفت: شهرداري و اداره میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان به منظور
حمایت از روشندلان چند ماهی است که به ده نفر از آنان

 
هنر زیلوبافی را آموزش می دهد. 

او افزود: با توجه به جهانی شدن زیلو شهرداري میبد نیز

 
همگام با سایر ارگان ها براي ارتقاي این هنر و صنعت تلاش هایی داشته است. 

علیرضا نقوي بیان داشت: مقرر شده پس از ایام کرونا با افتتاح بازارچه غرفه هایی براي عرضه این هنر به گردشگران اختصاص داده

 
شود. 

شهرستان میبد در سال 97 به عنوان شهر جهانی زیلو معرفی شد که در پی آن مدیر عامل صندوق کارآفرینی کشور با سفر به میبد،
50 میلیارد ریال تسهیلات به زیلوبافان اختصاص داد.



مهاجرت معکوس از دست آوردهاي توسعه روستاها است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/07/28

پاك فطرت اجراي طرح هادي و دیگر فعالیت هاي عمرانی و توسعه اي در روستا ها را عاملی مهم در شکل گیري مهاجرت
معکوس و افزایش تمایل روستائیان مهاجرت کرده به شهر دانست.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، مدیرکل امور روستایی و شورا هاي استانداري فارس
در دیدار معاون عمران روستایی بنیاد مسکن انقلاب
اسلامی استان، اجراي طرح هادي و دیگر فعالیت هاي
عمرانی و توسعه اي در روستا ها را عاملی مهم در شکل
گیري مهاجرت معکوس و افزایش تمایل روستائیان

 
مهاجرت کرده به شهر دانست. 

سید کمال پاکفطرت، اقدامات دولت در زمینه تامین و توسعه زیرساخت هایی همچون آب، برق، گاز، راه و پرداخت تسهیلات
اشتغالزایی به روستاییان و عشایر، تقویت امکانات رفاهی مانند طرح هاي هادي و نوسازي خانه هاي روستایی روند توسعه پایدار روستا

 
هاي فارس را شتاب بخشیده است. 

او افزود: هرچند خشکسالی هاي پیاپی و جذابیت هاي شهري طی سال هاي اخیر زمینه ساز مهاجرت روستائیان به شهر ها شد، اما

 
توسعه روستا ها سبب کاهش مهاجرت روستائیان و افزایش ایجاد اشتغال و میل به زندگی در روستا شده است. 

کمال پاکفطرت ادامه داد: مهاجرت معکوس و کاهش مهاجرت از روستا به شهر از دستاورد هاي قابل توجه در روستا هاي استان بوده

 
است. 

او با اشاره به عملکرد دفتر امور روستایی و شورا هاي استانداري فارس در جذب اعتبارات طی سال هاي 97 و 98، گفت: طی این 2
سال، از محل اعتبارات اداره کل دارایی استان و سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور به ترتیب موفق به جذب اعتبار 155

 
میلیارد و 400 میلیون تومانی و 247 میلیارد و 200 میلیون تومانی شده ایم. 

پاکفطرت افزود: در سال هاي 97 و 98 تعداد 45 دستگاه انواع ماشین آلات شامل خودرو هاي حمل زباله، مینی لودر، لودر و خودرو

 
هاي آتش نشانی به ظرفیت دهیاري هاي استان افزوده شد. 

مدیرکل امور روستایی و شورا هاي استانداري فارس عنوان کرد: طی 2 سال گذشته 108 میلیارد تومان اعتبار برابر تفاهم نامه مناطق
محروم کشور به استان فارس تخصیص یافت و 69 میلیارد تومان تسهیلات نیز به طرح هاي روستایی پرداخت شد. 



معاون عمران روستایی بنیاد مسکن فارس نیز با بیان اینکه ساکنان 54 درصد از روستا هاي بالاي 20 خانوار استان از خدمات طرح
هادي برخوردار هستند، گفت: همه تلاش ها معطوف به توسعه روستایی و محرومیت زدایی در مناطق کم برخوردار استان فارس است.

حمیدي در این دیدار با بیان اینکه بنیاد مسکن از همه ظرفیت هاي قانونی براي توسعه روستایی در استان فارس بهره گیري می کند،
افزود: کمک به حل مشکلات بهسازي روستا ها و بررسی مسائل و مشکلات تهیه و اجراي طرح هاي هادي و عمران روستایی و تامین
اقتصاد و معیشت روستا از جمله فصل هاي مشترك است که بنیاد مسکن با امور روستایی و شورا هاي استانداري فارس می تواند در

 
آن به تعامل و هم افزایی برسد. 

این مقام مسئول بیان کرد: اجراي طرح هاي هادي به عنوان سند 10 ساله توسعه روستایی در مناطق محروم و کم برخوردار گام

 
اصلی واساسی در زمینه عمران و توسعه روستا ها قلمداد می شود و تاثیر به سزایی درزدودن چهره فقر و محرومیت از روستا ها دارد. 

معاون عمران روستایی بنیاد مسکن فارس اضافه کرد: این طرح ها بر اساس تهیه نقشه پایه ووضع موجود روستا، مطالعات پایه

 
وتشخیص وضعیت روستا، تحلیل واستنتاج از بررسی ها وتدوین چشم اندازها، تعیین پروژه هاي پیشنهادي تهیه می شود. 

حمیدي گفت: ایجاد زمینه توسعه وعمران روستا ها باتوجه به شرایط فرهنگی، اقتصادي واجتماعی، تأمین عادلانه امکانات از طریق
ایجاد تسهیلات اجتماعی، تولیدي ورفاهی، ایجاد تسهیلات لازم براي بهبود مسکن روستائیان و خدمات بهزیستی و عمومی، ایجاد
شبکه ارتباطی منظم و ساماندهی منطقی نظام توزیع خدمات در سطح روستاها، ایجاد زمینه بهبود وضعیت اقتصادي روستا ها از
طریق تسهیلات تولیدي، اشتغال و ارتقاي درآمد روستائیان و هدایت وضعیت فیزیکی و کالبدي روستا ها از جمله اهداف اجراي طرح

هاي هادي است.



سازمان قضایی نیروهاي مسلح به جرایم امنیتی کارکنانش هم رسیدگی می کند

منبع: تیکشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/07/28

ایرنا به نقل از سازمان قضایی نیروهاي مسلح، نوشت: براساس اجازه مقام معظم رهبري و منطبق با تبصره یک ماده 597
قانون آیین دادرسی کیفري، صلاحیت هاي رسیدگی سازمان قضایی نیروهاي مسلح افزایش یافت.

ایرنا به نقل از سازمان قضایی نیروهاي مسلح، نوشت: براساس اجازه مقام معظم رهبري و منطبق با تبصره یک ماده 597 قانون

 
آیین دادرسی کیفري، صلاحیت هاي رسیدگی سازمان قضایی نیروهاي مسلح افزایش یافت. 

بنا به اعلام اداره کل حقوقی این سازمان، طبق اجازه مقام معظم
رهبري که به موجب نامه دفتر معظم له به شماره 13752/1/م
در تاریخ 21 مرداد سال جاري ابلاغ شده و نامه رئیس قوه
قضاییه به شماره 100/87221/9000 در تاریخ 14 مرداد سال
جاري، صلاحیت هاي رسیدگی سازمان قضایی نیروهاي مسلح در

 
پنج بند توسعه یافته است. 

براساس این گزارش، همه جرایم امنیتی مرتبط با خدمت براي
نیروهاي مسلح، از ناحیه کارکنان قراردادي و یا کسانی که به
طور موقت در خدمت نیروهاي مسلح، سازمان ها، مؤسسات و

شرکت هاي وابسته که مشمول مقررات نیروهاي مسلح نیستند، جرایم مرتبط با اطلاعات طبقه بندي شده نیروهاي مسلح، از ناحیه
اشخاصی که به صورت مستقیم یا غیرمستقیم نسبت به تأمین تجهیزات و تسلیحات نیروهاي مسلح همکاري دارند، جرایم امنیتی
کارکنان نیروهاي مسلح، مرتبط با زمان اشتغال تا پنج سال پس از پایان خدمت، کلیه جرایم مرتبط با سلاح و مهمات توسط کارکنان
شاغل در نیروهاي مسلح و جرایم مرتبط با انجام وظایف خاص حفاظتی و انتظامی کارکنان یگان هاي حفاظت دستگاه هاي اجرایی

 
در صلاحیت هاي رسیدگی سازمان قضایی نیروهاي مسلح قرار گرفت. 

 
این مصوبه روز پنجشنبه 24 مهر در روزنامه رسمی کشور منتشر شد. 

بر اساس تبصره یک ماده ماده 597 قانون آیین دادرسی کیفري، رسیدگی به جرایمی که امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري اجازه
فرموده اند در دادگاه ها و دادسراهاي سازمان قضایی نیروهاي مسلح رسیدگی شود، مادامی که از آن عدول نشده در صلاحیت این

سازمان است.



مشکلات معیشتی مردم راه حل سیاسی ندارد/انتقاداز داروي قاچاق درکشور

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/07/28

رییس قوه قضاییه گفت: مشکلات معیشتی مردم راه حل سیاسی ندارد بلکه راه حل اقتصادي دارد.

رییس قوه قضاییه گفت: مشکلات معیشتی مردم راه حل

 
سیاسی ندارد بلکه راه حل اقتصادي دارد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از مرکز رسانه قوه قضائیه،
آیت االله سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح امروز شوراي
عالی قوه قضائیه با تقدیر از زحمات و تلاش هاي کادر
درمانی کشور در صیانت از سلامت مردم در برابر ویروس
کرونا، اظهار داشت: توصیه هاي ستاد ملی مقابله با کرونا
نباید در حد توصیه باقی بماند و باید از موضع حاکمیتی
پیگیري شود. رئیس قوه قضائیه با اشاره به موفقیت برخی

کشورها در مهار ویروس کرونا، تأکید کرد: باید با اتخاذ تصمیمات کارشناسی شده در ستاد کرونا و اجراي آنها با نگاه حاکمیتی آفات

 
این بلا را کاهش داد و هر جا که نظام اراده کرد کاري را با جدیت انجام دهد، مردم هم به خوبی همراهی کرده اند. 

رئیسی از همراهی مردم در موضوع راهپیمایی اربعین امسال براي اجراي مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان نمونه اي از
پایبندي بدنه جامعه به تصمیمات حاکمیتی یاد کرد که آحاد مردم با وجود ارادت مردم به امام حسین (ع)، از تصمیم کارشناسی نظام
در این زمینه تبعیت کردند. رئیس قوه قضائیه در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر لزوم پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از
حاشیه سازي ها، اظهار داشت: هر گونه حاشیه سازي از سوي دست اندرکاران و سیاسیون که ما را از پرداختن به مسائل اصلی کشور
بازمی دارد، امري مذموم و ناصواب است. آیت االله رئیسی از «توجه به معیشت» و «مقابله با کرونا و آفات آن» به عنوان مسائل اصلی
کشور یاد کرد و گفت: دغدغه مسئولان باید رفع مشکلات معیشتی مردم به ویژه در شرایطی باشد که ویروس منحوس کرونا کسب و

 
کار بسیاري از افراد را مختل کرده است. 

رئیس قوه قضائیه، قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور دانست و اظهار داشت: امروز مردم براي تهیه دارو با

 
مشکل مواجه هستند و وجود داروهاي تقلبی در بازار هم نگران کننده است. 

رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که مسئولان باید موضوع تأمین داروي مورد نیاز مردم را با حساسیت پیگیري کنند و اجازه ندهند

 
سوداگران و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به پایان تحریم 10 ساله تسلیحاتی کشورمان گفت: در خصوص برداشته
شدن موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد و باید همه تحریم هاي ظالمانه آمریکا و غربی ها علیه

 
ملت ایران برداشته شوند. 



رئیسی با بیان اینکه غربی ها باید متعهد به اجراي توافقات باشند اما روز به روز ظلم و ستم آنها بیشتر می شود گفت: مساله تولید
قدرت در برابر نظام سلطه مهم است تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با این زورگویی ها حاضر شد. ساز و کار هم این است که

 
اقداماتی در جهت بی اثر کردن تحریم ها و تسهیل زندگی و معیشت مردم صورت گیرد. 

رئیس قوه قضائیه با تأکید بر اینکه همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، خاطر نشان کرد: راهکار حل

 
مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به ابلاغ سند امنیت قضائی اشاره کرد و با تقدیر از معاونت حقوقی و دیگر بخش هاي مرتبط در
دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه براي همه دستگاه ها از جمله قوه قضائیه تکالیفی در نظر گرفته شده که یکی از آنها
تدوین سند امنیت قضائی بود. اما باید بدانیم که اجراي هر سندي مهم تر از ابلاغ آن سند است و همه همکاران قضائی در سراسر

 
کشور ملزم به اجراي اسناد تحولی هستند. 

رئیس قوه قضائیه، «حق الناس» را مهم ترین موضوع سند امنیت قضائی عنوان کرد و گفت: «حق الناس» و «حقوق مردم» قبل از
آنکه دستاویز مدعیان حقوق بشر باشد، آموزه نبی مکرم اسلام است که در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران نیز مورد تأکید قرار

 
گرفته است 

رئیسی افزود: «حق الناس» از تأکیدات مستمر امام و رهبري بوده که قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح دارد و با ابلاغ سند امنیت

 
قضائی به دنبال آن هستیم تا با عزم و اراده جدي از حقوق مردم صیانت شود. 

رئیس دستگاه قضا گریزي نیز به موضوع بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از بانک هاي کشور زد و با تقدیر از نیروهاي امنیتی و
پلیس بین الملل و دیگر عواملی که در بازگرداندن این مفسد اقتصادي نقش داشتند، تأکید کرد: افرادي که تصور می کنند می توانند

 
مرتکب جرم شوند و با خروج از کشور از چنگال عدالت بگریزند سخت در اشتباه هستند. 

رئیسی خاطر نشان کرد: دستگاه قضائی اجازه نمی دهد کسانی که به نحوي به بیت المال دست اندازي می کنند، آرام بگیرند و
بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با قاطعیت و تا آخر دنبال می کند تا این اموال به خزانه کشور برگردد

 
و در اختیار مردم قرار گیرد. 

رئیس قوه قضائیه بر همین اساس به کشورهاي غربی نیز هشدار داد که اجازه ندهند کشورشان پناهگاه غارتگران بیت المال و مفسدان

 
اقتصادي شود و تصور نکنند پول هایی که مفسدان اقتصادي از مردم سرقت می کنند، براي آنها منفعتی به دنبال می آورد. 

در این نشست، مهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50 درصدي زندانیان خبر داد و
گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23 درصد
افزایش یافته است. وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت

 
هاي موجود و در همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

رئیسی با تقدیر از هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50 درصدي زندانیان، این اقدام را علاوه بر بازدارندگی از وقوع جرم و
حرفه آموزي موجب افزایش تولید و تأمین مالی زندانیان و خانواده هاي آنها دانست و تأکید کرد: اصلاح مجرمین یکی از وظایف

 
قانونی ماست و براي این امر تکلیف قانون اساسی داریم. 



رئیس قوه قضائیه افزود: برخی فکر می کنند مأموریت ما با محکوم کردن تمام می شود در صورتی که مأموریت ما هم پیشگیري، از
جرم و هم رسیدگی و هم کیفر و هم اصلاح مجرمان است و البته اصلاح مجرمین نیتز به یک کار جدي تحولی دارد و با شیوه هاي

گذشته محقق نخواهد شد.



62 میلیارد ریال اعتبار به طرح گردشگري تنگ ماغر

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/07/28

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري کهگیلویه و بویراحمد گفت: از محل اعتبارات جهش تولید 62 میلیارد
ریال به طرح گردشگري و بوم گردي تنگ ماغر شهرستان بهمئی اختصاص یافت.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
یاسوج، مجید صفایی مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع
دستی و گردشگري کهگیلویه و بویراحمد در بهمئی از
اختصاص 62 میلیارد ریال اعتبار براي توسعه زیر ساخت
ها در اردوگاه گردشگري تنگ ماغر این شهرستان خبر داد
و گفت: خوشبختانه در بودجه امسال از محل جهش تولید
اعتبارات خوبی به زیر ساخت هاي گردشگري استان

 
اختصاص یافته است. 

صفایی با بیان اینکه این اعتبار براي نخستین بار به توسعه گردشگري شهرستان بهمئی اختصاص یافته است افزود: 30 میلیارد ریال از

 
این اعتبارات از محل تملک دارایی است. 

 
او بیان کرد: 32 میلیارد ریال دیگر نیز از طریق تسهیلات ارزان قیمت به سرمایه گذار پرداخت می شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گفت: در چند روز آینده با تخصیص کامل این اعتبار، اردوگاه گردشگري

 
تنگ ماغر براي سرمایه گذاري به فراخوان عمومی گذاشته می شود. 

او از واگذاري 7 اردوگاه گردشگري استان به بخش خصوصی خبر داد و افزود: این اردوگاه ها با چشم انداز توسعه گردشگري به صورت

 
20 ساله به بهره بردار بخش خصوصی واگذار شد. 

صفایی با اشاره به اینکه این اقدام با هدف تحقق جهش تولید انجام می شود، بیان کرد: ایجاد اشتغال، رونق صنعت گردشگري و

 
افزایش زیرساخت هاي گردشگري از مهم ترین برنامه هاي این اداره کل در سال 99 است. 

مدیرکل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگري استان با اشاره به اینکه براي تکمیل طرح هاي گردشگري شهرستان بهمئی 25
میلیارد ریال اعتبار نیاز است گفت: اردوگاه گردشگري تنگ ماغر، اردوگاه منطقه گردشگري برم الوان از مهم ترین طرح هاي

 
گردشگري در این شهرستان است که ظرفیت درآمد و اشتغال زایی مناسبی دارند. 



صفایی افزود: پیشرفت کاري این طرح ها پنجاه درصد است که انتظار می رود با جذب اعتبارات ملی و استانی تا پایان امسال این

 
طرح ها به بهره برداري برسد. 

مجتبی صلاحی نژاد رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري شهرستان بهمئی هم گفت: برنامه هاي کلی سازمان

 
میراث فرهنگی در سال هاي اخیر استفاده بهینه از اماکن گردشگري براي ایجاد اشتغال و رفع معضل بیکاري است. 

صلاحی نژاد افزود: با پیشنهاد میراث فرهنگی بهمئی، مطالعه و بررسی کارشناسان اداره کل، ساخت اردوگاه و اقامتگاه هاي تفریحی ـ

 
رفاهی در دو منطقه گردشگري برم الوان و تنگ ماغر مورد توجه قرار گرفت. 

او بیان کرد: در حال حاضر اردوگاه تفریحی - رفاهی ماغر، واقع در تنگه توریستی ماغر، بیش از 90درصد پیشرفت کاري دارد که اداره

 
کل میراث فرهنگی قصد دارد این اردوگاه را همانند اقامتگاه برم الوان به بخش خصوصی واگذار کرد. 

این منطقه گردشگري و توریستی در 15کیلومتري شهر لیکک، مرکز شهرستان بهمئی و در مسیر جاده ارتباطی بهمئی به شهرستان
لنده واقع شده است.



رییسی: همه مشکلات در داخل کشور به دست مردم قابل حل است

منبع: ایسناشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/07/28

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، گفت: راهکار حل
مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطا است.

به گزارش ایسنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، سید
ابراهیم رئیسی در جلسه صبح امروز شوراي عالی قوه
قضاییه با تقدیر از زحمات و تلاش هاي کادر درمانی کشور
در صیانت از سلامت مردم در برابر ویروس کرونا، اظهار
داشت: توصیه هاي ستاد ملی مقابله با کرونا نباید در حد

 
توصیه باقی بماند و باید از موضع حاکمیتی پیگیري شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به موفقیت برخی کشورها در
مهار ویروس کرونا، تأکید کرد: باید با اتخاذ تصمیمات
کارشناسی شده در ستاد کرونا و اجراي آنها با نگاه

 
حاکمیتی آفات این بلا را کاهش داد و هر جا که نظام اراده کرد کاري را با جدیت انجام دهد، مردم هم به خوبی همراهی کرده اند. 

رئیسی از همراهی مردم در موضوع راهپیمایی اربعین امسال براي اجراي مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان نمونه اي از
پایبندي بدنه جامعه به تصمیمات حاکمیتی یاد کرد که آحاد مردم با وجود ارادت مردم به امام حسین (ع)، از تصمیم کارشناسی نظام

 
در این زمینه تبعیت کردند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر لزوم پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها، اظهار داشت: هر
گونه حاشیه سازي از سوي دست اندرکاران و سیاسیون که ما را از پرداختن به مسائل اصلی کشور بازمی دارد، امري مذموم و ناصواب

 
است. 

رئیسی از «توجه به معیشت» و «مقابله با کرونا و آفات آن» به عنوان مسائل اصلی کشور یاد کرد و گفت: دغدغه مسئولان باید رفع

 
مشکلات معیشتی مردم به ویژه در شرایطی باشد که ویروس منحوس کرونا کسب و کار بسیاري از افراد را مختل کرده است. 

رئیس قوه قضاییه، قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور دانست و اظهار داشت: امروز مردم براي تهیه دارو

 
با مشکل مواجه هستند و وجود داروهاي تقلبی در بازار هم نگران کننده است. 

رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که مسئولان باید موضوع تأمین داروي مورد نیاز مردم را با حساسیت پیگیري کنند و اجازه ندهند

 
سوداگران و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند. 



رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به پایان تحریم 10 ساله تسلیحاتی جمهوري اسلامی ایران گفت: در خصوص
برداشته شدن موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد و باید همه تحریم هاي ظالمانه آمریکا و غربی

 
ها علیه ملت ایران برداشته شوند. 

رئیسی با بیان این که غربی ها باید متعهد به اجراي توافقات باشند اما روز به روز ظلم و ستم آنها بیشتر می شود گفت: مساله تولید
قدرت در برابر نظام سلطه مهم است تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با این زورگویی ها حاضر شد. ساز و کار هم این است که

 
اقداماتی در جهت بی اثر کردن تحریم ها و تسهیل زندگی و معیشت مردم صورت گیرد. 

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، خاطر نشان کرد: راهکار

 
حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به ابلاغ سند امنیت قضایی اشاره کرد و با تقدیر از معاونت حقوقی و دیگر بخش هاي مرتبط در
دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه براي همه دستگاه ها از جمله قوه قضائیه تکالیفی در نظر گرفته شده که یکی از آنها
تدوین سند امنیت قضائی بود. اما باید بدانیم که اجراي هر سندي مهم تر از ابلاغ آن سند است و همه همکاران قضایی در سراسر

 
کشور ملزم به اجراي اسناد تحولی هستند. 

رئیس قوه قضاییه، «حق الناس» را مهم ترین موضوع سند امنیت قضایی عنوان کرد و گفت: «حق الناس» و «حقوق مردم» قبل از آن
که دستاویز مدعیان حقوق بشر باشد، آموزه نبی مکرم اسلام است که در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران نیز مورد تأکید قرار

 
گرفته است. 

رئیسی افزود: «حق الناس» از تأکیدات مستمر امام و رهبري بوده که قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح دارد و با ابلاغ سند امنیت

 
قضایی به دنبال آن هستیم تا با عزم و اراده جدي از حقوق مردم صیانت شود. 

رئیس دستگاه قضا گریزي نیز به موضوع بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از بانک هاي کشور زد و با تقدیر از نیروهاي امنیتی و
پلیس بین الملل و دیگر عواملی که در بازگرداندن این مفسد اقتصادي نقش داشتند، تأکید کرد: افرادي که تصور می کنند می توانند

 
مرتکب جرم شوند و با خروج از کشور از چنگال عدالت بگریزند سخت در اشتباه هستند. 

رئیسی خاطر نشان کرد: دستگاه قضایی اجازه نمی دهد کسانی که به نحوي به بیت المال دست اندازي می کنند، آرام بگیرند و
بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با قاطعیت و تا آخر دنبال می کند تا این اموال به خزانه کشور برگردد

 
و در اختیار مردم قرار گیرد. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به کشورهاي غربی نیز هشدار داد که اجازه ندهند کشورشان پناهگاه غارتگران بیت المال و مفسدان

 
اقتصادي شود و تصور نکنند پول هایی که مفسدان اقتصادي از مردم سرقت می کنند، براي آنها منفعتی به دنبال می آورد. 

در این نشست، مهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50 درصدي زندانیان خبر داد و
گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23 درصد

 
افزایش یافته است. 



وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

رئیسی با تقدیر از هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50 درصدي زندانیان، این اقدام را علاوه بر بازدارندگی از وقوع جرم و
حرفه آموزي موجب افزایش تولید و تأمین مالی زندانیان و خانواده هاي آنها دانست و تأکید کرد: اصلاح مجرمین یکی از وظایف

 
قانونی ماست و براي این امر تکلیف قانون اساسی داریم. 

رئیس قوه قضاییه افزود: برخی فکر می کنند مأموریت ما با محکوم کردن تمام می شود در صورتی که مأموریت ما هم پیشگیري، از
جرم و هم رسیدگی و هم کیفر و هم اصلاح مجریمان است و البته اصلاح مجرمین نیتز به یک کار جدي تحولی دارد و با شییوه هاي

 
گذشته محقق نخواهد شد. 

انتهاي پیام



مشکلات معیشتی امروز مردم، راه حل هاي اقتصادي دارد نه راهکار سیاسی/

«معیشت» و «مقابله با کرونا»، دو دغدغه اصلی امروز مردم است

منبع: مشرقشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/07/28

 
- سیاست 

رئیس قوه قضاییه در جلسه شوراي عالی قوه قضاییه: مشکلات معیشتی امروز مردم، راه حل هاي اقتصادي دارد نه راهکار سیاسی/

 
«معیشت» و «مقابله با کرونا»، دو دغدغه اصلی امروز مردم است 

رئیس قوه قضاییه گفت: راهکار حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و

 
دنبال کردن راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

به گزارش مشرق، آیت االله سید ابراهیم رئیسی رئیس قوه قضاییه در جلسه صبح
امروز شوراي عالی قوه قضاییه با تقدیر از زحمات و تلاش هاي کادر درمانی کشور در
صیانت از سلامت مردم در برابر ویروس کرونا، اظهار داشت: توصیه هاي ستاد ملی

 
مقابله با کرونا نباید در حد توصیه باقی بماند و باید از موضع حاکمیتی پیگیري شود. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به موفقیت برخی کشورها در مهار ویروس کرونا، تأکید کرد: باید با اتخاذ تصمیمات کارشناسی شده در
ستاد کرونا و اجراي آن ها با نگاه حاکمیتی آفات این بلا را کاهش داد و هر جا که نظام اراده کرد کاري را با جدیت انجام دهد، مردم

 
هم به خوبی همراهی کرده اند. 

بیشتر بخوانید: مخالفت حجت الاسلام رئیسی با زندانی شدن افراد به خاطر مهریه آیت االله رئیسی از همراهی مردم در موضوع
راهپیمایی اربعین امسال براي اجراي مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا به عنوان نمونه اي از پایبندي بدنه جامعه به تصمیمات

 
حاکمیتی یاد کرد که آحاد مردم با وجود ارادت مردم به امام حسین (ع)، از تصمیم کارشناسی نظام در این زمینه تبعیت کردند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر لزوم پرهیز مسئولان و فعالان سیاسی از حاشیه سازي ها، اظهار داشت: هر
گونه حاشیه سازي از سوي دست اندرکاران و سیاسیون که ما را از پرداختن به مسائل اصلی کشور بازمی دارد، امري مذموم و ناصواب

 
است. 

آیت االله رئیسی از «توجه به معیشت» و «مقابله با کرونا و آفات آن» به عنوان مسائل اصلی کشور یاد کرد و گفت: دغدغه مسئولان
باید رفع مشکلات معیشتی مردم به ویژه در شرایطی باشد که ویروس منحوس کرونا کسب و کار بسیاري از افراد را مختل کرده است.

رئیس قوه قضاییه، قاچاق دارو و مشکل تأمین دارو را از دیگر معضلات امروز کشور دانست و اظهار داشت: امروز مردم براي تهیه دارو

 
با مشکل مواجه هستند و وجود داروهاي تقلبی در بازار هم نگران کننده است. 



آیت االله رئیسی بر همین اساس تأکید کرد که مسئولان باید موضوع تأمین داروي مورد نیاز مردم را با حساسیت پیگیري کنند و اجازه

 
ندهند سوداگران و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به پایان تحریم 10 ساله تسلیحاتی کشورمان گفت: در خصوص برداشته
شدن موانع معامله تسلیحاتی نباید صرفاً به شکست سیاسی آمریکا بسنده کرد و باید همه تحریم هاي ظالمانه آمریکا و غربی ها علیه

 
ملت ایران برداشته شوند. 

آیت االله رئیسی با بیان این که غربی ها باید متعهد به اجراي توافقات باشند، اما روز به روز ظلم و ستم آن ها بیشتر می شود گفت:
مساله تولید قدرت در برابر نظام سلطه مهم است تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با این زورگویی ها حاضر شد. ساز و کار هم این

 
است که اقداماتی در جهت بی اثر کردن تحریم ها و تسهیل زندگی و معیشت مردم صورت گیرد. 

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مشکلات در داخل کشور و به دست تواناي مردم قابل حل است، خاطر نشان کرد: راهکار

 
حل مشکلات اقتصادي در حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال کردو راهکارهاي سیاسی براي حل مسائل اقتصادي خطاست. 

آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به ابلاغ سند امنیت قضایی اشاره کرد و با تقدیر از معاونت حقوقی و دیگر بخش هاي
مرتبط در دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه براي همه دستگاه ها از جمله قوه قضائیه تکالیفی در نظر گرفته شده که
یکی از آن ها تدوین سند امنیت قضائی بود. اما باید بدانیم که اجراي هر سندي مهم تر از ابلاغ آن سند است و همه همکاران قضایی

 
در سراسر کشور ملزم به اجراي اسناد تحولی هستند. 

رئیس قوه قضاییه، «حق الناس» را مهم ترین موضوع سند امنیت قضایی عنوان کرد و گفت: «حق الناس» و «حقوق مردم» قبل از آن
که دستاویز مدعیان حقوق بشر باشد، آموزه نبی مکرم اسلام است که در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران نیز مورد تأکید قرار

 
گرفته است. 

آیت االله رئیسی افزود: «حق الناس» از تأکیدات مستمر امام و رهبري بوده که قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح دارد و با ابلاغ سند

 
امنیت قضایی به دنبال آن هستیم تا با عزم و اراده جدي از حقوق مردم صیانت شود. 

رئیس دستگاه قضا گریزي نیز به موضوع بازگرداندن مدیرعامل فراري یکی از بانک هاي کشور زد و با تقدیر از نیروهاي امنیتی و
پلیس بین الملل و دیگر عواملی که در بازگرداندن این مفسد اقتصادي نقش داشتند، تأکید کرد: افرادي که تصور می کنند می توانند

 
مرتکب جرم شوند و با خروج از کشور از چنگال عدالت بگریزند سخت در اشتباه هستند. 

آیت االله رئیسی خاطر نشان کرد: دستگاه قضایی اجازه نمی دهد کسانی که به نحوي به بیت المال دست اندازي می کنند، آرام بگیرند
و بازگرداندن همه متهمان اقتصادي و اموال به یغما رفته ملت را با قاطعیت و تا آخر دنبال می کند تا این اموال به خزانه کشور

 
برگردد و در اختیار مردم قرار گیرد. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به کشورهاي غربی نیز هشدار داد که اجازه ندهند کشورشان پناهگاه غارتگران بیت المال و مفسدان

 
اقتصادي شود و تصور نکنند پول هایی که مفسدان اقتصادي از مردم سرقت می کنند، براي آن ها منفعتی به دنبال می آورد. 

در این نشست، آقاي مهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها از هدف گذاري این سازمان براي اشتغال 50 درصدي زندانیان خبر



داد و گفت: آمار اشتغال زندانیان در سال 98، 15 درصد بوده که با تمهیدات اندیشیده شده، این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23

 
درصد افزایش یافته است. 

وي خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت آن است که این رشد بدون ایجاد ظرفیت هاي جدید و با استفاده از ظرفیت هاي موجود و در

 
همین شرایط دشوار کرونایی که بسیاري از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده است. 

آیت االله رئیسی با تقدیر از هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغال 50 درصدي زندانیان، این اقدام را علاوه بر بازدارندگی از وقوع
جرم و حرفه آموزي موجب افزایش تولید و تأمین مالی زندانیان و خانواده هاي آن ها دانست و تأکید کرد: اصلاح مجرمین یکی از

 
وظایف قانونی ماست و براي این امر تکلیف قانون اساسی داریم. 

رئیس قوه قضاییه افزود: برخی فکر می کنند مأموریت ما با محکوم کردن تمام می شود در صورتی که مأموریت ما هم پیشگیري، از
جرم و هم رسیدگی و هم کیفر و هم اصلاح مجریمان است و البته اصلاح مجرمین نیتز به یک کار جدي تحولی دارد و با شییوه هاي

گذشته محقق نخواهد شد.



درخواست پتروشیمی جم از دانشگاه پیام نور براي همکاري علمی

منبع: یوپناشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/07/28

در نشست بین رئیس دانشگاه پیام نور استان بوشهر و مدیرعامل شرکت پالایش گاز فجر جم بر همکاري دانشگاه پیام نور با
پتروشیمی تاکید شد.

در نشست بین رئیس دانشگاه پیام نور استان بوشهر و
مدیرعامل شرکت پالایش گاز فجر جم بر همکاري دانشگاه

 
پیام نور با پتروشیمی تاکید شد. 

به گزارش یوپنا رییس دانشگاه پیام نور استان بوشهر در
دیدار با مدیرعامل شرکت پالایش گاز فجر جم گفت:
تاسیس دانشگاه پیام نور ایده جالبی بوده است؛ دانش براي
همه، همه وقت و همه جا. دانشگاه هاي پیام نور در سطح

کشور متعهد به همکاري آموزشی، پژوهشی با همدیگر هستند و این موضوع ظرفیت علمی خوبی را براي همکاري با سایر دستگاه ها

 
در هر استان فراهم می کند. 

محمدرضا بحرانی افزود: دانشگاه آماده برگزاري دوره هاي مختلف آموزشی مورد نیاز پالایشگاه، همچنین مطالعه روي محیط پیرامونی

 
و مطالعه اثرات اجتماعی این صنعت در جم است. 

وي افزود: در سال گذشته سند توسعه اجتماعی استان بوشهر توسط این دانشگاه تهیه شده و همچنین تهیه سند توسعه فرهنگی
استان نیز به این دانشگاه واگذار شده است. بنابراین در حوزه مطالعه محیط پیرامون و اثرات اجتماعی صنعت در منطقه جم نیز

 
دانشگاه آماده همکاري است. 

عبدالصمد نجفی مدیرعامل شرکت پالایش گاز فجر نیز در این نشست  عنوان کرد: ما از حضور چهره ها و مراکز آکادمیک در
پالایشگاه استقبال می کنیم و امید داریم که پیوند بین صنعت و دانشگاه بیشتر شود زیرا صنعت بدون دانشگاه نمی تواند پیشرفت

 
کند، امروز صنعت باید براي حل مشکلات خود به طرف دانشگاه بیاید. 

وي افزود: این پالایشگاه به کمک دانشگاهیان کارهاي بزرگی انجام داده و در بخش تولید از کمک دانشگاهیان استقبال می کنیم. امید

 
داریم که پیوند بین صنعت و دانشگاه بیشتر شود زیرا صنعت بدون دانشگاه نمی تواند پیشرفت کند. 

مدیرعامل شرکت پالایش گاز فجر جم گفت: در بحث آسیب هاي اجتماعی تقاضاي همکاري با دانشگاه پیام نور را داریم زیرا نیروي
انسانی زیربناي تولید است و اگر داراي سلامت روان نباشد نمی تواند این چرخ را به حرکت درآورد؛ همکاري دانشگاه پیام نور می

تواند در این زمینه مثمر ثمر باشد و باعث پیشرفت فرهنگ و محیط پیرامون صنعت شود. 



رییس دانشگاه پیام نور واحد جم گفت: یکی از دغدغه هاي دانشگاه پژوهش هاي کاربردي است به همین جهت سعی می کنیم
توانایی هاي خودمان را با نیازهاي جامعه تطبیق دهیم. در بحث آموزشی آمادگی برگزاري دوره هاي آموزشی براي کارکنان پالایشگاه

 
و خانواده هاي آنها داریم. 

وي ادامه داد: کارآفرینی و اشتغالزایی از دیگر دغدغه هاي دانشگاه است. صنایع پایین دستی در منطقه رشد نکرده اند و تنها صنایع
بزرگ به صورت جزیره اي رشد کردند بدون اینکه باعث فعال شدن صنایع کوچک شوند. علاوه براین فرهنگ کارآفرینی نیز درجامعه
ما رشد پیدا نکرده است که می توانیم با همکاري همدیگر برنامه هاي مشترکی براي رشد فرهنگ کارآفرینی و ترویج شرکت هاي

دانش بنیان داشته باشیم.



راه اندازي دانشکده خانواده توسط دانشگاه آزاد

منبع: اخبار دانشگاهیشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/07/28

سرپرست مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی
و هنر دانشگاه آزاد از راه اندازي 3 دانشکده موضوعی در
این دانشگاه خبر داد و گفت: طراحی برخی رشته هاي

 
میان رشته اي جدید آغاز شده است. 

پرتال دانشگاهی به نقل از میثم چگین در گفتگو با
خبرنگار مهر، اظهار کرد: تعالی علوم انسانی در مرکز

مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه با استفاده از اساتید دغدغه مند و صاحب نظر در گروه هاي تخصصی شروع

 
شده است و با قوت ادامه خواهد یافت. 

سرپرست مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد با اشاره به اینکه تاسیس دانشکده هاي موضوعی یکی از
ضرورت هایی است که مورد تقاضا و استقبال بسیاري از واحدهاي دانشگاهی نیز قرار گرفته است، افزود: راه اندازي دانشکده هاي

 
موضوعی حکمرانی، خانواده و کارآفرینی در واحدهاي مختلف به تصویب رسیده و در حال راه اندازي هستند. 

چگینی ادامه داد: از سوي دیگر نیز طراحی برخی از رشته هاي میان رشته اي مانند رشته کارآفرینی، در گروه هاي تخصصی مرکز

 
مطالعات، توسط اساتید شروع شده است. 

وي ادامه داد: نقطه کلیدي و اساسی فعالیت هاي مرکز مطالعات و برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر، بازنگري برنامه هاي درسی
است که این بازنگري ها با معیارهاي به روزسازي، بومی سازي، حکمی سازي و مهارت محوري انجام خواهد شد. در حال حاضر

 
سرفصل هاي رشته هاي علوم انسانی و هنر بازنگري و با مطابقت با سرفصل هاي وزارت علوم تدوین شد. 

چگین در ادامه ضمن بیان این مطلب که پیش از ابلاغ برنامه هاي درسی، سرفصل ها در قالب کرسی هاي ترویجی به نقد گذاشته می
شود، خاطرنشان کرد: این سرفصل هاي بازنگري شده پس از اصلاح نهایی، براي بررسی به شوراي گسترش معاونت علوم انسانی و هنر

 
دانشگاه ارائه خواهد شد و در صورت تصویب برنامه هاي درسی بازنگري شده، دوره اي جهت توانمندسازي اساتید برگزار خواهد شد. 

سرپرست مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد افزود: در صورت نیاز به تالیف کتاب درسی متناسب با
سرفصل هاي نهایی، فرایند تألیف کتاب درسی مطابق با فرایندهاي پیش بینی شده در شیوه نامه هاي نشر برنامه ریزي و با کمک

 
مجموعه اي از مؤلفین انجام خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه هیات هاي اندیشه ورز استانی نقش بسیار مهمی در ارائه طرح هاي نوآورانه متناسب با ظرفیت هاي بومی استان



و براي حل مسائل و نیازمندي هاي استانی دارند، گفت: این طرح ها می تواند شامل پیشنهادهاي خلاقانه در ایجاد رشته هاي جدید،
دانشکده هاي جدید، نشریه ها و تألیفات علمی جدید، دوره هاي توانمندسازي با هدف معرفت افزایی و دانش افزایی براي اساتید

 
باشد. 

چگین ادامه داد: یکی از نقاط انحرافی براي هیات هاي اندیشه ورز استانی می تواند درگیري آنها با فرایندهاي اجرایی باشد. به همین
دلیل همواره از این هیأت ها درخواست شده است فعالیت خود را صرفا بر اندیشه ورزي و ارائه طرح هاي نیازمحور و خلاقانه متمرکز

 
کنند. 

سرپرست مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد تصریح کرد: بنابراین نکته قابل توجه در مورد این هیأت
ها این است که وظیفه آن ها، طی کردن فرایندهاي اجرایی در زمینه هاي پژوهشی و آموزشی براي به نتیجه رساندن مصوبات خود
نیستند. بلکه وظیفه آنها رسیدن به طرح هاي نیاز محور است، البته باید در طرح هاي خود در خصوص امکان سنجی اجرایی نیز

 
اندیشیده باشند، به گونه اي که مسؤولین استانی نیز به ضرورت و مزایاي اجراي آن صحه گذارند. 

 
منبع 

 
جدیدترین اخبار دانشگاهی - استخدامی و کنفرانس هاي علمی را در پرتال دانشگاهی مشاهده کنید. 

 
با عضویت در خبرنامه هاي تخصصی ، اخبار را در ایمیل خود دریافت کنید . 

کانال تلگرام پرتال دانشگاهی را به نشانی https://telegram.me/unpir دنبال کنید.



دانشگاه آزاد دانشکده خانواده راه اندازي می کند

منبع: تیتر 1شماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/07/28

سرپرست مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد از راه اندازي 3 دانشکده موضوعی در این
دانشگاه خبر داد و گفت: طراحی برخی رشته هاي میان رشته اي جدید آغاز شده است.

سرپرست مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد از راه اندازي 3 دانشکده موضوعی در این دانشگاه

 
خبر داد و گفت: طراحی برخی رشته هاي میان رشته اي جدید آغاز شده است. 

گروه دانش "تیتریک"؛میثم چگین اظهار کرد: تعالی علوم انسانی در مرکز
مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه با استفاده از اساتید
دغدغه مند و صاحب نظر در گروه هاي تخصصی شروع شده است و با قوت ادامه

 
خواهد یافت. 

سرپرست مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد با
اشاره به اینکه تاسیس دانشکده هاي موضوعی یکی از ضرورت هایی است که
مورد تقاضا و استقبال بسیاري از واحدهاي دانشگاهی نیز قرار گرفته است، افزود:

راه اندازي دانشکده هاي موضوعی حکمرانی، خانواده و کارآفرینی در واحدهاي مختلف به تصویب رسیده و در حال راه اندازي هستند.

چگینی ادامه داد: از سوي دیگر نیز طراحی برخی از رشته هاي میان رشته اي مانند رشته کارآفرینی، در گروه هاي تخصصی مرکز

 
مطالعات، توسط اساتید شروع شده است. 

وي ادامه داد: نقطه کلیدي و اساسی فعالیت هاي مرکز مطالعات و برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر، بازنگري برنامه هاي درسی
است که این بازنگري ها با معیارهاي به روزسازي، بومی سازي، حکمی سازي و مهارت محوري انجام خواهد شد. در حال حاضر

 
سرفصل هاي رشته هاي علوم انسانی و هنر بازنگري و با مطابقت با سرفصل هاي وزارت علوم تدوین شد. 

چگین در ادامه ضمن بیان این مطلب که پیش از ابلاغ برنامه هاي درسی، سرفصل ها در قالب کرسی هاي ترویجی به نقد گذاشته می
شود، خاطرنشان کرد: این سرفصل هاي بازنگري شده پس از اصلاح نهایی، براي بررسی به شوراي گسترش معاونت علوم انسانی و هنر

 
دانشگاه ارائه خواهد شد و در صورت تصویب برنامه هاي درسی بازنگري شده، دوره اي جهت توانمندسازي اساتید برگزار خواهد شد. 

سرپرست مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد افزود: در صورت نیاز به تالیف کتاب درسی متناسب با
سرفصل هاي نهایی، فرایند تألیف کتاب درسی مطابق با فرایندهاي پیش بینی شده در شیوه نامه هاي نشر برنامه ریزي و با کمک

 
مجموعه اي از مؤلفین انجام خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه هیات هاي اندیشه ورز استانی نقش بسیار مهمی در ارائه طرح هاي نوآورانه متناسب با ظرفیت هاي بومی استان
و براي حل مسائل و نیازمندي هاي استانی دارند، گفت: این طرح ها می تواند شامل پیشنهادهاي خلاقانه در ایجاد رشته هاي جدید،
دانشکده هاي جدید، نشریه ها و تألیفات علمی جدید، دوره هاي توانمندسازي با هدف معرفت افزایی و دانش افزایی براي اساتید



 
باشد. 

چگین ادامه داد: یکی از نقاط انحرافی براي هیات هاي اندیشه ورز استانی می تواند درگیري آنها با فرایندهاي اجرایی باشد. به همین
دلیل همواره از این هیأت ها درخواست شده است فعالیت خود را صرفا بر اندیشه ورزي و ارائه طرح هاي نیازمحور و خلاقانه متمرکز

 
کنند. 

سرپرست مرکز مطالعات، برنامه ریزي و تعالی علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد تصریح کرد: بنابراین نکته قابل توجه در مورد این هیأت
ها این است که وظیفه آن ها، طی کردن فرایندهاي اجرایی در زمینه هاي پژوهشی و آموزشی براي به نتیجه رساندن مصوبات خود
نیستند. بلکه وظیفه آنها رسیدن به طرح هاي نیاز محور است، البته باید در طرح هاي خود در خصوص امکان سنجی اجرایی نیز

 
اندیشیده باشند، به گونه اي که مسؤولین استانی نیز به ضرورت و مزایاي اجراي آن صحه گذارند. 

 
منبع:مهر 

انتهاي پیام/



تولید محتوا؛ یکی از چالش هاي اساسی امروز در آموزش

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/07/28

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي، یکی از چالش هاي امروز در امر آموزش را تولید محتوا دانست و گفت: جشنواره ملی فرصت
کرونایی و تولید محتوا نشان از بهره برداري مناسب از فضاي مجازي و اهمیت تولید محتوا است و اگر دانشجو به تولید برسد

می تواند به آموزش خوب نیز برسد.

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي، یکی از چالش هاي امروز در امر آموزش را تولید محتوا دانست و گفت: جشنواره ملی فرصت
کرونایی و تولید محتوا نشان از بهره برداري مناسب از فضاي مجازي و اهمیت تولید محتوا است و اگر دانشجو به تولید برسد می تواند

 
به آموزش خوب نیز برسد. 

به گزارش ایکنا از فارس، ابراهیم صالحی عمران، رئیس دانشگاه
فنی و حرفه اي، امروز، 28 مهر ماه در مراسم اختتامیه مسابقه
ملی تولید محتواي فرصت کرونایی که به میزبانی دانشگاه فنی و
حرفه اي استان فارس به صورت مجازي و با حضور معاونان
فرهنگی وزارت بهداشت و وزارت علوم برگزار شد، گفت: این
جشنواره فرصتی ایجاد کرد تا ارتباط این دانشگاه با وزارت
بهداشت افزایش یافته و همچنین در اجراي طرح هاي مشترك
بین دانشگاه و وزارت بهداشت هم افزایی داشته باشیم تا بتوان با

 
اجراي طرح هاي مختلف آموزشی زمینه اشتغال و کارآفرینی بیشتري براي جوانان فراهم کنیم. 

وي بیان کرد: پس از شیوع کرونا سعی کردیم از همان روزهاي اول تهدید را تبدیل به فرصت کنیم و علاوه بر تطبیق برنامه هاي
آموزشی به صورت مجازي و الکترونیکی در کارگاه هاي مهارتی نیز، تولید ماسک و سایر لوازم بهداشتی مورد نیاز جامعه را انجام

 
دهیم. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي با بیان اینکه از آموزش هاي مجازي و الکترونیک استقبال می کنیم، تاکید کرد: این موضوع زمینه اي

 
را براي انتقال آموزش از یاددهنده به یادگیرنده فراهم ساخته و به نوعی ایجاد استقلال در یادگیري است. 

صالحی عمران همچنین با بیان اینکه جشنواره ملی فرصت کرونایی و تولید محتوا نشان از بهره برداري مناسب از فضاهاي مجازي و
اهمیت تولید محتوا است، گفت: یکی از چالش هاي اساسی امروز در آموزش، تولید محتوا است که اگر دانشجو به تولید برسد می

 
تواند به آموزش خوب نیز برسد، در واقع این جشنواره ها می تواند در انتقال یادگیرنده موثر باشند. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به فعالیت هاي دانشگاه فنی و حرفه اي بیان کرد: دریافت یک هزار و 526 اثر توسط
دبیرخانه جشنواره ملی فرصت سازي کرونایی نشان از اهمیت مشارکت دانشجویان در رویدادهاي فرهنگی و اجتماعی و حرکت به



سمت ارتقا تولید محتوا دارد. دانشگاه فنی و حرفه اي به عنوان یک دانشگاه مهارتی داراي 176 آموزشکده و دانشکده در سراسر کشور
است که جمعیت 150 هزار دانشجو را شامل می شود. حدود 100 هزار دانشجو نیز در مقاطع کاردانی و کارشناسی در حال ثبت نام

 
هستند که با حضور این دانشجویان تعداد دانشجویان دانشگاه فنی و حرفه اي به بیش از 200 هزار نفر افزایش می یابد. 

صالحی عمران تصریح کرد: این دانشگاه قدمت تاریخی داد و یکی از دانشگاه هاي حضوري و رایگان آموزش عالی کشور براي انتقال

 
مهارت بوده و جزو دانشگاه هاي مأموریت گرا براي مهارت آموزي و کمک براي ایجاد اشتغال و تولید به شمار می رود. 

انتهاي پیام



اعتراض محمود فرشچیان به تخریب ها در اصفهان

منبع: روزنامه بانی فیلمشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/07/28

محمود فرشچیان خطاب به مسئولان میراث فرهنگی کشور گفت: «به هیج عنوان اجازه ندهید که با بلندمرتبه سازي و
(ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در راسته زاینده رود زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر اصفهان وارد

آید.» به گزارش ایسنا، به دنبال با اجرایی شدنِ ساختِ هتلی با ارتفاع 22 متر در ...

 محمود فرشچیان خطاب به مسئولان میراث فرهنگی
کشور گفت: «به هیج عنوان اجازه ندهید که با بلندمرتبه سازي و (ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در راسته

 
زاینده رود زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر اصفهان وارد آید.» 

به گزارش ایسنا، به دنبال با اجرایی شدنِ ساختِ هتلی با ارتفاع 22 متر در حریم محور فرهنگی تاریخی چهارباغ عباسی، فعالان
میراث فرهنگی نامه هاي مختلفی را به متولیان میراث فرهنگی کشور نوشته و نسبت به وضعیت آینده این محور فرهنگی تاریخی در

 
نصف جهان هشدار دادند و درخواست کردند تا دست کم این طرح در شورایعالی معماري و شهرسازي رد شود. 

محمودفرشچیان، نقاش و نگارگر سرشناس زاده اصفهان، نیز علاوه بر امضاي این درخواست، در نامه اي که با دست خطِ خود منتشر
کرده، نوشته است: «امید است اولیاء محترم و مخصوصا مسئولین وطن دوست و علاقه مند به شهر زیباي اصفهان اقدام یا مجوزي
صادر نفرمایند و به هیج عنوان اجازه ندهند که با بلندمرتبه سازي و (ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در راسته
زاینده رود، زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر اصفهان وارد آید. اینجانب به نوبه خود به اعتراضیه اي که در این خصوص تقدیم شده

 
موافقم. محمود فرشچیان» 

همچنین در بخش هایی از نامه جمعی یادشده که فرشچیان نیز آن را امضا کرده خطاب به رییس، دبیر و اعضاي شوراي عالی



معماري و شهرسازي کشور و همچنین دادستان کل کشور، وزیر میراث فرهنگی و اعضاي مجلس شوراي اسلامی تاکید شده است:
«هنوز سوگواري به خاطر تخریب لایه ها و خاطرات تاریخی چهارباغ تمام نشده، هنوز زخم هاي کاري بر پیکر محلات تاریخی نقش
جهان و دردشت و جوباره و جلفا وارد می شود و همچنان قلعه کوهستانی شاهدژ زیر فشار تاسیسات تله کابین مانده و پهنه تاریخی-
طبیعی ناژوان زیر بار ساخت و ساز لجام گسیخته از بین می رود که اخیرا با مجوز وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی،
سازه اي به بلنداي حدود 20 متر در حریم چهارباغ عباسی نیز به ستیز با منظر و ماهیت کهن اصفهان قد برافراشته است (حد مجاز

 
ارتفاع 8 متر در حریم تاریخی اصفهان به انضمام نقشه مربوط، در دهه 70 تدوین و اعلام شده و لازم الاجراست). 

اهمیت توسعه پایدار و کارآفرینی در صنعت گردشگري بر کسی پوشیده نیست و هیچ منافاتی با مصالح ملی ندارد، لیکن نابودي
دارایی هاي فرهنگی به بهانه توسعه و سرمایه گذاري و هتل سازي بدون مبناي خردمندانه و قانون مدارانه، بسان قربانی شدن گنجینه
هاي ماندگار به پاي سوداگري و تنگ نظري زودگذر خواهد بود، که نمونه هایش، برج بی قواره جهان نما و پاساژ بی هویت شرقی
چهارباغ به عنوان دو طرح شکست خورده و عبرت آموزند؛ اما در عین حال یک کاروانسراي نیمه مخروبه در نزدیکی همین چهارباغ، با

 
تدبیر و دلسوزي احیا شد و امروز یکی از مشهورترین و مجلل ترین هتل هاي قدیمی جهان است. 

اکنون که برخی مسئولان استان، دلسوزي و اهتمام نسبت به حفظ حریم تاریخی را ندارند و پرونده این بلندمرتبه سازي به شورایعالی
معماري و شهرسازي کشور رسیده است، امضاکنندگان این نامه درخواست دارند تا شورایعالی همسو با قانون شکنی و اصفهان ستیزي
نباشد و سرپوش گذار ناکارآمدي و اشتباه برخی تصمیم گیران نشود و مصالح اصفهان و ایران و نظر کارشناسان و دلسوزان را مبناي

 
تصمیم خود قرار دهد. 

بی شک این میزان بارگذاري در جوار آن معبر کم عرض (کوچه ارفعی)، کل منطقه را با خطر تراکم فروشی و بلندمرتبه سازي هاي
بعدي و پایمال کردن هر چه بیشتر «حق بر شهر» مواجه می کند و مسئولیت تصمیم نهایی، بر عهده تمام اعضا و کارشناسان ارجمند

 
آن شورا و مسئولین قوه قضاییه و نمایندگان مردم در مجلس خواهد بود.» 

از سوي دیگر همه مشکلات اصفهان امروزي فقط این بلندمرتبه سازي ها براي ساخت هتل در محور فرهنگی تاریخی چهارباغ عباسی
نیست، بلکه گذرآقا نوراالله نجفی هم راه مسیرِ دیگري از تخریب هاست که از دل بافت تاریخی اصهفان بیرون می آید که سرانجام با
پیگیري هاي مستمر پویش «نه به گذر آقا نجفی» هر چند بخش زیادي از خانه هاي تاریخی در این مسیر تخریب شدند، اما در نهایت
دبیر شوراي عالی معماري و شهرسازي یک هفته قبل با ارسال نامه اي به استاندار اصفهان از مخالفت این شورا با هر نوع تخریب و
تملک بنا براي احداث گذر موسوم به آقا نوراله نجفی در اصفهان خبر داد و در بند نخست آن تاکید کرد: « نظر به مخدوش شدن
یکپارچگی و انسجام بافت فرهنگی تاریخی شهر اصفهان، بی توجهی به اثر جهانی میدان نقش جهان، عدم لزوم ایجاد پیاده راه با توجه
به فاصله اندك با پیاده راه پیرامون میدان نقش جهان، اثرات تخریب بناها و رهاسازي فضاهاي به وجود آمده بر کیفیت خدمات و

 
زندگی ساکنین و نارضایتی ایشان، با هرگونه تخریب و تملک بنا به منظور احداث یا امتداد گذر موجود مخالفت شد.» 

 
اشتراك گذاري در:  





طرح «جیکو»، پاسخی به نیاز اشتغال دانشجویان و تأمین نیروي کار شرکت ها

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/07/28

پارك علم و فناوري دانشگاه تهران، با استفاده از ظرفیت خود، یعنی بهره گیري از شرکت هاي فناور عضو توانسته با اجراي
طرح «جیکو» در راستاي ایجاد فضایی عملی و اشتغال زایی دانشجویان در حین تحصیل و توانمندسازي آنان گام بردارد.

اقتصادگردان- طرح جیکوي ( Job In Company) پارك علم و فناوري دانشگاه تهران همان طرح اشتغال دانشجویان

 
دانشگاه تهران در شرکت هاي عضو پارك علم و فناوري دانشگاه تهران است. 

خلاء اطمینان از شغل براي آینده یکی از معضلات اصلی براي نسل جوان کشور پس از قبولی در کنکور و راهیابی به دانشگاه، است.
فاصله میان آموخته هاي دانشگاهی و واقعیت کسب و کار، تمرکز بیشتر آموزش هاي دانشگاهی بر موضوعات تئوري و آکادمیک و

 
فقدان تجربه کاري از جمله علل اصلی این چنین دغدغه هایی است. 

به همین منظور پارك علم و فناوري دانشگاه تهران، با استفاده از ظرفیت خود، یعنی بهره گیري از شرکت هاي فناور عضو توانسته در

 
راستاي ایجاد فضایی عملی و اشتغال زایی دانشجویان در حین تحصیل و توانمندسازي آنان گام بردارد. 

طرح جیکو در راستاي تبدیل شدن به دانشگاه کارآفرین و ایجاد فرصت هاي شغلی ایجاد شده است. جیکو پاسخی به نیاز اشتغال
دانشجویان و تأمین نیروي کار شرکت هاست. از اهداف طرح جیکو می توان هدایت دانشگاه به سمت دانشگاه کارآفرین، زمینه سازي
ایجاد اشتغال براي دانشجویان، آشنایی دانشجویان با فضاي کار واقعی، ترویج فرهنگ کارآفرینی، دسترسی آسان به نیروي کار دانشی

 
براي شرکت ها و ایجاد شبکه ارتباطی بین دانشجویان و شرکت ها اشاره کرد. 

علاقه مندان می توانند از طریق سامانه جیکو در سایت پارك علم و فناوري دانشگاه تهران در این طرح ثبت نام کنند.



طرح «جیکو»، پاسخی به نیاز اشتغال دانشجویان و تأمین نیروي کار شرکت ها

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/07/28

فصل اقتصاد - پارك علم و فناوري دانشگاه تهران، با استفاده از ظرفیت خود، یعنی بهره گیري از شرکت هاي فناور عضو
توانسته با اجراي طرح «جیکو» در راستاي ایجاد فضایی عملی و اشتغال زایی دانشجویان در حین تحصیل و توانمندسازي

آنان گام بردارد.

فصل اقتصاد - پارك علم و فناوري دانشگاه تهران، با
استفاده از ظرفیت خود، یعنی بهره گیري از شرکت هاي
فناور عضو توانسته با اجراي طرح «جیکو» در راستاي
ایجاد فضایی عملی و اشتغال زایی دانشجویان در حین

 
تحصیل و توانمندسازي آنان گام بردارد. 

Job In ) به گزارش فصل اقتصاد ، طرح جیکوي
Company) پارك علم و فناوري دانشگاه تهران همان طرح اشتغال دانشجویان دانشگاه تهران در شرکت هاي عضو پارك علم و

 
فناوري دانشگاه تهران است. 

خلاء اطمینان از شغل براي آینده یکی از معضلات اصلی براي نسل جوان کشور پس از قبولی در کنکور و راهیابی به دانشگاه، است.
فاصله میان آموخته هاي دانشگاهی و واقعیت کسب و کار، تمرکز بیشتر آموزش هاي دانشگاهی بر موضوعات تئوري و آکادمیک و

 
فقدان تجربه کاري از جمله علل اصلی این چنین دغدغه هایی است. 

به همین منظور پارك علم و فناوري دانشگاه تهران، با استفاده از ظرفیت خود، یعنی بهره گیري از شرکت هاي فناور عضو توانسته در

 
راستاي ایجاد فضایی عملی و اشتغال زایی دانشجویان در حین تحصیل و توانمندسازي آنان گام بردارد. 

طرح جیکو در راستاي تبدیل شدن به دانشگاه کارآفرین و ایجاد فرصت هاي شغلی ایجاد شده است. جیکو پاسخی به نیاز اشتغال
دانشجویان و تأمین نیروي کار شرکت هاست. از اهداف طرح جیکو می توان هدایت دانشگاه به سمت دانشگاه کارآفرین، زمینه سازي
ایجاد اشتغال براي دانشجویان، آشنایی دانشجویان با فضاي کار واقعی، ترویج فرهنگ کارآفرینی، دسترسی آسان به نیروي کار دانشی

 
براي شرکت ها و ایجاد شبکه ارتباطی بین دانشجویان و شرکت ها اشاره کرد. 

 
علاقه مندان می توانند از طریق سامانه جیکو در سایت پارك علم و فناوري دانشگاه تهران در این طرح ثبت نام کنند. 

انتهاي پیام




